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Mr. awrence N. Noble
General Counsel c

Federal Election Comission
999 1 Street, N.V.
Washington, D.C. 20463 &AC

Dear Mr. Noble:

Re: The Catorers idcoaepratede I". V" e
2 U.S.C.§4 )oo

brao. di in toraiaio laws

In the course ofthis inves pation, thS*i~atWo
developed that could indicate the drint e of-ml al
violations of the Federal Election -i loro t it in
against making contributions from the ra Y stat er of
incorporated busineses s (2 U.S.C. § 44ab) to the M of
Nevada Senator Richard Bryan, and Nevada Conr~a &ae
Bilbray.

We have recently closed this part of the investigation
without prosecution. Accordingly, the purpose of this letter is
to bring pertinent facts developed during the criminal investi-
gation to the Commission's attention in order to assist it in
determining whether to pursue appropriate administrative remedies
against the parties involved under 2 U.S.C. S 437g(a).
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* os ible Ia-rind Oontributions to 1t* C iga of
Imenetor Itbhard Drysn

The Caterers' records show that The Caterers provided
complimentary catering service at several functions involving
Senator Bryan. At the time, Senator Bryan was the Governor of
Nevada, and was campaigning for a seat in the United States
Senate.

One of the functions involved a fund raising dinner on
May 16, 1988, at the Las Vegas home of Dr. Elias Ghanem. The
Caterers' copy of the invoice for the event indicates that the
Caterers's donated the food and its services as a "Political
Contribution." The actual cost for catering the dinner was
approximately $4,500.00, while the retail value for these
services, as shown on the invoice, was $13,500.00. Notably,
the customer copy of the invoice did not have the words
"Political Contribution" written on it. Moreover, the investi-
gation failed to uncover any invoice that was sent by The
Caterers to either Senator Bryan or his campaign committee
concerning this item.

The Caterers' records also contain seven invoices for
catering services at Senator Bryan's headquarters, and at a
location where volunteers worked a telephone bank, on election
day, November 8, 1988. The value of the catering reflected in
the invoices for the seven orders total $7,205.00. Themecorsle
further show that one of Senator Bryan's staff members reqaeted
the catering for four of the functions. However, there is no
indication that the employee requested that the catering be
provided free of charge.

Providing free goods and services to valued business
associates and customers is a common business practice in the
Nevada entertainment business, and is popularly referred to as
"comping".

According to two of Karamanos' employees, neither Senator
Bryan nor any member of his campaign staff ever asked for a
"comp", and according to these employees the Senator always
insisted on paying for everything he or his campaign received
from Karamanos. Nonetheless, those two employees were not able
to explain why The Caterers' records show that comps were given
to Senator Bryan.

On August 13 and October 31, 1990, the FBI interviewed
Senator Bryan regarding the allegations. Senator Bryan recalled
a Sunday Brunch at Dr. Ghanem's residence which he said was
coordinated by the Democratic Senate Campaign Committee. Senator
Bryan said that he assumed that Dr. Ghanem paid for the food
service because it was customary for the host to do so.



Senator Bryan also said that the food provided on election day
pcortedly on his behalf was actually provided for the Nevada

Democatic Party's Get Out The Vote (GOTV) effort, an entity M*
under his control. Thus, he claimed no responsibility for the
food and catering service provided to the GOTV.

In a letter dated October 29, 1990, Senator Bryan's staff
assistant, Jean Marie Neal, explained that the dinner at
Dr. Ghanem's residence was actually a brunch for the Democratic
Senate Campaign Committee and that no fund raiser was held for
Senator Bryan on that date. Ms. Neal also said that six of the
invoices for food on election day reflected catering for the
Nevada Democratic Party's GOTV effort. However, the seventh
invoice, according to Ms. Neal, appears to have been for catering
at Senator Bryan's campaign headquarters and that the food was
consumed by Senator Bryan's campaign workers and supporters, and
by the GOTV workers. The value shown on the invoice for this
event is $1,550.00. To date, Senator Bryan has not paid, or
offered to pay, for this incident.

* Possible In-Kind Contributions to 1988 Campaign of
Congressman Narry Reid

The Caterers' records also show that in November 1988 and
February 1989, Karamanos "comped" two functions for Congressman
Bilbray, then campaigning for Congress. The value of the
catering for those two events as reflected in the records was
approximately $2,550.00. There is no evidence regarding the
circumstances surrounding these comps, including whether or not
Congressman Bilbray knew about the comps.

We hope that this information will be useful to the
Commission.

Sincerely,

Craig C. Donsanto
Director, Election Crimes Branch
Public Integrity Section
Criminal Division



Craig C. Donsanto
Director, Election Crimes Branch
Public Integrity Section
U.S. Department of Justice
P.O. Box 27321
Central Station
Washington, D.C. 20038

Dear Mr. Donsanto:

This acknowledges receipt of your letter dated
April 26, 1991, constituting a referral of possible violations
of the Federal Election CaqMaig Act by Te, Caterers, vMc#.qwere
discovered during the Depftont"s critinel inve*ptioa of
various matters occurring in the area of Let Vegas O'SUva.

Your letter -rfee aee ..*... 0. .. ..
during the Departmetf'* i*ft tiV4t of Veo*
further notes that inter1ew ""o d ,d Y , atova.
time we are requesting tO9lw of the V*wuEe te witha
your letter, copies of The Catews er dheto
"comps" for Congresman -Silbtay, repotto of *tt4 of
Senator Bryan and Mr. Christ Karsomsoss e"Lamonp . and the
October 29p 1990, letter from Senator Dryan's Staff Resistant.

If you have any questions please contact me at 376-5690.

Sincerely,

Lawrence M. Noble
General Counsel

BY: Lois G. Lerner
Associate General Counsel
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Mr. Lawrence M. Noble
General Counsel
Federal Election Commission
999 E Street, N.W.
Washington, D.C. 20463

Attention: Lois G. Lerner
Associate General Counsel

Dear Mr. Noble:

This ill repin to your recent letter

Of fte Justic sariqat riie
allegations agatnet .SIttbi fichard -ryan and -' 11,
Bilbray, both fr4m wesde."

We are send~ft ym berewith the following 1t. * tetei
to the campaign finmncing matters that were"'the ' of our
earlier referral to the Cmmission:

• Two Federal Bureau of Investigation (FBI) interview
summaries (FD-302.) pertaining to interviews of Gayle Wieer;

" Two FD-302s pertaining to interviews of Steven Osterhaus;

" One FD-302 pertaining to an interview of Senator Richard H.
Bryan, accompanied by two invoices issued by The Caterers and two
checks drawn on the Friends for Bryan Committee in payment of these
invoices, which are discussed in this interview;

* A letter dated October 29, 1990, from Jean Marie Neal of
Senator Richard H. Bryan's office addressed to Special Agent Ed
Preciado of the FBI's Las Vegas Field Office;
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* a bandritte note dated Ma 1, 1958, from Senator 5a
to the late Christ Karananos concernn catering services provAMM,
for a hanction held at a private residence in Las Vegas, and #mac~o~o yinq work order and invoice discumed in this note;

* Six additional invoices, and accoupanying job orders,
reflecting services performed by The Caterers for events involved
with the 1988 Senate campaign of Richard H. Bryan;

* Six journal pages from the corporate records of The
Caterers reflecting services performed for the 1988 Senate campaign
of Richard H. Bryan and the 1988 campaign of Congressman James H.
Bilbray.

Two of the FD-302s have been redacted to exclude from them
information that does not bear on the FECA matters that we had
earlier referred to the Commission. The FBI advises us that it has
no objection to the release of the enclosed materials to the
Commission in that form. After reviewing the remainder of the
attachments, we have determined that none of them are subject to
any privilege that would prevent our sharing them with the
Commission.

We trust that you will find these materials useful.

Sincerely

C.a Donsanto

Director, Election Crimes Branch
Public Integrity Section
Criminal Division

Enclosures
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VIS Gini' &iM8 .* ,

Pre-NUR 247
STAFF RNDER: Xavier K. McDonnell

SiX3C3* INTERNALLY GENERATED

3U5PS WS: The Caterers, Inc.
Bilbray for Congress Committee and
Robert Goldberg, as treasurer

Friends for Bryan and
Nichael W. Kern, as treasurer
Democratic Senate CaMaign Conmtte and
Thosas J. Lebner, as treasurer

Nevada Democratic State Committ*e and
Debble Todd Johnson, as treasurer

3IP! smmNO : 2 U.S.C. I 441bta)
2 U.S.C. l 43(8)(r)
2 U.s.C. 1 43148145k M)
2 u.s.c. S 431(al41!! i
2 u.s.c. s 441fa)

I m IO~STS : DisclmMre pott

1D MW &0C13S 1CI 3D: U. S. DepertaMt of futie.
Federal uroeau of IR4tZggation

I. Gi in~ui oF RYTU~

This matter was referred to the Commission by the U.S.

Department of Justice ("DOJ). See Attachment 1. The referral

contains evidence that during 1988-89 the Caterers, Inc., a former

Nevada corporation, provided food, beverages, goods and catering

services to the campaigns of Senator Richard Bryan ("Bryan

Committee" or "campaign") and Congressman James Bilbray ("Bilbray

Committee" or "campaign") and to the Democratic Senate Campaign



A. mim! z!!

The Federal Election Campaign Act of 1971, as amended (the

"Act') prohibits corporations from making any contribution or

expenditure in connection with the election of a Federal

candidate, and prohibits any candidate, political committee or

other person from knowingly accepting or receiving any such

contribution. 2 U.S.C. I 441b(a). For purposes of the foregoing

section of the Act, a *contribution" is defined to include *any

direct or indirect payment, distribution, loan, advance, deposit,

or gift of money, or any services, or anything of value to any

candidate, campaign committee, or political committee or

orgaaiaton in connection with a federal election." 2 U.B.C.

S 441(b)(b)(2).

Under the Act, a contribution does not include the cost of

food and beverages, voluntarily provided by an individual to any

candidate or any political committee of a political party in

rendering voluntary personal services on the individual's

residential premises for candidate-related or political party-

related activities, to the extent that the cumulative value of

such food and beverages provided by such individual on behalf of

any single candidate does not exceed $1,000 with respect to any

single election, and on behalf of all political committees of a

political party does not exceed $2,000 in any calendar year.

2 U.S.C. 5 431(8)(B)(ii).
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0 e 4ior for us any candtdate' a

ot use by ot on be"2 f of ay political coma/tea of A
political party at a Charge that Is loes than the normal

comparable charge, if such charge is at least equal to the cost of

such food or beverage to the vendor, to the extent that the

cumulative value of such activity does not exceed $1,000 with

respect to any single election, and on behalf of all political

committees of a political party does not exceed $2,000 in any

calendar year. 2 U.S.C. S 431(8)(B)(ii).

The Act also provides that it is unlawful for any person who

enters into any contract with the United States or any department

or agency thereof, at any time between the commencement of

negotiations for, and the later of either the completion of

performance under, or the termination of negotiations for such

contract or the furnishing of material, supplies, equipment, etc.,

to directly or indirectly make any contribution of money or other

thing of value to any political party, committee, or candidate for

public office or to any person for any political purpose or use.

2 U.S.C. S 441c(a)(1). It is also unlawful for any person to

knowingly solicit any such contribution from any such person for

any such purpose during any such period. 2 U.S.C. S 441c(a)(2).

The Commission has stated that expenditures made by a state

political party for voter registration and get-out-the vote

drives, even though not expressly made on behalf of candidates for

Federal office, should be allocated between the two classes of

candidates, state and federal, in the same manner as other general
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Iftntifying and Motivating persons to support a politil "

gubernatorial nominee sade during a year in which federal

elections were to be held would also be for the additional purpose

of influencing federal elections, and therefore must be allocated
on a reasonable basis. A.0. 1978-50 c11 C.F.R. 106.1

( 2977).1 xpenditures for registration and get-out-the-vot*

drives of a political committee need not be attributed to

Individual candidates, unless they are made on behalf of 'clearly
identified candidates.i 11 C.F.R. t 106.1(c)(2) (1977).

The Cm issionts regulations require that party €omittees
and other political committees allocate administrativeeas on

a reasonable btis between tldr federal fnd no-fedteal euadats.

11 C.F.R. 9 106.Ire}. gxpewditures sade In connection with
ffl federal elections, whether sad by political smittes or

organisations which are not political ommittees, ust be tao

with funds which are permissible under the Act In accofnce

11 C.F.R. 5 102.5.

B. uamr]y of Referral materials

The former owner of the Caterers, Inc., a Nevada corporation,

appears to have "comped," or provided free of charge, food,

1. The Commission has more recently revised its regulations for
allocating expenditures between federal and non-federal activities
and accounts. See 11 C.F.R. ds 106.1(e) and 106.5. The revised
regulations wen--into effect January 1, 1991, which is after the
occurrence of the activities at issue.
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d6~~ati ba Christ or wchrisP 1*-oded in im
Voctpoiation was terminated on January 1, 19J1. The evidence

contained in the referral consists of corporate records which

indicate that the Caterers, Inc. comped eight orders for

food/catering services with a total retail value of $20,505 to the

1988 Senate campaign of Richard Bryan. The referral also contains

evidence that the Caterers, Inc. comped food/catering services,

totaling $2,550, to the 1989 House campaign of James Bilbray.2

P) Although the Caterers' records indicate that the Bryan

campaign received eight of the orders, there is some controversy

about who were the actual recipients of some of them. The Bryan

campaign informed the FBI that it only received one order frm the

Caterers for which it did not pay. That order was for food

o delivered by the Caterers to the campaign on eledtioe night 1MD

uand the corporation's records reveal it cost $1950. Attachmnat 1

at page 18. With regard to six other orders which the Caterers'

invoices indicate were delivered to the campaign's hendquartrs or

phone centers on election day November 8, 1988, the Bryan campaign

asserts that the food and beverages were for people working for

the Nevada Democratic State Committee's Get Out The Vote (*GOTV")

efforts.

The other order which the Bryan campaign denies receiving was

2. In its referral letter to the Commission, the DOJ has
mistakenly indicated in one paragraph heading that the campaign of
Senator Harry Reid, rather than James Bilbray, was the recipient
of the $2,550 in-kind contribution. Attachment 1 at page 49.
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ifse ts A IS ~ . saistotf v~aw raIM
t attended the event vhieh Wa held on April, '34, t ,

the residence of Dr. Nlias and Jody Ghanem. Yet the e@mt14w
response to the FBI indicates that the event was coordinated by

and for the DSCC, not the Bryan campaign, and that there was no

fundraiser held for the Bryan campaign on that date. Attachment 1

at pages 15-18. The Caterers' invoice for the brunch/dinner held

at the Ghanem residence, however, states that the order was a
"political contribution" and the invoice is made out to then

Nevada "Governor Richard Bryan." See Attachment I at page 25.

The referral materials also contain what appears to be a

thank you letter from the Senator to Chris Karamanos, the forcer

owner of the Caterers. The hand-written letter, dated Nay 1,

19, which is on Richard Bryan's personal stationary and vMch Is

addressed *Dear Chris* states that the *layout for the arty at

lias Ghanem's home was magnificent' and that 'Bonnie a" I are

most grateful for your continued support." id. at pae 24. The
referral materials indicate that Senator Bryan reviewed the

Caterer's invoices and work orders during his FBi interview and
that he acknowledged that he had previously done business with the

corporation and had received other orders from the Caterers which
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En for .WOU  whether eawtot Sri". IM14,40

*t the content or purpose of the letter of Ray 11, *It 0,W:Ot"V7

he would personally thank the owner of the Caterers for his

continued support if the brunch/dinner at the Ghanems was for the

DOCC, as he asserted. It is also unclear why the Caterers,

invoice lists Bryan as the recipient of the $13,500 order, or why

the order was marked *political contribution."
4

The response submitted by the Bryan campaign to the FBI

further states that both that campaign and the DSCC believed that

3. The Senator's office provided copies of two invoices froa the
cterers, along with copies of canceled checks Smth

So- -te to theCaterers. one of tb* ck~t, dated ,I 11 -tV amoint of $4,732, was apparently ho ..... ty
t the -46itor. The referral materV18s sio" IMIEWOMWIa

lettee tor Bryan wrote to Katimeos, dated i 1.
timi, wie apparently related to the july 31v 19l.,Uv.y.
Attoeat I at la g 15. The other cheak, dated " S#, 19W.
in the sumn of $15,120 was for an event at which $40 ptiinf.wer*
In attemdaace. The, checks denonttate, that the * a mte
paid in full two invoices from the Caterers and that thoatte
had an ongoing business relationship with the corpovotioa. 2see
two checks, however, were not payment for any of the ivoles at
issue in this matter.

4. The referral materials raise other questions. It appears
that the Caterers had a contractual dispute with the United States
Forest Service and that Senator Bryan discussed the matter briefly
with fellow Nevada Senator Harry Reid, who apparently authored a
letter on behalf of Karamanos which was signed by Bryan's
assistant, Jean Neal. See Attachment 1 at pages 16 and 18. It is
unclear at this time, however, whether Karamanos would qualify as
a government contractor for purposes of 2 U.S.c. 5 441c(a)(1), and
whether the apparent contributions at issue were solicited by the
campaign. See 2 U.S.C. 5 441c(a)(2). Although the activities by
the Bryan campaign might be constituent services, they call into
question whether there was any relationship between the comped
order(s) and any action taken by the Bryan campaign on Karamanos'
behalf.



#iLm*@ the asut provided on the Catetrs' iVoice, b4+

t"s tasillar with the event estimated it cost 4everal t

dollars. Attachment I at pages 15-16. Senator lryan also

that he naturally assumed that the host, Dr. Ghanem, paid for the

event since it was held at his residence, and the follow up letter

by the campaign's administrative assistant, Jean Marie Neal,

indicates that the DSCC was under the same assumption. Ms. Neal

stated in her response that such activity is permitted under _EC

laws if the event held in the host's home. Attachment 1 at

pages 15--18. See 2 U.S.C. S 431(8)(9)(1i).

The fact that the owner of the Caterers died prior to the

time the FBI and DOi began this investigation appears to have made

the inquiry into the transactions at issue somenwat difficult.

After Ill, Karamanos would appear to have been the person beet

able to explain the corporation's arrangements with the reelpients

of the catering orders, and he would have presumably been able to

provide key details regarding the catering orders, and to explain

why seven of the invoices were made out to Senator Bryan and were

allegedly delivered to his headquarters and why one of those

invoices stated that a $13,500 brunch/dinner was a political

contribution. In any event, although the investigation appears to

have been somewhat limited, the FBI was able to obtain information

relevant to this matter through interviews of two former employees

of the Caterers, Steve Osterhaus and Gayle Wiener. Attachment 1

at pages 3-14. Mr. Osterhaus, who was the catering director of

the Caterers, recalled the April 24, 1988 brunch/dinner at the



w a Lr "%l e i ca eellod in .t&il he be2*tatea

d 't on. Id. at pages 9-9. Ne also stated that ten t - .

tIAO*v* workers, Including Bxecutive Chef 3ddie Steen, and am

d' and two waiters from Caesar's Place, spent approximately

200 hours preparing and working the event. Attachment 1 at

pages 9-10. Ms. Wiener, the former assistant catezing director,

recalled that Karamanos wanted the party at the Ghanem residence

to be *very deluxe," and that Karamanos informed her that the food

and services provided at the function were a political

contribution which was recorded with the State of Nevada.

Attachment 1 at page 6. Osterhaus was also quite certain that he

wes informed by Karamanos that the catering services and food and

beverages were furnished free of charge as a contribution to the

gSnat campaign of Richard Bryan. _d. at pages 8 and 10.

Oeterhaus was responsible for pricing catering functions, and ie

stated that the-retail price for the April 24th function was

$13,S00, while the cost to the corporation was approaimately

S. Osterhaus stated that the menu consisted of beef tenderloin
and boneless breast of chicken Santa Fe, accompanied with fresh
asparagus and rice, as well as ceasers salad, pasta with wild
mushrooms, baby artichoke hearts with alfredo sauce, mushroom caps
stuffed with pate, and beluga caviar. The caviar was either
purchased from "Pioneer Foods" or Romanoff's," the wines were a
vintage stock FarNiente Chardonnay and a 1984 Cabernet Sauvignon,
and the champagne was Domperignon. Attachment 1 at page 9.

Osterhaus indicated that employees of the Caterers were paid
their "normal" rate, and that waiters from Caesars Palace received
$300 each. Id. at page 9. He also stated that he ordered ten,
ninety by nin-ety silver lemay overlays for the dinner, that they
cost $20 to $25 each, and were apparently paid for by the
corporation. Id.
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*8th Ptec to the 413t aWMitLonl -Otders all*",ed
heea' cNpd by the Caterers, the invoices, totaling $5,45, ago,

made out to former Nevada Governor Bryan or his committee and * hey

indicate that the orders were delivered on November 8, Igo$ to

*Bryan headquarters" or Bryan's "phone center," and that son* of

the orders were placed by Lou Gamage from the Bryan campaign.

Attachment 1 at pages 15, 23-39. However, the Bryan campaign

asserted to the rB that, although some o! the orders may have

been placed by Lou Gamage, the food and beverages were actually

for the Nevada Democratic State Committee's election day OMW

efforts. Attachment I at pages IS-18.6 During their intervLews,

Mr. Osterhaus also verified that the election day catering o rs

Oppeared to have been comped, while Wiener stated that it *s
Xaramsos who ordered the election night catering for the Sryan

Committee. Attachment I at page 67

6. Apparently after inquiring of the State Party Comittee,
ns. eal specifically asserted in her letter to the r2 that the$I,500 order in question was for early morning precinct @0W
workers at the main office, the $600 order was for the O0W
morning workers at the Westside office, the $890 order was for the
GOTV phone bank workers, the $327.50 order was for GOTV workers'
lunches, the $1,000 order was for the GOTV drivers and the
$1,137.50 order was for sack lunches for GOTV poll watchers.
Attachment 1 at pages 17-18.

7. Osterhaus also indicated that it was Karamanos' philosophy
that "a favor now is paid later," that Karamanos once stated "younever know when you're going to need something," and he agreed
that by comping the orders Karamanos was "buying access."
Attachment 1 at p. 10. Osterhaus believed that, following orders
from Karamanos, he instructed Gayle Wiener to write "political
contribution" on the April 24th invoice, but Ms. Wiener was quite
certain that it was not her handwriting. Ld. at pp. 6 and 10.



S ati ,o4 *,..d to order, to ti. f y .amoaein.
ft indidation that the F3I/DO " q ttoned Congressmen S:ilbt**1*r',

myone from his committee about the coaped orders they may have

received from the Caterers. Both Osterhaus and Wiener, however,

were shown a copy of the Caterers' records which indicate that two

orders for Congressman Bilbray were "comped,* and both apparently

acknowledged the functions appeared to have been provided free of

charge, although Ms. Wiener indicated that Congressman Bilbray was

not known to ask for comps. Attachment 1 at pages 4 and 14.

C. Analysis

Although the referral materials contain inconsistencies and

leave many questions unanswered, certain conclusions can be made

from the information at hand. First of all, it does not appear

that the Caterers received payment for any of the food, beveta

or services which are represented on the eight invoices made out

to the Bryan campaign, totaling $20,505. Nor does it appear that

the Caterers received payment for the two orders provided to the

Silbray campaign, totaling $2,550. It does appear, however, that

the corporate goods and services were received by federal

political committees in connection with 1988 federal election

activities. Therefore, unless otherwise exempt under the Act, the

orders would appear to have constituted corporate contributions.

Based on the referral, the comped orders here do not appear to

fall within any of the Act's exemptions.



innt ftom 04e Act"s dtlfion of Tncontribvtiom.'*e c

'*cludes the cost of food and beverages for cW"s OWa .n

coittees only when provided by individuals in thelr tosidential

premises. In this instance, the individuals who hosted the event,

Dr. Bliss and Jody Ghanem, do not appear to have paid for the

goods and services at issue; rather, it appears that the $13,500

brunch/dinner was provided free of charge by the corporation. In

fact, the invoice and the corporation's employees indicated that

the food and services were a "political contribution.* Cf.

NUR 2695 (Hosts, not corporation, paid costs associated with

function on their residential premises.); MR 1612; lee also

Advisory Opinion 1960-63 (The portion of expenses for a fundralser

held in another individual's residence constitutes a

contribution).

We also note that the retail cost of the party, $13,S00, is

in any event well in excess of the amount which is pormitted uAder

the Act's exemption from the definition of "contribution."a

Indeed, the cost of the party appears to have also included wages

8. The exemption is limited to $1,000 for any candidate with
respect to any single election, and $2,000 on behalf of all
political committees of a political party within a calendar year.
See 2 U.S.C. S 431(8)(B)(ji).

We also note that, although the Act excludes from the
definition of "contribution" the sale of certain goods by vendors
at "cost," in this instance there was no sale because the vendor
received no payment, and, furthermore, the total value of the
transaction, even at the alleged cost of $4,500, is in excess of
the cumulative amount permitted under the "vendors" exemption.
See 2 U.S.C. S 431(8)(B)(iii).
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ket e ewst tmp1.Pe ,es are not et £tem tb'

&fi9itIoo of "conwatibutiom under the Act. See 2 U-.S.C.

5 4311W)(A)(ii). In light of the foregoing, it appears thet-tbe

food, beverages and services provided for the brunch/dinner

constituted a "contribution," subject to the prohibitions of the

Act, and it appears that the Caterers, Inc. made an in-kind

corporate contribution, with a retail value of $13,500, when it

"comped" the April 24th brunch/dinner at the Ghanem residence.

At this time it is unclear who was the recipient of the

$13,500 contribution from the Caterers. Yet, from the evidence at

hand, the DSCC appears to have been involved. As noted, it is

alleged that the DSCC *coordinated" the brunch/dinner and that the

DCC, through its 'head," Bob Saver, arranged the function on its

ow behalf. On the other hand, the Caterers, work order ai the

$13,500 invoice state that the Bryan campaign was the recipient of

the goods and services, and that it was a political contribution.

The two former employees of the Caterers have also asserted during

their FBI interviews that they were informed by Mr. Karamanos that

the brunch/dinner which the corporation provided at the Obanne

residence was a political contribution to the Bryan campaign.

Moreover, the referral contains a letter in which Richard Bryan

praises Karananos for the dinner at the Ghanem residence, and

thanks the Caterers' owner for his continued support.

With respect to the other comped orders, the Bryan Committee

acknowledges that it received one order of food from the Caterers

on election day 1988 for which it did not pay, totaling $1,550.



4lk (Ae~@* f~tatal receifed a"d-dd
Sfood tad # Vah ed at $S,4SS, even tbough the
CorPorations invoices and work orders indicate that the 9

were delivered to the Bryan campaign and that Lou Gamnag from the

Bryan campaign placed some of the orders in question.

It appears that the DSCC, the State Committee and the Bryan

campaign may been involved in these transactions. Therefore, the

Office of the General Counsel recommends that the Commission find

reason to believe that Friends for Bryan and Michael W. Kern, as

treasurer, the Democratic Senatorial Campaign Committee, and

Thomae J. Lamer, as treasurer, and the Nevada Democratic State

Committee, and Debbie Todd Johnson, as treasurer, violated

2 g.S.C. I 441b(a). Additionally, because costs related to voter

registration and GOTY activities must be allocated beteen state

and federal candidates on a reasonable basis, and the federal

portion of such expenses must be paid for with funds doemed

permissible under the Act, this Office also racomends that the

Commission find reason to believe that the Nevada Democratic State

Committee, and Debbie Todd Johnson violated 11 C.F.R. 5 102.5(a).

From the information at hand, it also appears that the

Bilbray Committee accepted food and/or services from the Caterers,

totaling $2,550. The Bilbray campaign was apparently never

contacted or questioned by the FBI, but there is nothing in the

materials at hand which would suggest that it paid for the two

orders at issue, which would appear to constitute in-kind

corporate contributions. Accordingly, the Office of the General



treasurer, violetb *vect 1Ia1pV fi t
-the General Coumsel re m that tbi emmtisia f in -ason to
believe the Caterers, Inc. violated Section 44tb(a), but, given

that the owner of the corporation is deceased and the corporation

is dissolved, take no further action against the Caterers, Inc. 9

111. DISC3VMY

It is unclear who actually ordered, arranged and received the

food, beverages and employee services in question. In our

investigation in this matter, this Office shall attempt to

determine which comittees And persons arramqed and hosted the

brunch/dinner at the heaem residence, and arranged for, ordered

and consumed the election fy food aWW beveraeps p dd by the

Caterers. We will also seek to dltVrmiis whethr Not

caaign placed orders and receivd the two 9 Vpoits t -kind

contributions. We recognise, howver, that' f ta hst the owner
of the Caterers, Chris Karmamnos, is deoesed,, andthat the
corporation is now dissolved, it may be difficult to obtain

certain information relating to the facts, terms and conditions of

the transactions at issue.

9. As noted, it is unclear whether the Caterers, Inc. qualified
as a government contractor for purposes of the Act. See 2 U.s.C.
5 441c(a)(1). However, given that Mr. Karamanos is de-ceased
and that the Caterers is now terminated, and given that there is
no evidence suggesting that the Bryan campaign or any other
political committee involved in this matter solicited
contributions from the Caterers as a Federal contractor, the
Office of the General Counsel makes no recommendation at this time
with respect to the 2 U.S.C. S 441c(a) issue.



1P2. ti6d reteo to believe that the Caterers, im@,' .
2 U.S.C. I 441b(a), but take no further aettow

3. Find reason to believe that the Bilbray for Cogres8
Committee, and Robert Goldberg, as treasurer, violated
2 U.S.c. I 441b(a).

4. Find reason to believe that Friends for Bryan, and
Michael W. Kern, as treasurer, violated 2 U.s.C.
5 441b(a).

5. Find reason to believe that the Democratic Senatorial
Campaign Committee, and Thomas J. Lerner, as treasurer,
violated 2 U.S.C. I 441b(a).

6. Find reason to believe that the Nevada Democratic State
Committee and Debbie Todd Johnson, as treasurer, violated
2 U.S.C. 9 441b(a) and 11 C.F.R. 5 102.5(a).

7. Approve the attached factual and legal analyses (4) and
the appropriate letters.

Lawrence N. Noble
General Counsel

Associate General Counsel

Attachments
1. Referral Materials.
2. Factual and Legal Analyses (4)
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In the Matter of

The Caterers, Inc;
Bilbray for Congress Committee and
Robert Goldberg, as treasurer;

Friends for Bryan and Michael W. Kern,
as treasurer;
Democratic Senate Campaign Committee
and Thomas J. Lehner, as treasurer;

Nevada Democratic State Committee and
Debbie Todd Johnson, as treasurer.

Pre-tJR 247

CERTIFICATION

I, Marjorie W. Emmons, Secretary of the Pederal 3leetion

Commission, do hereby certify that on Nay 14, 1992, the

Commission decided by a vote of 6-0 to take te Irlww

actions in Pre-MUU 247:

1. Open a SR.

2. Find reason to believe that the Caitecrs,
Inc. violated 2 U.S.C. I 441bia), bt tAke
no further action.

3. Find reason to believe that Wllbtay for
Congress Committee, and Robert Goldberg,
treasurer, violated 2 U.S.C. I 441b(a).

a

4. Find reason to believe that Friends for
Bryan, and Michael N. Kern, as treasurer,
violated 2 U.S.C. 5 441b(a).

5. Find reason to believe that the Democratic
Senatorial Campaign Committee, and Thomas J.
Lerner, as treasurer, violated
2 U.S.C. S 441b(a).

(continued)



Wctits C6 o-tz -on~
toa for frc-uR 247

Ff' :12

6. Find reason to believe that the Nevada
Democratic State Committee and Debbie Todd
Johnson, as treasurer, violated 2 U.S.C.
5 441b(a) and 11 C.F.R. 5 102.5(a).

7. Approve the factual and legal analyses (4)
and the appropriate letters, as recommended
in the General Counsel's Report dated
May 13, 1992.

Commissioners Aikens, Elliott, McDonald, McGarry, Potter,

id Thomas voted affirmatively for the decision.

Attest:

D~ate
ecretayofO-'aaa 1t

Received in the Secretariat: Mon., May 11, 1992-14129 p..
Circulated to the Commission: Mon., May 11, 1992 440 p.m.
Deadline for vote: Thurs., May 14, 1992 40 p.m.

bjr



t* kQNCOMMISSION

June 3, 1992

t :et Goldberg, Treasurer
*f1l6rCay for Congress
3069 Conquista Court
Las Veas, Nevada 89121

RE: NUR 3522
Bilbray for Congress and
Robert Goldberg, as treasurer

Dear fr. Goldberg:

On Nay 14, 1992, the Federal Election Commission found thatthere is reason to believe the Bilbray for Conqress Committee
(Mthe Committee') and you, as treasurer, violated 2 U.s.C.
S 441b(a), a provision of the Federal Election Campaign Act of
1971, as amended ("tho Act*).

Under the Act, you have an opportunity to demonstrate that no
actio abould be takes against the Committee and you, ast "Irer. You 'Not bmitalt any factual or legal materiL. that you
NATO are releVat to the Commission's consideration 'of thislbr. Mere afteOgprite, statements should be suhettio .4i er6th. norever, is o*rer to facilitate a prompt resolutiow oftkie setter, tb* 0if ee of the General Counsel reqvects that youIdentify the petmoie) from the Committee most qualifi4d toprovide information relating to the transactions at isme. Pleasesuhait this information, along with any other relevant materials,
to'the General Counsel's Office within 20 days of your rceipt ofthis letter. This Office will then arrange a mutually convetient
time to discuss this matter with you and the persons you have
identified, if necessary.

In the absence of any additional information demonstrating
that no further action should be taken against the Committee andyou, as treasurer, the Commission may find probable cause to
believe that a violation has occurred and proceed with
conciliation.

If you are interested in pursuing pre-probable cause
conciliation, you should so request in writing. See 11 C.F.R.
5 111.18(d). Upon receipt of the request, the Office of theGeneral Counsel will make recommendations to the Commission either
proposing an agreement in settlement of the matter or recommending



3522
bert Goldberg, Trmasuret

Sftqe 2

declining that pro-probable vause conciliation be pursued. The
Office of the General Counsel may recommend that pro-probable
cause conciliation not be entered into at this time so that it my
complete its investigation of the matter. Further, the Commission
will not entertain requests for pro-probable cause conciliation
after briefs on probable cause have been mailed to the respondent.

Requests for extensions of time will not be routinely
granted. Requests must be made in writing at least five days
prior to the due date of the response and specific good cause must
be demonstrated. In addition, the Office of the General Counsel
ordinarily will not give extensions beyond 20 days.

If you intend to be represented by counsel in this matter,
please advise the Commission by completing the enclosed form
stating the name, address, and telephone number of such counsel,
and authorizing such counsel to receive any notifications and
other communications from the Commission.

This matter will remain confidential in accordance with
2 U.S.C. SS 437g(a)(4)(8) and 437g(a)(12)(A), unless you notify
the Commission in writing that you wish the investigation to be
made public.

For your information, we have enclosed a brief description of
the Commission's procedures for handling possible violations of
the Act. If you have any questions, please contact Xavier K.
McDonnell, the attorney assigned to this matter, at (202)
219-3400.

Sincerely,

Joan D. Aikens
Chairman

Enclosures
Factual and Legal Analysis
Procedures
Designation of Counsel Form

cc: Honorable James H. Bilbray
2296 Desert Inn, #44
Las Vegas, Nevada 89109



InqD3UTS Bilbray for Congress Committee and
Robert Goldberg, as treasurer

The Feddral Election Campaign Act of 1971, as amended 
(the

"Act") prohibits corporations from making any contribution 
or

expenditure in connection with the election of a Federal

candidate, and prohibits any candidate, political committee or

other person from knowingly accepting or receiving any such

contribution. 2 U.S.C. 5 441b(a). For purposes of the foregoing

Section of the Act, a "contribution" is defined to include "any

ditict or indirect payment, distribution, loan, advance, 
deposit,

or gift of money, or any services, or anything of value :-t 
aSy

candidate, campaign committee, or political comittee or

organisation in connection with a federal election." 2 U.S.C.

I 441(b)(b)(2).

The definition of contribution also excludes the sle .of any

food or beverage by a vendor for use in any candidatels campaign

or for use by or on behalf of any political committee of a

political party at a charge that is less than the normal

comparable charge, if such charge is at least equal to the cost of

such food or beverage to the vendor, to the extent that the

cumulative value of such activity does not exceed $1,000 with

respect to any single election, and on behalf of all political

committees of a political party does not exceed $2,000 in any
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IpeeiblitteS ure Ae&n"1o Osc rtataed inor etJ6aet

indicates that the former owner of the Caterers, Inc., a Nevada

corporation, appears to have "comped," or provided free of charge,

food and beverages and/or catering services in connection with
a

federal election activity in Nevada. The owner of the

corporation, Christ or "Chris" Karamanos, died in 1989, and the

corporation was terminated on January 1, 1991. Corporate records

indicate that the Caterers, Inc. comped food, beverages/catering

services, totaling $2,550, to the 1989 House campaign of James

Silbray and his committee, the Bilbray for Congress Committee.

Two former employees of the Caterers 'also indicated that they

believed the two orders at issue appear to have been .m e, or

provided free of charge.

In any event, it does not appear that the Caterers recelved

payment for any of the food and beverages/or services at issue,

totaling $2.SS0. Thus the orders appear to have constituted

corporate contributions. Accordingly, there is reason to believe

that the Dilbray for Congress Committee, and Robert Goldberg, as

treasurer, violated 2 U.S.C. S 441b(a).



"i in.IL . eroa, treasurer
ftieds for Bryan
suite 118
6600 W. Charleston Boulevard
Las Vegas, Nevada 89102

RE: MUR 3522
Friends for Bryan
Michael W. Kern, as treasurer

Dear Mr. Kern:

06 lay 14t 1992. the Federal Election Commission found that
there is reason to believe the Friends for Bryan Committee (*the
C0ottee) and you, as treasurer, violated 2 U.S.C. 5 441b(*),
a .'VtW 1om of the Federal Election Campaign Act of 1971, asmo~ded('the Act ),

Vdec the Let,, you have an opportunity to deamstrat. tbat no
l Vettken against the Committee abd osu,

twe4W , *. T -aRt*4Ubmit any factual or legal istrt1 b ou
b.* V *' "9*.-r ftlat to the Commission' s coneidrait o bls
lol mb--te , statements should be V4 j
!, 3Wije , r 2 order to facilitate a prom-- re-*ef

*i% r tlw* Vtf ice of the General C6tnsel* t 'You
itgtif t p t -peorson(s) from the Committee moat quvwlfeto
01, - " ntamwtion relating to the transactions at tme. Pleasesutt this tntonmtion, along with any other relevmat a erals,
tO rho 06eral Coumsel's Office within 20 days of. your reoipt ofthis lett.er. TMS Office will then arrange a mutually convenient
time to diauss, this matter with you and the persons you have
identified, if necessary.

In the absence of any additional information demonstrating
that no further action should be taken against the Committee and
you, as treasurer, the Commission may find probable cause to
believe that a violation has occurred and proceed with
conciliation.

If you are interested in pursuing pre-probable cause
conciliation, you should so request in writing. See 11 C.F.R.
S 111.18(d). Upon receipt of the request, the OfTce of theGeneral Counsel will make recommendations to the Commission either
proposing an agreement in settlement of the matter or recommending
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04el W. Kern, Treasurer
P.96 2

declining that pre-probable cause conciliation be pursued. The
Office of the General Counsel may recommend that pre-probable
cause conciliation not be entered into at this time so that it maycomplete its investigation of the matter. Further, the Commission
will not entertain requests for pre-probable cause conciliation
after briefs on probable cause have been mailed to the respondent.

Requests for extensions of time will not be routinely
granted. Requests must be made in writing at least five days
prior to the due date of the response and specific good cause must
be demonstrated. In addition, the Office of the General Counsel
ordinarily will not give extensions beyond 20 days.

If you intend to be represented by counsel in this matter,
please advise the Commission by completing the enclosed form
stating the name, address, and telephone number of such counsel,
and authorizing such counsel to receive any notifications and
other communications from the Commission.

This matter will remain confidential in accordance with
2 U.S.C. SS 437g(a)(4)(B) and 437g(a)(12)(A), unless you notify
the Commission in writing that you wish the investigation to be
made public.

For your information, we have enclosed a brief description of
the Commissionts procedures for handling possible violations of
the Act. If you have any questions, please contact Xavier K.
McDonnell, the attorney assigned to this matter, at (202)
219-3400.

Sincerely,

Joan D. Aikens
Chairman

Enclosures
Factual and Legal Analysis
Procedures
Designation of Counsel Form

cc: Honorable Richard H. Bryan
United States Senate Office Building
364 Russell Senate Office Building
Washington, D.C. 20510



NUR: 3522

RMBSOU TS: Friends for Bryan and
Michael W. Kern, as treasurer

The Federal Election Campaign Act of 1971, as amended (the

"Act") prohibits corporations from making any contribution or

expenditure in connection with the election of a Federal

candidate, and prohibits any candidate, political committee or

other person from knowingly accepting or receiving any such

contribution. 2 U.S.C. 5 441b(a). For purposes of the foregoing

section of the Act, a "contribution" is defined to include "any

direct or indirect payment, distribution, loan, advmwe, depoit,

or gift of money, or any services, or anything of value to ay

candidate, campaign committee, or political committee or

organization in connection with a federal election.' 2 u.s.c.

5 441(b)(b)(2).

Under the Act, a contribution does not include the cost of

food and beverages, voluntarily provided by an individual to any

candidate or any political committee of a political party in

rendering voluntary personal services on the individual's

residential premises for candidate-related or political party-

related activities, to the extent that the cumulative value of

such food and beverages provided by such individual on behalf of

any single candidate does not exceed $1,000 with respect to any



V*co S -41(9)(s)(i).

The definition of contribution also excludes the sale of eny

food or beverage by a vendor for use in any candidate's campaign

or for use by or on behalf of any political committee of a

political party at a charge that is less than the normal

comparable charge, if such charge is at least equal to the cost of

such food or beverage to the vendor, to the extent that the

cumulative value of such activity does not exceed $1,000 with

respect to any single election, and on behalf of all political

committees of a political party does not exceed $2,000 in any

calendar year. 2 U.S.C. S 431(8)(8)(ii).

In the normal course of carrying out its supervisory

responsibilities, the Comission ascertained information which

indicates that the former owner of the Caterers, Inc., a Nevada

corporation, may have "comped," or provided free of charge, food,

beverages, catering services and related goods in connection with

1988 federal election activity in Nevada. The owner of the

corporation, Christ or "Chris" Karamanos, died in 1989, and the

corporation was terminated on January 1, 1991. Corporate records

and other materials indicate that the Caterers, Inc. comped eight

orders for food/catering services with a total retail value of

$20,505 to the 1988 Senate campaign of Richard Bryan. Seven of

the orders, totaling $7,005, were for food and beverages

apparently delivered by the Caterers to various Bryan campaign

locations on November 8, 1988. Some of the seven orders appear to



Alw the Cw rtte records cleely indicate thet that

SeMeae candidate Richard tUyan received the orders in question,

there is some controversy about who were the actual recipients.

It has been asserted that the Bryan campaign received only one

order from the Caterers for which it did not pay, totaling $1,550.

With regard to the six additional orders which the Caterers'

invoices indicate were delivered to the campaign's headquarters or

phone centers on election day November 8, 1988, it is alleged that

the food and beverages, totaling $5,455, were for people working

for the Nevada Democratic State Committee's Get Out The Vote

("GOTVO) efforts.

The other order relates to a brunch/dinner at the residence

of Jody and alias Ghanem in Las Vegas, Nevada. The invoice

indicates that the order had a retail value of $13,500. It

appears that Senator Bryan attended the April, 24, 1968 at the

Ghanem residence. Yet it is claimed that the event was

coordinated by and for the DSCC, and its "head" Bob Saver, not the

1. It appears that on election day November 8, 1988, the
Caterers provided the following items to U.S. Senate candidate
Richard Bryan: 1) coffee, donuts etc. delivered to Bryan campaign
headquarters for 500 persons, totaling $1,500; 2) food delivered
to "Governor Bryan's phone center" for 50 persons, totaling $890,
requested by Lou Gamage, marked "Comp;" 3) sack lunches delivered
to "phone bank" for 325 persons, totaling $1,137.50; 4) assorted
sandwiches delivered to Bryan headquarters for 125 persons,
totaling $327.50, requested by Lou Gamage, marked "Coup;" 5) food,
staging and disposables delivered to parking lot of Bryan
headquarters for 400 persons, totaling $1,550, ordered by Lou
Gamage and marked "Comp;" 6) unidentified food or beverages
delivered to Bryan West Las Vegas headquarters, for 200 persons,
totaling $600, marked "Coup;" 7) coffee and sandwiches for
"Governor Bryan Election Night," totaling $1,000, marked "Coup."
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* Ya nau On that date. che Caterer' alvloce t* .
brtnch/dinner held at the Ohanea resideoce, however, ~i* that

the order was a "political contribution," and the invoice is Made

out to then Nevada "Governor Richard Bryan." Moreover, it appears

that then Senate candidate Richard Bryan wrote a thank you letter

to Chris Karamanos, the former owner of the Caterers. The

hand-written letter, dated may 1, 1988, which is on Richard

Bryan's personal stationary and which is addressed "Dear Chris"

states that the "layout for the party at Elias Ghanem's home was

magnificent" and that "Bonnie and I are most grateful for your

continued support."

Other information relevant to this matter suggests that the

Bryan campaign was the recipient of the $13,500 order from the

Caterers. The former catering director of the Caterers recalled

the April 24, 1968 brunch/dinner at the Ghanem resideoce, and

indicated that he was quite certain that he was informed by

Karamanos that the catering services and food and beverages were

furnished free of charge as a contribution to the Senate campaign

of Richard Bryan. He stated that the event was a "fornal white

glove" affair, and he recalled in detail the elaborate menu for

the function. He also stated that ten to twelve workers,

including the Caterers' executive chef, a maitre d' and two

waiters from Caesar's Place, spent approximately 200 hours



.. oingp t eateri functions, and he confirmed that the r 41

-- te for the April 24th function was $13,500, based on a mark up

16ich was in accordance with industry practice. The former

assistant catering director, also recalled that event and

indicated that Karamanos wanted the party at the Ghanem residence

to be "very deluxe."

Although the information at hand contains inconsistencies and

leaves questions unanswered, certain conclusions can be made.

First of all, it does not appear that the Caterers received

payment for any of the food, beverages or services which are

represented on the eight invoices made out to the Bryan campaign,

totaling $20,505. There is evidence, however, that the corporate

goods and services were received by the Bryan Committee in

connection with 1988 federal election activities. Therefore,

unless otherwise exempt under the Act, the orders would appear to

have constituted corporate contributions.

With respect to the April 24, 1988, brunch/dinner at the

Ghanem residence, it does not appear that the event would be

exempt from the Act's definition of "contribution." The Act

excludes the cost of food and beverages for candidates and

committees only when provided by individuals in their residential

2. The menu included a full dinner, beluga caviar, a vintage
stock FarNiente Chardonnay and a 1984 Cabernet Sauvignon, as well
as Domperignon. moreover, employees of the Caterers who worked
the event were paid their "normal" rate, while waiters from
Caesar's Palace receivted $300 each. The order also included ten,
ninety by ninety silver lemay overlays for the dinner, that cost
$20 to $25 each, and were apparently paid for by the corporation.



14 kllsLn~s~.,the iividlials who botd c
3Miae and *ody WbIam do not appear to have paid for hIe

qod: and services at issue; rather, it appears that the $1+,5
brunch/dinner was provided free of charge by the corporation. In
fact, the invoice and the corporation's employees indicated that
the food and services were a "political contribution." Cf. MUR

2695 (Hosts, not corporation, paid costs associated with function

on their residential premises.); MUR 1612; See also Advisory

Opinion 1980-63 (The portion of expenses for a fundraiser held in

another individual's residence constitutes a contribution).

Moreover, the retail cost of the party, $13,500, is in any

event well in excess of the amount which is permitted under the

Act's exemption from the definition of "contribution." Indeed,

the cost of the party appears to have also included vaes for ten

to twelve workers who prepared the food and set up and worked at

the event: employee wages are not exempt from the definition of
"contribution" under the Act. See 2 U.S.C. 5 4 31(8)(A)(ii). In
light of the foregoing, it appears that the food, beverages and

services provided for the brunch/dinner constituted a
"contribution," subject to the prohibitions of the Act, and it
appears that the Caterers, Inc. made an in-kind corporate

contribution, with a retail value of $13,500, when it "comped" the
April 24th brunch/dinner at the Ghanem residence.

Although it is alleged that the $13,500 brunch/dinner at the

Ghanem residence was hosted by and for the DSCC, the Caterers'
work order for that event and the $13,500 invoice state that the

Bryan campaign was the recipient of the goods and services, and



",WO tJtial contribution. Two formt mp1ee of tth.
t -ter s u -dieo *Oeorted that they were in'aof d by Ar.
Karaanos that the brunch/dinner which the corporation provided at

the Ghanem residence was a political contribution to the Bryan
campaign. Moreover, there is the letter in which Richard Bryan

praises Karamanos for the dinner at the Ghanem residence, and

thanks the Caterers, owner for his continued support. It is

unclear why Senator Bryan personally thanked the owner of the

Caterers for his continued support if the brunch/dinner at the

Ghanem's was for the DSCC, as asserted.

With respect to the seven other comped orders, the

corporation's invoices and work orders indicate that the goods

were delivered to the Bryan campaign and that Lou Gamage from the

Bryan campaign placed some of the orders in question. Thes seven
additional comped orders, valued at $7,005, would also appear to

Shave been corporate contributions. Thus, it appers that the

Bryan campaign accepted corporate contributions from the Caterers,

totaling $20,505. Accordingly, there is reason to believe that

Friends for Bryan and Michael W. Kern, as treasurer, violated
252 U.S.c. S 441b(a).



COMMISSION

_4- June Be 1992"

iJ J. Lehner, Treasurer
Democretic Senatorial Campaign Committee
430 South Capitol Street, S.E.
Washington, D.C. 20003

RE: MUR 3522
Democratic Senatorial Campaign
Committee and

Thomas J. Lehner, as treasurer

Dear Mr. Lehner:

On Nay 14, 1992, the Federal Election Commission found that
there is reason to believe the Democratic Senatorial Caetgn
CoMittee (*the Committee') and you, as treasurer, violated
2 U.S.C. £ 441b(a), a provision of the Federal Election Campaign
Act of 1971, as amended ("the Act').

1bder te4 Act, you have an opportunity to demonstrate that no
eetio hou*e tet taainst the Committee and you, as

Tft'fmfayF ftbait any factual or legal materials tbat you
ha!eue 4r t to the Commission' s consideration of tMs. U Where apptopriate, statements should be submit der
-et . I - m r, i o er to facilitate a prompt r*l of

tU~etinertbp Office of the General Counsel request* Meat you!g tz"th-e PerSon(s) from the Committee most qualified -to
rl w Intoration relating to the transactions at issue. PleseSstlit, this ifafrnation, along with any other relevant materials,

tO the General Covnel's Office within 20 days of your receipt of
tks letter. This Office will then arrange a mutually convenienttiaJ to discusi this matter with you and the persons you have
identified, if necessary.

In the absence of any additional information demonstrating
that no further action should be taken against the Committee and
you, as treasurer, the Commission may find probable cause to
believe that a violation has occurred and proceed with
conciliation.

If you are interested in pursuing pre-probable cause
conciliation, you should so request in writing. See 11 C.F.R.
5 111.18(d). Upon receipt of the request, the OfTI-ce of theGeneral Counsel will make recommendations to the Commission either
proposing an agreement in settlement of the matter or recommending
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"'O1bav J. Lehner, Treasuer..

declining that pre-probable cause conciliation be pursued. ?be
Office of the General Counsel may recommend that pro-probable
cause conciliation not be entered into at this time so that it my
complete its investigation of the matter. Further, the Co1mission
will not entertain requests for pre-probable cause conciliation
after briefs on probable cause have been mailed to the respondent.

Requests for extensions of time will not be routinely
granted. Requests must be made in writing at least five days
prior to the due date of the response and specific good cause must
be demonstrated. In addition, the Office of the General Counsel
ordinarily will not give extensions beyond 20 days.

If you intend to be represented by counsel in this matter,
please advise the Commission by completing the enclosed form
stating the name, address, and telephone number of such counsel,
and authorizing such counsel to receive any nmtifications and
other communications from the Commission.

This matter will remain confidential in accordance with
2 U.S.C. SS 437g(a)(4)(B) and 437g(a)(12)(A), unless you notify
the Commission in writing that you wish the investigation to be
made public.

For your information, we have enclosed a brief description of
the Commission's procedures for handling possible violations of
the Act. If you have any questions, please contact Xavier K.
McDonnell, the attorney assigned to this matter, at
(202) 219-3400.

Sincerely,

Joan D. Aikens
Chairman

Enclosures
Factual and Legal Analysis
Procedures
Designation of Counsel Form
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NIUR: 3522
tSPOnDmI s: Democratic Senatorial Campaign Committee andThomas J. Lehner, as treasurer

The Federal Election Campaign Act of 1971, as amended (the
"Act") prohibits corporations from making any contribution or
expenditure in connection with the election of a Federal
candidate, and prohibits any candidate, political comitte, or
other person from knowingly accepting or receiving any such
contribution. 2 U.S.C. § 441b(a). For purposes of the foregoing
section of the Act, a "contribution" is defined to include 'any
direct or indirect payment, distribution, loan, advance, deposit,
or gift of money, or any services, or anything of value to any
candidate, campaign committee, or political comittee or
organization in connection with a federal election." 2 U.S.C.
S 441(b)(b)(2).

Under the Act, a contribution does not include the cost of
food and beverages, voluntarily provided by an individual to any
candidate or any political committee of a political party in
rendering voluntary personal services on the individual's
residential premises for candidate-related or political party-
related activities, to the extent that the cumulative value of
such food and beverages provided by such individual on behalf of
any single candidate does not exceed $1,000 with respect to any



W'Abew*2 00 a any Caleuj!a0r year.

2 # 1. C. 1 431(O)(li).

The definition of contribution also excludes the sale of any

food or beverage by a vendor for use in any candidate's campaign

or for use by or on behalf of any political committee of a

political party at a charge that is less than the normal

comparable charge, if such charge is at least equal to the cost of

such food or beverage to the vendor, to the extent that the

cumulative value of such activity does not exceed $1,000 with

respect to any single election, and on behalf of all political

committees of a political party does not exceed $2,000 in any

calendar year. 2 U.S.C. S 431(8)(8)(iii).

In the normal course of carrying out its supervisory

responsibilities, the Commission ascertained information which

indicates that that the former owmer of the Caterers, Inc., a

Nevada corporation, appears to have "comped,' or provided free of

charge, food, beverages, catering services and related goods in

connection with 1988 federal election activity in Nevada. The

owner of the corporation, Christ or *Chris' Karananos, died in

1989, and the corporation was terminated on January 1, 1991.

Corporate records and other materials indicate that the Caterers,

Inc. comped an order for food/catering services with a total

retail value of $13,500. It appears that the order in question

may have been for the Democratic Senatorial Campaign Committee

("DSCC").

The $13,500 order at issue was for an April 24, 1988,
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49MY Ghdtem. Vhe Caterers re*td indloete that then1 -Wii
overnor and Senate Candidate Richard Bryan and hig caugWya,

Friends for Bryan (the aBryan campaign") were the recipients of

the $13,500 order. It also appears that Richard Bryan attended

the event at the Ghanem residence. However, it is alleged that

the brunch/dinner was coordinated by and for the DSCC and its

"head," Bob Bayer, and that there was no fundraiser held for the

Bryan campaign on that date.

The former catering director of the Caterers recalled that

the brunch/dinner at the Ghanem residence was a *formal white

glove" affair, and he recalled in detail the elaborate menu for

the function. He stated that ten to twelve workers, includiag

the executive chef, and a maitre d' and two waiters from lCaMar's

Place, spent approximately 200 hours preparing and working the1

event. He vas also responsible for pricing catering functions,
and he confirmed that the retail price for the April 24th function

was $13,500, based on a mark up which was in accordance with

industry practice. He also stated that he believed the evet may

have been a fundraiser. The former assistant catering director

also recalled the event and indicated that Karamanos wanted the

brunch/dinner at the Ghanem residence to be "very deluxe."

1. The menu included a full dinner, beluga caviar, a vintage
stock FarNiente Chardonnay and a 1984 Cabernet Sauvignon,
as well as Domperignon. Moreover, employees of the Caterers whoworked the event were paid their "normal" rate, and waiters from
Caesar's Palace received $300 each. The order also included ten,ninety by ninety silver lemay overlays for the dinner, that cost
$20 to $25 each, which were apparently paid for by the
corporation.
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' 4 tiOna unbfte, -et~ta* encluzs ions can be sot.

fket of all* it does not appear that the Caterers received

payment for any of the food, beverages or services which are

represented on the invoice made out to the Bryan campaign,

totaling $13,500. There is evidence, however, that the corporate

goods and services were received in connection with 1988 federal

election activities. Therefore, unless otherwise exempt under the

Act, the order would appear to have constituted a corporate

contribution.

The brunch/dinner at the Ghanem residence does not appear to

be exempt from the Act's definition of "contribution.* The Act

excludes the cost of-food and beverages for candidates and

committees only when provided by individuals in their residential

premises. In this instance, the individuals who hosted the event,

Dr. Slis and Jody Ghanes, do not' appear to have paid for the

goods and services at issue; rather, it appears that the $13,500

brunch/dinner was provided free of charge by the corporation. In

fact, the invoice and the corporation's employees indicated that

the food and services were a "political contribution." Cf. MM

2695 (Hosts, not corporation, paid costs associated with function

on their residential premises.); MUR 1612; See also Advisory

Opinion 1980-63 (The portion of expenses for a fundraiser held in

another individual's residence constitutes a contribution).

We also note that the retail cost of the party, $13,500, is

in any event well in excess of the amount which is permitted under

the Act's exemption from the definition of "contribution."
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l~ o*- to -twita We ker8 who prpMted the, food' ad set- I

at the event: employee wages are not exempt fromn the

definition of "contributeon" under the Act. See 2 U.S.C.

S 431(8)(A)(ii). In light of the foregoing, it appears that the

food, beverages and services provided for the brunch/dinner

constituted a "contribution," subject to the prohibitions of the

Act, and it appears that the Caterers, Inc. made an in-kind

corporate contribution, with a retail value of $13,500, when it

"comped' the April 24th brunch/dinner at the Ghanea residence.

Although there is some evidence that the Bryan campaign was

the recipient of the $13,500 brunch/dinner at the Ghanem

residence, it is alleged that the event was actually hosted by and

for the DSCC, that it was coordinated by Bob Saver, and that there

was no fundraiser for the Bryan campaign on that date.

Accordingly, there is reason to believe that the Denocratlc

Senatorial Campaign Committee and Thomas J. Lehner, as treasurer,

violated 2 U.S.C. I 441b(a).



,gE~ LECTION COMMS$ION

June 8, 1992

_SI 6 Tdd Johnson, Treasurer
wrva Democratic State Committee
953 3. Sahara, #201
Las Vegas, Nevada 89104

RE: 4UR 3522
Nevada Democratic State Committee
Debbie Todd Johnson, as treasurer

Dear Ms. Johnson:

On May 14, 1992, the Federal Election Commission found that
there is reason to believe the Nevada Democratic State Committee
(*the Committe) and you, as treasurer, violated 2 U.S.C.
S 441b(a) and 11 C.F.I. 102.5(a), provisions of the Federal
Election Campaign Act of 1971, as amended (*the Actm) and
Commission regulations.

Under the Act, you have an opportunity to demonstrate that no
action should be taken against the Committee and you, as
treasurer. You may submit any factual or legal materials that you
believe are relevant to the Commission's consideration of this
matter. Where appropriate, statements should be subitted Wmer
oath. Noreovor, in order to facilitate a prompt resolution of
this matter, the Office of the General Counsel requests that you
identify the person(s) from the Committee most qualified to
provide information relating to the transactions at issue. Please
submit this information, along with any other relevant materials,
to the General Counsel's Office within 20 days of your receipt of
this letter. This Office will then arrange a mutually convenient
time to discuss this matter with you and the persons you have
identified, if necessary.

In the absence of any additional information demonstrating
that no further action should be taken against the Committee and
you, as treasurer, the Commission may find probable cause to
believe that a violation has occurred and proceed with
conciliation.

If you are interested in pursuing pre-probable cause
conciliation, you should so request in writing. See 11 C.F.R.
S 111.18(d). Upon receipt of the request, the Of!'ce of the
General Counsel will make recommendations to the Commission either
proposing an agreement in settlement of the matter or recommending
declining that pre-probable cause conciliation be pursued. The
Office of the General Counsel may recommend that pre-probable
cause conciliation not be entered into at this time so that it may
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CoWlete its investigation of the matter. Further, the C.....s..
viii not entertain requests for pro-probable cause concil.ilim
after briefs on probable cause have been mailed to the respOsAeet.

Requests for extensions of time will not be routinely
granted. Requests must be made in writing at least five days
prior to the due date of the response and specific good cause must
be demonstrated. In addition, the Office of the General Counsel
ordinarily will not give extensions beyond 20 days.

If you intend to be represented by counsel in this matter,
please advise the Commission by completing the enclosed form
stating the name, address, and telephone number of such counsel,
and authorizing such counsel to receive any notifications wWd
other communications from the Commission.

This matter will remain confidential in accordance with
2 U.S.C. SS 437g(a)(4)(B) and 437g(a)(12)(A), unless you notify
the Commission in writing that you wish the investigation to be
made public.

For your information, we have enclosed a brief desg~t:e4, of
the Comission a procedures for handling possible vioL840"'
the Act. If you have any questions, please contact Xa*ttr K.
Nolonnell, the attorney assigned to this matter, at (202)
219-3400.

Sincerely,

Joan D. Aikens
Chairman

Enclosures
Factual and Legal Analysis
Procedures
Designation of Counsel Form
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NM: 3522

XgSPODmS: Nevada Democratic State Committee, and

Debbie Todd Johnson, as treasurer

The Federal Election Campaign Act of 1971, as amended 
(the

"Acto) prohibits corporations from making any contribution 
or

expenditure in connection with the election 
of a Federal

candidate, and prohibits any candidate, political 
comittee or

other person from knowingly accepting or 
receiving any such

contribution. 2 U.S.C. 5 441b(a). For purposes of the foregoing

section of the Act, a "contribution" is defined 
to include any

direct or indirect payment, distribution, loan, 
advace, depo"t,

or gift of money, or any services, or anything 
of value to my

candidate, campaign committee, or political 
committee or

organization in connection with a federal 
election." 2 U.S.C.

5 441(b)(b)(2).

The definition of contribution also excludes 
the sale of any

food or beverage by a vendor for use in 
any candidate's capaign

or for use by or on behalf of any political 
committee of a

political party at a charge that is less 
than the normal

comparable charge, if such charge is at least equal to the cost of

such food or beverage to the vendor, to 
the extent that the

cumulative value of such activity does not 
exceed $1,000 with

respect to any single election, and on behalf 
of all political
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fThe Mt*oa anas, stated that 02VOWItutes ond. by ast

political party for voter registration and get-out-the vote

drives, even though not expressly made on behalf of candidates for

Federal office, should be allocated between the two classes of

candidates, state and federal, in the same manner as other general

party building activities. See A.O. 1978-10 citing 11 C.F.R.

5 106.1 (1977). The Commission has also concluded that

expenditures made by a state political party for the purpose of

identifying and motivating persons to support a political party'str
gubernatorial nominee made during a year in which federal

elections were to be held would also be for the additimoal purpose

of influencing federal elections, and therefore must be *Ucasted

on a reasonable basis. A.0. 197S-50 citing 11 C.F.N., 10.1

C (1977).1 Expenditures for registration and get-out-the-vote

drives of a political committee need not be attributed to
C11 individual candidates, unless they are made on behalf of "e6oarly

identified candidates.a 11 C.F.R. 5 106.1(c)(2) (1977).

The Commission's regulations require that party committees

and other political committees allocate administrative expenses on

a reasonable basis between their federal and non-federal accounts.

11 C.F.R. 5 106.1(e). Expenditures made in connection with

1. The Commission has more recently revised its regulations for
allocating expenditures between federal and non-federal activities
and accounts. See 11 C.F.R. 55 106.1(e) and 106.5. The revised
regulations went-nto effect January 1, 1991, which is after the
occurrence of the activities at issue.
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* _*n1.atlOu -vhich arO not politloal Comltt es must b-

lktJi funds which are permissible under the Act in accordam

11 C.F.R. 5 102.5.

In the normal course of carrying out its supervisory

responsibilities, the Commission ascertained information which

indicates that the former owner of the Caterers, Inc., a Nevada

corporation, appears to have "comped," or provided free of charge

food and beverages and related goods in connection with 1988

federal election activity in Nevada. The owner of the

corporation, Christ or "Chris" Karamanos, died in 1989, and the

corporation was terminated on January 1, 1991.

The Caterer's records for the six orders are made out to

then Nevada Governor/Senate candidate Richard Bryan, and the

invoices indicate the orders were delivered on November 8, 1"N to

"Bryan headquarters" or Bryan's "phone center." The records

further indicate that some of the orders were placed by Lou Gemage

from the Bryan campaign. However, it is alleged that the food and

beverages were for people working for the Nevada Democratic State

Committee's Get Out The Vote ("GOTV") efforts. The six orders

which are alleged to have been received by the State Party on

election day, 1988 are: a $1,500 order for early morning precinct

GOTV workers at the "main office;" a $600 order for the GOTV

morning workers at the Westside office; an $890 order for GOTV

phone bank workers; a $327.50 order for GOTV workers' lunches; a

$1,000 order for the GOTV drivers; and, a $1,137.50 order for sack

lunches for GOTV poll watchers.
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-WkVt Of all, it does not appear that the Caterers receiV04

nt for any of the food, beverages and/or services which are

disclosed on the six invoices, totaling $5,455. In addition, the

cooped orders at issue do not appear to fall within any of the

Act's exemptions. moreover, the corporate goods are alleged to

have been received by the State Committee on election day 1988 in

connection with its GOTV activities. Thus it appears that the

orders, with a retail cost of $5,455, were provided entirely free

of charge by the corporation, in violation of Section 441b(a).

Accordingly, there is reason to believe that the Nevada Democratic

State Comittee and Debra Todd Johnson, as treasurer, violated

2 U.S.C. S 441b(a)

Moreover, costs related to voter registration and get-out-the

vote drives, even if they are not expressly made on behalf of

candidates for federal office, must be allocated between the two

classes of candidates, state and federal, in the same manner as

other general party building activities. See A.O.'s 1978-50,

1978-10; 11 C.F.R. S 106.1. All federally allocable expenses must

be paid for with funds deemed permissible under the Act.

11 C.F.R. 5 102.5. Accordingly, there is reason to believe that

the Nevada Democratic State Committee and Debra Todd Johnson, as

treasurer, violated 11 C.F.R. S 102.5(a).



ION COMMISSION

June 18, 1992

06bert Goldberg, treasurer
Shibray for Congress Committee
3069 Conquista Court
Las Vegas, NV 89119

MUR: 3522
Bilbray for Congress Comittee
and Robert Goldberg, as treasurer

Dear Mr. Goldberg:

This letter is a follow-up to our recent telephone
conversation in which you requested further information about
the catering orders which are the subject of the above-captioned
matter. It pears that the Caterers, Incorporated provid"e two
orders, valued at $2,550, free of charge to the Blibray
Coloitt**. One of the orders, job order 1121, was dated for
wo r 8, 1968 and was in the sum of $1,875. The other order,
-Job 4rder 1300 was dated for February 21, 1989, and was valvod
at 40S.

If you have any further questions, please call net at (202)
219-3400.

Sincerely

Xavier K. McDonnell
Attorney



Gayle Wiener
Gayle Wiener Catering and VIP Services
Suite 31
4850 West Flamingo
Las Vegas, Nevada 89103

RE: RUR 3522

Dear INs. Wiener:

The Federal election Commission has the statutory duty of
enforcing the FOdral Election Campaign Act of 1I'l, as a MAmdP

and ftbptrr. 95 and 96 of "Title 26, Un.tedBvsing
the Coesione in"vetiston into the ti - iUlir Wit * in

tee -eficog matter, certain qwietis ORA"I' "IIW
COW 4Wofte delivered during l'"6-69 by ye fv Pthe- ."*98s Inc. to feoal candidates andk"': _Vj 1 oud

tbya iifely.Ples not
St In this

invetio ation being .t.4 by the commi e1s,
omtde ttality provisiom ot 2 U.S.C. S 437g(Hpl * aNpi.s
tat section prohibits making public any intW ntd

by the Comisson without the express written 1o- ct teo
person with respect to whoa the investigation is' ade. You are
advised that no such consent has been given in this es.

You may consult with an attorney and have an attorney assist
you during the discussion. Please call me at at (800) 424-9530 to
set up a time for our discussion.

Sincerely,

Xavier K. McDonnell
Attorney



Stve Osterhaus
c/o Gayle Wiener Catering and VIP Services
suit* 31
4SSO West Flamingo
La Vegas, Nevada 89103

RE: MUR 3522

Dear Mr. Osterhaus:

The Federal Election Commission has the statutory duty of
enforcing the Federal Blection Campign Act of l#71, a -- meod
and Cbepters 95 and 96 of Title 26, unts Wittg

the missions I nvestigation into 9 in
the boveretermed' %tter, certain ew',i.
regqrding orders delivered during "o r4 rer
the Coterers, Inc., to federal candidstes " 'Af t

) like to atragme a Otually convefieamw iSon"-n 4,t 1fma
.ues -iot csumider '  b a resondent in tMEd

0e0se this 4i1foution is being-q # - an
in't tlgetion b a fmdoted by the Cai.
cootidntial ity Vr**I si.. of 2 U.S.C. S4370.41)t)apis

That section prohibits aking public any -U tpo .INNoted
by the Commission without the express writte of the
pason with respect to wbom the invest s tIes l'YEJp You are
advisoed that noo ach consent has been given in t aa.

You may consult with an attorney and have an-att yassist
you during the discussion. Please call mo at at (800) 424-9530 to
set up a time for our discussion.

Sincerely,

Xavier K. McDonnell
Attorney



glias and Jody Ann Chanem
2901 Augusta Drive
Las Vegas, Nevada 89109

RE: RUR 3522

Dear Mr. and Mrs. Ghanem:

The Federal Zlection Commission has the statutory duty ofenforcing the Federal Election Caupaign Act of 1971, as amended,and Chapters 95 and 96 of Title 26, United states code. Duringthe CiO0esion'e investgation into the tranSaatione at issue inthe above-referenced matter, certain questions have arisenre|ardIA a ftuenaiser w hih was held at your res4omeW,-.Las
V6060 WVad ow4 April 24# 1.98. We would like to arras* aAstuily conVTenient tm to d:iscuss certain, asepe*s 0t Lfw"drIser with, you 1444%Ms LY. fleese note, thait ieo

se ~te you t4oi~ein this mstt*r,z;

3@cause4 tise Ogmvei"ms is, being soght -"*t ankimt*etios betn oae"db the
That section prohibits mAilg public any i nveMA~tO. conductedby the Comision without the epre* written e* of theperson with respect to whoa the investigation is 'sfe. You areadvised that no such consent has been given in t is c se.

You ay consult with an attorney and have as nttorney assistyou during the proposed discussion. Please call um at
(800) 424-9530 to set up a tine for our discussion.

Sincerely,

Xavier K. McDonnell
Attorney
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June 24, 1992

A'

Federal Election Commission
999 E Street, N.W.
Washington, DC 20463

Re: Democratic Senatorial Campaign
Co-mittee, Bryan for Senate
Coittee (MUR 3522)

Dear Commissioners:

This letter seeks an extension of time to respond to the
Commission's notification of reason to believe in Metter Under
Review 3522. DSCC and the Bryan for Senate Comittee have
retained this firm to respond on their behalf.

In view of the time required to review the relevmt fats
and prepare written responses, I request an- e..aoftlas
until JUly 20, 1992, at which time rAposesan 1eff ot bth
of these Respondents will be filed with the dm-i on.

Very ruly yours,

R b ert F. Bauer

RFB: sub

104005.0001 /DA9217%0.(40l

TELEX 44-027- Pcso U a FA(SIMILE (202) 434-1690
ANCHORAGE 0 BELLELE 0 Los ANGELES a PORTLAND e SIATrrv a SpoqE* z
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i li... Perkins & Ggi.

.. 607 14th StZ t ... _$uiw 8
W ahina]ton,. D.C. _ 2=5 ..

X EIO :2C2-434-1501

The above-naieid indIvIdual is hereby designated an my

counsel and is authorized to receive any notifications and other

cowunications roam the Cowission and to act on my behalf before

tbo Commission.

'I1U7

fIalil -1 4

OCK 3

Frmds for ,,srva --..
6 6 0 0 _ u .. t ( a , -_ m ,le a r,

Suite 118

LAs VOe& NWvads 89102

702-270. 3463

too'
45,-!4



Robert F. Bauer, Esquire
Perkins Cole
607 Fourteenth Street, N.W.
Washington, D.C. 20005-2011

RE: MUR 3522
Democratic Senatorial Campaign
Committee and
Thomas J. Lerner, as treasurer

Friends for Bryan and
Michael W. Kern, as treasurer

Dear Mr. Bauer:

This is in response to your letter dated June 24, 1 992#
reqVe&t1iug an esteasion until July 20, 1992, to respond tethee
C4.a 0 fIndtbgs in the above a10Mp4, nott.Ih tc

of 'tb* Volkal. touselhas granted therq'td**mt
'NOAN" i'ly, your teepnse is due byt. cloe of bunmos
lly 20, 1992.

If you have any questions, please contact me at
(202) 219-3400.

Sincerely,

Xavier K. RcDonnell
Attorney



Craig C. DouSuto, Director
3lection Crimes Branch
Public Integrity Section
Criminal Division
U.5. Department of Justice
Washington, DC 20530

RE: NUR 3522
The Caterers Inc.

Dear Mr. Donsanto:

This letter is in reference to a matter which you provided
to the Office of the General Counsel last year involving the
Caterers, Inc., a former Nevada corporation. It liS. w to our
atteetion that while the referral contained many iav40. and
work orders for services allegedly provided by the CsQ *ers" to
the 1iO campign of Senator Richard Bryan, it did *stain
any of thW c4 r*tion's invoices and work ordewro;,ft4 , goods
a 4 ptO*"vId to the 8ilbray for Congress s Ia27,'

Ae*"rdLn to the corporate journal within ,4 o
orde*IC **ib -erovided to the Shlbray eam " n
" 0,1W o oer,, in the amount of $I,?S.' on
W v ir8 lm6 e d the other, in the amount of
pr tded on february 11, 19S9. If you could- pt"W #W of
the Caterers" work orders and/or invoices for the.tAo
transactions involving the Silbray campaign, it wu*j-d-Vgrtly
assist the Commission in its investigation of tli ftter.

Thank you for your assistance and cooperation. If you have
any questions, please call ne at (202) 219-3400.

Sincerely

Lawrence N. Noble
General Counsel

BY: -Lois G.-Lerner
Associate General Counsel



bNCOMMISSION

....... .....

July 1, 1992
Whirt Goldberg, Treasurer
Wltbay for Congress Committee
3069 Conquista Court
Las Vegas, Nevada 89121

RE: MUR 3522
Bilbray for Congress Committee,
and Robert Goldberg, as treasurer

Dear Mr. Goldberg:

ftclooed please find the documentation relating to theabove-AptiOned metter which we discussed by telephone lastWek. la I inf*V"d you during that telephone conversation, two@f-the p y bu!* been redacted to remove names of individuals
'Who Are not a party to this matter.

e4 ys fo - your cooperation. If I can be of any
fu rthr s$ e, please call me at (202) 219-3400.

Sincerely

Xavier K. McDonnell
Attorney

Attachmnt
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July 3, 1992

Mr. xavier K. McDonnnel
Federal Election Commission
999 Bast E Street, N. W.
Washington, D.C. 20463

RE: NUR 3522
3-

-r t'1

rr~'

Dear Mr. McDonnell:

0 Enclosed are four affidavits from individuals Involved in the Committee
during the time of the alleged mooe4 catertng.

r.

o If you need any further information, please oDutet ae.

Sincerely,

Treasurer



Jams R. Bllbray being duly sworn deposes and says:

That he was the candidate for reelection on November 8, 1988.

That he attended the only function sanctioned by the Dilbray for
Congress Comittee, an election party, on the evening of Novembr
8, 1988 and to the affiant's best information and belief said
event was not a catered event and was strictly an "in house"
event prepared by voluntary and paid staff.

That your affiant is aware of a subsequent event catered by "The
Caterers" at the home of the Gerringers on Nay 7, 1989, which was
billed by "The Caterers" and paid for by the Bilbray for Congress
Comi ttee.

That your affiant is not aware of any function which was catered
by "The Caterers" on February 21, 1989, nor is your affiant aware
of a function on said day.

CTy OF WASHINGTON

WISTWT~ OF COLUNMIA H ib

subscribed and
sworn before me
this A day of July, 1992.

ry-Publi -l Dl.AN- l



Robert Goldberg being flrst sworn deposes nd says: Y

That your aft iant was and still is the Treasurer of the Di
foe Congress Campaign since 1987.

That your affiant was never aware of any "comped" service
provided by "The Caterers" or Chris Karamonas.

That the only event catered by "The Caterers" occurred at the
home of the Gerringers for which the Bilbray for Congress
Committee was billed and that said Committee paid.

That your affiant was present at the reelection party for Jim
Bilbray on November 8, 1988 and it did not appear that said event
had been catered.

That your affiant as Treasurer of Bilbray for Congress is not
aware of any event occurring during the month of February, 1989
and that the PEC records do not reflect any income which
indicates that any function was held by Bilbray for Congress
during this time period.

At

subscribed and

sor before me
thisSOd day of July, 1992.

CUIEL



1, Ts or atatie h g r for jam*'E
Slilbray during tM: *1jftioa .t

2. That your affiant served in such oapkaity through r
8, 1968.

3. That your affiant was present at the only gathering of the
Committee to elect James H. Bilbray on November 8. 1988, election
night.

4. That at no time was your affiant aware that said affair was
catered by anyone.

5. That your affiant avers that said affair was a totally "in
house" affair wherein employees of the campaign purchased beer,
used left over wine from a previous fundraising and that chips
and cold cuts were prepared by volunteers.

6. That your affiant did not know Christ (Chris) Karamomm andhad no dealing with said individual during said period of time to
the best of your affiant's knowledge.

7. That your affiant has no knowledge of any compimtaty food
being served at the only event held by the Bilbray for -onw
Clnittee on SO--er 8, 1930.

8. That your affiant has no kledgof any am .or
a agn related function ocurring on Pebnwry 21, 1 9 at

Which time your affiant was the Aftinatrtive £itaat,-*o jss
H. Bilbray.

subscribed and
sworn J[e ore me
this & day of July, 1992

O'STICT OF CL)

MY COMMISSION EXPIRES A 14, 14
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t~19~ty bei~q fitat at I *'t

the Cheko"ol and aCODUuata iiett fs o

2hat the only event held by the Slibray for Congress Comittee on
VIIWber 8, 1988 was an election night party.

That the food and beverage arrangements for said party were
handled min house*.

That your affiant and Bernard McShea purchased kegs of beer and
ice.

That wine and some champagne which was leftover from a previous
fundraiser was also served.

That cold cuts and other snacks were purchased from the grocery
store and prepared by volunteers.

That your aftiant has no knowledge of any catering of said event
and states specifically that said event was not catered by the
CaterersO or anyone else.

That your af fiant is not aware of any event held by Dilbway for
oqrems on February 21P l"9.

subscribed 
and

swor before me
thisi-1r day of July, 1992.

Add*F. Ouwon
li a L " 9



Robert Goldberg, Treasurer
1i1bray for Congress Committee

3f49 Conquista Court
Las Vegas, Nevada 69121

RE: NUR 3522
Bilbray for Congress Comittee
and Robert Goldberg, as treasurer

Deer Mr. Goldberg:

This is to cnflrm that, on July 7g 1992, the Offiee ofal Cotmeel 'reeeiwed Four letter and the four atStftidevits Vhicb you submitted in response to the .... .reason to bell"* findings in the abve-captie 4Vte, .Asx1iiiute dteml o*V tftll.k cim"Cs~IOU .Isal~ o o

WhAshk ot * your cooperation, it I"u he ay wt01eeen pit' -call m -at 42aa 39340
Sincerely

Xavier K. mcdonnell
Attorney



- .. . -. N r { -

JUly 13, 1992

Xavier K. McDonnell
Office of the General Counsel
Federal Election Commission
999 E Street, N.W.
Washington, D.C. 20463

Re: IWR 3522: Democratic Senatorial Campaign
Committee and Thomas J. Lehner, as taurer
Friends for Bryan and Michael W. Rern, as
treasurer

Dear Mr. McDonnell:

A response is currently due to the Commission in the
above-referenced Matter Under Review on July 20, 1992. 1
would like to ask for an additional extension of 10 days,
until July 30, to respond.

The principals of both committees involved 0,Uh± WOMR
are attending the Democratic National Convention f WilAk.
While some of the information necessary for the 4Whas

been gathered, other questions still remain to he -
In addition, staff will not be available to revi4uI W * ft
response prepared by our office until the week of ftly 20th.

For these reasons, an additional extension is req.
If you have any questions, or need additional ifr ion,
please do not hesitate to contact me.

q Vry ru 
y ours,,

Robert F. Bauer
Counsel to Respondents

104005-O01/DA921950.025]

TELEX 44-0277 Pcso U a FAcsimILe: (202) 434-1690

ANCHORAGE 8 BELLEVUE 0 LOS ANGELES 6 PORTLAND S SEATTLE 6 SPOCAIE



July 15, 1992

3obert F. Bauer, 9squire
Perkins Cole
607 Fourteenth Street, N.W.
Washington, D.C. 20005-2011

RK: UK 3S522
Democratic Senatorial Campaign Committee
and Thomas J. Lehner, as treasurer;

Friends for Bryan and
Michael W. Kern, as treasurer

Dear Xr. Bauer:

This is in response to your most recent request for an
eOtteuion of time to respond to the CoMWs*on1 s fwo to believe
S-M" -,i ' th -,. ,p-.,d mb* *. .I, -. *. o i,

IN-ielttd .ou a 20 da e e te MAt -audA~bw ow bwe tqueted a* .dsdiftkm Sdas hi-tsslgm cisro eee pr#sented in your let ter, bt* -00 Wfc igtet your tq"*t.

Please note that your response must be received kybYthe close
of business on July 30, 1992. if yow have o uoa! s or needadditional information, I can be reahod at (201) 219-3400.

Sincerely

Xavier K. McDonnll
Attorney



;AA

July 14, 1992

Debbie ?odd Johnson, Treasurer
Nevada Democratic State Committee
953 3. Sahara, #201
Las Vegas, Nevada 89104

RE: MUR 3522
Nevada Democratic State Committee
and Debbie Todd Johnson, as treasurer

Dear Ms. Johnson:

B y letter dated June 8, 1992, you were notified that thede~rak tIection Commission, on Nay 14, 1992, found reeOa to
behm that the Nevada Democratic State Committee (tbe
-igStt.), and you as treasurer, violated 2 U.S.c. g 44jM;) and

11c~~n S102.5(&)r provisions of the Federal 3loi.~~ gn
A4. t o 171, as amended ("the Act"), and Commission .,pu~tadns.
Iic1..are copies of the materials which were sent to IM, at

A: tiew of our files indicates that to date yowih:ae ot
rea~andl to the Commission's findings. Unless we r e4etv a
rpee from you within 15 days, this matter will prme to the
next stage of the enforcement process.

Should you have any questions, please call me at
(202) 219-3400.

Sincerely,

Xavier K. McDonnell
Attorney

Enclosures
Notification Letter
Factual and Legal Analysis



i1y SI, 1992a

Lawrence R. Noble, Esq.
General Counsel
Federal Zlection Comission
999 1 street, N.W.
Washington, DC 20463

Attn: Xavier K. McDonnell

Res ERM 522

Dear Mr. Noble:

The f catc Senatorial gn mittes (ODNM) has
received and replied by thiletter to lomitlgmto Of
June S, 1992 that the ition lass fNO i *.t*U ON
that a violation of the Act ooanrrei in t6e *tow"
described below.

On the basis Aifomti u it A "
not" that the eDoc wap e .... ..
Las Veas . Nevada in AW11 of it"I~
RMs. Elia Obsnm in their la., n 2 f ti
event cm to $13,,500 aad lei to. UbIfrb th
caterer as a Opolitioal cc....i.
The Omision is cOermed t ft It his *414. - a
for the bmaefit of DSC, the t100 ore, of600, go" 0
beverages without cbary by thateraes amA 4WIUtite, a
prohibited corporate contribution.

The DSCC does not have records establihimq MW way or
the other whether the O hosted an event few Its 11bIefit
in Las Vegas in April 1968. Senator Dryan's sdMle, his
office informs us, show such an event. Nlozer , in 193,
DSCC did arrange events over a period of days,, inluding
April 24, in California and Nevada. On occasions like this,
when "on the road," DSCC often arranges luncheons or dinners
for its travellinq party hosted by individuals in their own
homes under the in-home fundraising exemption. 11 C.F.R.
S 100.7(b)(6). These events serve the Comittee's purposes in
introducing Committee representatives to potential new donors

[0400$3-043/DA922120.012

TELEX 44-02'7 PCSO UI - FACSIMILE- (IW) 434-1690

ANHmc 3amt& *B&LLIVUE 2 Los Ato~ii a Poanwso a SEATLE a S.'owAN



LaweeR, 3. Nble, Zmq.
July 31, 1L992
PO"s 2

or rewarding local donors for their past contributions to
Cmittee.

The Ghanems would have hosted this function in thet e
on the understanding that any costs would be absorbed
the exemption. The Committee does not typically monitor hw
the hosts manage the exemption nor is it legally obligated to
do so. It is particularly comfortable relying on the
extensive experience of the politically active Democrats who
typically make up the community of individuals serving as
hosts for these functions.

The law does not require DSCC to keep a record of the
events. Their cost is not reportable and so there would no
reason for DSCC to track them. The Committee never
anticipates that these events will exceed in cost the
which lawfully spent under the exemption. Inammch as a
husband and wife between them may spend up to $4,000 unie the
exemption to support an event for a party committee in the
election cycle, this more than acommdates the typical em
at the typical cost per person charged by caterers.

Nor is DSCC concerned that the allowable limit ww- .be
threatened by repeated requests to a particular indivdki1 -to
host these events. Typically, in fundraising, repeated
requests are scrupulously avoided.

It appears from the Comission's account that the costs
of the Ghanem event were extraordinary. The Coiion
repeats purported eyewitness accounts of an elegant aftair
staffed by waiters serving expensive champagne.2 If this was
the case, then the event would have been in this respecit. far
from the ordinary one.

3

1 These are not typically functions at which funds are actually
raised.

2 None of the Committee personnel who might have attended this event

are still employed by the Committee now, four years later.

3 It is, however, impossible to tell whether this JI the case,
because the catering business in question no longer exists and its owner,
who apparently made these arrangements, is now dead. DSCC has em
question, without the means to explore it, whether the event did in fact

[04005-O045DA922120.0121 7/31MP



uly 31, IL992 .
Page 3

In sms, DSCC believes that its pil, 1960 Law
activities may have included th *anm function. It *MaI
have bean organized like eve&s of this type in many Oft
contexts as an in-home fundraiser financ under t1 14M
at 11 C.F.R. $ 100.7(b)(6). The DSCC did not expect an ant
financed outside the lawful limits of the exemption nor dkoes
it have any records or recollection that an event at that
level of expense was in fact organized. It does not have the
obligation to monitor compliance with the exemption by the
host and it did not do so.

Under these circumstances there can be no liability of
the DSCC and it respectfully requests dismissal of this
action.

Very truly yours,

000 F. Maer
Counsel to Despondent

RFB:smb

104005-00451DA92120.0121

involve this level of expense, and whether the invoice prepaprd by
Xr. Karamanos, but marked "political contribution," accurately reflects
either the market charge or the true cost.

7131M
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JUly 32, Ur

Lawrence R. Noble, Rsq.General Counsl r. "lFederal Election Commission .0.

999 2 Street, K.W. W
Washington, DC 20463

Attn: Xavier K. McDonnell

Its: MOR 3523

Dear Mr. Noble:

Friends for Bryan, and Michael W. ern,, as Tiear,
('Bryan Respobdents') are replying by this lo t- * Y
notification of June 8 1"92 that the Ca-mLs ios baa 4
"reason to believe' that a violation Of t1 16w1aZWl s m
Cmpaign Act of 1971, as s4 ('e Act'), hbas
the Bryan Rspondenlts repcul 16
met cut belowv, the pareea gbtmlteb afii o
'no probeble cause.'

The Comission ntiflmi e of" o ., for

food beverage provide& fr po1ftiol t ,tinl hndas 'cop (premably e t rp S
contribution' by The Aster's, a CO .i16 i ,*
owned by Mr. Chris Karmsnos. Mr. K has Ek di. ;
his catering firm no lexit* ext. VoDtaia dm of, bs
firm reviewed by the Commission raise the ue t of e,
on eight separate occasions, Mr. Karamanos arral:s for these
complimentary deliveries of food and beverages to political

1 The Respondents have sought and have received extensions of time
within which to respond to this notification by letters from the Comission
dated June 26 and July 16, 1992.

2 Only one, dated Kay 16, 1968, is marked as a "political
contribution," the others an "comp."

111065-OOI/DA92100.0321

TELEx 44-0277 PCSO U Is *ALsju:Lk (202) 4341690
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Ve2

functions for the benefit of the 1958 election campaign af
Senator Richard Bryan.

One of these purportedly cmplim entary deliveries
occurred in April of 1988g to the home of Mr. and Mrs. i11as
Ghanem. The Commission notes some suggestion that the event
was hosted by the Ghanems for the benefit of the Democratic
Senatorial Campaign Comittee ("DSCCO) but it alludes to the
possibility that its purpose was to support the Bryan Senate
campaign.

On all other occasions, the deliveries were made on
election day 1988 to various Democratic party or Bryan
headquarters locations around Las Vegas. Here again the
Commission relies for its preliminary position on the order
forms for the deliveries which indicate certain orders to have
been placed by Ms. Lou Gaage, an employee of the Bryan
Campaign, and/or delivered to locations identified am the
*Bryan Campaign headquarters.*

Each of thes two instances -- the Ghemm function. w4
the Election Day deliveries -- will be addressed in taunt
may be summrised as follows:

(1) The Ghanem orders supported an event hostAd ftoLthe
Democratic Senatorial Campaign Committee (DCCO) by the
Ghanes Senator Bryan, then Governor, attended the funtion
but played no other role in it.

(2) With one exception, the Election Day orders wax
provided to the Nevada State Party for its GOTV effort, and
placed with the catering firm by a Bryan Campaign employee
assigned to the party for this purpose. One other order was
delivered to the Bryan Campaign for its election night party
without authorization, and after the campaign had already
arranged for its own fully paid Election Day food
requirements.

118065 001/DA922100.032] 7131/g2



Lawreose $*No Seq .
JUly 31, la
POg. 3

(1) Yb. mamm Vmaati

The Democratic Senatorial Campaign Committee has inform-d
the Bryan Respondents that its records reflect events in
Las Vegas on the date in question, but not specifically a
function held for its benefit by Mr. and Mrs. Elias Ghanem.
This does not mean, nor does DSCC suggest, that it did not
occur. In fact, as Exhibit "A* shows, the schedule for
Governor Bryan for that day is marked "10-12/GhaneN/DSCC
Brunch."

Often in the course of fundraising travels known as "road
shows", the DSCC arranges for dinners hosted by prominent
local Democrats in their own homes and financed under the in-
home fundraising exemption. The s are among the leading
Democrats in Nevada, resident in the City of Las Vegas and
well-known to Coomittee personnel.

The Senator attended the function. Later he mt a
letter of appreciation to Mr. Karmanos, as would be
appropriate and ctomary for a public official and olsihte
responding to the efforts of a pietconstit~b s
conoern. Local political officials normally k * !" r
state position tended by thanking those local bust *-i
persons who helped vith DBCC events. This is politig It is
not properly or logically treated as "evidence" thetrAg event
was for the purpose of advancing these loal of fi_:o1 Mts
political purposes.

The Bryan Campaign cannot comment on specific
arrangements made by DSCC with the Ghanems for catering or
other services to the event. But this was = an event for
the Bryan Campaign, and the Bryan Campaign did not mdmertake
or agree to pay for it.3 It is the understanding of the Bryan
Respondents that DSCC will address these issues in more detail
in a separate filing with the Comission.

3 On other occasions, in 1988 when the Campaign placed orders with
The Caterer's for its own events, it paid for them in full. Uxhibit BO.

[13065-MOI/DA92210.032173t2 7/31M9
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(2) RleSloa IU Deliveries

(a) Pny 0V rood

The General Counsel notes the suggestion that six of the
catered orders in question were directed toward party workers,
not Bryan Campaign workers, engaged in Election Day get-out-
the-vote activities. General Counsel Rept. at 3. Still the
General Counsel is concerned that these orders were often
placed by a Bryan Campaign representative, Ms. Lou Gamage,
identified as such on the order forms, and directed to Bryan
Campaign locations.

This does not, however, change the character of these
deliveries as ordered on the authority of the state party for
its Election Day GOTV efforts.

On Election Day in Nevada, as in most states,
cooperated with the state party in mounting a comprehensve,
ticket-wide get-out-the-vote effort. Representatives of the
various campaigns set aside their normal duties and
assignments with the state party for this purpose. Ms.
was among a number of Bryan Campaign personnel assignw4 e
Election Day to the GOTV effort and her responsibilities
included placing orders on behalf of the coordinated oWaign
for food required for election day party workers.
Exhibit ", provided to counsel from the State Party 19e
files, shows how these food orders constitutes part of the
State Party's Election Day plan.

The Bryan Campaign, and particularly Ms. Gamaqe, had
experience with The Caterer's which it occasionally used for
its own events. It was aware that The Caterer's charged for
its services; and in its own case it never asked for nor
received any special dispensation from that rule. On two
occasions at some considerable cost earlier in the campaign,
the Bryan Campaign made use of The Caterer's and paid for the
services it received in f3iJ. 4

11806S-00l]DA922100.0327

4 See n.3.

7/31M9
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No doubt because of the earlier business relation h or
the Bryan Campaign with The Caterer'., Ms. Gamage's calls Vote
treated by The Caterer's as calls on behalf of the Bryan
Campaign. Or alternatively the order forms were simply
prepared to identify Ns. Gamage by her "formal" employment
position, i.e., with the Bryan Campaign. Nonetheless, the
obligation incurred was an obligation of the state party, not
of the Bryan Campaign.

Moreover, the invoices' reference to delivery of food to
the "Bryan Campaign headquarters" does not establish
responsibility of that campaign for the orders. All of the
candidates' offices were used for get-out-the-vote efforts on
election day; all housed election day workers recruited by the
party. any party election day workers worked at the Bryan
Campaign at Desert Inn Road. It is an axiom of GOTV
preparation that the campaign headuarters of the most
prominent member of the ticket will work best to attract the
largest and sometimes most enthusiastic nmber of volw-tA.
Dick Bryan was not only the party's United States Senate
candidate; he was allo then Governor of the state. In t,
the coordinator of OWTV for the state party occupied o fs
space in the Bryan h on that day.

This was not the only location in which GOTV otivtts
took place and as the invoices daistrate, Lou Gms a&U
placed orders with The Caterer's for food to be delivteid to
other party locations. One such location, on Mast Sahbas
housed the party phone bank operation run entirely by pery
volunteers for party-wide phone banking. The invoice rotar
to this location as uGovernor Bryan's Phone Center" when in
fact, it was a facility fully paid and staffed by the State
Party. Exhibit "DO. Lou Gaage's role in assuring that food
was delivered to this location demonstrates that she was
acting on behalf of the party, not on behalf of Dick Bryan.
And the mislabelling of the invoice by The Caterer's
illustrates its confusion about the ultimate source of the
order.5

5 Because the Bryan Campaign was not the contracting agent, it cannot
explain why the invoices were not delivered to the Party or not received by
it; or how Karamanos or his agents came to mark them as *comp".

13063-O)I/DA922100.0321 7/31/92



Lawrenoe R. Noble, Esq.
July 31, 1992
Page 6

(b) Bryan sleotion's Night-Panty

There was a specific Bryan election night event for wich
Ms. Gamage ordered food. But she did not order the food fr
The Caterer's. As Exhibit "E" attached demonstrates, the food
for that election night party was ordered from other vendors
who supplied what was required for a barbecue and corn-
on-the-cob dinner for the assembled Bryan supporters.
A volunteer to the campaign, Mr. David Kent, coordinated this
arrangement, and payments by the campaign include reimburse-
ment to him for certain costs as well as expenditures to the
Ratner Brothers for meat, Pepsi Cola and Bonanza Beverage for
drinks and Valley Food for corn-on-the-cob.

Mr. Karamanos appeared entirely on his initiative and
without knowledge of Ms. Gamage to deliver catered food fru
his establishment to the Bryan headquarters on that sam
evening. He did so without any prior order from Ms. e
and without her authority. In no way did the Bryan
at any time acknowledge or believe that it was compelled to
acknowledge this obligation.

(3) Mr. an

This case appears to have developed out of a review of
the records of a defunct business whose owner is dead. no is
not available to give testimony. He is not available to
clarify how certain records came to be prepared as they nov
appear.

Mr. Karamanos had a flamboyant style which may have
reflected good intentions but still exceeded the bounds of the
necessary or appropriate. In any event, Mr. Karamanos'
records are not reliable and the reasons why they were marked
one way or another are neither explicable nor meaningful
without the testimony no longer available from him.

At most these records tend to show what Mr. Karamanos
might have thought he was doing, but certainly not why he
thought he could do it, or whether anyone agreed that he
should do it. For example, he may have decided in all
innocence to have delivered food to the Bryan headquarters in

I I 565-0001 DA922100.03 21 7/31/92



t hIliat that it m legal, but vithout in any vay jib
'sia it i . And if it Was not approve -- it-  s
not -- the Dryan Campaign cannot be held liable under the
statute.

For all of these reasons this case should be dimissed.

Very truly yours,

Robert F. Bauer

Counsel to Respondents

1PF: slh

118015-OWI/DA922IO0.0321 7131/92
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lor CabjW.:: Camit te* and&4 treasurer
rtiends for iryan and
Michael W. Kern, as treasurer ) M 3522Democratic Senatorial Campaign )
Committee and Thomas J. Lehner, as treasurer )Nevada Democratic State Committee and )
Debbie Todd Johnson, as treasurer )

GENERAL COUNSEL'S REPORT

I. BACUGROUND

This matter was generated by a referral from the Department

of Justice ("DOJ") which contains information indicating that the

5ilbray for Congress Committee, Friends for Bryan, the 0 cratic

Senatorial Campaign Committee ('DSCCO) and the Nevada Dratic

State CWMittee ("State CoUmtte)"Y accepted Ai-kind RbeWWb s
in the fort of goods and services from the Caterers, In. a ftr
Nevada corporatlon. The owner of the now defunct Catera, ehtis

Karamnaos, is deceased.

On Nay 14, 1992, the Commission found reason to believe that

each of these cOmmittees and their respective treasurers, violated

2 U.S.C. S 441b(a) by accepting corporate in-kind contributions.

Responses received from the Bilbray and Bryan committees and the

DSCC essentially deny that they accepted any orders from the

Caterers, Inc. for which they did not pay. See Attachments 1-3.

Moreover, the non-respondents witnesses who appear to have been

involved in and/or aware of the transactions at issue, i.e., the

hosts of one of the events and two former employees of the
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On Ir~a discovery. me -t600ns* hs been ~te

ftitte or its treasurer, Debbie Todd Johnson, despite the-Pt

that a certified reminder notice has been sent to them from this

Office.

Il. OVERVIEW AND SURNARY OF RESPONSES

As indicated in the First General Counsel's Report, the DOJ

referral contains evidence that the Caterers provided eight

orders, valued at $20,505, free of charge in connection with 1988

electoral activities. The evidence within the referral suggests

the orders were for the Bryan campaign, but the Bryan campaign

asserted to the DOJ that the largest of the orders, valued at

$13,500, was for a brunch at the Ghanem residence arranged by the

D$CC, and that six additional orders delivered by the Caterers on

election day 1988 were for the State Committee's Get Owt the Vote

(*GOTV") activities. The Bryan campaign acknowledged to the OW0

that it received one of the eight orders, valued at $1,S0, from

the Caterers for which it did not pay. In addition, there is

evidence that two orders, valued at a total of $2,550, were

provided free of charge to the Bilbray campaign. See First

General Counsel's Report, dated may 13, 1992.

In its response to the Commission's findings, the Bryan

c&mpaign acknowledges that then Senate candidate Richard Bryan

attended the function at the Ghanem residence on April 24, 1988,

and that his schedule identified it as the "Ghanem/DSCC Brunch."

Attachment 1 at page 3. The committee also states that the

candidate did in fact send a hand written letter of appreciation
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09mda to the efforts Of a pftixient constitUent businaSe
Cdgocdrn.' Attachment 1 at page 3. The Bryan campaign, however,
denies that the Ghanem brunch was an event for the Bryan campaign

or that the campaign agreed to pay for it. Id.

The Bryan campaign acknowledges receiving one of the seven
orders the Caterers provided free of charge on election day 1988.
Id. at page 6. However, the campaign contends that it did not
place that order, valued at $1,550, and that it did not "at any
time acknowledge or believe that it was compelled to acknowledge

this obligation.* Id. The campaign further states that its
representative, Lou GaOage, had ordered food and beverageS on
election day for the Bryan campaign, but that the order the
eampIgn placed and received was not from the Caterers. foreover,
it has presented evidence to show the campaign paid the suppliers
in full for those orders. Attachment 1 at pages 5-6, 15-22.

Regarding the six additional election day orders, the Bryan
campaign states that these were not for the 1988 Senate campaign,
but for GOTV activities which were put on by the State party.
Attachment 1 at page 4. The campaign acknowledges that Lou

Gamage, its representative, appears to have placed some of the
election day orders for the State Committee. It contends,
however, that Ms. Gamage was assigned to the GOTV effort and that
if she placed such orders on election day they were made on behalf
of the State Party, not the Bryan campaign. Id. The response
further notes that the Caterers may have incorrectly assumed from
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eftfusion raised by *s. amge' dual role, the Comittee nofts

that Bryan was the Governor of Nevada at that time and his offices

were used for GOTV activities and his name was invoked to recruit

volunteers. Id. at page 5. In light of these factors, the

Committee contends that the invoices alone do not establish

responsibility on the Bryan campaign's part, and therefore asks

that the Commission dismiss this matter. Id. at page 7.

The DSCC, which is represented by the same counsel as the

Bryan campaign, states that it does not have records establishing

one way or the other whether the Ghanoms hosted a DSCC benefit at

their home on April 24, 1988. The DSCC acknowledges that it did

arrange a series of such events in Nevada and California during

that period which, it contends, were exempt as contributions under

the in-home fundraising exemption. See 2 U.S.C. 5 431(8)(5)(11);

11 C.F.R 100.7(b)(6). Attachment 2 at pages 1 and 2. According

to the response, such events are often arranged for the DSCC's

"travelling party* when it is *on the road," and these events

"serve to introduce Committee representatives to potential new

donors" or to reward donors for past contributions but they are

not typically functions at which funds are actually raised. Id.

at pages 1 and 2.

The committee states that it "does not typically monitor how

the hosts manage the exemption nor is it legally obligated to do

so." Id. at page 2. Since the costs of such functions are not

reportable, the committee states, there is no reason for the DSCC



4.000 under the exemption to d t .VVV* 0V..t h10 4 Vwwtr
committee in the election cycle,' this av t tan accoabdates -the
typical event at the typical cost per person charged by caterers.

Id. The DSCC contends that there can be no liability imposed upon

it in these circumstances, and requests that the Commission

dismiss this matter. Id. at page 3.

Finally, the Bilbray committee has submitted the affidavits

of Congressman James Bilbray, treasurer Robert Goldberg, campaign

manager James Nulhal, and research assistant Daniel Geary. The

affiants, as a whole, state that they each have no knowed4* of

any event held on either November 6, 1906 or February 21g:.469

which was catered by the Caterers, that the only 196& 1eUton

night event sanctioned by the comaitte was an iu-ebo. "at

prepared by voluntary staff w hich Vwe. sot catered by, vor ea d by

the Caterers. Attachment 3 at paes 2-S

Ill. RBmB or .IOSI. DISCOV"IY

At the outset of this investigation, this Office made written

requests that four non-respondent witnesses contact us to discuss

this matter informally. The witnesses are the alleged hosts of

the brunch, Dr. and Mrs. Ghanem, and two former Caterers'

employees Gayle Wiener and Steve Osterhaus. This Office, however,

was only able to interview one of the four witnesses, Gayle

Wiener. While initial contact was made with Dr. Ghanem, efforts

to make further contact and secure any information from him or his

wife were not successful. Steve Osterhaus did not respond to the



~terrscoud niot rwga *4a 10in abcdut the catetn o
4istion. She did state that she knew Karamanos gave aw odiy i.
She indicated that she was not in contact with customers as they
were placing or receiving orders, and therefore could not provide

any assistance to this Office. Wiener also indicated, as she had
during her FBI interview, that she was friendly with the

candidates involved and had known them for many years.1

This Office also called two additional persons formerly

connected with the Caterers: Nick Conarell and Nelson McKenna.

Comarell was the former comptroller at the Caterers, and Naekma,
who at the time in question was a maitre d' at Caesars Ptlace, was
hired by Karamanos for the Ghanem brunch. Comarell cooW not

recall any of the orders in question, and stated that heng raly
was not involved with customers. NcKenna, on the other 1d,

attended and remembered the Ghanem brunch and substantited that
it was quite extravagant. Both Comarell and NcKenna stated that

Karamanos provided many orders free of charge in the hope of
winning favor and obtaining subsequent business contracts.

Moreover, McKenna's recollection of the arrangement for the brunch

suggested it was something like a joint effort in that Ghanem
provided the use of his residence and Karamanos provided the food,
beverages and services. Comarell and McKenna also stated that

1. Public records indicate that Mrs. Wiener's husbandcontributed $1,000 to the Bryan campaign and $1,000 to the State
Committee in 1988.
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O~t~ul~d e ,odsource for Information about the

trafaections.
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To date, the responses and informal discovery leave

unanswered some fundamental questions about these transactions.

These responses do not clarify who was responsible for requesting

and paying for the goods and services which appear to have been

provided by the corporation free of charge, and they do not

provide the basic information regarding the transactions in which

the committees admit that they were involved.

Regarding the $13,500 brunch, the DSCC offers no specific

information relating to its role in the event other than it has no
records documenting the event. Despite our request, neither the

DSCC or the other respondents have provided the Commission with
the names of the persons most qualified to provide that

information. 2 Nor does the response identify the 'Committee
representatives" or "travelling party" whom the DSCC indicates it

typically introduced to local citizens at the in-hose events. In
fact, the DSCC does not directly state whether it coordinated the
brunch in question, but indicates only that it "often arranges"

2. In our initial notification letters, we specificallyrequested that each of the respondents inform us of the identitiesof those who would have been involved in these transactions sothat we could meet with them informally. Yet such information wasnot provided, and the responses do not disclose what efforts wereundertaken by the respondents to secure this information.Instead, the DSCC footnoted that none of the personnel from thatperiod still work for the committee. Attachment 2 at page 2,
note 2.
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196 which apear.S to provide info ation relating -to the 61
brunch. The article, which appeared in the Las Vegas sum on ril
25, 1988, refers to what appears to be the brunch at the Ghanem

residence and indicates that the DSCC was the host. Attachment 5.
In fact, while the DSCC states that such events are *not typically

functions at which funds are actually raised" DSCC executive

director Robert Chlopak, who according to the article was involved

in the brunch, apparently indicated that the DSCC raised $25,000

at the affair.
3

In any event, nothing provided by the respondents thus far

tends to show that the receipt of goods and services from the

Caterers for the brunch was permissible. Although the DW,

alleges that the brunch was put on by the Ghanemm pursuant tothe
home-fund raising exemption, there is simply no evidence Otthe

purported hosts placed the order or paid the corporation for it.

Nor is there anything to refute the evidence within the rfeorral

that the brunch cost well in excess of the amount permitted under

the home-fundraiser exemption.

The Bryan campaign asserts that it did not undertake or pay

3. The article, entitled "Six Democratic senators stump forBryan" indicates that the identified senators were in attendanceat a brunch in Las Vegas on April 24, 1988, which appears to bethe event at issue, and at a news conference that followed.Attachment 5. The article also revealed that some of the senatorspresent demonstrated support for Bryan and criticized his opponentChic Hecht during the news conference. According to the article,the funds raised went to the DSCC, rather than to the Bryan
campaign. Id.
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In sum* at"this point it is still unclear whether the staff "t'tb
DSCC, or the Bryan campaign, were involved in arranging/eecuting

the mechanics of the event and whether, and to what extent, any
committee staff had contact with the Ghanems, Chris Karamanos or

any of the employees of the Caterers.

There are also many questions left unanswered regarding the

seven election day orders from the Caterers which were provided

free of charge. The Bryan campaign indicates that some of the

election day orders were placed by Lou Gamage from that campaign,

but were placed on behalf of the State Committee for its 00W

efforts. The Bryan campaign, however, has not submitted any

vritten statement from Ms. Gauage setting forth even the basic

facts regarding the transactions at issue. The Bryan campaign

does, however, admit receiving one apparently unsolicited order

from the Caterers on election day 1988 and, despite its contention

that it was not "compelled to acknowledge this obligation," it did

accept the food and beverage order, a thing of value, in apparent

violation of 2 U.S.C. 5 441b(a). Moreover, since the State

Committee has not responded to the Commission's findings, there is

no new information regarding the involvement of that committee in

placing and accepting these election day orders.

V. PROPOSED DISCOVERY

Given the many unanswered questions, further investigation

appears necessary. The best source for any information regarding

the $13,500 DSCC brunch are those persons who were in attendance



i0wQiw~i ifo IVy con-tacts vt
Uaramsnos, and cn0tit with the guests in attendance. ce
Ithe brunch was held at their residence and they were apparently
friends with Chris Karamanos, Dr. and Mrs. Ghanem would appear to
be a good source of information.

Steve Osterhaus worked at the Ghanem brunch and remembered it
vividly during his FBI interview, and from the information

obtained through Comarell and McKenna, Osterhaus should be a key
source of information relating to this investigation. See General

Counsel's Report, dated may 13, 1992 at Attachment 1 at pages
8-14. Moreover, Lou Gamage appears to be the best source for
information about the orders allegedly delivered to the Stgte
Copmittee and the 5ryan campaign on election day 198S. Given
these facts, and that informal attempts at discovery have not been
successful, this Office rocomin-ds that the Commission approve

subpoenas for document production and issue deposition s*boenas
to Dr. and Mrs. Ghanem, Steve Osterhaus and Lou Gam&ge. Finally,
the State Committee has not responded to the Commission's

notifications, and the responses from the Bryan campaign and the
DSCC leave many questions unanswered. Accordingly, this Office
recommends that the Commission approve the attached subpoenas and
orders for the State Committee, the Bryan campaign and the DSCC,
and each of their respective treasurers to produce documents and
provide written answers to the attached questions. Because
further discovery is necessary, this Office also recommends that
the Commission deny the requests of the Bryan campaign and the
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1. De a requts of Democratic Senatorial cum ignCommittee 4 bms J. Lehner, as treasurer, and Friends forSryan and Michael W. Kern, as treasurer, to take no further aotion
and clos, this matter.

2. Approve the attached subpoenas and orders for the NevadaDemocratic State Committee, and Debbie Todd Johnson, as treasurer,
the Democratic Senatorial Campaign Committee and Thomas J. Lehner,as treasurer, and Friends for Bryan and Michael W. Kern, astreasurer, to produce documents and to submit written answers.

3. Approve the attached subpoenas to take the depositions ofElias Ghanem, Jody Ghaneu, Steve Osterhaus and Lou Gamage, and to
produce documents.

4. Approve the appropriate letters.

Lawrence M. Noble
General Counsel

Assist nt General Counsel

Staff Assigned: Xavier K. McDonnell

Attachments
1. Bryan campaign response
2. DSCC response
3. Bilbray response
4. Subpoenas/Orders
5. Las Vegas Sun article



in the, Mutter of

8tibray for Congress C
Robert Goldberg, as ti

Friends for Bryan and H)
Kern, as treasurer; )

Democratic Senatorial Camaign )
Committee and Thomas J. Lebner, )
as treasurer; )

Nevada Desocratic State Committee )
and Debbie Todd Johnson, as )
treasurer.

C3Ti FICATION

I, Marjorie W. Xmamn, Secretary of the Federal Sleetion

Commission, do hereby cectify that on September 1,- 1992,0 the

Comission decided by a vote of 6-0 to tote tb* VIJthi,

actions In MUR 3522:

1. ony thetreasurer, .... ..... .. S , . .... .

InchMel w. ites, as tut , tot4
furthor atlefoin m*1 Lem

2. Approve the _0re. g~f~r ot. the
Nevada Deoet o Stt&bbie
Todd Johnson, as tveHUrer, t mc
Senatorial Campaign Committee and Thaws J.
Lehner, as treasurer, and Friends for Bryan
and Michael W. Kern, as treasurer, to produce
documents and to submit written answers, as
recommended in the General Counsel's Report
dated September 9, 1992.

(continued)



3. A,-?&V: TWtb~aa #tA the

and Lou Gamye, and to FI :eL deeOCu1 I
recommended in the General Counsel's 140tt
dated September 9, 1992.

4. Approve the appropriate letters, as
recommended in the General Counsel's Report
dated September 9, 1992.

Commissioners Aikens, Elliott, McDonald, McGarry, Potter,

and Thomas voted affirmatively for the decision.

Attest:

/ w"

celved In theo Screttat: Iftur.e p. tll AmS.
,,wLltudl -to,-Uwo1Vv.l6, ., S t. 10, wss.# ,..

Deedline for vate: V apt. 1one 12 4t0, i..
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Robert F. Bauer, Rsquire
Perkins Coie
607 Fourteenth Street, N.W.
Suite 800
Washington, D.C. 20005-2011

RE: MUR 3522
Democratic Senatorial Campaign

Committee and
Thomas J. Lehner, as treasurer

Dear Mr. Bauer:

On June 8, 1992, the Democratic Senatorial C mpign Ci tteeand Tho es, J. L*Mer,, as treasurer ( 3Wour CIIstsm) veregdt-ified
that the roderal 8Lection Commission ,found reason to b.riiw that
they violotd 2 u.s.c.. 9 441b(a), a provision of th"' .,0 a1

glectios g Act of 1971, as Aeftded -ftbe- 41 ) -Ju , ou submitted a o :eaction
firalltP, o req"ue.d that. . COmaeseion take n04 ftter action
and close this vatter.

On Septemhor IS, 1992, the comisson *OnlM $t tqst to
take no further action and close this mntt*r. Wordver# 9rtsuaunt
to Its investigation of this matter, thee Cmi sioa ba* lssued the
attached subpoena and Order requiring Tour cilonts-t6t rde
information which will assist the Commisslon in carryimt out its
statutory duty.of supervising compliance with the Act. It is
required that you submit answers to questions under oath nd
documents within 15 days of receipt.

If you have any questions, please contact me at
(202) 219-3400.

Sincerely,

Xavier K. McDonnell
Attorney

Enclosure
Subpoena and Order



SUSPOMIUL TO 13000C3 DOCUMUTS

TO: Thomas J. Lehner, Treasurer
Democratic Senatorial Campaign Committee
c/o Robert F. Sauer, Esquire
Perkins Coie
Suite 800
607 Fourteenth Street, NW.V.
Washington, D.C. 20005-2011

Pursuant to 2 U.S.C. 5 437d(a)(1) and (3), and in fottwftroe,

of its investigation in the above-eaptiomedmivttr, tb,-Iwi .

9lection COisSion hereby *Ot9ps you. 40 s0bmit vtitter u, ~ t
the questions attachod to this Otder ad 4ab e loll 4*
the documents requested on the attacment to this 85 . a

Legible copies which, where applicable, show both ides of a*

documents say be ,substituted for originals.

Such answers must be submitted under oath and must be
forwarded to the Office of the General Counsel, federal Election

Commission, 999 E Street, N.W., Washington, D.C. 20463, along with

the requested documents within 15 days of receipt of this Order

and Subpoena.



t h. ermto Oet bet- m kand La shlbttan O.C. on this -sn

day of October, 1992.

Cbeirma

Qu..tIfte/Docusmnt Request
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In answering these interrogatories and request foe productlon
of documents, furnish all documents and other information, bbwer
obtained, including hearsay, that is in possession of, known by or
otherwise available to you, including documents and information
appearing in your records.

Each answer is to be given separately and independently, and
unless specifically stated in the particular discovery request, no
answer shall be given solely by reference either to another answer
or to an exhibit attached to your response.

The response to each interrogatory propounded herein shall
set forth separately the identification of each person capable of
furnishing testimony concerning the response given, denoting
separately those individuals who provided informational,
documentary or other input, and those who assisted in drafting the
interrogatory response.

If you cannot answer the following interrogatories in full
after exercising due diligence to secure the full information to
do so, answer to the extent possible and indicate your inability
to answer the remainder, stating whatever iatormUo or knowledge
you have concerning the unanswered portion ad- tailtg Wbat you
did in attempting to secure the unknown informatlon.

Should you claim a privilege with respect to any documents,
communications, or other items about which ffomaton is
requested by any of the following interrogetories mad requests for
production of documents, describe such items in sufficient detail
to provide justification for the claim. fach claim of privilege
must specify in detail all the grounds on which it rests.

Unless otherwise indicated, the discovery request shall refer
to the time period from January 1, 1988 to January 1, 1989.

The following interrogatories and requests for production of
documents are continuing in nature so as to require you to file
supplementary responses or amendments during the course of this
investigation if you obtain or discover further or different
information prior to or during the pendency of this matter.
Include in any supplemental answers the date upon which and the
manner in which such further or different information came to your
attention.
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For the purpose of these discovery requests, iftluding the
instructions thereto, the torus listed below are defined as
follows:

"You* shall mean the named respondents in this action to whom
these discovery requests are addressed including all officers,
employees, agents, attorneys or volunteers, thereof.

*Persons* shall be deemed to include both singular and
plural, and shall mean any natural person, partnership, committee,
association, corporation, or any other type of organization or
entity.

"Document" shall mean the original and all non-identical
copies, including drafts, of all papers and records of every type
in your possession, custody, or control, or known by you to exist.
The term document includes, but is not limited to books, letters,
contracts, notes, diaries, log sheets, records of telephone
communications, transcripts, vouchers, accounting statements,
ledgers, checks, money orders or other commercial paper,
telegrams, telexes, pamphlets, circulars, leaflets, reports,
aemoranda, correspondence, surveys, tabulations, audio "ud video
recordings, drawings, photographs, graphs, charts, diags,
lists, computer print-outs, and all other writings and-Oftet data
compilations from which information can be obtained.

"Identify" with respect to a document shall, msa state the
nature or type of document (e.g., letter, memorandum), the date,
if any, appearing thereon, the date on which the document was
prepared, the title of the document, the general subject matter of
the document, the location of the document, the nuaber of pages
comprising the document.

"Identify" with respect to a person shall mean state the full
name, the most recent business and residence addresses and the
telephone numbers, the present occupation or position of such
person, the nature of the connection or association that person
has to any party in this proceeding. If the person to be
identified is not a natural person, provide the legal and trade
names, the address and telephone number, and the full names of
both the chief executive officer and the agent designated to
receive service of process for such person.

"And" as well as "or" shall be construed disjunctively or
conjunctively as necessary to bring within the scope of these
interrogatories and requests for the production of documents any
documents and materials which may otherwise be construed to be out
of their scope.



1. Indicate whether the Democratic Senatorial Campaign
Comittee (the ODSCCO) arranged, executed or was involved in a
brunch held at the Ohanem residence in Las Vegas, Nevada on
April 24, 1988 (hereinafter the "brunch").

a. Describe the DSCC's involvement in the brunch;

b. Identify all persons from the DSCC who were involved in
the brunch, including both paid employees and volunteers;

c. Identify all persons from the DSCC who attended the
brunch, and the "travelling party" referred to in your
response to the Commission in this matter, dated July 31,
1992;

d. Identify Jay Brewer.

2. Identify the contributors, public officials and
cemndidates in attendance at the brunch.

3. Describe the arrangement(s) the DSCC had with any potsons
." entities regarding the brunch, including but not lmIted to:

a. The Friends for Bryin capaign and Richard Bryan;

b. Dr. alias and Mrs. Jody Ghanem;

c. Chris Karamanos, the Caterers, Inc., or any employees of
that corporation.

4. State whether the DSCC received/accepted contributions in
connection with the brunch. If the answer to question 4 is in the
affirmative:

a. Describe the DSCC's role in receiving and collecting
contributions, indicating the manner in which
contributions were collected;

b. State the amount which guests contributed to attend the
brunch and the total amount of contributions raised in
connection with the brunch.



Identify sad produce *It *oswt#' relted'to 11Me - *
all documents related to any orders recei4e by the ( et s,
Inc., included but not limited to invoices, invitations,
correspondence, employee lists, volunteer lists, contributor
lists, contracts, agreements, campaign materials, etc.
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Debbie Todd Johnson, Treasurer
Nevada Democratic State Committee
953 Sahara #201
Las Vegas, Nevada 89104

RE: MUR 3522

Dear Ms. Johnson:

On June 8 and July 14, 1902, you were notified that theFederal lIection Commission had foud reason to believe tlet theNevada 06mcratic sta&te Cemittee, an"',o as trft.~r ~~2 U.S.c. I 441b(a) ud 11 e.rt. S l02.5(a), a P_- '75 a ca u epthe
Fderal1, 1leCtion Campaign, Act of 1971,v as amnddf1"h ~ , n

puWSUt to its i1 UvWtt~ owo the ~ *Aih~ohas I sse-d hI P , .......
Provide ifrto wihvIa~.
oUt its etatut 'dutyofiac

You smay consult wlth an mttoxney aKdimav, an S0F assist
you in connection with the, ' b s ta thisS peo .dr.
It-is required that Iou abit all aSeVe 'to quOs u. oathand documents within 15 days of receipt.

If you have any questions, please contact me at
(202) 219-3400.

Sincerely,

Xavier K. McDonnell
Attorney

Enclosure
Subpoena and Order



- u Zn the Matter of ) -. ... !

TO: Debbie Todd Johnson, Treasurer
Nevada Democratic State Committee
953 Sahara #201
Las Vegas, Nevada 89104

Pursuant to 2 U.S.C. 5 437d(a)(l) and (3), and in furtherance

of its investigation in the above-captioned matter, the Feferal

Election Commission hereby orders you to smt vteo m, vrs to

the questions attached to this Order and Subpoeas i to tce

the documents requested ow the at 1-1t to tIjmj.*..

Legible copies which, where 9pIIpls eb.e, show bit**sft* the

documents may be substituted for oriqla*na.

C) Such answers must be submitted under oath and int, be

forwarded to the Office of the General Counsel, F Ael Eletion

Commission, 999 E Street, N.N., Washington, D.C. 20463 . al with

the requested documents within 15 days of receipt of this Order

and Subpoena.



~~ho ineut fte bet WetInWebgaD on- tft *Ii..

d*Y of October, 1992.

Y*anD. ilkens
Chairmn
Fderal Election Comalselon

AYUMt

AWtO~ma



Nloeza to" Otduce Documents/Dbbrie 2o Johnsonm
P~g3

In answering these interrogatories and request for productio
of documents, furnish all documents and other information, ho r
obtained, including hearsay, that is in possession of, known by or
otherwise available to you, including documents and information
appearing in your records.

Each answer is to be given separately and independently, and
unless specifically stated in the particular discovery request, no
answer shall be given solely by reference either to another answer
or to an exhibit attached to your response.

The response to each interrogatory propounded herein shall
set forth separately the identification of each person capable of
furnishing testimony concerning the response given, denoting
separately those individuals who provided informational,
documentary or other input, and those who assisted in drafting the
interrogatory response.

If you cannot answer the following interrogatories in full
after exercising due diligence to secure the full iafwmotion to
do so, answer to the extent possible and indicate your fitwobptky
to answer the remainder, stating whatever information ora . *00
you have concerning the unantwered portion and detailing whet :u
did in attempting to secure the unknown information.

Should you claim a privilege with respect to any documents,
communications, or other items about which information is
requested by any of the following interrogatories and requests for
production of documents, describe such items in sufficient detail
to provide justification for the claim. Each claim of privilege
must specify in detail all the grounds on which it rests.

Unless otherwise indicated, the discovery request shall refer
to the time period from January 1, 1988 to January 1, 1989.

The following interrogatories and request for production of
documents are continuing in nature so as to require you to file
supplementary responses or amendments during the course of this
investigation if you discover or obtain further or different
information prior to or during the pendency of this matter.
Include in any supplemental answers the date upon which and the
manner in which such further or different information came to your
attention.



-to ft@Guce, Docismnlts/Debbie, 'tdd Johnson
4n ..ms

ror the purpose of these discovery requests, including the
instructions thereto, the terms listed below are defined as
follows:

"You" shall mean the named respondents in this action to whom
these discovery requests are addressed, including all officers,
employees, agents, attorneys or volunteers thereof.

"Persons" shall be deemed to include both singular and
plural, and shall mean any natural person, partnership, committee,
association, corporation, or any other type of organization or
entity.

"Document" shall mean the original and all non-identical
copies, including drafts, of all papers and records of every type
in your possession, custody, or control, or known by you to exist.
The term document includes, but is not limited to books, letters,
contracts, notes, diaries, log sheets, records of telephone
coimunications, transcripts, vouchers, accounting statements,
ledgers, checks, money orders or other commercial paper,
telegrams, telexes, pamphlets, circulars, leaflets, reports,
mmoranda, correspondence, surveys, tabulations, audio An& video
recordings, drawings, photographs, graphs, charts, diapa.,
lists, computer print-outs,: and all other writings and other data
compilations from which info mation can be obtained.

"Identify" with respect to a document shall mean state the
nature or type of document (e.g., letter, memoranduma), the date,
if any, appearing thereon, the date on which the document was
prepared, the title of the document, the general subject matter of
the document, the location of the document, the number of pages
comprising the document.

"Identify" with respect to a person shall mean state the full
name, the most recent business and residence addresses and the
telephone numbers, the present occupation or position of such
person, the nature of the connection or association that person
has to any party in this proceeding. If the person to be
identified is not a natural person, provide the legal and trade
names, the address and telephone number, and the full names of
both the chief executive officer and the agent designated to
receive service of process for such person.

"And" as well as "or" shall be construed disjunctively or
conjunctively as necessary to bring within the scope of these
interrogatories and requests for the production of documents any
documents and materials which may otherwise be construed to be out
of their scope.



1. State whether the Nevada Democratic State Comilt* :#
"Coumittee') was involved in any fundraising or get out -thi e'
(OGOTVO) activities during November of 1988. If the answer to
question 1 is in the affirmative:

a. State the number of activities/events undertaken during
that time period;

b. Describe the type of activities/events undertaken, i.e.,
fundraising, voter registration, phone drives, etc.;

c. Provide the location(s) where each of the activities and
events was undertaken, and state the approximate number
of employees and volunteers present at each;

d. Identify all persons who supervised such activities end
events, and all persons who assisted with such activities
and events, both employees and volunteers;

2. State whether the Committee had arrangement(s) with aay
otber committee(s) or person(s) regarding the above-rem.

.. tivities/ewents. Is so' briefly describe such arr-a
identify the persons and entities with which the Commi ttYII/bd
araynements, including but Wot limited to the Friends a oRk7n

aign, then Gomrnor Richard Bryan, the Democratic' Aftortal
Ct*aign Committee, etc.

3. State whether the Committee placed or received any orders
for food, beverages or catering services from the Caterers,
Incorporated of Las Vegas, Nevada during November of 19M. If the
answer to question 3 is in the affirmative:

a. State the number of orders placed and received, and
indicate the location to which the orders were delivered,
received or accepted;

b. State whether the Committee or anyone else paid for the
orders from the Caterers, Inc.;



c. Identify all persons who placed and trceived such otdoltl
d. Briefly describe the content of the orders;

0. Identify the contact person from the Caterers,
Incorporated and/or the person from whom you placed
and/or received these orders.

4. State whether the Committee was involved in a fundraisingevent held at the residence of Dr. Elias and Mrs. Jody Ghanem onApril 24, 1988. If so, briefly describe your involvement andidentify the key person(s) and committee(s) involved.

5. State whether Lou Gamage was employed by your Committee,or assisted in any capacity, during 1988. If the answer toquestion 5 is in the affirmative:

a. State the time period in which she was employed by or
assisted your Committee;

b. lbdic~t fet ether she was a paid employee or a volumjt*rg

c. Describe her position and duties;

d. Indicate whether she had the authority to place orders
for the Committee;

e. Indicate whether she placed any orders on behalf of the
Committee. If so, identify all such' orders.

nocuMnMa SWApM
Identify and produce all documents related to theabove-referenced fundraising events and activities and alldocuments related to the Caterers, Inc., included but not limitedto invoices, invitations, correspondence, employee lists,volunteer lists, contracts, agreements, campaign materials, etc.



A..t 'ALA".

a-~k Wiw si lot.

ClmTZFXBD MAIL

Robert F. Bauer, Esquire
Perkins Coie
607 Fourteenth Street, N.W.
Suite 800
Washington, D.C. 20005-2011

RE: HR 3522
Ftiends for Sryam and
Elebel W. Kern, as treasurer

Dear fr. Bauer:

On June 8, 1992, Prieds.fe 0 4 , ",
treasurer (*your el to t* oit =
Election Commission fofta t4: t!
2 U.S.C. 5 441b(a)# a 0"M1I.~E hAct of 1971, asao dd( n I
submitted a resfonse to th"iI ethat the Commission take no f tber ftuio "
matter.

On September 15, 1992# the Commieaion deflied "Y@t #. tto take no further action and close tbsI-.aetter. Nt.ir,
pursuant to its investigation of thit' vttoir, the ACdtSi o hasissued the attached Subpoena and Order roquituqg your clients toprovide information which will assist the CmMission in carrying
out its statutory duty of supervising compliance with the Act.It is required that you submit all answers to questions under
oath and documents within 15 days of receipt.

The Commission has also issued the attached Subpoena
requiring Friends for Bryan employee Lou Gamage to appear andgive sworn testimony and to produce the requested documents.
The date and location of Ms. Ganage's deposition are provided on
the attached subpoena.



Ftuast to It C'rja. 1 -111.1,S~
iot+ shll~. b~e d $40 plumii.

depoiltion, me. 06""' will be deat~ a-'e' ~~b ~fgad mileage. Within four days of your receipt of thisnotification, please confirm the scheduled amparance with se at
(202) 219-3400.

If you have any questions, please contact me at
(202) 219-3400.

Sincerely,

Xavier R. McDomell
Attorney

"aclosure
Subpoena and Order
Su9bmoa for Lou Gamg



TO: Michael W. Kern, Treasurer
Friends for Bryan
c/o Robert F. Bauer, Esquire
Perkins Coie
Suite 800
607 Fourteenth Street, N.U.
Washington, D.C. 20005-2011

Pursuant to 2 U.S.C. I 437dia)(1) and (3), and Sm fuctberance

of its investigation in the abow9-captioned matter, Ua ptw al

Slection Coission hereby otexs Yo to e0seitt 4 1.t14"WhO ' to
the questions attached to th **t ena ,-

the documents requested on the- -,Att a to thi4 0,1'

Legible copies which, where *V.plleable, show both I440 of the

documents may be substituted for originals.

Such answers must be submitted under oath and mit be

forwarded to the Office of the General Counsel, Federal Election

Commission, 999 E Street, N.W., Washington, D.C. 20463, along

with the requested documents within 15 days of receipt of this

Order and Subpoena.



. , .. .. . ... .. .. .. o...... .... .. . . • .. ._ , . i 
.

li~dlWWW95 CM IuD. C. on tb4,

-MY of OCtober, 1992.

Joan D.-Aikens
Chairman
Federal tlection Commission

wd .. 0



in answering these interroredaoe qiid erest fo
of documents, furnish all documents and other *n," altion,
obtalned, including hearsay, that is in possession of, knobws"
otherwise available to you, including documents and information
appearing in your records.

Each answer is to be given separately and independently, and
unless specifically stated in the particular discovery request, no
answer shall be given solely by reference either to another answer
or to an exhibit attached to your response.

The response to each interrogatory propounded herein shall
set forth separately the identification of each person capable of
furnishing testimony concerning the response given, denoting
separately those individuals who provided informational,
documentary or other input, and those who assisted in drafting the
interrogatory response.

If you cannot answer the following interrogatories Ln full
after exercising due diligence to secure the full inforestion to
do so, answer to the extent possible and indicate your itnablity
to answer the remainder, stating whatever Information or ktOved~e
you have concerning the unanswered portion and detaling what yO
did in attempting to secure the unknown information.

Should you claim a privtlege with respect to any d 0 ts,
e0mmmiations, or other items about which infornation is
reqested by any of the following interrogotories and oeo4sts ."r
production of documents, describe such items in cufficiaet detail
to provide justification for the claim. Each claim of privilege
must specify in detail all the grounds on which it rests.

Unless otherwise indicated, the discovery requests shall
refer to the time period from January 1. 1988 to January 1, 1989.

The following interrogatories and request for production of
documents are continuing in nature so as to require you to file
supplementary responses or amendments during the course of this
investigation if you obtain or discover further or different
information prior to or during the pendency of this matter.
Include in any supplemental answers the date upon which and the
manner in which such further or different information came to your
attention.



ilnstf-Witfl ,~io -illtow W""** 0fee 04b* .. . ;

follows:

"You" shall oon the named respondents in this action to Whom
these discovery requests are addressed including all officers,
employees, agents, attorneys, volunteers, thereof.

"PersonsO shall be deemed to include both singular and
plural, and shall mean any natural person, partnership, committee,
association, corporation, or any other type of organization or
entity.

"Document" shall mean the original and all non-identical
copies, including drafts, of all papers and records of every type
in your possession, custody, or control, or known by you to exist.
The term document includes, but is not limited to books, letters,
contracts, notes, diaries, log sheets, records of telephone
coomnications, transcripts, vouchers, accounting statements,
ldgqrs, checks, money ocders or other commrcial paper,
telegrams, telexes, pa~klet, ccirculars, leaflets, rspo ts,
memoranda, correspondence, surveys, tabulations, audio, anid video
reeor~dtnes drawings, photograpbs, taphs, charts, dit ,
li*ts. d*quter ptint-outs, and & *11 other writIPs erd iL e data
edSpkl-attots from vhich information con be obtaied.

"Identify* with respect to a document eball Oa t the
nature o type of document (e.g., letter, tbdute,
if any, appering thereon, the, date on 'whkct the doe *w
prepared, the title of the document, the general subject, -mdter of
the document, the location of the document, the number of pages
comprising the document.

"Identify% with respect to a person shall mean state the full
name, the most recent business and residence addresses and the
telephone numbers, the present occupation or position of such
person, the nature of the connection or association that person
has to any party in this proceeding. If the person to be
identified is not a natural person, provide the legal and trade
names, the address and telephone number, and the full names of
both the chief executive officer and the agent designated to
receive service of process for such person.

"And" as well as "or" shall be construed disjunctively or
conjunctively as necessary to bring within the scope of these
interrogatories and requests for the production of documents any
documents and materials which may otherwise be construed to be out
of their scope.



" 1' I. State whether any per* working for the Stran c"a€"
VWre involved in arranging or executing the brunclJheld at the
Ohanem residence in Las Vegas, Nevada on April 24, 1986
(hereinafter the "brunch"). If the answer to question 1 is in the
affirmative;

a. Identify these persons, indicating whether they were paid
employees or volunteers;

b. Describe the involvement of these person(s) in arranging
or executing the brunch.

2. Identify the persons from the Bryan campaign, both paid
employees and volunteers, who attended the brunch.

3. Identify the contributors, public officials and
candidates who attended the brunch.

4. Describe the arrangement(s) the Bryan campaign bad with
O6mr persons and entities regarding the brunch, including but not
'l1imited to:

a. The Democratic Senatorial Campaign Committee;

b. Dr. Slias and Mrs. Tody Ohanem;

c. Chris Karamanos and the Caterers, Inc., or any employ"e1
of that corporation.

5. Identify Lou Gaage, indicate whether she was employed by
the Bryan campaign during 1988. If the answer to question 5 is in
the affirmative;

a. Describe Ms. Gaage's position;

b. State whether she was a paid employee or a volunteer;

c. State whether she was a full time or part time employee
of your committee or campaign during 1988;

d. Identify any other person or committee whom Ms. Gamage
worked for during 1988.

6. Identify the addresses of the Bryan campaign's
headquarters and offices during October and November 1988.



1. Identify and produce all dOnto **ch rtfr atr
to the brunch, included but not l1iited to iavoics, inwit**ls
correspondence, employee lists, volunteer lists, contributor
lists, contracts, agreements, campaign materials, etc.

2. Identify and produce all documents which refer or relate
to Chris Karasanos and the Caterers, Incorporated, included but
not limited to invoices, work orders, correspondence, campaign
materials, notes, agreements, etc.



TO: Lou Gamage
Friends for Bryan
c/o Robert F. Bauer, Esquire
Perkins Coie
607 Fourteenth Street, N.W.
Suite 800
Washington, D.C. 20005-2011

Pursuant to 2 U.S.C. I 437d(a)(3), and in futherance of its

investigation in the above-captioned mmtter, the Feieeal Rlction

Commission hereby subpoenas you to ppear ford

regard to NUR 3522. Notice is heeby given thet thwo is

to be taken on October 23, I, as 4i00 MM"

Room of the United States &i~nwys, 44fitew -t 702 -lot

fr Avenue, Suite 600, in Las V" , B ,"* Hovda.bi,.u.

and continuing each day therefter as nemesary.

Further, pursuant to 2 U.S.C. 9 437d(a)(3), you'*re hereby

subpoenaed to identify and produce:

1. All documents which relate to Get Out The Vote and
fundraising activities and events involving Friends for
Bryan and the Nevada Democratic State Committee during
1988, including but not limited to invoices, quest
lists, invitations, thank-you notes, correspondence,
campaign materials, etc. See Attached Instructions and
Definitions.

2. All documents which relate to or refer to the Caterers,
Incorporated, included but not limited to checks,
invoices, correspondence, order forms, etc.



I.bl# copies which, where applicable, show both sidee of the
documents, may be substituted for originals. ?he documents must
be submitted to the Office of the General Counsel, Federal

Xlection Commission, 999 1 Street, N.w., Washington , D.C. 20463,

within 15 days of receipt of this Subpoena.

WEHZRFORB, the Chairman of the Federal Election Commission

has hereunto set her hand in Washington, D.C., on this 07.

day of October, 1992.

Chai rman
Federal Election Co1ilon

Secret y to tho Commission

Attachment
Instructions/Definitions



?tye* 3

in answering this request for production of documents,
furnish all documents and other information, however obtained,
including hearsay, that is in possession of, known by or otherwise
available to you, including documents and information appearing in
your records.

Should you claim a privilege with respect to any documents,
communications, or other items about which information is
requested by the request for production of documents, describe
such items in sufficient detail to provide justification for the
claim. Each claim of privilege must specify in detail all the
grounds on vhich it rests.

Unless otherwise indicated, the discovery request shall refer
to the time period from January 1, 1988 to January 1, 1990.

The request for production of documents is continuing In
nature so as to require you to submit any documents obtained or
discovered during the pendency of this matter. include In ony
supplemental responses the date upon which and the manner In which
such further or different information came to your attention,

DBINITIOUS

For the purpose of this discovery request, including the
instructions thereto, the terms listed below are defined as
follows:

*You" shall mean Lou Gamage.

"Document" shall mean the original and all non-identical
copies, including drafts, of all papers and records of every type
in your possession, custody, or control, or known by you to exist.
The term document includes, but is not limited to books, letters,
contracts, notes, diaries, log sheets, records of telephone
communications, transcripts, vouchers, accounting statements,
ledgers, checks, money orders or other commercial paper,
telegrams, telexes, pamphlets, circulars, leaflets, reports,
memoranda, correspondence, surveys, tabulations, audio and video
recordings, drawings, photographs, graphs, charts, diagrams,
lists, computer print-outs, and all other writings and other data
compilations from which information can be obtained.



~pee/Lou ONaae

*Identify" shall mean state the nature or t of ''"
(e.g., letter, memorandus), the date, if any, aJpeartng ts.hr ,.
the date on which the document was prepared, the title of the
document, the general subject matter of the document, the location
of the document, the number of pages comprising the document.

"And" as well as "or" shall be construed disjunctively or
conjunctively as necessary to bring within the scope of these
interrogatories and requests for the production of documents any
documents and materials which may otherwise be construed to be out
of their scope.



CRIFZWD NNIL
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Steve Osterhaus
c/o Gayle Wiener Catering and VIP Services
Suite 31
4850 West Flamingo
Las Vegas, Nevada 89103

R3: HUR 3522

Dear Mr. Osterhaus:

The Federal Blection Commisolon has the stuftr ty of
enforcing the Federal 3leCtion Campaign Act of.
(the *Acto). Tbe U_~~o asi*e h
which requires you to gr em1gWve .
and place indicated,, a".3-4 FtyOUr
in connection with, en "tAOtio, . -4
Cmmission does not coneide, rb 4~t1
rather a witness onliy.

Because this information is being mewpro as •KtW f an
investigation being con4uct~4 by the Cei"S4eg, t
confidentiality provision of 2 U.S.C. S 45 79(e)(l flA~ lpteSo
That section prohibits asking public anyA ts .t40't . , dted
by the Commission without the express written cons"t: ifthe
person with respect to whom the investigation is made. You are
advised that no such consent has been given in this case.

You may consult with an attorney and have an attorney assist
you in connection with the document request and you may have an
attorney present with you at the deposition. If you intend to be
so represented, please advise us of the name and address of your
attorney prior to the date of the deposition.



aeL b, -d *40, plus mileage.
o Y rill be sent, a check for the wInesf md

Ailf e. Within two days of your receipt of this notification,
please confirm your scheduled appearance with me at
(600) 424-9530.

Sincerely,

Xavier K. McDonnell
Attorney

fnclosuce
Subpoena



In the Hatter of "a~22

TO: Steve Osterhaus
c/o Gayle Wiener Catering and VIP Services
Suite 31
4850 West Flamingo
Las Vegas, Nevada 89103

Pursuant to 2 U.S.C. S 437d(a)(3), and in furtherance of its

investigation in the above-captioned matter, the Federal 9Lection

Commission hereby subpoenas you to appear for deposition with

regard to MUR 3522. Notice is hereby given that tbe deottion is

to be taken on October 20, 1992, in the eight Flq& C

Room of the United States Atorftes Office t 1*g0

Avenue, Suite 800, in Lat't o #ga t"evda begIftiu. '*, 9_ftj)#

and continuing each day themtreter as necessary.

orFurther, pursuant to 2 U.S.C. S 437d(a)(3), you are her*by

subpoenaed to identify and produce:

All documents related to any orders from the Caterers,
Incorporated, which were for any political events or
events at which political candidates or officeholders
were in attendance during 1988-1990. See Attached
Instructions and Definitions.

Legible copies which, where applicable, show both sides of the

documents, may be substituted for originals. The documents must

be submitted to the Office of the General Counsel, Federal

Election Commission, 999 E Street, N.W., Washington, D.C. 20463,

within 15 days of your receipt of this Subpoena.



,tb4 Uarmso -of 11W d*s 1@~

A OWN %lwaltnto t he.r teA In ahinttu, Doe* on thills
day of October, 1992.

lfederal Kioction Comalselon

AIV Us:

T t'd tbe-~ *o

&Wtaetimst
1~truction./u.f tuitions
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N bua/tev. Ostevhats
Page 3

In answering this request for production of documents,
furnish all documents and other information, however obtained,
including hearsay, that is in possession of, known by or otherwise
available to you, including documents and information appearing in
your records.

Should you claim a privilege with respect to any documents,
communications, or other items about which information is
requested by the request for production of documents, describe
such items in sufficient detail to provide justification for the
claim. Each claim of privilege must specify in detail all the
grounds on which it rests.

Unless otherwise indicated, the discovery request shall refer
to the time period from January 1, 1988 until January 1, 1990.

The request for production of documents is continuing in
nature so as to require you to submit all documents obtained or
discovered during the course of this investigation and during the
pendency of this matter. Include in any supplement the date upon
which and the manner in which such further or different
information came to your attention.

INTIO S

For the purpose of this discovery request, including the
instructions thereto, the terms listed below are defined as
follows:

"You" shall mean the named non-respondent witness in this
action to whom this discovery request is addressed, including all
officers, employees, agents or attorneys thereof.

"Document" shall mean the original and all non-identical
copies, including drafts, of all papers and records of every type
in your possession, custody, or control, or known by you to exist.
The term document includes, but is not limited to books, letters,
contracts, notes, diaries, log sheets, records of telephone
communications, transcripts, vouchers, accounting statements,
ledgers, checks, money orders or other commercial paper,
telegrams, telexes, pamphlets, circulars, leaflets, reports,
memoranda, correspondence, surveys, tabulations, audio and video
recordings, drawings, photographs, graphs, charts, diagrams,
lists, computer print-outs, and all other writings and other data
compilations from which information can be obtained.



*WR 3S22

?ae4

*Identify* shall mean *tate the nature or type of docuoist
(e.g., letter, memorandum), the date, if any, ap1ara%, ther*.#e,
the date on which the document was prepared, the title of the
document, the general subject matter of the document, the location
of the document, the number of pages comprising the document.

"And" as well as *or" shall be construed disjunctively or
conjunctively as necessary to bring within the scope of these
interrogatories and requests for the production of documents any
documents and materials which may otherwise be construed to be out
of their scope.
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Oot~ez~ 5, 1991

Jody Ann Chanem
2901 Augusta Drive
Las Vegas, Nevada 89109

RE: MUR 3522

Dear Mrs. Ghanem:

The Federal Election Commission has the statutory duty of
enforcing the Federal Election Campaign Act of 1971, as amended,(the *Act'). The Commission has issued the attache apoe- a whichrequires you to appoar and give sworn testimony at. the tie andplace indicated end requires you to provide certatn *s inconnection with an investigation it is conductin. 6'Wbe vaissiondoe* not conaider you a respondent in thit matter, but the a
witness only.

ecuus ttsInnatO.n is- betA; ao*,ee-p
L io of 2 43-y7h ~eop t~ teit

,oi.in 4#106" t Ih -e90"", votite 4n t witt#"Oct to M -Inv ifOttqtt(@. is ma""o, YOU .- ha#nsch consent has been given in this Casl.

You may consult with an attorney and have a& *#Reftiy assist
you in connection with the document request, And JNWqw %whe anattorney present with you at the, deposition. If y 'I a to be sorepresented, please advise us of the name and .ddre~st your
attorney prior to the date of the deposition.

Pursuant to 11 C.F.R. 5 111.14, a witness sunmoned by the
Commission shall be paid $40, plus mileage. Subsequent to thedeposition, you will be sent a check for the witness fee and
mileage. Within two days of your receipt of this notification,
please confirm your scheduled appearance with me at (800) 424-9530.

Sincerely,

K. McDonnell

Attorney
Enclosure
Subpoena



In the Matter of ) M 352

SI5POuI&

TO: Jody Ann Ghanem
2901 Augusta Drive
Las Vegas, Nevada 89109

Pursuant to 2 U.S.C. S 437d(a)(3), and in furtherance of its

investigation in the above-captioned matter, the Federal Election0

;Commission hereby subpoenas you to appear for deposition with

regard to MUR 3522. Notice is hereby given that the dpwttioa is

)to be taken on October 22, 1992, in the tight Floor Cmoerence

toom of the United States Attorney's Office at 701 £ -R44 er

Avenue in Las Vegas, Nevada. -_beginting at 9:30 &-&, a.. oumng

each day thereafter as necessary.

Further, pursuant to 2 U.S.C. S 437d(a)(3), you ate heroby

subpoenaed to identify and produce:

All documents related to political/fundraising event(s)
held at your residence(s) during 19, includig -but not
limited to contracts, checks, invoices, invitations,
photographs, correspondence, thank-you notes, guest
lists, etc. See Attached Instructions/Definitions.

Legible copies which, where applicable, show both sides of the

documents may be substituted for originals. The documents must be

submitted to the Office of the General Counsel, Federal Election

Commission, 999 E Street, N.W., Washington, D.C. 20463 within 15

days of receipt of this Subpoena.



has hetreusto st bhe hatd in wVshington, D.C. on thl-

day of October, 1992.

J~o~n Aikens
Cha irman
Federal Electlon Commission

-I

pVWT

Of
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In answering this request for production of documts,
furnish all documents and other information, however obtatnmd,
including hearsay, that is in possession of, known by or othervise
available to you, including documents and information appearing in
your records.

Should you claim a privilege with respect to any documents,
communications, or other items about which information is
requested by the request for production of documents, describe
such items in sufficient detail to provide justification for the
claim. Each claim of privilege must specify in detail all the
grounds on which it rests.

Unless otherwise indicated, the discovery request shall refer
to the time period from January 1, 1988 until January 1, 1990.

The request for production of documents is continuing in
nature so as to require you to file suppl~ntary responses or
amendments during the course of this investigation if you obtin
or discover further or different information prior to or duortg
the pendency of this matter. Include in any supplemental
documents the date upon which and the manner in which such fvther
or different information came to your attention.

For the purpose of this discovery request, including the
instructions thereto, the terns listed below are defined as
follows:

"You" shall mean the named non-respondent witness in this
action to whom this discovery request is addressed, including all
officers, employees, agents or attorneys thereof.

"Document shall mean the original and all non-identical
copies, including drafts, of all papers and records of every type
in your possession, custody, or control, or known by you to exist.
The term document includes, but is not limited to books, letters,
contracts, notes, diaries, log sheets, records of telephone
communications, transcripts, vouchers, accounting statements,
ledgers, checks, money orders or other commercial paper,
telegrams, telexes, pamphlets, circulars, leaflets, reports,
memoranda, correspondence, surveys, tabulations, audio and video
recordings, drawings, photographs, graphs, charts, diagrams,
lists, computer print-outs, and all other writings and other data
compilations from which information can be obtained.



MR 3132
kubpoena/Jodl AIM Oaaaea
Page 4

"Identify" shall nean state the nature or type of docMt
(e.g., letter, nemorandum), the date, if any, appearing thet'o,
the date on which the document was prepared, the title of the
document, the general subject matter of the document, the location
of the document, the number of pages comprising the document.

"And" as well as "or" shall be construed disjunctively or
conjunctively as necessary to bring within the scope of these
interrogatories and requests for the production of documents any
documents and materials which may otherwise be construed to be out
of their scope.



Dr. alias Ghanem
2901 Augusta Drive
Las Vegas, Nevada 89109

RE: NUR 3522

Dear Dr. Ghanen:

The Federal Blection Commission has the statutory duty ofenforcing the Federal Election Campaign Act of 1971, as amended,(the 'Act"). The Commission has issued the attached 8ubpoena whichreires you to appear nd give sworn testimony at the time and0c i aqUires you to provide certain do me0 t in%a ecton with an investigation it is conduetum. The CussiondlOs not consider ym- a respodent in this matter, but r0thar alitnes only.

s tMl. tIttis beti*0Ai tMtio b*U hi"te Iy thI~ts~tqte tyft o0 2 V.#.C. ' 3~)12)(A a t..Wp
saon~i~itte~rs written C .a t Vi**AV*ct to 06010 4Ae it yaot-io 0La aa4 6o lbtnnch consent ias been given in this case.

You say consult with an attorney and have anL at ,y assistyou in onaection01vth th. document request, *ad p "have anottorney prseat Vith you at the deposition. It you t"md to be soepresented, pl"*e advise us of the ht and addss of your
attorney prior to the date of the deposition.

Pursuant to 11 C.F.R. S 111.14, a witness summoned by theCommission shall be paid $40, plus mileage. Subsequent to thedeposition, you will be sent a check for the witness fee andmileage. Within two days of your receipt of this notification,please confirm your scheduled appearance with me at (800) 424-9530.

Sincerely,

Xavier K. McDonnell
Attorney

enclosure
Subpoena



TO: Elias Ghanem
2901 Augusta Drive
Las Vegas, Nevada 89109

Pursuant to 2 U.S.C. 5 437d(a)(3), and in furtherance of its

investigation in the above-captioned matter, the Federal Ilection

Commission hereby subpoenas you to appear for deposition with

regard to HUR 3522. Notice is hereby given that the 4 wtion is

to be taken on October 22, 1992v in the tight Floor fo e

Room of the United States AttOfloey's Office at 7*1 W t d e

Avenue, in Las Vegas, Nevda, bet"aIngat 1:090 p4a.

continuing each day therefteir an weft*ry.

Further, pursuant to 2 U.S.C. 5 437d(a)(3), youer*' heteby

subpoenaed to identify and produce:

All documents related to the political/fundrat9aqg
event(s) held at your residetnce(sJ 4utrng 1980,
including but not limited to contracts, checks,
invoices, invitations, photographs, correspondence,
thank-you notes, guest lists, etc. See Attached
Instructions/Definitions.

Legible copies which, where applicable, show both sides of the

documents may be substituted for originals. The documents must be

submitted to the Office of the General Counsel, Federal Election

Commission, 999 E Street, N.W., Washington, D.C. 20463 within

15 days of receipt of this Subpoena.



-e -,e ", ~t s -if the 1 d rl-e ~

.. . . ................. .............. i ;

has hereunto set her bad In aelshin~ton, D.C. on tbs

day of October, 1992.

Joan D. Alkens
Chairman
F dral election Comission

Att4W~Sat
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In answering this request for production of documeats,
furnish all documents and other information, however obtained,
including hearsay, that is in possession of, known by or otherwise
available to you, including documents and information appearing in
your records.

Should you claim a privilege with respect to any documents,
communications, or other items about which information is
requested by the request for production of documents, describe
such items in sufficient detail to provide justification for the
claim. Each claim of privilege must specify in detail all the
grounds on which it rests.

Unless otherwise indicated, the discovery request shall refer
to the time period from January 1, 1988 until the present.

The request for production of documents is continuing in
nature so as to require you to file supplementary responses or
amendments during the course of this investigation if you obtain
or discover further or different information prior to ot during
the pendency of this matter. Include in any supplemental
documents the date upon which and the manner in which such fuwtthe
or different information came to your attention.

D3P1NITX~I3

For the purpose of this discovery request, including the
instructions thereto, the terms listed below are defined as
follows:

"You" shall mean the named non-respondent witness in this
action to whom this discovery request is addressed, including all
officers, employees, agents or attorneys thereof.

"Document" shall mean the original and all non-identical
copies, including drafts, of all papers and records of every type
in your possession, custody, or control, or known by you to exist.
The term document includes, but is not limited to books, letters,
contracts, notes, diaries, log sheets, records of telephone
communications, transcripts, vouchers, accounting statements,
ledgers, checks, money orders or other commercial paper,
telegrams, telexes, pamphlets, circulars, leaflets, reports,
memoranda, correspondence, surveys, tabulations, audio and video
recordings, drawings, photographs, graphs, charts, diagrams,
lists, computer print-outs, and all other writings and other data
compilations from which information can be obtained.
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"Identify" shall mean state the nature or type of
(e.g., letter, memorandum), the dater if any, appearing the •

the date on which the document was prepared, the-title of t :h -
document, the general subject matter of the document, the l01I0*
of the document, the number of pages comprising the document.

"And" as well as "or" shall be construed disjunctively or
conjunctively as necessary to bring within the scope of these
interrogatories and requests for the production of documents any
documents and materials which may otherwise be construed to be out
of their scope.



Ooe Osterhaus
c/o Gayle Wiener Catering and VIP Services
Suite 31
4850 West Flamingo
Las Vegas, Nevada 89103

RE: M U 3522

Dear Mr. Osterhaus:

This is to inform you that your deposition in the
above-captioned matter, previously scheduled for Tuesday
October 20, 1992, has been re-scheduled for Tuesday October 27,
1992, at 9:30 a.m.

Tbank you for your cooperation. If you have any questions,
please call m *t (202) 219-3400.

Slo8tcef.3v,

o

Atto



BY TULKFAX

Dr. Elias and Mrs. Jody Ghanen
2901 Augusta Drive
Las Vegas, Nevada 89109

October 19, 1992

RE: HUR 3522

Dear Dr. Ghanem:

This is to confirm the changes we discuseed by telephone
concerning the deposition sc ale in the above-capt*W *d
matter. As agreed, your depositions will nov be h1-4 m
Thursday, October 29, 1992, with Mrs. Gthamin apperiua'Ot' 9:30
a.*. and you at 1:00 p.m. In addition, you havWe w
submit documents resposive to the Comissib eu' St bm by
Fridayo October 23t 1992.

Thank you for your 0100e@etiom.
please call se at (600) 424-530.

II you b#~~e*i~gw,

Sincerely

Attorney



October 20 1992

'*.pe J. Osterhaus
lhe Cater # 1 Food Service Companies
4051 S. Eastern
Las Vegas, NV 89119

RE: NUR 3522
Dear Mr. Osterhaus:

This is a follow up to our recent telephone conversation
in which you agreed to appear for deposition on Tuesday, October27, 1992, at 9:30 a.m. at the U.S. Attorney's Office in Las
Vegas. I have enclosed a copy of the Commissiones notificationletter and Subpoena in this matter. The original documents were
sent on October 5, 1992, to the last known address of your priorplace of employment, but service was not accepted. te oritinal
letter and Subpoena will be forwarded to you once tbhe age
returned to the Coomssion.

Please be assured that the Comission does not r youa
~apmdt In tMO 4600r but a wit"es "Y'.&gletter indites.4W *ycnsl it* 00*ttoney present ou a t, b* depositio. bhe deposi t ion tS l....

at* Af Vina to i o
including details re'acdta, the location, is o .attached letter and-pna. When you reCee hs lettr,please call me -at (00) 424.4530. Thak Im for .ut copration
in this matter.

Sincerely A1

Xavier K. McDonnell
Attorney

Original notification letter
Subpoena
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Robert 1. Bauer, Require
Perkins Coie
607 Fourteenth Street, N.M.
Suite 800
Washington, D.C. 20005-2011

RE: MUR 3522

Lou Gamsje

Dear Mr. Bauer:

This is to confirm the substeAce of out tel
conversation in the
deposition of Lou Gea.At j ymot
the deposition until tR m -a
you agred to delIver 't tb4 5osbEIt
tb* comi-810 s ao'sSbe ~
Ms. Gas"* a d e bi
responsible for te i t 1s0'' to
Washington, D.C.

Please notify us of tbe 4st "t h* thedeposition as soon as psIle. U*sk - O ur a tion.
If you have any questions, p a . st (202) 2 3400.

8tinoerely,

Xavier K. McDonnel
Attorney



Vovombor 10, 1"2

Robert F. Bauer, Rsquire
Judith Corley, Esquire
Perkins Cole
607 Fourteenth Street, N.W.
Suite 800
Washington, D.C. 20005-2011

RE: MUR 3522

Dear Mr. Bauer and Ms. Corley:

This is to confirm that the deposition of go P dII be
held at the Office of the General Counsel, be04-ia -a
on Thursday November 19, M°2. In additl4o, to
deliver to this Office &11 doemmts ;osjwe -.

ComIssioas Sboenas im this matter by tiw *t s on
U~GyNovember 16,0 10-02,

Thank you for your soopet , L-|. or
need additional informatto, I E*'be if- )

Sineerely

Xavier K.- ocDonnell
Attorney



S ic State cowmittee
4440 -3" . Useryland
Suite 101
Las Vegas, Nevada 89119

RE: NUR 3522

Dear ms. Johnson:

This is in response to our recent telephone conversation,
in which you informed me that a response to the Coission'a
outotng~ifl9 ub a and Order would be .4tot sm .. You *Ise

indicated that you had recently retained counsel. i+ wt i matter
who- mi~dbe catactinWe ashortly. o dae0 no am' hv

been receid end the identity of couamoi -bat w8a
p dimeaoese. tn light of the amount of ti" that b"el ed

161rIc.4oePAees to the Coi16solonae di cm7 9"Otea wore due,an Wbey d*e *W ttod 100-. N

**se, infers'me of the statua of t ht N*Utr- -a soon S
p poIble. can bet 141Cbed at ( @) 219-3400.

pL
Sincerely,'S Iric KAI ) W

X&V or K. IcoMeI I
Attorney
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49-Xavier McDonnell
Office of the General Counsel
Federal Election Commission
999 E Street, N.W.
Washington, D.C. 20463

te: MUR 3522

Dear Mr. McDonnell:

Enclosed are the documents responsive the Federal
Election Comission'a subpoea in the above-refe*rnced aterj
Under Review.

This will also confirm that the deposition of Lu,*
has been scheduled for 9:30 am on T my, MviW, 19, g92,
at the Commission's offices.

if YOU have any uestions or fsed od64tjo~l~~s~
before that time, please do not hasta t6 0oauo .a
undersigned.

Judith L. c i--
Counseal for ResPoodents

(18065-0001/DA923210.0521

TELEX 44-0277 PcSo UI 0 FACSIMILE: (202) 434-1690
ANCHOAAGE * BELLEVE 0 LoS AMt.jS * PomRrLD 0 Sii"Th a SpOK..
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Say. 8.
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April 12, 1988

- - m~L.

Mr. & Mrs. Irwin Molasky
Paradise Bones
3111 S. Maryland Parkway
Las Vegas, NV 89109

Re: Susan nn

Dear Susan and Trvin:

We vould be very pleased if you could -Join Ronnie and
Ricbard Bryan and Bette and myself for an informl dinner with a
few friends, booted by Wr. & Mrs. Cbrisw Karas"o.AM*e dinner
will be held at 'the bome of ltas Mbanea in the Las &*Vg Country
Club, 2901 Augusta Drive, at 7:00 PM Wednesday, April 27tb.

Would you please give my secretary Lois a call at

383-8882 to advise whether or not you will be able to join us.

Sincerely,

GS/Is

*CtC Orirec *00 VALLCV SAW LAZA. W0 wES i.AKCM S"OCC' -POS' Or *<ClC "e O ?K b*C C. ftevADh besO

-• .V'+ * -. . - , - ,

il



ccl Chris taa
Elias chnem

Fries For sKitas et~r6 o f
4 ';~

Attached is a sample copy of the invitation. lette-a-Iled to the
following people. We will advise you of the responses received.

OYBALDWIN, Robert H. &.Sh " "yv
j/ BOWEN, Dan & Susan
'sBROWN, B. Mahlon & Lucille
i-CAMPBELL, Richard & Marlene
SDUNCAN , Alan / /'.4y-

p GHELFI, Craig & Stepha e
,A GONES, Dennis & Barbara

K HOGE, Mary
2'LIONEL, Samuel S. & Pat
LCIANI, Alfred J. & Janice

1,NASTRANGELO, Nikolas & Lala
NOLASKY, Irwin & Susan

s-NORRIS, Ken & Paulette
Alp NORRIS, Steve

2- WITS, Oven & Jan
2- PARSONS, Steven J
I PIAZZA,(Carl) & Lie o
zPILINGTON, John H. & Julie
s.RUDIAK, George & Gertrude
/ SAMER, Gail
i-SAWYER, Grant & Bette
s-SCHAPPER, Gerald & Mary Jane

#v SCHAFFER, Melodee
SCOTT, Frank & Charlene
STERN, Sid & Vera
TOMPKINS, Andy & Susan
TURNER, Clyde T. & Vera

A1 WYNN, Elaine
./rWYNN, Kenneth R.
Ae WYNN, Stephen A.
/ ZUCKER, Jeff

I)

tO:

RE:

I

.. ,
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0AP

TO Sulitls
L.as Vsao NV

L
,.

1. 1

~'Th -~

STATEIRA9NT OF YOUR ACCOUNT
TILNh$: NET CAS*

r1

r . .

a>"",

*

-It
*~~I ~L.

THANK YOU for sfowing The Catemres to seov your guests I

3431 INDUSTRIAL RD. 0 LAS VEGAS. NEVADA WI09 (702) 731-0802 0 (?02) 734-9587

till



October 24, 1968

Steve Osterhaus
The Caterers
3431 Industrial Road
Las Vegas, Nevada

Dear Steve:

Before too much more time goes by, Bonnie and I wanted
to personally thank you and your staff for the waaer-
ful job you did for us at our October 10dm ery-
thing was perfect, and we contiue to hear bv aih
everyone enjoyed the meal and your exollent eme lc."

The evening was a hop ma.de in JA~ It to
the skill. and expertise of you and-yourOw I"
many thanks for yet another flU. Job. WAm A,%
it I

Best regards.

RI7 k BRYAN

RHB/lp
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Tou: o Oag

TIEfS&: NET CASW

OATU .. -SCRSPTI CHARCES

Catrng Services per Agieement

7/15 900 Gu" 6 eAved 04.00 peA peaon 3600.00

Sate Tax V 6.00

151 G 540.00

Ham Time MAcine 319.00

MxU 37.50

GEAAA" 10.00

11.i* YOU mA ~im The I~e*'s

TOTL 1$4132.50

THANK YOU for alowng The Cetereis to wve your gusts I

Job O,'deA 963
3431 INDUSTRIAL RD. 0 LAS VEGAS. NE VADA 89109 0 (002) 731-0802 0 (702) T34-9587

:1ATIM(NT OF YOUR ACCOUfNT
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Utilities

CCTA - printing of doorhangers

Voter Contact Services

Election Day Expeases

Flyer distribution - Westeide

Dollar Rent-A-Car

Dorothy Johnson (lunehes)

LV High Hispanic Club

ITV (Jesse Jaockon G0TV
radio spot)

Weeteide OOTV

Misellaneous

Phone bank ads

Payroll (including salaries
and taxes)

Reynaldo Martinez
(consulting fees)

Phones

Lee Wastell - expenses
George Roberts - expenses

Time Printing misc. invoices

Data Pros

Misc. supplies & expenses

93.83

2,182.99

24,317.55

10000.00

1,017.54

150.00

200.00

570,00

20000

461,0

26,255.42

3,000.00

4,919.62

136.21
440. 75

5,162.74

800.52

247.81

TOTAL NOVEMBER EXPENSES $ 88v503.33



. .i a

wwab"s ' ,. U,.,S ....... L a m

Postage

Phones

Utilities

Payroll (salaries & taxes)

GOor Election Day invoices

Miscellaneous

TOTAL DECEMBER EXPUSES

338.90

54.85

8,113.76

166.91

15.84

$ 8,735.87
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Ti.. Printing

Callahan's Printing

Payroll

$ 4,SW.0
- 2,039.5

56.*6

1,000.0

2,299.9

TOTAL JANUARY WUMISMS (excluding
payroll of 1-31-89)

Callahan's Printing

oCOes Leg Distance

Nevada Power

MCI Telecmmuilcat ions

Oakdale Studios (advertising)

Southern Nevada Radio, Idc.

Learning Skills Inc.

Payroll (includes yearend taxes)

TOTAL

A X

0

$ 10,292.23

439.00

26.30

01-o42

3,643.65

127.95

636.50

576.00

217.50

5,52482.6

$ 11,482.60

°

o

8



P tifts, Ise. (lso 10wh rm ptutlaig)

L n SGkills, Inc.

NEVADA VOTER CONTACT - January 31,

PAYROLL

employment taxes, 4th qtr. 1988

8118, 4th qtr, 1988

Lee astell

Jan Churchill

Cash on hand

Payroll expenses

Cash needed

3,643.U5
$57.93

"'$5670.93

1989 expenses

$ 2,104.42
269.75

1,224.11

7"3.95

$ 4,392.23

1,806.47

4,392.23

2,565.76



......................

.3.843.85

Larning Skills, Inc. 2L7.IA0 m

TOTAL $15,163.20

The above expenses were incurred on behalf of the Bryan
Mawwqagn and billed to the Nevada Voter Contact program.

- fte r ao billing was for spots on OmT for the West
Las vegas atea

- CalIlahan' I Prttlmg m for (OTV -late door -lslers to

-LeaII2 s1 was CoOqiter input 18 lemo for statitics
on the I.D. calling

Lee Vas-tell

An amount of $1750 is due to members of the VLV teams in
precincts that met goals set for GOTV in turning out voters
in the general election. ($50.00 for each team member or
35 persons in total)
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Xavier McDonnell
Office of the General Counsel
Federal Election Commission
999 E Street, N.W.
Washington, D.C. 20463

Re: NUR 3522 - Lou Gamage
Friends of Bryan

Dear Mr. McDonnell:

This will confirm my telephone conversation with you
regarding the document production requeted in coecton vith
the subpoena for the deposition of Ms. Lou Gaune.

As I told you, Ms. Gamage did not maintain any fi or
documents related to the materials requested in tbee
separate or distinct from the fils of Frms- tW U-.
Tberefore, the documents pie an aft
letter dated Noebr16, 1992, VEEE t & ~he
request for production of dm-mwtLs e .1 - -of
Bryan and that addressed to Ms. Gwa*.b

If you have any questions or need dditional inte sation,
please contact the undersigned.

I 1O6I-0001IDA923230.0321

TELEX 44-0277 PCSO UI 
• 

FACSIMILE: (202) 434-690
ANCHORAGE a BELLEVUE a LOS ANGELES * PORTLAND * SEATTLE 0 SPOKANE



'A'&Liibws

N~sw 20, )~2

p.o -,

o"2J

Xavier McDonnell
Office of the General Counsel
Federal Election Commission
999 E Street, N.W.
Washington, D.C. 20463

Re: NUR 3522

Dear Mr. McDonnell:

Enclosed are the renponses to interrogatories and
requests for production of document by the Friends of Bryan
Comittee.

If you have any questian or need aditional infOgmtion,
please contact the undew-iqns4.

Vogy truly yurs,

COwSIme to Usspmdknts

JLC:jlc

I I365-O001 /LErrE.OI I

TELEX 44-0277 Pcso Ui a FACSIMILE: (202) 454-1690
ANCHOEtAGE * BELLEVUEl u Los A aGELES e POtTLAND 0 SEATTLE 0 SPOANI



NOR 3522

Respondent: Friends for Bryan, Michael W. Kern, Treasurr

RESPONSE TO INTERROGATORIES AND
REQUESTS FOR PRODUCTION OF DOCUMENTS

The responses to these interrogatories and requests for
production of documents are signed by Michael W. Kern, the
Treasurer of Friends for Bryan ("the Committee"). While Mr.
Kern was the Treasurer of the Committee at the time of the
events in question in this Matter Under Review, he does not
have any personal knowledge of the information presented
herein. Nonetheless, the responses to these interrogatories
and requests for production of documents are correct to the
best of Mr. Kern's information and belief based on information
derived from a review of documents and from interviews with
former staff member of the Committee.

1UROGATMY MO. 1

1. State whether any persons working for the Bryan
campaign were involved in arranging or executing the brunch
held at the Ghanem residence in Las Vegas, Nevada on April 24,
1988 (hereinafter "the brunch"). If the answer is to questice
1 is in the affirmative:

a. Identify the persons, indicating whether they were
paid employees or volunteers;

b. Describe the involvement of these person(s) in
arranging or executing the brunch.

RumPON81

1. No person or persons working for the Bryan campaign
were involved in arranging or executing the brunch held at the
Ghanem residence in Las Vegas, Nevada on April 24, 1988.

INTERROGATORY NO. 2

2. Identify the persons from the Bryan campaign, both
paid employees and volunteers, who attended the brunch.

IDA92323-0.0o 1 IMAMG/9



2. . .e a e .~* .* .i ...

364 ltasell -----ioe --i d kl
Washington, D.C. 20610
(202)224-4244

In addition, Sara Besser, an employee of Friends of Bryan,
dropped the Senator off and picked the Senator up at the
brunch. In doing so, she entered the Ghanem residence during
the brunch for approximately 10 minutes.

IURtlO&A0TY N. 3

3. Identify the contributors, public officials and
candidates who attended the brunch.

3. Other than the individuals listed in the iSmW to
Interrogatory No. 2, the Bryan cami 9 a idenity any
other individuals who attended the buf.

iint Ma 4
4. Desr ibe the a aI - (s) the Dhjaa cmp1ai4 bad

with other persems or entities rjardim the Ing, inludin
but not limited to:

a. The Democratic Senatorial Camign Camittee;

b. Dr. Elias and Mrs. Jody Ghanew;

c. Chris Karamanos and the Caterers, Inc., or any
employee of that corporation.

RJOPONGS

4. The Bryan campaign did not have any arrangement(s)
with any other person or entity regarding the brunch.

1DA923230.05-] -2- 11/2(M



5. !deiy LO Gye ot
hythe cram"9 dWj~ 6 t h
Sis in theaff irmative:

a. Describe Ks. Genaqes poition;

b. State whether she was a paid employee or a
volunteer;

c. State whether she was a full time or part time
employee of your committee or campaign during 1988;

d. Identify any other person or committee whom Ms.
Gamage worked for during 1988.

5. Lou Gamage
1341 Pinto Rock Lane #101
Las Vegas, NV 89128

a. Hs. Gamage was the Special Projects Coord intcw and
a fundraiser for the Bryan campaign.

b. Ms. Gamaqe was a paid employee of the Brfyan
campaign.

c. Ms. Gemage was a full time employee of the Bryan
campaign.

d. Ms. Gamage provided services to the Nevad
Democratic State Party's Voter Contact p at
the direction of the Bryan campaign and I* it
paid employees for three weeks during 1966.

T1 I3f &OGORMY 31.

6. Identify the addresses of the Bryan campaign's
headquarters and offices during October and November 1988.

6. P.O. Box 61288
Las Vegas, NV 89160

1DAM2330.030- -3- 11MM
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Respondent: Democratic Senatorial Campaign Committee

RESPONSE TO INTERROGATORIES AND
REQUESTS FOR PRODUCTION OF DOCUMENTS

The responses to these interrogatories and requests foqk
production of documents are signed by Thomas J. Lehner, the.
current Treasurer of the Democratic Senatorial Campaign
Committee, Inc. ("DSCC"). Mr. Lehner was not employed by ie
DSCC at the time of the events in question in this Matter
Under Review and, therefore, he does not have any personal
knowledge of the information presented herein. Nonetheless,
the responses to these interrogatories and requests for
production of documents are correct to the best of
Mr. Lehner's information and belief based on information
derived from a review of documents.

1. Indicate whether the Democratic Senatorial Caqepgn
Committee (the "DSCC") arranged, executed, or mas
involved in a brunch held at the Ghanem residence in
Las Vegas, Nevada on April 24, 1988 (hereinafter the
"brunch").

a. Describe the DSCC's involvement in the brunch;

b. Identify all persons from the DSCC who were
involved in the brunch, including both paid
employees and volunteers;

c. Identify all persons from the DSCC who attended
the brunch, and the "travelling party" referred
to in your response to the Commission in this
matter, dated July 31, 1992;

d. Identify Jay Brewer.

DA923230.0511 11/2M



1l a. DSCC had no rcdsindicating inwvolIeMenluP t ARIM,

event

l.b. See a.

1. c. See a.

1.d. Unknown.

2. Identify the contributors, public officials and
candidates in attendance at the brunch.

See l.a.

iN MUL no. 3

3. Describe the arrangjement(s) the D6CC Ma with low
persons and entities regarding the bnw pi
but not limited to:

a. The Friends of Bryan campaign and 2iabtwd
Bryan;

b. Dr. Elias and Mrs. Jody Ghanem;

c. Chris Karananos, the Caterers, Inc.l, or ay
employees of that corporation;

3.a. See l.a.

3 b. See 1.a.

3.c. See l.a.

DA9320.05i -
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a. laes tibe thinUe 1 n e1 I
collecting adif5kiumsm iM1t111t mme
in which contts.s 'm ere colleatd;

b. State the aaont which guests contributed to
attend the brunch and the total auount of
contributions raised in connection with the
brunch.

4.a. See 1.a.

4.b. See 1.a.

Identify and produce all do-in--s related to the.nkamb,
and all doc-m-mt-Os rltdto anF TAQ& r00410s
C s,. Ina., in3* j.1cI at;-

ontributor lifts, cauats e t
Oftc*

See 1. a.; DSCC o no related to any
orders recived by the Catevers, Ic.

(DAM3.05 13

1 - -% C,- - i
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Democratic Seaoial Campaign

Comittee,, Inc.
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Debbie Todd Johnson
Nevada Democratic State Comittee
5120-3 Byrne Avenue
Las Vegas, Nevada 89122

RE: HUR 3522
Nevada Democratic State Comittee and
Debbie Todd Johnson, as treasurer

Dear Ns. Johnson:

On June 8 and July 14, 192, you were notifild the ftderal
Electian Comission found reason to believe that "theo

emocra c Stte Comittee and you. as oU.8.Ci. . S 441b(a). On October S, I*2. " Yo a
Subpoena-to produce docmot ind a n * t@ 4

bftewm ad ftdr~ .i
O. pe
due ~iftUn 41 ft ta 46 ft"-.

Iery o ir, you 'Ce *I~fa ~Jh byZavptft NboeIt that a , rwkqgS .'Vab~nm ~oNovor 23, 1992, you sent- f l l a a it ei youhad- no knovledgo about the fact* at IBrm, thiat o it e
about this matter with Comittee:ChAl mbmlig. £ W j~
lfentor Srin, and that this Ofi*a Mo. d "stiupeti * t 4y
response from then." To date, no rp has been reeed.

In light of the amount of time that has elapsed, a response
should be filed imediately.

Should you have any questions, please contact Hr. McDonnell
at (202) 376-3400.

Sincerely,

LianE. Klein
Assistant General Counsel
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inIcth sic 11 ' Fpriends f@(

and Donald a. Ct :...

Nevada Democraticftae atii UI4
Debbie Todd Johnson, as treerer ) No 122

silbray for Congress Comittee and )
Robert Goldberg, as treasurer )

slias F. Ghane)
Jody Ann Ghanem
William Z. Bannen )
G&B Enterprises )

I..

On Nay 14, 1"2, the Coieiom found tee o WI e that

Friends for arys (aIan cest" ml), the. 1

(.51 lbray come" m), tbs.~

('State Paty" or liNW0 :b. . -

treasurers, viololtd 3 O#9,.CE S of Iloft...-_.

of food, bevee*e"s and a etrtlq awtoeweew I I -wl of

$23,OSS, from the defrowt Caterer"s, In . d ita 400r

Chris Kara, who is de ia .1

The investigation in this matter included depoeing

Ms. Nellie Lou Gamage (hereinafter "Lou Gamngee) who vas "projects

coordinator" for the 1988 Bryan campaign, Dr. and Mrs. Ghanem,

1. This matter was referred to the Commission by the Department
of Justice ("DOJ"), based upon evidence from the Federal Bureau of
Investigation ("FBI*). See Attachment 6. The Cowaission also
found reason to believe thit Mr. Karamanous and his corporation
violated Section 441b(a), but took no further action and closed
the file as it pertains to then on May 14, 1992.



ot ftme "toeal othe r vtneee 6 *00 1.toi. end4t I

disM-Sod the transactions at Issue In this matter. As d1 io i

in more detail below, the various participants' testimonies reOl

differing recollections about the arrangements for the caterinj

and who was to pay for it. In any case, none of the catering

orders appear to have been paid for by either the committees

involved or the Ohanems. Unfortunately, important witnesses and

documents related to these transactions are unavailable, which has

i£paired the investigation.
ii. iam mm, az is xm i c a v. m

COistent with the Comisuion's N4ovember t, 1o93 daM iems

comeent"g c.limuce with .1 .UAiiiclVt~ m

4 1.38 021 (D.C. Cir. 19M). ,t 21MMI 4WgtUf&*1e 4.4o

Jon. 16, 1994) (No. 93-115), tO- Offlee receuuatb the

COMMIsiomo revte to open thit mitter, revte the flUdt of

reason to believe made on May 14, 1992, as spewified boleo in

Section VI, and revote to approve the factual and legal aullee

attached to the General Counsel's Report dated May 13, 192.

111. AWLXMCA3 LAW

Corporations are prohibited by 2 U.S.C. S 441b(a) from

making contributions in connection with federal elections, and the

value of what may be contributed by others to federal candidates

and committees is limited by 2 U.S.C. 5 441a. The Commission's

regulations provide that no contribution results where an

individual, in the course of volunteering personal services on his



aeti Lty or to suck political Coifttee of a P. ee1 p.otytw 0

partV -elated activity. ii e.r.. I 100.7(b)(4). ln ad4ition,

the cost of invitations, food and beverages is not a contribtW o

where such items are voluntarily provided by an individual

volunteering personal services on the individual's residential

premises, to a candidate for candidate-related activity or to any

political comittee of a political party for party-related

activity, to the extent that the aggregate value of such

invitations, food and beverages provided by the individual on

behalf of the candidate does not exceed $1,000 with repct to any

single election, and on behalf of all political parties does not

*oemd $3000 in any calendar y9er. 11 C.F.R. I l.7(b)() e

2 0.S.c, # 4314S)(a)(ii).

My MO In M0kVorA 1. inm m

Dr. alis and Jody Ohanem held three pertinent fumftai#1n,

events in their bome in 1968, at least two of which were cstered

by the Caterer's, Inc. There is no evidence the corporation wa

ever paid for catering these events. The Ghanems testified they

had only limited and general recollections of the political events

in question, and stated that they simply made their home available

and solicited contributions. They did not order or pay for any of

the catering in connection with 1988 fundraising events, end

asserted all such details were handled by the committees involved.

See Dr. Elias Ghanem's Depo. (Attachment 1) at 7, 22-24 and



fhe dinner at the anem residence which is evidenced by

Catereres $13,500 invoice mmde out to "Governor Richard Sca.R a

marked "comp" ("complimentary*) is now known to hove been held on

April 27, 1988. Attachment 6 at 33. 2 The evidence relating to

the event was part of the materials within the DOJ referral, which

included a Caterer's bookkeeping entry and FBI interviews of

former Caterer's director Steve Osterhaus. Id. at 8-14,

29 and 33.

The dinner was arranged for the Bryan campaign by forme

Nevada Governor Grant Sawyer. See Nellie Lou Gmge Depo.

(Attmckaent 3) at pages 69-70. The Bryan campaign

produced a copy of a memo from Mr. SaWer regarding to .

dted April 12v 196, aloa with a sample copy of the dtr,

invitation signed by Grant Saer and printed on th le of

his Lea Vegas law firm. Attachmet 5 at 10. The invitatem

states that we "would be very pleased if you could join Semita and

Ric ard Bryan and Bette and myself for an Informal dinmer witlk

few friends, hosted by Mr. & Mrs. Chris Karanmanous . . . held at

the home of Slias Ghanen . . . on April 27, 1988.0 (emphasis

2. There was initially confusion about whether the $13,500
invoice related to a brunch or a dinner, due to the dates
appearing on that invoice and the Bryan campaign's response to the
FBI inquiry. See Attachment 6 at 17-18, and First General
Counsel's Report (IFGCR"), dated May 13, 1992, at Attachment 1,
page 17. The brunch, which was held three days earlier than the
dinner, was for the DSCC, and is discussed, infra at pages 10-12.



lo st 6 N er no 4it

m1selooare reports indieate that persons Identifiod em

Mr. Sawyer's memo contributed approximately $40,000 to the kt'aa

campaign in the weeks prior to the dinner.

Is. Gamage testified that Mr. sawyer solicited the

contributions and forwarded then to the Bryan Committee.

Attachment 3 at 70-72, and 158-160. Na. Gaage further testified

that Mr. Sawyer was very detailed in handling the event, and that

he kept her Ocompletely informed' about it. Id. at 70. She

seetted that the event was not like the 'usual* hoew fuafteter

becewe nobody from the Bryan campaign other than ee 'te

trim a. d ndedand eceaue contributions were ;ives to .La

imtbet the. at the event. Id. at 70-72. Mm.

she prvided otant Sawer with the tyan cangpa1s'o No

containing the 'PC Guidelines' for home fimr~ iws,

copy of which was provided at her deposition. I'd., at 138

Attachment S at 12-13.
4

Steve Osterhaus offered the most complete deript-io of the

dinner: he described it as an elaborate but inforal outdoor

dinner with an "upscale nenu,' catering personnel present, a

number of small round tables set out near the golf course, outdoor

3. Bonnie is the first name of Senator Bryan's spouse.

4. This Office attempted to contact Mr. Sawyer by telephone,
but was told he suffered a stroke and it is unclear when he would
be available to discuss this matter.



.t so-si, Ur. O~*b did ."t know wheer the

invoice was ever mailed. Id. at SS.

Nelson NcKenna, a catering employee who worked the event Mnd

who this Office contacted informally, corroborated much of

Mr. Osterhaus' testimony. Both he and Osterhaus stated that they

believed the event may have been jointly mconcoctedo by Karananous

and Ghanem, with Karamanous providing the catering and Dr. Gbanem

providing the use of his home. both gentlemen also recalled that

ar. Karamsneous wam seated with then Governor and Senate emedst

Itiehard Bryan at dinner that evening. Attachment 4 at 47.

Dr. and Wis. dhosm emly vaguely recalled the: 4*tdetL
dimer. Dr *oemd that he meyer diewm heE I
with Karma.,., that he mever saw e $13,S00 Invole, dIl"
he did not know the dimmer was provcded free of charge.

Attashment I at 36-30 and 6-67; At-lment 2 at 17-21. 6

S. COterbaus" recollection of the menu at the dinner, Wel
as other details of the transaction, varied in some ways ftew-ki.
1989 FBz statements and at times conflicted with known facts.
This may be attributable to the number of years that have elapsed
since his rBI interviews and since the events in question.

6. Dr. Ghanem noted that the dinner was good, but stated thathe would have been outraged if he had been charged $13,S00, the
price indicated on the invoice marked "comp." Attachment 1 at
8-9 and 64-65. Dr. Ghanem also suggested that Karamanous might
have inflated his prices, recalling his receipt of an allegedly
inflated Caterer's invoice for donuts delivered to his medical
clinic without request. Id. at 5 and 8-9. Ghanem also
indicated that he did not-elieve Karaanous would give any
catering orders away without charge, which, as discussed later
in this report, is contrary to the testimonies of both Osterhaus



'W41106 the dfAr OO wasdeoftiftlya4 f1W*ftwar for the i

IWhdts eampaign of Itchord OL , notwtstaad iFa that

contributions were given prior to the event rather than at the

event itself. Moreover, the Bryan Committee knew or should have

known that the dinner would not qualify as an exempt home

fundraiser for several reasons. Most importantly, the invitation

for the dinner, which was received by the Committee, indicated

that the event was "hostedu by Chris Raramanous, but held at the

banem residence, making it apparent that the dinner was not held

in the residence of the host. The home fundraiser provision

however, exeupts food and beverages from the definition of

contribution only when provided in the "individual s rteeeUal

prert. See 2 U.S.C. S 431(6)(8)(ii); 11 C.V.3. S 1.?(t(4).

In ftt, the Bryan caqign's meno, prepared for distribution to

persons hosting home fun *rfiseezs states thatt if an *Vent is

held in a place other than your home or a church or a comaity

room, all expenses incurred either count tovards your individsal

contribution limits as in-kind contributions or if they exceed

those limits, must be paid for by the campaign." Attachment S at

12-13. There is no evidence the Bryan campaign paid for the

dinner, and it did not report receipt of an in-kind contribution

(Footnote 6 continued from previous page)
and Ganage.



atliow to goet ma the heft e *to

Iported to have boon sated at the same small tound dinnero t

that evening. Mr. Raramanous was well known to persons in the

Bryan campaign; he was described by Ms. Ganage as a 'friend' and

'very good supporter" of the candidate over the years who had

provided catering orders free of charge for Richard Bryan's state

elections since 1962, as permitted under Nevada law. Attachment 3

at 36-37 and 63. in addition, the DOi referral includes a

hand-written letter from the candidate to Mr. laramanous, dated

May 1, 1986, which states: 'Dear Chris -- The layout for the party

at 3lias' and Jody's home was magnificent. Bonnie and I are met

grtoeful for your coutmaed support." Attahent 6 at 22. VMS

)etter appears to be related to the dimmer in quomeiom, as it Is

dated Just five dwe later, and, altbasgh it is not entirely

eloor, the facts at hand suggest that the letter was a sbow o2

aweclation to Earamaneous for spesotiag the dinner, rather tbha

just recognition of the efforts of a 'prominent constituent

business concern,' as these Respondents previously asserted.

See General Counsel's Report (OCR'), dated September 9. 1992.

7. The Ghaneas and the Sawyers had contributed their legal
limit prior to the date of the event. Grant Sawyer and
Bette Sawyer contributed $2,000 each to Friends of Bryan on
March 9, 1988. The Ghanems had contributed the maximum amount
permitted by January 11, 1988. Also, as discussed below,
Lou Gamage indicated that the Ghanems had already hosted a
fundraiser earlier in 1988, catered by the Caterer's.



the Ceterove *1 5ff iSVeiee, d the 

pr---ttm d under the one twdraist em~iption and the stautes

eonttibution limitations. At least five Caterer's employees

worked the dinner and corporate wages are not included within the

exemption. See 2 U.S.C. 5 431(8)(5)(ii). Here again, we note

that the Bryan campaign's own guidelines for hose fundraisers,

like the statute and regulations, specifically limit the exemption

to 'food, beverages, and invitations." See Attachment 5 at 12.

Finally, Lou Gamge testified that she was so concersed that

tKaramaeous would attempt to provide catering free of charge for

the 1"9f Senate campaign, as he had for many years in comsetlion

with tryan a state 9lectioms, that she would place orders with tho

Caterer's only after being assured by Ooterham that the

corporation would charge the easogn for wbat was received.

Attebment 3 at 81-43. Indeed, Ozturhams testified that

Kanamamous was 'adament" about giving away orders to politiclns

and certain organisations. Attactmont 4 at 3. 8 In short, given

laremamous' known practice of providing free corporate catering,

his identification as the host of the dinner in a residence not

8. Mr. Osterhaus did recall that Ms. Ganage insisted that the
Caterer's charge the Bryan campaign for two other orders which the
campaign did pay for, both for events held later in 1988, but
Osterhaus" recollection was that Gamage's stated reason was that
"Chris" Karamanous "had already given his limit," not that
corporate contributions were prohibited. Attachment 4 at 3-5,
11-12. Osterhaus thought that the Caterer's probably contributed
to the Bryan campaign "cheese trays," or food for "a couple of
parties," and the figure $4,000 came to mind. Id. at 4.



pi

Six U .S. Senets Iyre in attnae at the Oueam resis

for the DSCC Sunday brunch on Sunday April 24, 19", reportedly

stumping for then Governor and Senate Candidate Richard Bryan, and

a news article discloses that $25,000 was collected. Attachment 1

at 16; Attachment 8. The Ghanems recalled the Sunday brunch and

that Richard Bryan was present, but couldn't recall who catered

it. They claimed the catering yam handled by whatever committee

was involved in such events. Attachment I at 63; Attachmut 2

at 10. Lou Gass" stated that the Bryan capaign was not iswolv

In this DSCC brunch. Attachment 3 at 45-46. The DSCC ela

that the Oshanems W ld have bosted this function in their bo

with the ueorstai ig that any costs would be absotbed u e

l(hmo fundtiOiu, 2o0optIos," and that it 'does not hewthe

obligation to smitor chliance with the mmption by the bot.'

OC=, dated eo er g, 1992, at Attach ent 2, 2-3.' In respasee

to the CoIssionts Subpoena and Order, the DSCC stated that it

has "no records indicating involvement in this event," and did not

answer any of the Commission's questions regarding the brunch.

See Attachment 5 at 2.

9. DSCC's assertion that it need not "monitor" home fundraisers
undertaken with the DSCC's knowledge and for its benefit appears
at odds with the requirements of Section 441b(a) which prohibits
political committees from knowingly accepting contributions from
corporations and labor unions and the requirements of Section
441a(f) which prohibits political committees from knowingly
accepting contributions in excess of the limitations set forth at
Section 441a.



--Veuirs i I iliee as "dr sac' oi Apu) 14

1Nk, tho dat* of the brunch.10 Mg. Osteburme who testified that

the Caterer's bookkeeping vas *antiquated* and 'not accurate,"

(attachment 4 at 2S, 33 and 85) vaguely recalled the brunch,

stated that he did not work at this event and that he doubted that

the Caterer's was even involved in the function. The DOJ referral

contained no invoice or work sheet for the DSCC brunch and the DOJ

has informed this Office that no other related documents are

available. Thus, there is no description of what was served, the

value of the order is unknown, and it is unclear wbether the

Caterer's or another entity actually supplied the catering. it is

therefore unlikely that we can obtain any further euplanation or

more information about the catering for this evat.

tn sma, there are conflicting assertion Comcering this

brunch with the DSCC contending that the bruach at the Ohaem' s

was a home fundraiser and the Gbanen's disclaiaing responsibility

for the catering. Although it appears that ome entity provided

the catering free of charge, it is unlikely that we can obtain

further information given the lack of documentation, the differing

10. There is an apparent bookkeeping error in the Caterer's
records. The number on the ledger which cross references the
order marked "Jody Ghanem" is #836, which is the order number on
the $13,500 invoice made out to "Governor Richard Bryan" for the
"Dinner at Ghanem Rsidence" (sic), discussed above. See
Attachment 6 at 23 and 33. The ledger entry for the m-nner, which
is set out five lines below the entry marked Jody Ghanem, contains
the words 'Governors Party Ghanems," the date "4-27-88,' and cross
references an order #841. There is no work sheeot or invoice in
the referral materials marked #841.



.bu sbete testified that there yes a hVea caplwyn fb
Sbold at the Ohaen residence, *in the early part of i9W.

catered by the Caterer's. Attachment 3 at 40-41 andS0-52.

Richard Bryan was there, as was Ms. Gamage, who testified that she

met with Dr. Ghanem at his office prior to the event, instructed

his on the Act's requirements, and Opresented his with the Bryan

campaign's "Guidelines" for home fundraisers. Attaohment 3 at 48;

Attachment 5 at 12-13. Ms. Gamage attended the brunch, greeted

quests and collected contributions. Attachment 3 at 44-49.

Where is no d tation fros the Caterer's regarding this event.

tvmrthelees, as neither the Ghanems nor the Bryan eaqwagn P&

for the Catering, it appears that it was provided to the o

Iamp igo free of charge.

h DO referral iluided work orders and involves Cot saven

> yders of food, beverages, staging etc., made out a6" 4oliverod to

different *Bryan Campaign ceadquarters" in Las Vegas oe eleotie

day, Noveer 8, 1986. The documents contained the following

information:

11. Disclosure reports reveal receipt of over $30,000 in
itemized contributions on January 11, 1988, which includes $2,000
from each of the Ghaness, as well as contributions from persons
identified by Mr. Ghanem as those whom he usually solicited.
Attachment 9. It is unclear, however, whether these contributions
were related to this brunch.



...-.
by #sD* e m.
200 guests
lunches

50 sandwiches

125 sack
lunches

Sausage Teriyaki
Swt and Sr Sausage
for 400

Coffoe/sandwiches

West Las Vegas

Phone Bank

Headquarters

Headquarters
(parking lot)

Unknown

Unknown

Lou Gaage

Lou Gaage.

Lou Gamage

N/A

#1091

#111812

#1119

#1120

N/A

600.00

102.50

$ 327.50

$1,550.00

$1,000.00

Attac heit 6 at 34-45. It is unclear if any of the irVOiees for

those orders wre ever mailed or received.

no.. Gage averred that tb state Patty end .

campaig oeopied adjoining otEives, and in the wsprior to

electio- day 19", she eled the state pacty vith its

got-out-tbo-voto (OOTV) efforts by organicing poll wetlers end

others. Attachment 3 at 92-95. Us. GaMegetestified ,tat he

placed two of the orders in question for the State Party# not the

Bryan campaign, although she suggested that sone portion of the

food and beverages was consumed by Bryan campaign employees and

volunteers, noting that it was difficult to distinguish between

12. There appears to be a mathematical error in invoice
#11-C354-88, for job order #1118. The invoice indicates that the
charge for sandwiches for 50 guests at $1.75 per person totals
$875.00, rather than $87.50.
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Abts bud- an *tftr of aweet Ond M~r w~ ~~

Attacheat 3 at II1 and 120. The Catereces work ihet 1at |e

that the coffee and donuts, valued at $1,900t were otdered by

"Chris Karananous and Jay Brewer." Attachment 6 at 45. The

Caterer's work sheet for the $1,550 teriyaki order indicates that

it was placed by Lou Gamage. Attachment 6 at 37-38.

Steve Osterhaus, who recalled several of the orders in question,

claimed that He. Gamage placed that order as indicated on the

Caterervs work sheet. Attachment 4 at 62-63. Osteobas Indgcated

that he and other Caterer's employees served food in the NW11

lot of Sryan campaign headquarters on election night for the

mpign's victory party. d. at 10, 62-63.

Ma. gemage recalled seeing the Cleorer's "IW ft r

prfeestmale display in the peckitg lot of ni - ie

on election niqht, and stated that it stuck out' lke J 4re

thumb* becsuse she had arranged for a barbecue and a

14thema. Attachment 3 at 120. According to Ms. OmM'POS

testimony, an employee of the Caterer's present at the Caterer's

display that evening informed her that "Chris Karamanous sent food

13. The State Party never complied with the Commission's Subpoena
and Order, but rather submitted a letter indicating a response was
forthcoming, but nothing further was supplied. See Attachment 10.

14. The Committee produced invoices totaling over $657.00 for
its election night celebration barbecue, which was ordered and
prepared by Dave Kent, a friend of the candidate, and which
me. Ganage claimed was to feed an estimated 500-750 Democratic
supporters. Attachment 3 at 113-114; Attachment 5 at 16-22.



Is'veta ea4i s order It .ither. ~.at 121-1a3.

fs. G ge testified that she did not pay the Caterer's hrtc

the orders, disclaiming any responsibility for handling the bills

for the State Party. Id. at 124-125.l5 She also testified that

she did not Ospecifically remeuber" informing Senator Bryan that

"food was sent over" from the Caterervs on election day. Id. at

124. Ks. Gamage indicated that she thinks Mr. Karamanous probably

intended that the food be a contribution to the GOTV volunteers,

and noted that "trying to convince people in the community of the

difference [between the State Party and the Bryan campaign| is

almost impossible." Id. at 123 and 124. She claimed that VWM

placing these orders ame explicitly informed Mr. OsterhaMs thut

they were for the State Party, not the Bryan campaign. Id. at

123.

in summary, altbough the facts adduced regarding these

election day orders is conflicting and incomplete, it is clear

that food and services were provided froe of charge by the

catering company to both the State Party and the Bryan campaign.

C. BILMTB& AIXG

The Caterer's ledger indicates that it comped two orders for

the Bilbray campaign: one order on November 8, 1988 and another on

February 21, 1989. The value of the two catering orders totaled

15. According to Gamage, Vicki Hulbert, who is currently with
Senator Bryan's office, attended to billing matters. Id. at
125.



asieat Dafniel Gfery, each denliaq that the Slibray cO"paign

accepted any such orders. In addition, unlike with almost all of

the other orders in this case, there are no invoices or work

sheets for these two orders. In addition, although Mr. Osterhaus

recalled a home fundraiser/brunch for the Bilbray campaign, his

recollection was that it was at a different month and year than

the order at issue, and he did not recall anything further.

Attachnt 4 at 7S-79. Thus, there is insufficient infonmation to

draw any conclusions regarding the Bilbray Committee's receipt of

these orders.

In r-pes e to the tmision, s mbpoesmas Dr. Eomm oad

his wife Jody, both non-repoonemt vitmeeee in this ur,

produced copies of personal checks in the sum of $2,000 ech,

issod to Bryan for Senate, and dated January 10, 1i84.

They also produced a $4,000 check, dated February 1, 1io, dram

on the account of "a5 Uaterprises, issued to alias F. Ohanms, and

marked as "Reimbursemont For Political Contribution to Governor

Bryan For Senate campaign." Attachment 7 at 1-4.

2 U.S.C. 5 441f makes it unlawful for any person to make a

contribution in the name of another person or knowingly permit his

or her name to be used to effect such a contribution. See also

11 C.F.R. 5 110.4(b). A contribution by a partnership shall be

attributed to the partnership and to each partner either:



11 .E -rtas tu 0th e -1,,aM 6 it-

*biICed (or looses Increased) in Proportion to the cotribt Itoe

attributed to each of them. 11 C.F.R. 1 110.1(e)

During the time in question, G& Interprises was a

non-corporate partnership, with Dr. Ghanem and Dr. William Z.

Bannen operating as equal partners. Attachment 1 at 2. At his

deposition, Dr. Ghanem acknowledged that the $4,000 check from G&B

was reimbursement for his and frs. Ghanei's contributions to

Friends for Bryan. According to Dr. Ghanem, he signed and issued

the $4,000 reimbursement check from the "a account to hisielf,

with his partner's permission. Id. at 70-72. Thus it eppeors

that Gil 3aterprises, and Dr. Ohamem and his partnejr *r. it

made contributions in the mm of Dr. ObeS as an id I

only, and in the same of Jody Gmsi, and that Or. Oiii and Ody

OaeIe permitted their names to be so used, all i 4ltein of

Section 441f.16  both Dr. amm and Dr. lames elo ade

additional contributions to the Bryan capaign of $2,000 and

$1,000 respectively. Thus the total amount they contributed,

16. GAB was a 50-50 partnership but is now defunct, and there is
no indication that Dr. Bannen and Dr. Ghanem had any agreement
regarding the source of the funds for these contributions.
11 C.F.R. S 110.(e). In any event, even if there had been an
agreement whereby only Dr. Ghanen's portion of the partnership
profits or debt was affected by the $4,000 contribution, it would
nevertheless appear that Dr. Bannen knowingly helped and assisted
.n Whs prohibited transaction by giving Dr. Ghanem permission to
issue the reimbursement check. See 11 C.F.R. S 110.4(b)(1)(iii).
we also note that GiB contributea--2,000 to the DSCC in 1988, and
the contribution was reported as coming from G&B as well as from
each of the partners in equal proportions of $1,000 each.
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0~s. he ff@that

ft4 AVOSQU to believe eO l " ntetprises, elias . O mmil N-,

hamam and William R. Bannon violated 2 U.S.C. 9 44-fI sa th

Ilias F. Ghanen and William a. Bannen violated 2 U.S.C.

I 441a(a)(l)(A).

V. DISCUS81EC OF 3tC. DU DISPOSIT1O4

Although the investigation has yielded evidence that the

Caterer's made in-kind contributions to the DSCC, the Bryan

campaign and the State Party, the record remains unclear as to

various facts. Most specifically, it is unclear who plaod the

Catererts orders for three fundraising events held at tbes''

residence, or who placed some of the catering orders pevi o to

tbe Byan campaign and the State Party on electlon day 1w , It

it also unclear why payment was not mae for any of the Ofet,

oee those that admittedly were requested.

There also are serious obstacles which will imeft fttbot

investigation into these transactions. First, Mr. muae is

deeoased, the Caterer's is defunct, and several additiewl key

witnesses are unavailable, i.e., Grant Sawyer, Kitty DOs, and the

Caterer's former business manager, the latter two whom are also

deceased. Second, the corporate records at hand are incomplete,

and the DOJ has informed us that no other relevant records exist

or are available. In addition, the records at hand contain errors

and are based upon what was apparently an antiquated and sloppy

bookkeeping system. Third, given the number of years that have

elapsed since the transactions occurred, witnesses have testified



tido 0:1 1kaa" f ~elI tLe tb* e.~

Given all of the foregoing, it Is unlikely that mva Vittb

further investigation this Office could obtain evidence necessary

to pursue this matter and thus we recommend that no further action

be taken regarding these respondents. As to the respondents who

appear to have violated Sections 441f and 441a by making

contributions through the G&B partnership, given the number of

years since the violations have occurred and the amounts involved,

further pursuit of them also is not recommended. Thus, this

Office recom% nds that the Commission, consistent with its

priorities and limited resources, take no further atoe i mat

ttese respmodents as vell, and Close the file. thi*si, 4 will

include admonishments i& notification letters to all teqs

eemqpt the ,Silbray Committee and its tre*o~er.

1. Open a UN.

2. Find reason to believe that Friends for Bryon and
Nichael W. Kern, as treasurer, Democratic Senatoi-l -- -pign
Committee and Donald J. Foley, as treasurer, Bilbray for Cogress
Committee and obert Goldberg, as treasurer, violated 2 U.S.C.
§ 441b(a), and that the Nevada Democratic State Committee and
Debbie Todd Johnson, as treasurer, violated 2 U.S.C. I 441b(a) and
11 C.F.R. 5 102.5(a).

3. Approve the factual and legal analyses that were
attached to the General Counsel's Report dated May 13, 1992.

4. Take no further action against Friends for Bryan and
Michael W. Kern, as treasurer, Democratic Senatorial Campaign
Committee and Donald J. Foley, as treasurer, Nevada Democratic
State Committee and Debbie Todd Johnson, as treasurer, and Bilbray
for Congress Committee and Robert Goldberg, as treasurer.



7.-WqW + rots letters.

Lawrence N. Noble
General Counsel

BY: ~~ r e

Associate General Ceomdel

Attachments
1. UL*crpts of deposition of Zlias F. Ghanea
2. Sno~rats of depoeltion of 3ody Ann Gbanoe
3. 3aolet of tion of Nellie Lou Gemle
4. merpte of 4~l.4tion of Steven 3. osterbaWWS. 0lC4 : ,to Subpoenas..:

4. 460"VS 4U
9. i.~%*t1M Bryan campaign

Staf A Ateds M*t .KRomell



in the matter of)

Friends for Bryan and Michael W. )
Kern, as treasurer;

Democratic Senatorial Campaign )
Committee and Donald J. Poley, )
as treasurer; )

Nevada Democratic State Committee )
and Debbie Todd Johnson, as )
treasurer; )

Bilbray for Congress Committee )
and Robert Goldberg, as treasurer; )

Elias F. Ghanem; )
Jody Ann Ghanem;
William E. Bannen; )
G & B Enterprises. )

CUaT! FicalXow

I. Marjorie w. Sumons. Secretary of the Irv., V14ction

Commission, do hereby certify that o-s W h 7, VI.AtM

Commission decided by a vote of 404 to ta I wif

actions in MM 3S22:

1. Open a MUR.

2. Find reason to believe that Frleafds fa*#"a
and Michael W. Kern, as trenentrr,*M0WW0*1c
Senatorial Campaign Comittee amd 0* J.
Foley, as treasurer, Silbray for' CIeN0,1
Committee and Robert Goldberg, as tresesrer,
violated 2 U.S.C. I 441b(a), and that the
Nevada Democratic State Committee and Debbie
Todd Johnson, as treasurer, violated
2 U.S.C. S 441b(a) and 11 C.F.R. 5 102.5(a).

3. Approve the factual and legal analyses that
were attached to the General Counsel's Report
dated May 13 1992, as recommended in the
General Counsel's Report dated March 2, 1994.

(continued)



to

4. Take no further action against ri e n fot
Bryan and Nichael W. Kern, as treasurer,
Democratic Senatorial Campaign Committee and
Donald J. Foley, as treasurer, Nevada
Denocratic State Committee and Debbie Todd
Johnson, as treasurer, and 3ilbray for
Congress Committee and Robert Goldberg, as
treasurer.

5. Find reason to believe that G & B
Enterprises, alias F. Ghanes, Jody Ann Ghanem
and William 3. Bannen violated 2 U.S.C.
S 441f, and that alias F. Ghanem and
William 3. Bannen violated 2 U.S.C.
S 441a(a)(l)(A), but take no further action.

6. Close the file.

7. Approve the appropriate letters, as
recomeIded in the Gesewal Cvoelp s ftept
dated Match 2, 1994.

Commissioners Alkons, Elliott, cercy, NA #Oer voted

*ffirnatively for the decisions Commutonecs As k nd

lhomas did not cast votes.

Attest:

Date W
Scr ary of the Commission

Received in the Secretariat: Wed., mar. 02, 1994 11:00 am.
Circulated to the Commission: Wed., Mar. 02, 1994 4:00 p.m.
Deadline for vote: Mon., Mar. 07, 1994 4:00 p.m.

bjr



-..

Rtobq r.; Itber, .aqui re
Judith Corley, Rsquire
Perk ins Cole
607 Fourteenth Street, N.V.
Washington, D.C. 20005-2011

RE: KUR 3522
Friends for Bryan and
Nichael W. Kern, as treasurer

bear Mr. Saer and Ms. Corley:

On 4uue" S 1"2o your clients in the above
vre a ef kist the Idetral ,lectlifot.i.00- q f* ma to

rid lk ! 4.1, I

h o enil*ityd ov Cn t2 .a.. 2 43 ( ) no
heI tted on 11hm to te Sthi

,o ldot n ains Vin

the Co iis in vote. cf o uss vih t uh tayfculo ea

Aleral 'otpa nth ulcrcrd laed o ona

A"- * 1) 03~

po~be l the fi adle~s ma e4 a attonhed pubic Geral

afer olfdtng th*ecircistamoe of the .r the~
C~g~ *'StaAte Vow March 7. g54 o~tfea~R ;ation

aetet yurci eosr ad clos the file. anl peedt hs y
Iateretlon is the general Counselis Report In this. recep.

The confidentiality provisions at 2 U.S.C. 5 4379(a)(12) no
longer apply and this matter is now public. In addition, although
the complete file must be placed on the public record within
30 days1 this could occur at any time following certification of
the Commission's vote. If you wish to submit any factual or legal
materials to appear on the public record, please do so as soon as
possible. While the file may be placed on the public record
before receiving your additional materials, any permissible
submissions will be added to the public record upon receipt.



Sh t k s t w OusUre that this activity Goes not occur Intheh ature.

It you have any questions, please contact ae at
(22) 219-3400.

Sincerely,

Xavier K. McDoomll
Attorney

Smt.1l Ceaee" s areort



COMMISSION

MARCH 10,; 19Q4

Dr. William i. Bannen
10 Wild Dunes Court
Las Vegas, Nevada 89113

RE: MUR 3522
Dr. William E. Bannen
G a 9 Enterprises

Dear Dr. Sannen:

On ftch 7, 1994, the Federal Election Commission ftoud
reson tobelte that you violated 2 U.s.C. S 441f and
2l V*.C. t 4414Wa(1)(A), provisions of the Federal 21eaon
CdOI0s Act of 1971, as aended ( the Act. ). The Com

#*s4 gmA.& -to believe that your former pertn L

t, 2 u.s.c. s 441. Bv
iof this matter, the'.

r further action and close0
~~g t or your information is tho Owml

~W"" t~i~ou t.efiods you that sahisig coatribotlom. -to
th "+ .S ". a .I ahIan excessive eontributlol .ro

of I.€. S 441f and 2 U.5.C. I 441&4)4244t&a).
yVO. b + --- -W_ to ensure that this activity de not

e cmatdefmtjality provisions at 2 U.S.C. S 4379(a)(12)
no longer apply and this matter is nov public. in addition,
although the complete file must be placed on the public record
within 30 days, this could occur at any time following
certification of the Commissionts vote. If you wish to submit
any factual or legal materials to appear on the public record,
please do so as soon as possible. While the file may be placed
on the public record before receiving your additional
materials, any permissible submissions will be added to the
public record upon receipt.



Awyadto twli t. IC

For the Commision,

Chairman

Inclosure
General Counsels Report



C. Stanley Nuntetton, Bsquir
Mustorton &atylor
300 South Fourth street
Suite 1110
L as Vegas Nevada 9101

RE: MUR 3522
Dr. Blias Ghanem
Jody Ann Ghanen
G S B Bnterprises

Dear Mr. Eunterton:

On ia'bah 7, 194, the Federal lection Coemisaion found
rem t6 b i that alias and Jody Ann Oha. -violated

w . 4 m tbat tilAs OhaneM violated 2 U.S..
B 4q.(. I -- 011510"~ of the Federal hata9

40 t h .c-m) lWW-. -Act a) %

of thie6 uitt the,
I~~rth06 ao~a adcae4"t

tot jour informatios !S O

b. Sos r" e ret oliests that a"

wo7161-sti4es ax*- vtelatioes of 2 u.S.c. I 44iF *i ... c.
I 44 (t :H!F) w : clients should etak steps to eaon that
this #act es not occur in the future.

The confidentiality provisions at 2 U.S.C. S 437g(a)(12)
no longer apply and this matter is now public. In addition,
although the complete file must be placed on the public record
within 30 days. this could occur at any time following
certification of the Commission's vote. If you wish to submit
any factual or legal materials to appear on the public record,
please do so as soon as possible. While the file may be placed
on the public record before receiving your additional
materials, any permissible submissions will be added to the
public record upon receipt.



Trevor Potter
Chairman

"closure
Gnral Counsels Report



iON COMMISSION

MARCH 10: 19q4

* ett Goldberg, Treasure r
silbray for Congress
3069 Conquista Court
Los Vegas, Nevada 89121

RE: MUR 3522
Bilbray for Congress and
Robert Goldberg, as treasurer

Dear Mr. Goldberg:

On June S. 1992, you vere notified that the eder1al
Ilection ComIssion found reason to believe that li1bray for

8 (6"Oamittee") and you as treasurer violated 3 .5.C.
C= * . C ty 7 1992, you submitted a remspme to the

owiOn's>4 oa to believe finding.

On Oot~oc 33. 1993. the D.C. Circuit declared-: ...
~;h~ts~.sut~om I on separation of povft. 4• Clerk of the gouase ot

50fthe Senate or their desg
'us. ~ s v. It el iot

Ile .C 4,'9tt for Cert
several actions to comply vit* 0t" s

*adem. IN e 1%4 camission petitions the sl .... fot
& telte "e # the Commssion oe Meisto.n t 44
o Iee w d amy possible constitutioma1.* t

t COurt of Appeals by cootitut -tte t as
Vihout the Clork of teo ses. the

Seat~ ol 0 *the-amto or their designee.. In adi'tIom, the
Colslion has ~ oed specific procedures for rovoting or
ratifying decisions pertaining to open enforcement matters.

On march 7. 1994, the reconstituted six member Commission
voted again to open this matter, to find reason to believe the
above-cited violation occurred and to approve the factual and
legal analysis attached to the General Counsel's Report dated
Play 13, 1992.

Akfter considering the circumstances of the matter, the
Comais;ion determined on March 7, 1994, to take no further
action against you and the Committee and closed the file.
Enclosed for your information is the General Counsel's Report
in this matter.



i4 ,,,v

vi/tbin 30 days, this could occur at any *time ]oieiing
certification of the Commision's vote. If yOU visht to submit
any factual or legal materials to appear on the public record,
please do so as soon as possible. While the file may be placed
on the public record before receiving your additional
materials, any permissible submissions vill be added to thepublic record upon receipt.

If you have any questions, please contact me at
(202) 219-3400.

Sincerely,

Xavier 3. dlDonnell
Attorney

enclosnure
ayferal Counsels m teport



MARCH 10; 1gq

tk Cor j , qu i e
11# AIlS Cole

*07 Fourteenth Stroot, U.N.
Washington, D.C. 2000S-2011

RE: PuR 3522
Democratic Senatorial Campaign
Committee and Donald J. Foley,

as treasurer

Dear Ut. Seuer and He. Corley:

om Ju*e G 192, your clients in the above-captioned matter
ra agti 4d t t the Federal Election Commission found reason to
bj ...... t. * t veafted 2 U.S.C. S 441b(a). On July 31 and

V 20 ..... ! ,--* Wubitted responses to the Commlesod's
, * o h v E ug and subpoena in this mtter.

..-osistent with the decision ino. A
4 r. .3d 621 (D. C. Cit. 1993)

18, 194) (no. 93-11S1), the -tU K '."- ed again to open this matter.!, tO tied
.: 7aboeL-Cited violation occurred 'ed ,to

legal analysis attached to the General
Cim~1' Smpe t 4t~ Ry 13, 1992.

M g d 4 llt -circumstances of the matter, the
CId on March 7# 1994. to take no further action

~ost 4U1 a ad closed the file. Enclosed for your
iuAwaqf gh io thse Gfneral Counsel"s Report in this matter.

The confidentiality provisions at 2 U.S.C. S 437g(a)(12) no

longer a ly and this matter is now public. In addition, although

the complete file ast be placed on the public record within

30 days, this could occur at any time following certification of
the Commission's vote. If you wish to submit any factual or legal
materials to appear on the public record, please do so as soon as
possible. While the file may be placed on the public record
before receiving your additional materials, any permissible
submissions will be added to the public record upon receipt.



- 7 79'A",

co~VrA=VPWwwA-4OtOt o the sttbz=e
16 14 take Stweps to utU Ce that this activity doet oot, t "in
the future.

If you have any questions, please contact me at
(202) 219-3400.

Sincerely,

Xavier K. iaosonnell
Attorney

3tncloure
G-eral Counatml' 2eport
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MARCH 10; 19q4

- + t.STodd johuason, Treasurer
levid botiocratic State Party
5120-S byrne Avenue
Las Veas, Nevada 89122

RE: HUR 3522
Nevada Democratic State Party
Debbie Todd Johnson, as treasurer,

Dear is. Johnson:

on June 8 and July 14, 1992, you were notified that the
iederal slection Comission found reason to believe that the
,4--ecttic State Committee ("Committee") and you, as

t,,eue, violated 2 U.S.C. S 441b(a) and 11 C.P.a. j 102.S(a).

SOm tober 22, 1993, the D.C. Circuit declared the twCoission
uomll ,W 30 on *epa"ration of powers grounds due to ths

*~ CXkrhof the D1ouse of Repreoeutetives andtbe
*, Smet* or their designees as members 'of h

._;olitical.i torl nd, 6 r..3& 41i 2 DC
tr+ 4,rt. fl ,.. Jan. 1o, 1-4) (w.
~,* onewas handed down, the Ceamissom bas

+:++++ 1O~i# -to comply with the court*s decision. Whle
.... o I + | 14ttions the Supreme Court for a writ of

I 1,.-ht/ !oion, consistent with that optiion, has
ui% &bl. ontitutional defect identified by the

.t........ . "ireo°nstituting itself as s six member body
vtth~at he ek of the Douse and the Secretary of the Seate or

ttwittgm. In -addition, the Commission has adopted specific
pf~o~ib~ie for revoting or ratifying decisions pertaining to open
enfotclownt matters.

On march 7, 1994, the reconstituted six member Commission
voted again to open this matter, to find reason to believe the
above-cited violations occurred and to approve the factual and
legal analysis attached to the General Counsel's Report dated
Nay 13, 1992.

After considering the circumstances of the matter, the
Commission determined on March 7, 1994, to take no further action
against you and the Committee, and closed the file. Enclosed for
your information is the General Counsel's Report in this matter.



'~M~i. O46 ~1onson.-.easure

The confidentiality provislons at 2 u.s.c. S 437qie (jA*)
longer aply and this matter is now public. in additio*MM"
the capte file must be placed on the public record viia
30 days, this could occur at any time following certification of
the Comission's vote. If you wish to submit any factual or legal
materials to appear on the public record, please do so as soon as
possible. While the file may be placed on the public record
before receiving your additional materials, any permissible
submissions will be added to the public record upon receipt.

The Commission reminds you that accepting catering from a
corporation without compensation is in violation of 2 U.S.C.
I 441b(a) and 11 C.F.R. I 102.5(b). You should take steps to
ensure that this activity does not occur in the future.

if you have any questions, please contact ne at
(202) 219-3400.

Sincerely,

Xavier K. McDonnell
Attorney

anclosure
General Counsel's Report
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was called as a witness by the Federal 31eibaia,

. and having been first duly sworn, was ead testified

5 an follows:

6

7 DIRECT EXAMINATION

8 BY MR. REFFNER AND MR. McDONNELL:

. 9 Q (By Mr. McDonnell) Good morning. My name is

10 Xavier McDonnell. I represent the Federal Eloction

1 Comission, and with me today is Craig Refiner, also from

the Commission. I want to thank you, Mr. Ostmebaus, for

3 coming today.

Could you state your nano for the reoord?

A Steven J. Oterhaus.

16Q Before we get started, I have a feWlimlzmzy

l things to discuss. This deposition is being talen pursuant

NFE-8 to 437(g) of the Federal Election Campaign Act.

19 Mr. Osterhaus, you are a witness hare today.

0 You're not a respondent in this matter, just for your

-2l information. Do you understand that?

, 22 A Yes.

23 Q The Commission would like to ascertain certain

24 facts relating to orders and food from the catering service,

25 Catering, Incorporated, Caterer's, Incorporated, sorry, and

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **



-A A -t 17 e 4',P

Mr'. Otterbau., are you Lor peeted by Ioats bus.

today?

A

Q

counsel?

No.

Do you know you have a right to be represented by6

8

-. ~9

10

12

23

24

25

A Yes.

Q Now, have you had your deposition taken before?

A No.

Q Let me go through some instructions right now about

that. First of all, treat your testimony today as if you

were in a court of law. You are under oath. Please give

all your anwers orally, not by a shake of the head or,

anything like that just so she can get the infotmmt lx 4mm.

A xw-bmi.

Q And if you don't understand my question, please ask

me and I'll try to rephrase it for you.

A Okay.

Q And if you don't know the answer to a question,

just say you don't know and that will be fine.

A Okay.

Q We'll take a few breaks throughout the course of

this proceeding. I'm not sure how long it will last. If

you want a break, let me know and we can do that for you.

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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A Okay.

Q Could you tell me vt youtvo done to I so1

the deposition today?

A Basically I've just reviewed in my own memory,

tried to think back because it's been so long ago, some of

the things that was asked of me the last time when I talked

to the FBI and when I talked to the Justice Department.

Q

A

Q

A

Q

A

Q

A

Q

interv

A

Q

later.

And when was that?

I want to say it's been at least three years ago.

And you met with them?

Yes.

Where did you meet with them?

In the FBI office.

In Las Vegas?

In Las Vegas.

Do you remember the names of the people who

iewed you?

I don't.

I might come back to some questions about that

A Okay.

Q Have you reviewed any documents today in

preparation?

A No.

Q Have you spoken to anybody about this deposition

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **



1tdiy?

5

*10

3 3

4

~ 21

S22

23

24

25

.r;

A No.

Q You received a leter from us around June of this

year. Do you re r that?

A Yes.

Q Have you spoken to anyone about this matter since

you received that letter?

A No. Just -- well, actually just to Gayle Wiener.

Q Who is she? Could you spell that, please?

A W-i-e-n-e-r, G-a-y-l-e. She was my secretary at

the Caterer's, and she had also received a letter at the

same time, and as she explained it to me, she spoke to you

and I was on an appointment. I'd received a letter at the

same time and she told me it was not necessary for so to

call you because you would call me back.

Q Okay.

A And quite honestly, at that point I more or less

forgot about everything because in the transition of buying

her business, it just was lost in the shuffle.

Q I see. I understand. Have you spoken to anyone

else about this matter?

A Just my partner, Jackie.

Q And is that a male or female?

A Female.

Q And her last name?

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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A az t L-a-n-d"-l-t.

Q What did you tell Miss Landolt

A Well, she had gotten a letter.

was in the contents of the letter.

Q Now, have you reviewed -- have

documents?

about this?

Dasically just what

you looked for any

7

. * + : .

8

9

<-10

23

24

25
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A I have. I thought there was a possibility that

there might have been some party sheets. When we went

through Gayle's records and everything from the business,

there was a file there with some orders from the Caterer's

and basically what they were, they were some proposals that

I had written that I wanted to save, and I thought there was

a possibility there could have been something in there.

There was not, however. And the only reason I even had

those docments was just like I said, you know, there

were -- there was verbiage that I had written and I just

wanted to save it.

Q Is there any specific proposal that you thought

might be within those -- that file?

A I wasn't sure. You know, it's been so long and I

went through -- I didn't know what I was looking for. I

thought there was a possibility -- because I remember that

when I found these proposals, I thought they'd been gone a

long time ago, and I was kind of surprised at the fact that

there were still some around, and there were proposals and
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about, and that's what made me think W a

possibility. You know, since this whole thftg with-the

Caterer's, I've probably done 2,000 parties. So it just

you know, I just didn't know.

Q Do you remember -- did you look back at those

documents and do you remember any of the particular parties

that you had saw when you reviewed them?

A Yeah. Once I saw the documents.

Q And could you tell me some of those?

A Well, one of them was -- an example, one of the

very last parties we did was Air Nevada and I coWletely had

forgotten about it and it was a -- I believe it was a travel

consortium, and the people that own Air Nevada happened to

host the consortium this particular year.

I've completely forgotten about the party. It

happened to be the last party that everyone had worked

together too, and we knew it was the last one but, like I

said, it just jogged my memory, and there were a couple of

others in there.

I think there was one for IBM and there was another

one for the Shopping Centers of America, and they were just

things that I had completely forgotten about until I saw the

proposal.

Q You mentioned with the Air Nevada party, you said

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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knov fte timniv, as "

A I think Junhe 3rdt M& vast w~*~~ fo r f ive

days before Chris had killed himself, if Kom not mistaken.

It might have been a week.

Q Of --

A So it might have been a week before, it might have

been two weeks before.

Q What year?

A 1989. I'm not even sure.

Q All right. Did you review any documents at your

own home?

A No.

Q When we had talked on the phone, you mentioned you

thought you had a letter from Seltor .yan.

A Yes. And I do not bae it. You know, I vent to

look again. I just might. It just o00-r-e to se that

there's a place where that might be.

Q Where would that be?

A It's in a notebook under GWC catering handbook.

Q GWC?

A Yes. It stood for Gayle Wiener Catering.

Q Oh, okay.

A But there's a possibility it's in there.

Q And what was that letter about?

iii:
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Q Mrid whtichftg was that?

A I believo hen he was running for either &e0ht*V or

governor. I think it was senator. I think it was a luau

that we had done.

Q And is this something you did through work?

A Yes.8

9

Z3
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Q And do you remember where it was, the event?

A If it was a luau, it would have been at Harrisons'

home. It might have been for a fund-raiser that was in

the -- it was on the seventh floor of the Nevada National

Bank Building or it night have been sandwiches or etbing

like that that we delivered to the campaign office.

Q I see. Were all those three orders that Fm Just

referred to, ware they all involving Senator Bryan'

campaign?

A Yes.

Q Now, this event at the Harrisons' house, I'm not

familiar with that.

A It's a large home on the west side of Las Vegas.

I'm not sure the last year, which would have been the year

that he was running for senator, that -- traditionally there

had been a luau every year. It seems to me that there was a

luau and the reason I say that is because I remember Chris

~22

23

- 24

25



.... A610 ft.. 0 an " ~

1lvit' and * insitted an paying for it, and 2, W4Ot '60tre
"Chris' bead and, you know, isued an invoice, and x know
''that we received a check, if I'm not mistaken, and I took it

5 to the accounting department, and we just ran it through

6 without Chris even knowing.

7 see.

8 A Which is something that we did quite frequently on

.- . 9 a lot of these political things because Chris was adamant

10 about not charging for it, and the law being what it is,
X* ii quite honestly they wouldn't accept it, and there were many

.22 instances that I believe there were many instances where

13 we actually never received the catering order and it vent to

another caterer simply because there was the fear that Chris

5 would cp it. And it was a very -- it was a great concern,
-21 and I rIciiIer specifically Lou Gamage just telling me, she

said, Steve, you have to charge me for it. He cannot do

;2! 8 this.

"I Q And this was for the particular luau at Harrisons'

20 house?

~21 A Yeah. And it just seems to me it was that last

22 year, and I think the luau was probably in April or May.

23 Q Of '89?

24 A I think it was '89, yeah. It's been three years

25 since he killed himself. Yeah, '89.

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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Q V tlsa Jpoltica ftftd-raliser a* Well?

A Yes.

Q It was. OKay. Now, this was in 1989, so was t.

& any campaign that this was related to?

5 A He would have been running for senator.

6 Q I believe he ran for senator in 1988, he was
7 elected.

8 A In '88. Okay. Then it was '88. That's right,

9 because '89 was not a political -- was not a campaign year.

_. 10 So we're talking '88 then.

13L Q Do you remember the approximate cost of the order?

t,4 2 A $4,000 just comes into my head. I have no reason.

Q~ Now, you had said previously that Chris liked to

-14 give it, and just so we can clarify, what did you mean by

A He wanted -- he wanted to provide food,, beverage,

- 4: whatever, at no charge, and he was very firm on that. He

a8 just felt that he was -- he could just buy whatever he

9 wanted to buy. He felt that he was buying favors, and I got

20 to tell you that it was -- it was a very sticky situation

-- , '21 many times because it had gotten to the point that, like I

4 22 said, some people would just not even call anymore because

23 they didn't want any part of it.

24 Q Can you think of some of those people's names?

25 A You know, I think Bilbray was one, Bryan was one,

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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Usorry 14Wsm.Locally Sheritf Moran, 00"0, lbixir

Judge 3ruwm. I meaan, he J ust knew so many peole, it juast

,,

went from one extr to the other.

Q Dealing with the Bryan campaign, you said you have

reason to believe they may have gone other places to place

orders because of this problem of Chris giving away orders.

What particular evidence do you have of that?

A I don't. I don't have any evidence, it's just a

feeling that I have. There's something that's saying to me

inside that I think that they probably went out, went to the

supermarket, did a lot of things themselves where they

normally would have called, but there again, the fear that

he would coup the whole thing.

Q What was the normal billing procedure? Wouldn't he
bill the people at the time of receipt of the goods?

A No. The Caterer's was quite diversified. It had

many food service operations. I was in charge of the social

catering, and that's where all of this fell.

Q Right.

A And I treated everything as a paying client, and

whenever I had a party, whenever a party came in, it was

assigned a party number and Gayle did that, and we

maintained records and backed everything up with an invoice,

and we mailed the invoice out. If people didn't pay, we'd

get on the phone and call. That sort of thing.

16
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And that e&- that Is aluasta! &

resonibility. h opn was so lere and chris W

involved in so many things that when it came to indi~tIsi

billings, they'd never even go acrosa his dask unles he'd

request them. And sometimes he'd find out, you know, that

we were doing this or that or he'd been to an event and he'd

say what did we charge him for that. I want to take care of

it or something like that, and invariably many times what

would happen is, you know, he'd pull the invoice, but, see,

it was still on our books and we still had to account for

those event numbers because the kitchen would not produce

anything unless there was a party number on it.

Q Now, you stated that Chris gave things away. That

was in the hope of obtaining favors; is that correct?

A Yes.

Q And do you have any evidence of him reoalving any

favors?

A No, I really don't.

Q So you would say this didn't -- whatever he was

attempting to do did not work; is that correct?

A Who knows. He was a very complex individual and

moved in circles very freely and oftentimes was able to pull

off some of the most incredible things, and why, I don't

know.

Q What are some of the --

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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A thee~s ome hinsthat hejsb* ~ irad ~

Q And what do you mean by that?

A Be never really spoke of what -- he always bremgad

about what he could get or what he could accompliah. To

give you a perfect example, the day the PEPCON blew up, we

just finished catering the war games on the base in San

Diego, and Chris was down there.

Before anyone in the United States Government knew

about it, they knew about it via Chris Karamanos. We had an

open line from the Caterer's to the base. That's how the

press found out about it and what we did is, you know, when

it blew, we closed off all the lines, and I called San

Diego, and we just left the line open. And he just -- he

was a man that always was in places that were just

surprising.

Q Any of those surprising stories involving Senator

Bryan or his campaign?

A Not that I can really -- I can't really say that,

no.

Q Was he friendly with Senator Bryan?

A He was, but I think it was a case of him feeling

that he was closer to him than he really was. That was

another part of Chris. He used to build himself up, and

quite honestly, there were some people that just couldn't

stand him, but he also had a certain amount of political

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **

: 7

9

10*" 11 I

23

24

25

i



8

- 9

11

1l2

13

- 14

21

.~22

23

24

25

paull in the comm-'t and Just as a retedthey*
vary of his as we11. it was you don'It upset his, you Ijust

kind of go along with his.

Q Did he socialize with Senator Bryan, either while

he was a governor or a senator during this time period?

A Whenever there was a political fund-raiser, they

would meet, you know, regents meetings, that sort of thing.

There were many instances where the governor of the State of

Nevada and Chris Karananos were at the same thing. Many,

many instances.

Nevada is a very small state. Even though the

governor is in Carson City, he's in Las Vegas as much as

he's in Carson City, and it -- when you're dealing with only

a million people, one of the shocking things that I

discovered when I first moved here was the first year that I

worked for Chris I met the governor,, Governor Bryan and his

wife, and have known them ever since, you know, on a

first-name basis.

It's very, very rare and very unusual and it's not

because of political favors or anything, it's just because

at that time the state was so small and it was not unusual,

say, if there was a political fund-raiser everybody and

anybody that was anybody in town was there, and they were in

the public and it just didn't matter. You don't see that

today.

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **



A Not at all.

Q You mentioned in addition to Uarinton's house

there was two other fund-raisers and one of them was at the

Nevada National or something.

A Nevada National Bank.

Q National Bank. Okay.

A It was on the seventh floor. It was for 900

people. I think there was eventually 880 people. It was a

major fund-raiser, and I think the billing on that was $10 a

person. The menu was breast of chicken Americain

(phonetic). It was buffet style. We did bill for that. I

do remember receiving a check for that, and I want to say it

was 880 people because we originally planned on 700 and 880

is sticking in my mind and $8800.

Q 8800?

A Yes.

Q And you're certain that you received a check for

that?

Yes.

And was Governor Bryan there at that event?

Yes.

Any other candidates?

I can't even say.

And the third event you mentioned at the --

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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3:'

of the election bCaus C11al a were teehW~teeo

bonfires. It was in the fall of the year. It seam to ge

there was a country-western band out front and basically I

think all we did, if I'm not mistaken, is eat the sandwiches

or we went over and helped them serve because the food was

from other people.

Q Any idea who those other people were?

A No, I don't.

Q You mean other caterer companies?

A I don't think other catering copanies, I think it

was restaurants.

Q Oh, restaurants. You said you went over to help

him. Who would that be?

A We went over to help them serve.

Q Who, the campaign --

A Yeah, the campaign office.

Q Who were some of the campaign people that were

there?

A Lou Gaage, Dorothy Huffey. Those are the only two

that I can remember.

Q We'll probably come back to that later. I'd like

to go back to talk about the conversation you had with Lou

Gamage you believe it was about the bill about the Harrison



provide

A

Q

You said that she ke*fsed to* wlo at

those services for you; is that %orrect?

NA-ham.

Can you tell me about the conversation you had with

her?

: 6
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A Basically how the conversation went is she said,

Steve, I will give you this order, she says, and we'll do

this but we'll only do it under one condition. We have to

pay for this. Chris has already given his limit, and he

just doesn't seem to understand, she said, so I know we're

not going to be able to keep it from him, but, she said, you

will cut me a bill. You will make sure that you cut me a

bill and you'll hand deliver it to me, and, she said, I will

take care of it. She says it has to be done.

Q When she said he had already given his limit, could

you tell me how he gave his limit?

A No, I can't. It might have been a cheese tray here

or there. You know, it might have been a couple of other

parties.

Q So she had known that he had already given --

A Yes. Very definitely.

Q She definitely knew he had already given?

A Absolutely. Unequivocally without a doubt.

Q You don't remember precisely what he had given?

A No, I don't. $4,000 is sticking someplace but I

23

24

25
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4t 'know. I couldn't say for ortein.

Q $4,000 you believe he had perhaps already given to

r: the Bryan campaign?
r

A Yes.

5 Q And anybody else you talked to in the campaign

6 besides Miss Gamage about this?

7 A No.

a Q You mentioned earlier that you stated the law being

9 what it was in the context -- let me strike that. Start

0 over again.~ll

.4~IM 1
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In context of the conversation with Miss Gamage

about this order, and specifically with providing this order

free, you stated that the law being what it was, she did not

went to accept any more. Can you tell me what that law

you're referring to is?

A Well, I believe there's a limit to a campaign

contribution that an individual or business can provide, and

that's where I believe she was coming from.

Q And what law was that? Not looking for the

citation, are you talking about federal law, state law?

A Federal law.

Q How did you come to know about this law?

A Through her.

Q Do you believe she told you at that time?

A Yes. When we were discussing the invoicing for the

11
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Nurrison thing.

Q I see. Just for clarification,, you believe that

was in the spring of 1988 now; is that correct?

A I believe it was in the spring of 198s, and I

believe this other fund-raiser at Nevada National was also

in the spring. I want to say that was in April, and I want

to say that both of then occurred -- they were both very

large. It might seem unusual but it just seems to me that

they were maybe a month or month and a half apart from each

other. I want to say that the Harrisons were maybe in June

and the Nevada National was in April.

Q This was actually at the bank that you put on this

party, the Nevada National Bank?

A That's a good question. I don't know. it was on

the seventh floor of the bank. The building had just been

built. In February we had done the grand opening for Nevada

National. The seventh floor was totally unfinished. I

don't remember who owned the building at the time or how

that particular floor came into use. I don't have any idea

on any of that.

Q But you believe they were sponsoring the event?

A I can't say that. I have no idea.

Q But you're quite certain this was sponsored by

Governor Bryan's campaign?

A Yes.
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Q An this' Ws fow theentwe.

A Yes.

Q Any idea whbo the 800 people or seven --

A 880, I think.

Q Who these people were?

A Oh, it was --

Q Generally speaking. Not the specific names.

A I mean, it was Irwin Molasky was there and Susan

Molasky, Elias Ghanem and his wife. I believe the Kuhn

(phonetic) family was there. It was just -- it was quite a

mix.

Q Just some prominent people in Las Vegas; is that

correct?

A Pm-bhm.

Q And you believe it cost -- it cost you $10 a head;

is that correct?

A Yeah.

Q And that you think this was a fund-raiser: in other

words, they were collecting funds for the campaign?

A Yes.

Q And you believe Lou Gamage was involved in this as

well?

A Yes.

Q we kind of got right into the meat of this

information, and I'd like to go back now and start going

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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A

A
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A
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51001.

Okay.

Could I get your address for the record?

Let me give the business address. In that all

""8

,:+ |++.+9
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Okay. Sure.

4051 South Eastern, Las Vegas, 89119.

Do you happen to know your social security number?

482-68-7023.

And the name of your closest relative or friend,

friend?

Catherine with a C, Osterhaus, mother. Address?

Yes, address.

1006 Rush Street, Dubuque, Iowa, D-u-b-u-q-u-.e,

Could you state your profession?

Caterer, food service.

Are you like a chef as well?

Chef and part owner of the business.

And what business is that?

The Cater One Food Service Companies (phonetic).

And that's the address given; correct?

Yes.

And the phone number?

Area code (702) 732-1553.

-20
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Q A re you a half-mer of that business?

A Yes.

Q Is there another half-owner?

A Jackie Landolt, L-a-n-d-o-l-t.

Q Any other owners?

A No.

7 Q Could you give me a brief chronology of your

8 employment just starting with the most recent position?

9 You've already stated that, but -- and then go back to when

S10 you began working for the Caterer's at least.

A Gayle and I started in -- Gayle Wiener Caterer &

VIP Services in July of 1989. We worked for the Caterer's

113 up until I believe it was June 3rd of 1989, and I believe I

started at the Caterer's in June of 1985.

Q So four years; is that right?

16 A Yeah.

17 Q Are you related to Mrs. Wiener?

A No.

Q And how did you get started in the Caterer's?

.:20 A Filled out an application and I was hired.

21 Q Did you know anyone at the place before you began?

22 A No, I did not.

23 Q Was Gayle working there at the time?

24 A No, she wasn't.

25 Q Did you start at the same time?
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A Mo Gayle started in October. Mo. Was hit,6&',

aecretary and assistant.

Q And what was your position when you began?

A Catering manager.

Q Could you describe your job starting at the

beginning, and please tell me of any changes that developed

as you went through your employment there.

A The catering department was not much of anything,

it did not have any kind of a reputation and Chris didn't

like me, and we did an 80th birthday party for Don Reynolds

out at his home on North Hollywood Drive,, and it was quite a

prestigious party. Everybody was there. President Reagan

delivered a message, George Burns was there. It was quite a

thing. And it was a very prominent party.

From that point on, Chris didn't like me. He

didn't vant to have any part to do with me. He hired Gayle

to cross my Ts and dot my Is and just left us alone, and

about a year later, he realized that we were doing an

incredible amount of business,, and it just continued to grow

up until the very end. We developed quite a reputation

within the industry. And I was doing movies and work in the

Los Angeles office. My own office had grown to five people,

and it was a very large operation.

In terms of income in dollar sales, I can't even --

I can't even say with certain -- I'm going to say it was at

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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Q HOW did YOU 1AU ...I~~ ...

SA That had already b 0en ho~ *e0tl I tart

4, Q And that was sonething Chris a?

5 A Yes.

6 Q Why didn't Chris like you? You know of any

7 7 particular reason?

8 A He thought I was weak.

9 Q He told you that?

10 A Oh, yeah. And after about a year, that whole thing

• -.- 11 changed.

.!2 Q What do you mean?

13 A I would take care of the logistics for him, he was

4 out on fires, run the Las Vegas office. I was playing

. 1,5 executive chef. I was doing everything, and if sre ms a

74: 3.6 screwup anyplace in the mmowany as far as the front of the

17 house, I generally was relegated to go take care of that.

-is8 It was very difficult.

.,9 He was a very difficult man to work for, and I just

20 took it as a challenge that the old codger wasn't going to

21 get me, I was going to get him, and that's basically the way

22 the whole thing came down. We became very close and when he

23 needed something, he'd call me.

24 Q You said the business really picked up and you got

25 some big accounts in LA, movie business. How did you go
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A D1sicaly WV of mouth, and as we did party a fte

party after party, people started to repon, and it

mushroomed. Because there had already been an office in Los

5 Angeles, but Chris' whole image as far as food on movies, on

6 everything, had really faltered at the time that I started.

7 I mean, it was not very good, and just through the course of

8 a lot of changes and doing things right, the company was

9 growing by leaps and bounds and it was developing a quality

-.- 10 image.

n 11 Q I see. So you already had some of those accounts

12 prior but it was a matter of reestablishing the business?

3A Reestablishing and at the same time word of mouth,

which is in the catering business is the only

AS2 advertising. It's the best advertising.

16 Q Would you consider most of these comercial

7 accounts in terms of your business or would they just be

7 your general everyday business?

A What do you mean?

2 Q Okay. What I'm getting at is did you have any

'-.21 smaller local parties that you handled?

A22 Oh, yes.

23 Q And retail business off the street?

24 A Oh, yes. The full spectrum.

25 Q Right.

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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Q Is ther anyone oMtonteb4 ms?
3 A Nto*

5 Q Everything vas word of mouth?

6 A Word of mouth and telephone calls.

7 Q Did you travel back and forth to IA?

8 A Yes.

9 Q Who was in charge out there?

I 0 A A guy by the name of Curry Dobson, D-o-b-s-o-n.

I Q Who did you answer directly to?

A Chris.

Q .Anyone else?

A moo

Q You supervised others?

6 A Yes.

S i.7 7Q Where would you say most of your duties were

183A performed, in the shop?

19 A All over. I would go out on parties and supervise

0 parties. We were having, you know, five, six, eight parties

; 2 a day. I'd go to every party if I could, plus what was

22 going on at the shop. Sometimes they'd call me in one of

23 the restaurants.

24 Q What's that? What restaurant?

25 A Well, we have restaurants. We had a gourmet room
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Moatel, and we also had a facility in the Carriag DW"ms 6n

Harmon. It was on the top floor. I don't remember what we

called it.

Q These were all businesses that Chris owned?

A Yes.

Q Did he own these in their entirety?

A In addition to the institutional accounts, which

was the city jail, mental health facility, I think it was

the State Mental Health facility and the juvenile center.

Q The list of restaurants that you read off, are

those clients or businesses that Christopher Karamanos had

an interest in?

A He had an interest in those.

Q But the former, the latter you gave me, the city

jail and the State Mental Health?

A Those were all contracts.

Q Any other contracts you can think of?

A The U.S. Forest Service. I believe -- he always

said this, and I don't know if it was true or not because I

never saw a contract -- Clark County Fire Department, Metro,

Las Vegas Metro, Red Cross. These last three I never did

see a contract.

Q Never did?

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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A No.

Q Dut you saw orders going out to then?

A No. I can't say that.

Q The fire fighters you never --

A Oh, yes. Fire fighters, yes.

Q They were a customer?

A Yes.

Q Now, stepping back to those businesses that you

mentioned, the five or six businesses a few moments ago, did

Christopher -- did Chris Karamanos own those in their

entirety?

A Yes, I believe so.

Q Now, the Caterer's was incorporated; is that

correct?

A Yes.

Q Were there any other owners in the Caterer's

besides Chris Karananos?

A I don't think so. I don't know for sure though.

Q He never discussed that with you?

A No. I don't believe that there were any other

owners because he was adamant against partners in business.

Q I see. How do you know that?

A He spoke of it quite often.

Q Did anybody ever propose partnership with him that

you know of?



A Goae did once and he aboolely 4 &N.o4

Q Do You know if there was a board of dix?
-4i A I don 't know.

Q Basically you had quite a bit of client

5 interaction; is that correct?
6 A Yes.

7 Q As far as individual residences, persons --

" 8 individuals as opposed to institutions, could you tell me

: some of the biggest clients that you had?

1I0 A Now, that's interesting. Elias Ghanem. I'm

~4 v* 11 drawing a blank.

S 42 Q We can come back to that. You can always let me

13 know later or I can come back and ask you again. Elias

14 Ghanem would be one of then?

__ A hat was one.

Q How many parties would you say you catered in your

.17 time at the Caterer's?

A Oh, through the course of the four years?
-19 Q Right.

20 A 20, 25. Maybe more than that.

. 21 Q Really. Any particular year when you did more than

22 others?

23 A It seems to me the last year. I don't know if it

24 was the last year or the year before. '88 or '89. I think

25 it was '89. I just can't say for sure.
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A It just seem we bad a lot of activity ther.

Q were any of those political fund-raiser?

A There's one that I can reuomber. It was -- I

think -- there again, I think it was for Senator Bryan. It

was in his backyard. It was a sit-down dinner, formal

sit-down dinner, and I don't remember -- it was a lot of

money. I don't remember what the per person price was.

Q Right.

A I think it was like 35 or 40 people there.

Q That's the only one that you can think of that was

a fund-raiser?

A Yeah. That's the only one that comes to mind. The

reason that comes to mind is I remembr doing the tables in

blue and silver, which was state colors.

Q State colors. Okay.

A And I got permission to put a couple of lights up

in a couple of trees that were on the golf course.

Q And this was at the Ghanem residence?

A Yes, uh-huh.

Q Most of these other parties at the Ghanes, were

they friends that were entertaining or business?

A Friends. A lot of business -- one of the fighters,

and I can't tell you which one it is, when he came to Las

Vegas, Dr. Ghanem, you know, had a couple receptions. As a



mtmWof fat, I think it Was -L g4 ~ *

06a to so we did three or fouvihWi.'wa 4 hr

was Just a lot of publicity going on, you know, as far as

interacting with some of the people that made decisions in

5 the community. They were just there.

6 Q Was Chris at any of these dinners personally?

7 A Yes.

8 Q Was he there as a guest?

9 A As a guest. Almost always at Dr. Ghanem's.

-.. 1 10 Q Was he friendly with Dr. Ghanen?

i 4L A Yes, uh-huh.

2Q Were they good friends?

.7*713 A Very good friends.

-4 Q Did they socialize?

... : : :ISA Yes.

'" 10 Q Any particular evidence of that?

17 A Chris always talked to him. Always. And vice

' 7.-,18 versa. He would call, Chris would call him. Or Chris would

i19 go over there.

.20 Q Where's that?

:21 A His office.

22 Q Did you say -- would you say he called daily?

23 A Oh, I'd have no idea. I'd have no idea at all.

24 They were just frequently in touch with each other.

25 Q And would Dr. Ghanem come over to the Caterer's
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Never saw h1i ftere?

Never.

Did Dr. Ghanem have any interest in the business?

Not that I'm aware of.

Did you ever hear of Chris talking to Dr. Ghanem

his business?

No, no.

Would they do anything specific together, social

U

Turnover

Q

A

No.

~eabers of any of the same clubs or ornanizatons?

No.

Did thay go out for dinner tgethe with.heir

or frinds?

I -- maybe they did. I'm not aware tha ttey did.

How many ewloyees would you say ware at the

200 --

-- throughout the course of your tenure there?

-- I'd say at one point. Probably 1,000, 2,000.

in the catering business is quite a bit.

I see.

And when we were feeding the fire fighters, we

**NLPVADA CERTIFIED REPORTERS **
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ot bwmas - may an two or 300 1people on t"b

on a location.

Q Would you say there were various deparmnts within

the organization?

A Yes.

Q Could you break those down for us?

A Movie catering, central commissary, social

catering, government contracts, federal government

contracts, which would be the U.S. Forest Service, and I

also believe we had the disaster -- in other words, if there

was a national disaster, he could be called on the basis of

the Fire Service contract.

Q Fire Service?

A Forest Service.

Q Forest Service.

A There was REECO, Reynolds Electric. It e we

did a couple things there. That's where the thing in San

Diego came from. That was a bid.

Q At the base?

A At the base.

Q That's the U.S. -- the Army or the --

A The Navy.

Q U.S. Navy. That's right. You obtained a contract

with them?

A The contract, I believe, was through Reynolds
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- EtIlectric, 920CO.

Q Okay.

A What else? The institutional# *fSa wouldbave

been the jails, the Mental Health Center, the juvenile

restaurant operations and what else? I think that's about

it.

Q Those all seemed to be part of the customer base.

Is that how everything is broken down?

A Yes.

Q Were they broken down by work process; in other

words, delivories, incoming orders, bookkeeping?

A No. The bookkeeping was very shoddy. It was quite

antiquated. It was not accurate. It was a hodgepodge.

Q I see. Who was in charge of bookkeeping?

A Nicholas Comarrell.

Q Conarrell. Okay. Could you spell that for us?

A I'll take a jab at it. C-o-m-a-r-r-e-l-1.

Q Was he an accountant or --

A Yes.

Q Anyone else you can think of?

A And then his staff.

Q He had his own staff?

A Yes. He had his -- the people that worked for him.

Accounting would have been another department or another

division who was in the office. Barbara Walters, Maureen
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Q Thoe are in the

A In bookkeeping.

Q Stepping on back

of -4f

bkeep~ming?

And there were a couple of others.

to the different contracts you

had --

A Uh-huh.

Q -- you stated they were organized by contracts.

Who was in charge of the different organizational process?

A As far as the writing of the contract, the

submission of the contract?

Q Well, in the Caterer's, that's how it was broken

down by who was --

A Well, that wasn't organized either. Chris rode

herd over the contracts. He was the one that stayed on top

of them. The actual contracts were written by a fellow by

the name of Jerry Osgood, who was his business manager.

Q How do you spell that?

A O-s-g-o-o-d.

Q Okay.

A And Jerry would let Chris know if a contract was up

for rebidding or something of that nature. He would also --

and he used this term lightly -- he would also research

additional contracts that the company could become involved

in.

Q Did he work within the building itself?

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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A Yes*

Q se had an office there?

A Yes.

Q Who were some of the key people in the other

departments that you mentioned?

A The general manager was R.J. Marschner.

Q Could you spell that?

A M-a-r-s-c-h-n-e-r, Richard. Jerry Osgood was

business manager. Eddie Breen, B-r-e-e-n, was executive

chef. Nick Comarrell was accounting. Myself, Curry Dobson

was in Los Angeles. Barbara Carlisle.

Q Could you spell that?

A C-a-r-l-i-s-l-e, was the general manager of the

Thunderbird Hotel. Rachel Breen, B-r-e-e-n, was the

restaurant manager at Cafe Santa Fe in the Thunderbird. I

don't rmer who was manager at Vegas World. Tmy

Karamanos was -- was manager at TK Christy's. And the woman

that was in charge of institutional, I can't remember her

name.

Q Was Tony Karamanos related to Chris?

A Yes. He's his brother.

Q And is Rachel Breen related to Eddie Breen?

A Yes. Husband and wife.

Q Who was in charge of government contracts,

specifically federal contracts?
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A Yeo

Q Was he in char9e of any other such division?

A He was in charge of evorything that he ever wanted

to get his fingers in.

Q I see. But as far as specific organized

structure --

A Specifically, government contracts.

Q -- was --

A That and the Thunderbird Hotel.

Q Do you have an idea why he would be more involved

in those areas?

A I sm~ose because he probably know more or beoame

of his knov1e.

Q And bow was that?

A I don't know. He Just seemed to be very

knowledgeaOle.

Q You don't know of any specific experience he had in

that area?

A No. He knew -- he was a very intelligent man. He

knew a contract inside and out to the finest detail and was

able to quote. He just -- he had that -- that sense.

Q When you say government contracts, would that

include the Forest Service?
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A Yes.

Q Was t*e anybody elsw WW Sitt him i toO

contracts?

A R.J. Narschner and Jerry 0000d. nowever, when it

came to billings on the Forest Service, Chris was the One

that basically did that himself.

Q Do you know of any instances where Chris gave 
away

orders free to the Forest Service?

A No.

Q Any reason to think that he wouldn't give 
away such

orders?

A There's something that is in my mind that says that

Richard Denker, who was in charge out of Boise --

Q Denker?

A Denker.

Q D-a-n-k-e-r?

A No, D-e-n-k-e-r.

Q Okay.

A -- had told Chris no way

Q And he's with the Forest Service?

A -- and they would pull the contract from him if 
he

even attempted it. And he was in charge of the whole

western region. And it's just something that says that to

me, that no way.

Q Did you talk to him, Mr. Denker?
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A I talked to him once, I 1

timies -- but not about anything k this. I yam 2. bhd

to go up to Boise to take some papers to have him sign ftat

all the payments from the governmet would go directly to

Valley Bank rather than into a Caterer's account.

Q And what account --

A It was an assignment.

Q Whose account would it go to?

A It would go directly to Valley Bank. Apparently

Chris had taken out a line of credit, and the collateral on

the line of credit was the Forest Service contract, and the

agreement was that none of the money in the -- as far as the

line of credit could be used toward anything other than

purchasing goods and services for actual fires, and then the

bank's assurance that they were going to get paid was that

the checks would be directly cut to the bank.

Q I see. Anyone else you remember fry the Forest

Service, individuals that you dealt with?

A No.

Q Do you know if Chris actually spoke to you about

the fact that Mr. Denker would not accept any orders for

free?

A I don't know that he spoke to me about it. Jerry

Osgood or R.J. Marschner probably said something to me.

Money was always a problem. Cash flow was always a problem

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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and months and he'd turn around to do same of the deandest

things for people, and when anything came up like that, you

know, it just -- oftentimes officials would work -- in other

words, tell other people in the organization, you know, he

can't do this.

Q Your organization?

A Yes. Because Chris would never listen. Now, he

felt that, you know, he was the emperor and he could do

whatever he wanted, and they just would not allow it. They

just can't. Their jobs are on the line.

Q Yes. Do you know if Chris attgpted to give these

Forest Service any goods for free?

A He might have at one time. And it sas to me that

it was a training session or something here in Las Vegas and

this -- and he wasn't going to bill them for it, and they

wanted to know where the bill was, and it was camped and

somebody just raised a lot of hell.

Q Somebody from outside the agency, outside your

business?

A Yeah. It was somebody from the Forest Service, and

there's just something like that -- that's seven or eight

years ago. We're talking going back --
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wavy at all. ,

Q Does price come to nind?

A No, not at all.

6 Q The training session, how many people were there?

7 A 80 or 100. Something like that.

8 Q Did you work at it?

9 A I didn't, no.

- Q No, I don't mean learning how to --

Al A We ran out of food.

Q You ran out of food. Okay.

A A That's why I remember it.

Q They had on-the-spot services?

16 Q Meaning you where would political ,oemddates and

;--17 committes go within your spectrum of the struettW?

15 A They would either call Chris personally or they

19, would call Chris' sister or his secretary. His sister is

S 20 Annie Wagner. His secretary was Louis Fischer. Now, they

21 would simply take the messages. They give them to Chris and

. 22 then Chris would farm them out to us and call us into his

23 office and say, okay, here, here, here and here, or they

24 would call in and ask for -- either to speak to Gayle or

25 myself. They wouldn't necessarily ask to speak to Gayle or

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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Wysei they'd p~~eUs With an ordt end' 14 't
tell them what the cost was going to be.

MR. HcOUWELL: Could we just go off the eoomrd for

just a second?

(Whereupon, an off-record discussion was had.)

Q (By Mr. McDonnell) You stated that very often the

political campaigns would call and specifically ask for

Chris' sister, Annie Wagner, or Louis Fischer; is that

correct?

A No. I wouldn't say that they'd specifically ask

for them. They would call -- those were the two answering

the phone.

Q I see.

A So they would take the message, and they'd in turn

take the message to Chris and it would follow throgh the

system then.

Q They weren't placed -- in other words these orders

were not placed in any way different from other orders?

A The biggest difference was the fact -- I would say

that maybe 15 percent of the social catering orders people

would call Chris --

Q Right.

A -- and generally speaking, unless it was somebody

he knew or he had an interest in himself, he would refer it

to Gayle or myself and say call these people and deal with
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it. Mt boen it came to the politibl things,'A he vi

actually write the menu and give it to us and let it go from

there. He vould make those decisions.

Q I see. Any particular campaigns or committees that

you could think of where he specifically handled it that

way, meaning -- by that way, I mean in which he wrote up the

menu?

A Just about every one of them. Just about every

one. And it kind of got to a point that -- it seems to me

that last year that Gayle and I would get the calls, and

they would tell us what they wanted and what they wanted to

spend.

Q Right.

A And it was a big concern that, I know, we've got

$100 to spend or we've got $100 to spend, what can we have

for that, so then we would write a menu with that in mind.

Chris did not operate that way. He'd give them caviar, you

know, for $100.

Q I see. So in other words, he would not price the

orders to the true cost?

A No. And oftentimes what we would do is once he

gave us the order, we'd actually take and cut things off the

order because he always overdid events like that.

Q And why is that that he did that with these orders?

A With him, a lot of food, a lot of flare. It was
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Q You said he was thinking of running for lieutenant

governor?
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A Yes.

Q Do you have particular information that would lead

you to believe that?

A Just from him.

Q He told you?

A (Witness nodded.)

THE COURT REPORTER: Is that a yes?

THE VITWESS: Yes.

Q (By Mr. McDonnell) And did he ever say that he was

going to give these orders away in order to improve his

chances of becoming lieutenant governor?

A No.

Q Did he say --

A He would never make a statement like that.

Q Did he ever say while he was in the midst of

preparing an order that he hoped some day to be lieutenant

governor?

A No. He was a very sharp man. He knew what to say

and how to say it.
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Q am*~ And as tar'as the Position with

Secretary of Agriculture or as the Secretary of Ar4 ,t

what makes you believe that?

A He had told me that. Dukakis was to come to Las

5 Vegas and he wanted to throw a big event unlike the town had

6 ever seen before, and through this conversation with

7 planning this event, he mentioned -- or it might have been

8 after everything was over with. As a matter of fact, I

9 think it was because Dukakis pulled out and then I think

10 Chris had mentioned that he'd been promised Secretary of

- .11 Agriculture.

'12 Q By anybody in particular?

13 A Dukakis.

.4 Q He spoke to Dukakis personally?

,15 A Oh, yes.

4 .16 Q Did they talk often?

17 A He claimed that he knew him because either his

18 cousin or his uncle is the Greek Orthodox of the patriarch,

19 the archbishop, who was the confessor to Dukakis, and

20 Dukakis is Greek and Chris was Greek.

21 Q I see. Was this a relative in Massachusetts?

E 22 A I believe so.

23 Q I see. And did Chris express some frustration that

24 Dukakis was not coming to Las Vegas?

25 A Yes. But it was, you know, short-lived and that

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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26 Q

17 believe?

It was over with.

Did he still hope to possibly obtain tbe los?

No.

So in other words, when that event was canceled, he

chances were over?

Yes.

Do you know why they canceled the event?

Dukakis pulled out of the race, I believe.

Presidential race?

Yes.

I don't think so.

Okay. Well, then he canceled here for some reason.

Right.

The Secret Service had sent people ahead and all of

it was no more. That was it.

Secret Service had come to your busimnes, you

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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A I don't know whether they came to the business or

not, but I remember Chris telling me that they had been in

town planning for his arrival, you know, his visit or

something like that, and it seems to me that this was maybe

two weeks before he was supposed to be here. It was a very

hush-hush thing.

Q Did you begin to prepare for the political event?

A We just started to talk about it, and actually I
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evn d ided on the menu, nothin ,a t it w .

oQ m- . You had mentioned on erta*fin @@ .os,

especially towards the last year or so, that you wet

5 dealing more frequently with the political comittees; is

6 that correct?

7 A They would call, yes.

8 Q And ask for you or Gayle Wiener?

9 A Yes.

10 Q You mentioned earlier some of the comittees, being

the Bryan committee and the Reid committee. Any other

Scommittees come to mind?

A Bilbray. I think we did something for Barbara

.: 4r Vuanovich, and there was a lot of local.

- Q How about like democratic comm ittees or a state,

1.6 local or national level?

i 717 A There was a presidential -- I don't riner what

" 16 his naome was. He was running in the democratic party for

9 president. We did a couple things for him. The democratic

20 party was billed -- the national democratic party was

-21 billed, and it seems to me it was close to $2,000, and I do

22 know this. It took Gayle about eight months but she finally

23 got the money for it.

24 Q Oh, really?

25 A Yeah. I don't remember what his name was.

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **



A so. wa ramu~i for president In t

Q Oh, president of the party?

A Yeah.

Q Like chairman you mean or was it actually

president?

A President. But he pulled out. It was a

short-lived thing.

Q Was he a local person?

A No. He was from back east, and I don't know from

where.

Q D.C.?

A I don't even remnber.

Q Did you work at that event?

A No, no.

Q Gayle worked at that one?

A No. I just remember the order, and I can't even

toll you what we did.

Q Do you remember Gayle attempting to get any other

bills paid that were owed from federal candidates or

committees?

A We collected payment on just about everything that

we were allowed to bill. I mean, we never had a problem

collecting.

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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just -- I don't have a clue on the other ones anymore.

Q Have you net her in person?

A Yes.

Q Did you meet her at the shop or the business?

A Yes.

Q She came in there?

A I don't know if that's when I first met her. I

think when I first met her was one of the first luaus that

we did, and that was out at Harrisonsr and that's how I

really came to know her.

Q would you say she called frequently, spolitioa1y?

A Sporadic. When be w" running for .WmWAM

then when he was running for senator, those weretle two

biggest campaigns and it' the only time that ..

Q Do you know which year he ran for governor?

A The year before he ran for senator.

Q Oh, really?

A He was only governor a year. It would have been

his second term.

Q Oh, it would have been his second term of governor'

A Yes.

Q He served one year of the second term?

?
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A Yes.

Q Would tat have bee in '86 that he ran and then in

'88 he ran for senate?

A I think it would have been '87.

Q Oh, was it? Okay. Did you ever socialize with Lou

Gamage?

A No. Not really.

Q What do you mean by not really? Did you go out at

all or have drinks together, go out to dinner?

A No. We -- as a matter of fact, every once in a

while I still run into her. I think the last time was a

year ago, two years ago November, but at events, that sort

of thing.

Q Right. Have you done any business with her or

those comlttees since the ending relationship with the

Caterer's?

A No.

Q So neither with Gayle Wiener of VIP Services or

your current business, have you?

A No. I don't know that we ever will.

Q And why is that?

A I don't believe that it is prudent for anyone to

become involved in a political spirit that shows favoritism

toward one party or the other.

Q You would find that damaging to your own business

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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A I would, and especially, you know, oI UW tbei-,

business myself, I -- I'm a firm republican, and Law WOms

is democrat, and my family just would neVer understand. And

it's Just -- it's hard to swallow, and the crazy thing is in

Nevada, a Nevada democratic is the same as an Eastern

republican, and so it's very hard to differentiate, and it's

just not good because -- because of that.

Q Right. Okay. You had mentioned earlier that I

believe you stated that Chris would sometimes prepare the

menus and also price the jobs?

A Yes.

Q Were there other people that were key in that and

if so, who?

A I would, you know, when they called and they'd say

they had a certain budget or something of that nature, or if

I had to cost an event, you know, I would do that, but other

than that, you know, that' s about it.

Q I guess we should restrict this to political

candidates and committees. Is that how you answered that

question?

A Yes.

Q I didn't clarify that but I meant to.

A Okay.

Q And would that involve having frequent contacts
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the wee psw~t~the order?

A No. I didn't have time and neither did Gayle.

Q I see.

A And during a heavy political season, there were the

state and national levels, but in addition to that, the

local level was incredible. I mean, you know, when a guy

was running for street sweeper, I mean, he called, and so we

just didn't have time, and I got to tell you that -- I have

to almost say one of the reasons that I can't remejber all

of these things is because names are not important, and the

other thing is that we had -- we were doing so much. I can

re1er, I don't know which year it was, Bob Stupak was

running for mayor. Three other people were running for

mayor, and that particular night we had something like 17

parties.

We were doing all the mayoral candidates from both

parties, and that is how big the Caterer's got, is that we

were doing it all, and it didn't matter which party it was

and it didn't matter who it was, and what was happening was

it had gotten to be such a big thing that these were just

other parties as far as Gayle and I were concerned, and

Chris was getting harder and harder to get ahold of.

So they wanted something, they had to have

something, so they called Gayle or myself. They'd give us a

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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no ro for favoritisw.

The chef was not pleased about this whn you've got

5 80 or 90 parties in one week, and, you know, your political

6 things are always in the first part of the week and you've

. 7 got your major events at the end of the week, the labor

8 involved and you're throwing a kitchen into overtime.

9 You're throwing chefs into overtime. It's not -- it just

S10 doesn't work from a financial standpoint.

11 And at the same time our restaurants that he was

.4 *4 1.2 producing for were just going incredible. So just because

-13 of the sheer volume that we were doing, it didn't matter who

-14 was calling in.

: .,,!" :. 5Q Isee.

16 :!! A I mean, we wore just wanting to got rid of then.

Q 17 Q Wouldn't you have to know the identity of who you

18 were going to bill and --

' 19 A Yes. Very definitely. But it became just another

j 20 number thing. You know, you're no longer an individual,

. 21 you're now a number. You're just not a party.

- 22 Q So they did have an account with you at that time

23 in most cases?

24 A Las Vegas is a small town. If you know somebody,

25 you can give them credit. Oftentimes what we would do,

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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2 would be on delivery.

'3 Q You mentioned a particular week where the mUSokal

4 race was going on and many other elections. Would that be

5 all within the same time as the federal elections?

4 6 A I don't know. I don't remember.

7 Q Do you know when Chris would decide basically when

8 to comp an order? Would it be at the time the order was

9 placed or would he make the decision subsequent to

1 0 delivering it?

11 A He'd often do it subsequent.

VL 12 Q I see.
. 13 A Because, you know, we'd say to him, well, how much

14 should we charge for this? I'1 take care of it. I'll take

7' 15 care of it. And he did this not just with political

16 organizations, that was his way of doing business, I'll take

- 17 care of it, and it never got taken care of until there was a

4w" 18 crisis or after the fact, and so I would have to say

19 generally subsequent.

20 Q Okay. But usually were the jobs priced before you

21 delivered the goods or sometime after?

22 A Generally before.

23 Q Generally before. And yet you said just now that

24 you stated that you asked him how much would you charge for

25 this?

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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A We would ak him, Ye0.

Q Decaushe would soetimnes change the prioe after?

A After, right. See, two things htppened. Nither he

would give us a menu, we'd ask him how much to charge. He

may tell us, he may not tell us. But there again, when an

order went out the door -- he might have owned the company

but, you know, when an order went out the door, there had to

be an invoice on it. We had to know what our income was, so

we would create an invoice.

Sometimes he would catch those invoices and pull

the back and do his thing. Sometimes we thought that the

invoice actually went out and in essence they never went

anyplace, they went into Chris' garbage can because he'd

pull then from the mail, because our office was three doors

away from his and all the mail went to the front office, and

he'd go through the mail.

Q When you said our office, did you share an office

with someone?

A Gayle and myself.

Q You both shared an office?

A Yes.

Q But did you actually deliver an invoice with the

goods as well?

A Sometimes.

Q Can you think of any instance in which the invoice

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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wividvth the goods ard I

SMd you did not toceive payment?

A No, I can't.

Q I was going to ask youif you can identify a few

people who I believe may have worked at the Caterer's. You

mentioned Louis Fischer. Could you spell that name?

A F-i-s-c-h-e-r.

Q Was she in the bookkeeping?

A No. She was Chris' secretary.

Q Do you know where she lives?

A She still lives here in Las Vegas. Her husband's

name is Jerry, J-e-r-r-y.

Q Do you know what she does now?

A She's not doing anything.

Q I see.

A I'm trying to think of the n of her husband's

business but it's not coming to me.

Q And how about a -- do you know where Eddie Breen is

currently working?

A Yes. He's the executive chef at the Aladdin.

Q And Linda Miller?

A Linda Miller was a bookkeeper.

Q I see.

A And I don't have any idea where she is.

Q No idea where she is?

V187

~-21

22

23

24

25



-~*A~- ~4W~ 
e~ A

'i "5

7

8

'~ 9
10

11

A.

Oki,5

Ir 1: 1
S21

22

23

24

25

A .

A Mike Tts is working for me.

Q Oh, he is. And what was his position at the

Caterer' s?

A He was a server, food server.

Q Does that mean he mainly worked out in the field?

A Yes.

Q Did he work at all within the restaurant -- I mean

in the business?

A Oh, yes.

Q Preparing food?

A Everything.

Q EVerything. Okay. Nelson Nlelnna?

A Nelson e was a mitre d' in the D a

Room at Caesars Palace. Nelson worked a cople of parties

for Chris and Chris always thought he was the greatest

server in the world.

Q You didn't share his opinion?

A No.

Q And why is that?

A Because he was a pompous idiot.

Q That's pretty direct. How about Maggie Peters?

A Maggie Bizzarro (phonetic)? She is working for

Marriott Host Services out at the airport.

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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g Ws her prior ue~ ?

A no. it U1ight hbft* en

Q What did she do at the Caterer's?

A She was the catering -- she was in my depar .

She was catering coordinator.

Q Annie Wagner, do you know where her location is?

A I don't know where she lives. Her husband is the

controller at Bourbon Street.

Q I see. Bourbon Street, is that a restaurant?

A A casino.

Q A casino. Okay. She wouldn't go under the name

Karamanos anymore at all?

A No. Her married name is Wagner.

Q How about a Susan Begnaud?

A Susan is -- she was my catering anager, and she's

a housewife.

Q She works for you now?

A No.

Q She was?

A Yeah.

Q And you mentioned R.J. Marschner before?

A He's deceased.

Q He was the business manager?

A He was the general manager.

Q General manager. Okay. I'd like to talk a little
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A Zlias Ghanm, his attoxrny, Bob Ctitianm,.

Q That' s the attorney?

A No. He was an insurance man. His attorney. Jerry

Tarkanian -- not his attorney, but it will come to me.

Jerry Tarkanian was another friend. Don Charleboix.

Q Who is he?

A He's constable.

Q Charlie White?

A Charleboix. C-h-a-r-l-e-b-o-i-x. I think. Susan

Molasky, M-o-l-a-s-k-i.

Q And what was she?

A A friend.

Q Do you know what kind of business she was in?

A Her a' s nime is Irwin. y -- it's Paradise

Development. Las Vegas.

Q What kind of devolopment, land?

A Well, he just sold Lorimar Studios. He's a very

wealthy man. He just sold Lorimar Studios which he owned.

The man knew so many people.

Q Well, just the closest ones.

A Bob Stupak.

Q And who is he?

A Vegas World. He owns Vegas World. That's all

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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M I sea. Did he have any relatives in -to

Ann Karamnos that you know?

A Tony Karananos.

5 Q Okay. His brother. I'm sorry.

6 A He had another brother by the name of Bill.

7 Another sister by the name of Carol and who lives in

8 Florida, and another sister, her name is Dolly Rentic

9 (phonetic) and she lives in LA.

LO Q Did she have any interest in the business out there

2
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in LA --

A No.

Q -- or perforn any services?

A No.

Q And how about did he have a wife or girlriend?

A Did he? He had a girlfriend and I - I don't even

know what her name is.

Q Do you know what she did?

A The last year he had a lot of them.

Q Oh, okay.

A I have no idea.

Q Did he have any children?

A Yes, one. Kyle Karamanos.

Q And how old was -- is it a he?

A I think Kyle is 18 today.

S

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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0M r, rally

A Y40h.

Q And you mentioned that he died of suicide. Do

have any idea why he did that?

A I don't. Just the rumors. One of the rumors was

that the FBI was -- he was to be arrested the following day

after they found him for bank fraud.

Q In connection with a particular circumstance?

A At I believe it was PriMerit Bank he wrote a check

or overdrafted for $600,000 by writing a check on another

bank account that was nonexistent, doing a deposit and

pulling it out. Something of that nature.

Q I see. Anything else that you heard about --

A And double billing on the Forest Service contract.

Q You heard about that?

A Yeah. And I don' t even know why I know about that.

Q When you were working there with him, do you

remember anything about that double billing?

A No.

Q Do you remember any dispute with the Forest

Service?

A No.

Q No problems at all, to your knowledge?

A That I know of, no.

Q Was Chris involved in any sports or -- sporting
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miv or aftkvities or clubs that you knv of-?

A tMLY basketball, football. Dasioly tbl %*oe
3 sporting program at the university.

ZI Q He attended a lot of games there?

5 A Every one.

6 Q Every one. He had season tickets?

7 A Yes.

8 Q And who would usually accompany him to the --

9 A He sat in the same seat every time. He'd take

10 somebody different with him. I always -- Steve Wynn sat

- - -o11 next to him, Susan Nolasky was on his other side. Those

'12 '12 were people that were in the same seats all the time.

/13 Q What does Steve Wynn do?

4 A He owns -- chairman of the board of the Mirage

Resorts.

- 16 Q Did you ever know him to go to the games with

1 7 Dr. Ghanem or his spouse?

i18 A Yeah. I believe so. I think they were all in that

same area.

20 Q Oh, they had season tickets there as well

.. 21 A Yes.

77 22 Q -- the doctor and his wife?

23 A Mm-hmm.

24 Q Did you ever know him to attend the game with any

25 politicians?

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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A Not that I know of.

Q Okay. Are any of those people that you maitions4

earlier, a few minutes ago, a few moments ago, frikn of

Chris involved in politics?

A Don Charleboix. Who else did I name?

Q And what level was he involved?

A He was constable.

Q Okay. Were any of them involved in federal

politics --

A No.

Q -- or any campaigns as volunteers or anything?

A Not that I'm aware of.

Q Was he involved in something in Henderson, some

sort of an event or position there --

A No.

Q -- of a personal nature?

A I don't know of anything, no. The only thing that

possibly was when PEPCON blew up, we fed everyone on

location for about 30 days.

Q I see. Was that paid for?

A No, it was not.

Q And PEPCON had to do with the same -- the Los

Angeles -- I mean the San Diego event?

A Yeah. That's the big explosion where the

government got all of its perchloride.

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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c ies that maufacture it and the plant blev up.

: 5 Q That was in '88?

6 A I think that was in '87.

7 Q And that was with someone he had a contract with at

8 that time?

9 A No. We just did it.

t 10 Q Were you out there on location?

].. .A Yen.

-22Q And who else vas out there, key persons?

A I think Mike Tate was with me. See, no one was in

14 las vegas when this bapmed, and we were catering the tAs

4 i 15 Vegas Invitational Golf Touramxnt, which is a major event

16 for us, and Mike Tate and myself are heading beak -w we're

17 coming up Industrial from the Las Vegas Country Club and

18 there's a siren behind me and there's this big explosion

19 that I can see. There's this big muhroom cloud. There's a

20 sw iren behind me and it was a fire chief, and he was flagging

21 me down, and he says, meet me at the Caterer's.

; 22 And at that point nobody really knew what had

23 happened, and we mobilized right away, even though we were

24 short on equipment here because, you know, we were feeding

25 3500 men in San Diego and everybody was there.

@'
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Q 3~~oewas what?

A All the chefs were there, Z mdbu Chris, V".

All manage0ent was there. I was the only one h t. Aid I

mobilized two emergency units. We filled then with food and

the purveyors delivered like within 30 minutes, and I was

able to get through all lines. Metro let me through. I

mean, it was just whenever there was a Caterer's truck, it

didn't matter what it was, it went through all lines.

Q What kind of truck do you mean?

A We had mobile kitchens.

Q And where did they get to, the Caterer's business

to where?

A All the way out to Henderson.

Q And that's where the main plant was?

A Ns-hI-

Q And the explosion occurred where?

A In Henderson.

Q Okay.

A Or outside of Henderson.

Q So you were feeding 3500 people that were in

Henderson. I think I'm a little bit confused.

A We fed everybody. I mean, anybody that was around.

We fed the fire fighters, we fed everybody. I mean, the Red

Cross, we took care of that. We fed people at the

Convention Center, all over the community.
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Q Isee. Vo YW belioe. that the -- thee oeif

given away in any way to procure a coattact?

A No, that one -- and to this very day I don't

understand the reason behind that and maybe that was out of

the goodness of his heart. It was so incredible. I can

tell you that three weeks later when, you know, the site has

been secured and no one is still allowed to go on the site,

I mean, it's -- you know, it's corded off. It's federal.

I would have to go and buy Kentucky Fried Chicken.

I can remember one Sunday afternoon having to go and buy

Kentucky Fried Chicken for 40 men and deliver it to the gate

and this just went on and on and on. It didn't stop. It

went for about a month, four or five weeks.

Q Do you have any idea how much money this cost the

company?

A I have no idea. It was astronomical. . n

have bE

Q

A

matter

Q

A

Q

A

Q

en.

This was in 1987 you believe?

I think it was '87. I can't say for sure. As a

of fact, it's in court right now.

In what way?

It's in the papers. To fix the blame.

I see. Nothing to do with the Caterer's?

No.

Did you obtain publicity from this?

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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A note lot. not a great dealx*

said. Very little. And it anythq aseea t4 it t

maybe -- maybe there vas an artiole a year ltr'r iLn fte

Review Journal concerning it, but there was very, very

little. I mean, there was nothing. Now, Chris may have

received an award, come to think of it. As a matter of

fact, I think he did, and I don't know who -- how he

received it. He did receive an award.

Q You don't know who from?

A I think possibly the fire department.

Q The local fire department?

A Yeah.

Q I see. Any particular name of a person come to

mind that was involved with arranging this with Chris?

A The PEPCON?

Q Yes. I'm sorry.

A No. The Red Cross called me and that's the only

contact there was.

Q Why did they call you?

A Disaster assistance.

Q They wanted assistance from you at the Caterer's?

A Yeah.

Q And you --

A We complied, and it just -- and at that point Chris

got involved because he flew back from San Diego, and he was

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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1 0 m. Do yoA know it' f liian V itl4

in arranging this assitance to P-OOP?

A Not I don't.

Q I'd like to move on to focus on a particular event

that you mentioned earlier. I believe you alluded to an

event at the Ghanem residence.

A Yes.

Q That was an outdoor event, a dinner?

A Uh-huh.

Q Do you have any idea what day of the week that was,

the event?

A No, I don't.

Q Did you take the order for that event?

A No. Chris took the order for that went and gave

it to me, told me what he wanted isyere.

Q He told you what he wanted you to serve?

A I wrote the dinner menu, but I distinctly rememer

he wanted Beluga caviar, poached salmon, and that was for

hors d'oeuvres, Russian vodka and -- and the dinner, I don't

remember. It was probably Tournedo Rossini. We probably

did cherries jubilee for dessert.

Q Was this the standard menu that you would have?

A It was a formal sit-down menu. There would have

been a pasta course, there would have been a salad course,
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Ap:rkinq water. It was just -- it was an upsmcle 0*u that

we did quite frequenly.

Q I see. And you said that Chris took the order. Do

you know who gave the order to Chris?

A No, I don't.

Q Do you know what the purpose of the event was?

A It was a fund-raiser and for so much per person,

you got to sit down with the governor and have dinner.

Q I see. So the governor was there?

A Yes.

Q And would that be Governor Bryan?

A Yes.

Q Was he running for office at that time?

A It may have been prior to his public announcement.

I just don't rmber.

Q Anything particular that makes you think it might

have been prior to the announcement?

A The luau that I spoke of.

Q Right.

A It seems to me that was the major public

announcement.

Q I believe you had said there were two events that

were clos

A

e.

The luau --

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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Q And this party?

A Well, now, wait a minvt. IbUs Wa this 00ft

too. There were basically three partiles that I K I r.

The timing I don't remember. There was a luau, there was

the Nevada National, and that was definitely public. This

may have been even prior to that.

Q Okay. I'm going to introduce a document at this

point maybe to refresh your memory.

(Whereupon, Commission Exhibit Number 1 was

marked for identification by the Notary

Public.)

Q (By Mr. McDonnell) We're back on the record. I'd

like to remind you, Mr. Osterbaus, that you're still under

oath.

Now, I 'ye introduced Exhibit Number I hore, and

could you identify the first peg* of this exhibit?

A The first page is the luau that I've been talking

about.

Q

A

Q

A

the 900

Q

A

It is?

Yes.

What makes you think that?

Happy time machines, which were margarita machines,

guests. It was always between 700 and 1,000 people.

I see.

July. It's just --

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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Q

receipt?

A

Q

It was July -

Yes.

-- of 1988?

Yes.

And what does this say in the to column on that

Pardon?

On the invoice, can you identify who it's made out
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A Governors Bryan's birthday party.

Q Was this birthday party the time for the luau every

year?

A Yes. Well, no. I don't know. Sometimes when

Gayle awl. out invoices she was not exactly accurate when it

comes to addressing especially in events. I mean, how would

you ever find a post office address like that? But I think

it was his birthday.

Q You mentioned a post office box. I'm not sure what

you mean by that.

A What I mean is you certainly would never take and

send somebody a bill made out that way.

Q Oh, to the birthday party?

A That should be a reference, not as part of the

address. After many years of having worked with Gayle, I

can read her English and figure it out.

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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Q -8o youfr. quite oertala, that amy u ;tmi6

iiwolo out?

A Yes.

Q And do you think this invoice va sent to the

governor's office?

A Yep.

Q And was this the invoice -- was this the event in

which you had earlier testified that you spoke to

Miss Gamage about?

A Yes.

Q And you had indicated at that time that Miss Gamage

insisted that she pay, she being the campaign, pay for this

bill?

A Yes.

Q And do you know if at the time that you spoke to

her -- was that prior to the event or after?

A It was prior to the event.

Q So she was laying down the rules before you even

did it?

A Yes. Because I remember Chris wanting to coop this

and I said, no, you can't.

Q I see.

A And he still understands, but we did put it through

the system without him even knowing.

Q And can you turn to page number 2, please? And do

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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)'eqw~tg ~tdo~s tbr aopy of'ta k?

A Yes.

Q Do you think you saw this check before?

A Yeah. What I'm looking at and what made me

hesitate, I'm looking at the date of July 18th and the date

of July 21st.

Q I see.

A And that just confirms what I had told you that Lou

Gamage had told me before the event that it must be paid.

Q I see. And you're quite certain that you took the

order yourself personally from Miss Gamage?

A On this one here?

Q Yes, yes.

A Yes, uh-huh.

Q And you believe that's the accurate price for the

event as far as your normal retail price?

A Yes.

Q Can you turn now to page 3? Can you identify that

document?

A That was the fund-raiser at Nevada National.

Q Nevada National. Okay.

A And I think I told you 880 at $10 per person.

Q I think you did, right.

A I guess it was 18.

Q Do you remember speaking to Miss Gamage about this
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A Yes.

Q You do? Anything in paticular about that

conversation or that transaction that comes to mind?

A No.

Q Do you believe you received payment for this order?

A Yes.

Q Is that from anything else other than memory from

that years ago?

A If we hadn't received payment for it, I would have

remembered that we hadn't received payment, especially an

amount that large.

Q 3ESee.

A Cash flow was tight.

Q At that tine?

A At all times.

Q All right. I meant to ask you, the earlier

document number 1, do you know if that was in relation to

Governor Bryan's senate campaign?

A I think so.

Q The luau?

A I think so.

Q Okay. If we could turn to page 4 then. And can

you identify or do you recognize that document?

A No.
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Q ?u' don't. i'a refez~irdq to t6h i

A I don't remember ever mming that ~z"i~~E~k

you know, and I didn't pay too much attention. @.-*4. mid

tell me she got the checks. I was on to something else.

Q Okay. I'd like to turn now to page number 7. Can

you read those? Are they marked? The numbers should be

down on the bottom.

A Oh, okay. This was at Elias Ghanem's.

Q Page number 7?

A Yep.

Q What makes you say that?

A $300 per person, 45 guests.

Q Do you know if you received payment for this?

A I don't know.

Q You don't know?

A I have no idea.

Q Do you know if this invoice was ever sent out to

the recipient?

A Yes.

Q It was?

A Yes.

Q Are you quite certain of that?

A Gayle would have definitely sent it. There's no

doubt.

Q And who would she have sent it to?

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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Q To 4ovror Iickazk M i i th~at cowiot?

A Uh-h,h.

Q Do you remember speaking to Gayle about this order

as far as the mailing of the invoice?

A No.

Q Do you remember speaking to Chris Karamanos about

this order?

A No.
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Q Can you turn to page number 8? And on -- let's see

number 13 on that very difficult to read ledger, can you

identify the name there and the invoice?

A Jody Ghanem.

Q On nMber 13?

A Yeah.

Q And the date?

A 4-24-88.

Q Do you think this is the same order that was

referenced on page 7?

A No. I don't, and I'll tell you why. Number one,

she wouldn't have made it out to Jody Ghanem. She would

have made it out -- if it was, she would have made it out

probably to Dr. Elias.

Q I see.

A She wouldn't have made it to his wife. Now, Jody
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vftad call qitem otten eind r

like 20 or 30 s tffd MINIM ANW I t UWe

she would do that herself and Gayle would reo ' at ,- if

I'n not mistaken, that's the way Gayle would record that.

Q Yet if you look straight across on that number you

see 836 as the job order on Jody Ghanem, and if you look at

the invoice on page 7 down at the bottom in between the

thank you and the address, it says job 836.

A That's a good point. Maybe it is. You'd have to

ask Gayle.

Q But you have no recollection of --

A No, I don't.

Q -- Jody Ghanm calling in for this on this

particular order?

A No. That definitely came from Chris. That's where

I don't understand Jody Ghanem being on there. This order

here was definitely from Chris.

Q You mean he initiated this order on his own --

A Yes.

Q -- W

interactions?

ithout any outside conversations or

A He told me what he wanted.

Q I see.

A Okay. He told me what he wanted and so we did the

menu. And, you know, let me tell you something else. Is

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **



1 th'e a date on this? All right. Let ae tell you ,+

2 else about this. This had to have been the date otf~

3 event, give or take one or two days, and this is the &ton

.;:, 4 why.

5 Q Which has to be the date?

6 A May 16th, and I'll tell you why. I -- the

7 Panasonic -- the golf invitational up until this particular

8 year, 1988, held 1988, was held in the first week in May,

9 ended on Sunday. We did all of the catering on the golf

* 10 course of the Las Vegas Country Club. We did all the

11 hospitality tents, we did everything.

12 This party was after that because I rememer having

. 13 net the groundskeeper at the Las Vegas Country Club and the

: 14 manager at the Las Vegas Country Club, and Dr. Ghanem's

15 backyard is right on the course, and there was an oil spill

16 in one of the lakes and fish had died at the country club,

S17 and it was done by the concessionaire caterer that they

i. 18 brought in from San Diego, and I reported it to the country

.. 19 club. And to make a long story short, I got on their better

;. 20 side. I really did them a big favor.

21 Q The country club or the Ghanems?

22 A The country club. When this party came up, there

23 was not enough room because of the pool in Dr. Ghanem's

24 backyard for this, and I wanted to move it onto the golf

25 course, which was on the other side of his wall.

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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A Okay. And there were trees there that I put lights

in. And in order to do that, I had to secure permission

from the groundskeeper and from the manager of the country

club, and I called, and I secured permission.

Q Right.

A And I knew exactly who to talk to and it was one of

the things because I remember people just going, you know,

that's Just something that Chris would do, okay, and I

remember doing that, so this had to have been the date.

This date on here, this is what I don't understand. This

date of 4-24-88 was before the golf tournament. I doubt

that we would have known that this event was even going to

take place.

Q You sure it couldn't have been --

A On the other hand, I don't know why she's got job

order 836. I can't explain that either. I will tell you

one thing for certain. What this date may be, may be the

date that the order came in, because if you'll notice

here -- well, it's kind of hard to tell, but one never

knows, as I said, how Gayle does her bookkeeping. It's her

own.

But I do know for a fact that on this party I had

to secure permission to go onto the golf course and I knew

exactly who to talk to, and the reason I did is because it
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No, no. Oeflt f t. It m to u, why

don't we just call, boom, boom, and we did. So I can't

explain that.

Q Do you remember the politicians that were at the

event at the Ghanems' residence in addition to Governor

Bryan?

A I really don't.

Q Do you think there were other politicians there?

A All I can remember being there was Dr. Ghanem,

Irwin lolasky and Chris Kara.anos.

Q Do you know of any other -- I think I asked you

this earlier, but do you know of any other event that you

catered in Dr. Ghamm's bousoe in which Governor frya was in

attendanoe?

A This was the only one.

Q You're sure?

A Yes.

Q Is the Caterer's open on Sunday to take orders?

A Oh, yeah.

Q Is it possible that this event could have been a

brunch?

This here?

Right.

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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Q A brunch? Do you think they miqt have ths vo

events at the hanem residence within two weeks?

I A Oh, definitely. That would not be --

Q Does this look like -- this order marked here on

that's marked Jody Ghanem on page 8, does that look like

that might have been comped?

A It probably was. It still doesn't explain if it

was comped -- you know, what I -- what I think -- I know

-what this sheet is here. This here might have been a work

sheet.

Q I see. Who would have written this out?

A Gayle.

Q This page number 8, the handwritten portion?

A Yeah. You know, Gayle, like I said, had ber own

way of doing things, and believe me, I know.

Q Okay. Could I just *tep back into talking about

the preparation for the event at the Ghanem residene? Can

you tell me a little bit what you went through as far as

preparing for it?

A It was all silver. Tt wa all t!rv ta1 e'hIfw T

.remember

Q

A

Q

buying silver lame' tablecloths as overlays.

Okay. Where did you get those, do you remember?

Tablecloth company out of New Jersey.

I see.

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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A And Ithink the Liora Im

battery packs in then with miniature ii19M= i t a
,very nice party. And I had two spotlights t- had tvo

halogen spotlights that we diffused. Maybe there were three

or four in the trees and they were shining up. It was quite

a party.

Q When did you first begin to prepare for the event

as far as the decorations at the residence?

A The day before.

Q So you went out there the day before?

A Actually we set the whole party that day.

Q You set the whole party up that morning?

A Actually that afternoon. It wasn't that big of a

deal because it was a sit-down dinner. I mean, it was Just

a matter of setting tables,, and I can rgmber I couldn't
set those on the course. I think the last tee off was at

6:00 o'clock at night, and it was dark by the time they were

out on the course eating and hors d 'oeuvres were in the

house.

I didn't do an ice carving for the caviar. I just

embedded it. You know, we did a seafood display on ice and

had the -- had the caviar and the blinis (phonetic) there.

And then we had the salmon and canapes out on the patio and

that was about it. It was very quiet, relaxed party. It
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A Definitely. Very' efinitely.

Q You said you deternined that there would be a

problem with the space.

A Yes.

Q And you determined -- and you contacted someone at

the --

A

Q

party?

Country club.

-- country club. When was that in relation to the

A Two days before.

Q So you had gone up--.

A So I had gone out there and talked it over with

Jody, and I think they wanted to go with tabling around the

pool, and I just knew that it wouldn't work bcaue People

would fall in the pool. There wasn't enough room.

It seems to me the weather was very warn too, and

you don't want people to be that close to each other and it

wasn't ideal for eating outside, but because of white

carpeting in the house and cocktails and hors d'oeuvres

beforehand, the room was not there, so I came up with this

grand scheme to go out on the golf course. As a matter of

fact, I promised it before I had even had a handle on it.

Q You promised it to who? Oh, to the Ghanems?

A Yeah, to Jody. I rarely on any events at the house

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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spfte to Silas.

Q Never apoke to him?

A No.

Q How about at the shop, at the Caterer's business,

did he ever call in there to place orders with you?

A He would, and if Gayle -- I generally have Gayle

take care of it.

Q And that would be for his personal residence or for

his business as well?

A Yes.

Q Both?

A Both.

Q Did you cater many parties to his business?

A Probably 12, 15. Well, 20 a year. Whenever there

was a birthday party in the offioe, one of the girls,

something like that.

Q And what was the name for his business?

A Las Vegas Medical Center.

Q And is he the owner of that business?

A Yes.

Q Does he have any partners?

A I don't know.

Q Don't know. Okay. Did Miss Ghanem have any other

input as far as preparation for the dinner?

0l
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party?

A

Q

party.

I wonder. I don't remember, to tell you the truth.

I'm trying to get a handle on who was giving 
this

Who was giving this party?

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **

were going to have the- tAW 90t?

A No, nothing. Oh,' Wr.f , I was thinking Lou

Garage. Now I rem ber this. She did not have anything to

do with this.

Q Lou Gamage?

A No. Nothing at all.

Q Was she at the event?

A I do not believe so. I want to say that she was

not there because it was after this that she contacted me

for the luau; is that right?

Q That would be right. That' s correct.

A And that' s when she -- it W prior to that that

she told me it definitely had to b* Ipaid for.

Q And you mentioned earlier tbm waS a pViVo1U

order you thought was I believe worth bM-* 4,000 that she

had -- maybe through that order Chris had mated out?

A Yeah. That would have been the luau and she made

the statement to me that Chris had already done his thing.

Q Right. That would that be in reference to this
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re there any other members of any camittees

A I don't remowbo who was there. I do r 1swber it

was -- they were all heavy hitters thouh.

Q Who's that, the quests?

A They were very imortant people, the guefts that

:here.

Any names?

I don't even remember. I can't even see faces.

Do you remember discussing with anyone that there

have been a price paid to attend this event?

Chris had told me there was a price.

I see.

And that's why it had to be extremely elegant. He

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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Chris.

Q We:

there or --

were t

Q

A

Q

might

A

Q

A

Do you think it VWOit1a 4ith (~i e~o

Cheawe together?

yeah.

Anything in particular that makes you think that?

Lou Gamage was not at this party, and I remember

didn't have anything to -- she had nothing to do

Right.

This could have been concocted by Dr. Ghanem and



eald that -~he said ntip), ~ 6~ 0*t~

sasyou have to outdo AFRw~tO& this.

Q And do you rm ee ever spaking to Lou Gaae

about the price that people were paying to attend this

event?
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No.

You believe you'd received payment?

I think we did.

You think you did?

See, I have no reason to believe that we didn't.

T see. Well, can you see what it says?

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **

A No.

Q Do you remember discussing it with anyone else

besides Chris Karamanos?

A Possibly Gayle, but it was -- this may seem hard to

believe, but it was not significant to me and I don't think

it was significant to anyone else because it was just

another one of Chris' things, and each one had to be bigger

than the last.

Q I see.

A And we just sometimes never knew where Chris was

coming from because the bullshit would flow.

Q I see. When you made this order up, was there

anything that made you think that this might not be paid

for?
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Q

A

Q

A

you I

Q

could

that?

A

showed

Q

A

Q

A

Q

sure.

A

Q

p..

What' s that?

Under the date, 4-24.

Right.

I don't believe this was in April. I got to tell

don't believe it was.

Okay. Can you turn -- while we're on that subject,

you turn to page number 6, which is the page before

Can you identify that document?

The first time I ever saw this was when the FBI

it to me.

When was that?

Three years ago.

So you have seen this before?

Yeah. That's the first I ever saw of it.

Right. Can you read the first paragraph? I'm not

I say have to give you another version of it.

The layout for the party at --

You can't make that out?

A No.

Q Can you read the rest of it?

A Someone's home was magnificent. Bonnie and I are

most grateful for your continued support. On a personal

note, let me congratulate you for the splendid response you

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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Q Professional maybe?

A It was a real professional operation. That would

have been PEPCON.

Q would that be in that same time period, May of '88?

A Is that May 1st?

Q That's what it says, yeah.

A See -- see, you know, PEPCON blew up in May during

the golf tournament. Now, you know what. I wonder if this

is the year -- it would be very eay to find out. This is

what you want to find out. You want to find out when the

Panasonic Invitational was in Le Vegas in 1988. It perhaps

was the last week in April --

Q Right.

A -- ending on the lt or 2nd of My.

Q Right.

A Okay. It could have been that way. I've always

looked at it in the first week of May but it may have been a

week earlier.

Q So in other words, it could have happened earlier

that year and therefore this party might have been earlier

as well?

A It could have been on the 24th, but that seems

awful early. That just doesn't seem right.
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0 if we could just tumrn k1 %e~tW ~ e

"bicmly don't vant you to agre to- I a you d...t..

there, it's very illegible, but the word is Ohan' boue.

I would like to introduce another exhibit, Exhibit Number 2,

and this might be helpful to straighten out these dates.

(Whereupon, Commission Exhibit Number 2 was

marked for identification by the Notary

Public.)

Q (By Mr. McDonnell) Steve, could you just take a

look at these two and focus on this article here and it

continues on the next page? Take your time and read it.

THE WITNESS: That was probably at the Las Vegas

Country Club. We had nothing to do with that.

Q (By Mr. McDonnell) You don't believe you had

anything to do with this?

A No, not at all.

Q It was Sunday, April 24th, 1988.

A April --

Q The paper is a Monday morning.

A Yeah. And you know, number one, it wouldn't have

been at the country club if the golf tournament was going on

and so if Sunday was April 24th, the following Sunday would

have been May 1st. I just -- I just really, truly believe

that that party at Ghanems was after the golf event.

Q You say the golf event may have occurred earlier



A No, I don't think it did. I can't believe it

3 actually happened -- in other words, if this happele on the

., .4 24th of April at the Las Vegas Country Club, which it did,

5 they could not have an event like that at the country club

6 because that Sunday, April 24th, would be the biggest day.

7 It would definitely not be on the 17th, a week before. A

8 week later would have been May 1st and I just -- I just

9 don't -- I just have my doubts.

10 Q But you don't doubt this fund-raiser that they

11 mentioned on this?

-. '-12 A That was definitely at the Las Vegas Country Club.

I. 13 We had nothing to do with that, nothing at all that I can

see with, you know, complete certainty.

15 Q Right Okay. I see you looking at page -nuer 6,

16 the letter from Senator Bryan to Chris Karamanos. Was the

17 letter you received possibly similar to this one?

18 A No, no. Nine was a regular form letter. It was

19 typed.

20 Q I see.

21 A Is it possible that in the photocopy here that that

22 could be another number in front of the one?

23 Q No. This photocopy is poor, I admit, but we have

24 the original in the office and the date is May l1th and it

25 says clearly Ghanems' home.

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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A I' .0n UP bere.

Q Ye, that part too. Both parts are very dier on

the original we have but, unfortunately, I didn't brin it.

Well, are you --

A I don't know. I'm confused.

Q You're confused. Okay. Let's move on to another

area then. Let me ask you a series of names of people and

want to know if they were at the event at the Ghanem

residence. These are not friends or associates, these are

people who work for committees. One's name is Bob Bayer,

B-a-v-e-r?

A I don't know.

Q Jay Brewer, B-r-e-w-e-r?

A I can't say yes or no.

Q Something about it sounds familiar to you?

A Yeah. It's possible.

Q All right.

A But I can't -- you know, I can't say with

certainty.

Q Robert Chlopeck, C-h-l-o-p-e-c-k?

A I don't know who that is.

Q How about people that worked at the event from the

Caterer's, that worked at the event or assisted during that

event?

A Eddie Breen, Mike Tate, John Edwards, Susan

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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A I don't belidve so. I dbn't, b fle4 that i'

have had him work.

Q How many hours of work would you say went into

preparing for this and servicing this event?

A 120.

Q 120 hours?

A (Witness nodded.)

Q And who paid for the services of the eloyees?

A The Caterer's.

Q The Caterer's did. Did you recive tips from the

Ghanems?

A I don't know if we did or not.

Q Did Chris sit with the quests?

A Yes.

Q Do you m her that definite?

A Very definitely.

Q Did he sit at the head table?

A There were round tables. He sat with the governor.

Q He sat with the governor?

A Mm-hum.

Q Did he -- did anyone deliver any speeches or make

any announcements?

A I think so, but it -- I don't remember any details.



It was

know.

-it just ursto so it was the sun old~

Q Do you remember Chris making any announcet or

talk?
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A I don't think he did.

Q No.

A I think that, if I remember right, it was getting

very, very late, and the -- Governor Bryan just got up and

he said a few words and that was about it. It was more

like -- it just seems to me it was like a thank you or

something, you know.

Q You don't know who he thanked, though?

A No. Because I'll tell you what, it was getting so

late and the thing got so drawn out,. and like I said, it was

a very quiet -- people talking amongst each other,, that we

just let them be finally. r mean,. there was just the point

that you just couldn't give them any more service, just get

out of there, and so we went to the other side of the house.

I mean, they had enough coffee, they had enough water, they

had enough everything. There was no point in being in there

and we looked stupid just --

Q Standing around?

A Yeah.

Q Did you have any mobile kitchens set up?

A I do'n't believe we took one -- yes, we did. We
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over, perked it on the street, but basiay ij

serv everything from the side of the house.

Q I'm getting confused because just now you were

alluding to the fact you were inside the building. Now,

earlier you said the party was outside.

A The party was outside.

Q The whole entire time they were in there?

A Hors d'oeuvres and cocktails were in the house,

onto the patio and they ate the dinner meal on the golf

course.

Q And then afterwards did they stay outdoors?

A They left.

Q You said you went to another part of the house?

A We went to the front.

Q That's the outside?

A Yeah.

Q And then you cleaned up?

A Yeah.

Q Was it all done that day, do you know?

A Yeah.

Q It was. Did Chris ever discuss it with you, hob

went?

A Oh, he was thrilled.

Q Yeah. And why is that?

A I think the next day he mentioned it. He called

it

F!i,

|
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asi*war~'s~ ifto the oft icat and we jiit y",

ve didn't pay any attmtion because that's the way v*,'4' n

doing parties, you know. I mean we were busier than bel.

We could not be -- and this may be something that may be

hard to understand. We couldn't be concerned with his

political aspirations. I mean, we had work to do. You

know, while he was out there playing, somebody had to run

the business, and that -- that's basically a very good way

to put it, and we just went to the next party.

Q I see. Now, I know you stated earlier on this

point, but at that time, did he ever mention that he was

going to make this a political contribution, this event?

A No. He never mentioned nothing to e.

Q Do you know if any of the other senators besides --

well, Governor Bryan was there as a senate candidate, but do

you know if any other senators were there, such as Senator

Reid, Senator Inouye, Senator Kerry, Senator Melcher or

Senator Conrad?

A I don't know. I don't think Senator Reid was

there.

Q I see. You note the price on the invoice is

$13,500; correct?

A Yes.

Q Do you have any reason to believe that maybe that

price was not the normal retail price?

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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Q

believe,

A

Q

I see. Was he involved with the

in arranging this?

Yes, I think he was.

And what makes you believe that?

committees, do you

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **

A -No*

Q Do you know if you pricd that ob?

A Yes.

Q You did?

A I'm almost sure that I did.

Q I see.

A We probably had a food cost of $3,000.

Q I see. The linen was $200 and labor was maybe

1500, $2,000.

Q 1500 including tips?

A There was no rental. Tips, I don't know what

happened there.

Q Did you have any reason to think that Dr. ZluLa

Ghamn was billed for this event other than this

that's before you now that indicates othervise?

A I don't know.

Q Did it ever occur to you that maybe Dr. Ghanm was

putting on this event since it was at his house?

A It seems to me that Chris and Dr. Ghanes were doing

this jointly. I know that Chris was very involved with this

one.



"1A Tis WOeO- this partibumlar party was'mht

2 that definitely cam tr#J Chris. It was, steve, you imo,

3 this -~you're going to do this, this and this. This is
S4 very important, very political and it's a no bullshit thing.

5 Probably called the chef in -

6 Q Eddie Breen?

7 A -- Eddie Breen, and he said, now, listen, what are

8 you guys going to do? I don't care what you do but it has

9 got to be above and beyond whatever you've done. And I

10 remember going ahead and ordering the silver lase'

11I tablecloths and they came in, and he says to me, what have

~ 12 You got those for? And I said, well, we have to do

13 something special, spectacular, so I said, silver being the

14 state color, and he said, that's a very good idea, very good

15 idea.

S16 Q You had the authority to order those?

17 A So this was something that was his thing and the
-4

18 details after that I really can't say for sure.

19 Q Did you ever discuss whether payment was made on

20 this event with Gayle Wiener?

21 A Not that I can remember. This particular one I

22 probably stayed away from and Gayle probably did too, and

23 probably what we did with it is just turned it over to Nick

24 and said here. This is Chris' thing. Now, I don't want to

25 sound contradictory, but you have to understand something.

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS *
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vere at the Ct*x*rs certain thin out ot

itof d re to Chris you Just stayed away tes,. in

other words, you knew where you could push and wtine you

could collect money and what you could get, but there were

certain times that he would want something and it was his

business.

Q Yeah.

A And at that point it was his thing to deal with.

This could have gotten to that point.

Q And you said Nick would have gotten involved then,

his brother?

A Yes. Because we would have had to have told Nick.

Let's say this money didn't come in or whatever. We'd have

to -- he'd want to know where the heck the money was.

Q Nick Comarrell?

A Nick Conarrell. If there was sm difficulty

getting this by Chris or who was to be billed or whatever,

we would have turned it over to Nick and said, here, you

deal with it. This is the amount of money we've got to

have. Whatever you do with it beyond that, you know.

Q Looking back on that page number 7, do you see

something handwritten across the bottom that's a little hard

to read? Can you make out what that says?

A No, I can't.

Q Could it say political contribution?

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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yes.

Okay.

That was just within our own office because we

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **

Q S W~kwit rgmte it at ei? o o

roognise the possibility that that's what it says? Do you

see any letters that form that?

A Well, I can see political contribution after you

say it.

Q Right. Right. That's what it looks like it says?

A Yeah.

Q Do you know if you ever instructed anyone to write

political contribution on there?

A No.

Q Do you know if that's your handwriting?

A No, that's not.

Q Do you know whose handwriting it is? Do you

rtognia. who it might be?

A Gayle's.

Q It might be Gayle Wiener's?

A She makes her C's like that when she's upset.

Q Yes. Is that the normal procedure for that comp to

be written across, political contribution to be written

across like that?

A With billing copies retained within our office,



a. O It. e hiOf bi i*,., .. .

*oUsWia attic. h aeo ite What 1t~i S *s

Q

A

written

Q

A

Q

I see.

Okay. And if Gayle wrote that, she wouldn't have

that unless she was instructed.

By who would that be?

Either Chris or Nick.

I see. You wouldn't have been the one instructing
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A No. Absolutely not. No, I would never coup

$13,500.

Q Is it possible that Chris had intercepted the

original of this invoice before it was sent out?

A It's possible. It's quite possible. And the

reason, there again, it's made out to Governor Rieiard

Bryan, State Building, 2501 East Sahara. Obviously this was

sailed. It would have been put in the mail. It would not

have been a hand delivered invoice, and he could have

intercepted it because -- I'll tell you this right now. If

he saw that on an envelope and a bill going out, he would

have pulled it.

Q He would have?

A There's no doubt about it. It could be for $2.

The amount isn't what matters, but if he saw anything going

to Governor Richard Bryan from our office, he would have

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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Q And lust to obangs the W.*~ W %t* Jthat

is the security like at the country clbi*, Ae tas VWqas

(buntry Club? Is it strict security? Do you have to sign

in?

A No. I don't know.

Q Okay.

A I don't have a problem getting in.

Q I see.

A But I don't know if it's because they know me

and -- so that's about all I can say.

Q Do you know who greeted the guests at the party, at

the dinner?

A No, I can't say for sure.

Q Do you know who set the price for the fund-raising

tickets or whatever price to attend the event?

A No, I don't.

Q Did you know if there was any invitations mailed

out from your businesses?

A I never saw any. And I saw the mail going out and

I was in there -- in the front office often enough when

Annie and Louise were doing that.

Q Did you ever send out invitations to parties or

events that you were hosting?

A No.

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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'.4

Q Did Owis ever have any parties at hl*o ifb~a?

A No, no.

Q Now, we're going to move on to speak about leotion

Day 1988. I know that's a while ago, and you probably don't

remember. You did mention earlier --

A I remember the bonfires.

Q Yes, the fires. That's right. Okay. Do you know

if on Election Day 1988, if you delivered any orders or

catered any parties for federal candidates?

A I think just Governor Bryan.

Q Governor Bryan. And where was that to?

A His campaign office on Desert Inn.

Q Desert Inn Road?

A Yeah.

Q And you remember that order specifically? I mean

not everything specifically that was given.

A I remember sandwiches.

Q It was in the afternoon?

A It seems like it. It was no big deal.

Q I see. Who were the people that were recipients of

the food?

A I think it was just the campaign workers.

Q Was it outdoors or indoors?

A I think indoors.

Q Indoors. Okay. Do you know who placed that order?
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-,Do you Tamai r taking any order. or fis ,

"tsrs that wore made by Lou Gaaqe?

A She night have been the one that called.

Q Did you take any orders that day at all or -- I

mean not that day, but in regard to that day?

A Yeah. It seems that I did.

Q Was Chris involved in filling those orders or

arranging for the deliveries?

A No.

Q Who would have been involved in that?

A He was -- you know, he was out of town or

something. There were several or then and he found out

after the fact that I had taken sandwiches over there.

Q He did find out?

A Yeah.

Q And what -- do you remember anything about that?

A No.

Q How do you know he found out after the fact you had

taken sandwiches?

A I think there was a billing or something, and he

saw it. Whatever. There was a letter. I remember we made

a lot of sandwiches that day. It didn't stop.

Q Let's see if we can turn to the attachment number

1, I mean the Exhibit Number 1. And let me turn to a few

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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S~ . It y"u Mw Pat yoc Do'~ a. 6 the

SmO tie turn to -ambr 10 nd bod, th both so paa--can 90
ahead and take a look at them. Do you recopdze the

order -- the order sheet on mmber 5?

A Yeah.

Q Do you recognize that?

A Uh-huh.

Q Do you see what it's for?

A Yeah.

Q What is that?

A 50 assorted has, roast beef and turkey sandwiches,

tray on disposables.

Q And do you see who placed the order over on the

upper left?

A LoU Game".

Q Right. And the date is N.oer 8, 1"G?

A Right.

Q Which is a Tuesday, Election Day?

A Right.

Q Do you see the amount of people to be served?

A 50.

Q And the time?

A 10:00 a.m.

Q Okay. And the place, the location of delivery?
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A BastSaaa

Q Do YOU knov What that building is?

A Oh, this was a phone center.

Q Okay.

A Okay.

Q Do you remember anything about that?

A No.

Q Do you know who was working there?

A No. To tell you the truth, I think there was

another one.

Q Well, we'll get to that, I think. Again, the

invoice, the one on page 10 does seen to match the work

order, the numbers and everything?

A Yeah, 1118.

Q And you think that's an accurate reflection of the

price --

A Yes.

Q -- of the goods in the normal course of your

business?

A Yes.

Q That wasn't an inflated price?

A No.

Q And you see what's written across the invoice

there?

A Comp.

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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r. &*" *at does that sn?

A That mean that it was Coplimntary.

Q And do you recognize the handwriting on that?

A That's Gayle's.

Q It is. And is this the first you've known that

this order was comped at this time?

A Mu-hum.

Q All right. Turn to page number 11 and page number

12 of attachment 1, Exhibit 1. That's one of those not so

legible copies. Do you recognize the order form?

A Yeah. 400 people. Sausage teriyaki, sweet and

sour meatballs, fresh vegetables and something. Ham

sandwiches, cheese and crackers, no beverages.

Q Do you remeber this order at all?

A Yep.

Q You do?

A Yep.

Q You remember placing this, I mean taking this

order?

A Yes.

Q Okay. And is this the order on -- this was

delivered to East Desert Inn?

A Yeah.

Q To the parking lot?

A To the parking lot.

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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6 Q And it says down here silk friDm office. You added
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silk?

A Silk flowers.

Q And staging as well in the buffet tables?

A Yeah.

Q Was this something catered; in other words, were

there people on site?

A Yeah. We had servers there.

Q Do you know who the server* were?

A No, I don't.

Q Who would have been your primary server t that

time? Any of the same people that were serving at the

Ghanem residence?

A Possibly Mike Tate. This particular day we had a

lot of parties going.

Q And this order was requested by who?

A Lou Gamage.

Q You remember doing this?

A Right.

Q Do you remember receiving this call from her?

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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Q ?oa do?

A Yeah. I r r being at this party.

Q She specifically requested this party, you Vere at

the party yourself?

A Nm-hum.

Q And what did you do there?

A Just basically supervised.

Q So this was the biggest event of the evening; is

that correct?

A No. We had other things going too.

Q Do you remember any of those other things?

A No, I don't. There was a lot of local stuff going

too. This menu, though -- I don't know if I wrote that menu

or if Chris did. I don't know that he was too involved with

this, though.

Q He wasn't?

A I don't think he was.

Q You don't think he made this order up on his own?

A No. As a matter of fact, I think I did and where

it could have come from -- well, at this time we had like

six or 700 cases of this sausage that came back from a fire

or for ten months all we did is use it, the same with

meatballs, and every political gathering got sausage

teriyaki.
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Q out tho ,-e was, tbA apmaii

you chag, it W..'t inflted or, anytlm?

A No. Wow, you know the staging rental, the st69i,

we had th. staging. They needed a stage, and we owned it,

so, okay. Yeah.

Q Do you remember who requested that?

A I think Lou.

Q Did you go over there and check out the location

prior to setting up?

A I don't know if I did or not.

Q Could you turn now to page number 12? We already

did 12. You see something on the bottom of 12 seems to be

written across it. Do you recognize --

A COUP.

Q So did you know this order was comed until this

time?

A No.

Q Does it surprise you that it might have been

comped?

A Yes.

Q Do you think that the invoice was delivered to the

recipients of this?

A That night, no.

Q Do you think -- was there any other catering done

at that premise -- the premises where you made your delivery

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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ftg ansr catering service?
A Yeah. There were other -- there was .food

there all around the parking lot. There were bI(4

there. It was the whole parking lot and it just os that

there were different restaurants or something. We were not

the only ones that had food there.

Q You're quite certain that this food was ordered, it

wasn't delivered without being ordered?

A Yeah, it was ordered.

Q It was ordered. And you think that Chris night

have been out of town at this time?

A I don't know that he was too involved. That's what

I'm saying.

Q All right.

A Not necessarily out of town, but I don't know he

knew about this.

Q What makes you think that?

A Because he wanted to -- he called me -- it seem to

me he called me that night and wanted to know where I was,

and I said, I'm at Bryan headquarters waiting for you. And

he said, what are you doing over there? Are we doing

something for them? This was common. He'd call me at all

hours of the night, what are you doing.

Q He called you up at headquarters?

A On my beeper and I'd call him back, and I -- it's
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A Yes.

Q Do you think there were campalgn oiworrs or

employees?

A There were campaign workers. It was open to the

public too.

Q Oh, it was?

A Yeah.

Q Was there voter encouragement, a voter registration

drive there?

A I don't know if there was earlier in the day but

basically, I man, that whole parking lot of that whole

complex was just - it was wide open to whMoeer.

This is vhere the govemor 0 inpaiga oft ioes Were

only not his regular offiees?

A No.

Q Just for the senate seat?

A Yes. Just his campaign offices.

Q Can you turn to page 13 now, and if you grab ahold

of 16, I think they'll match up? Do you recognize that

order form or can you at least identify what it is?

A I don't really recall this one. You know, it

probably was --

Q Do you see what time this order was placed -- I
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wei, hw atys to be dejL1ivert Wb Owns?
A 4:30 am.

Q Okay. And do you see who it was requested b_

A Jay Brewer and Chris Karamanos.

Q And actually that is -- is that who it was

requested by or is that something different?

A That's who wrote the order. That's who --

Q I see down below there's a portion where it says

party requested by Chris. Is that just for internal

purposes only? In other words, is that normally the way it

was done?

A The party requested by is the client's name.

Q Oh, it is?

A Yeah. And you'll notice billed to is Chris

Q Do you knov who Jay Brewer is?

A Yes.

Q You do. How do you know his?

A Chris, through the union.

Q What union?

A Teamsters, I believe.

Q Is he a friend of Chris'?

A Yes.

Q Was he involved with any of the campaigns?

A I don't know. What way do you mean?
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:, N

aws of yut-

A I have no idea.

Q Al right. Do you recognize the building Where

this is located, I mean the address of the location?

A Yes. It's the same address.

Q And the special instructions, do you see what they

could be for?

A Take a long table. Disposable cups. Yeah.

Q Okay. Any knowledge about this order on your part,

the earlier morning order?

A Yeah. We probably -- I doubt very much that we

sent it out as 500 people. I mean, that's totally

ludicrous.

Q For 500 people?

A Yes. It's almst impossible. he omles don't

even -- I mean, that's an excessive number.

Q So you think this might be inflated then?

A Yeah.

Q Do you know any reason why this would be inflated?

A Because of Jay Brewer and Chris Karamanos.

Q What do you mean by that?

A What I mean by that is that they had a tendency to

write an order for more than -- we never would have sent out

that much. We would have had to bill it for the 500 or
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:111 ".M

d wont to know *hy we only sent out for -00 • ,

p-b ly nmer sent noe than 15 gallons of coffee, w I

would have made the coffee myself.

Q Would you have filled this order yourself, made the

coffee at 4:30 in the morning?

A Yeah.

Q You think you might have done this one?

A Yeah. Most likely because -- no doubt.

Q Okay. An invoice on page number 16, do you see

what it says handwritten across the invoice?

A $1500 or coup.

Q Yes, coup.

A CoUp.

Q Do you believe that price is an accurate reflection

of the cost?

A Yes.

Q You do, even though --

A It's hard to tell. I doubt very much I sent out

for 500. I probably sent for 300 and sent somebody back

over there at 7:00 o'clock or something like this to see,

you know, what the situation was.

Q Did they make their own doughnuts?

A No, no. Those would have come from probably John's

Bakery. And that would be a good indication -- but see,

we'd always fill in, so that's the whole point. Instead of
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A1

-1400 Uat fojr p'p t4:30 in'tbe 106VM#V*,

Sto~tly S d4, becase th'res not going to be

there in ov r, it would have been just as easy to go

over and check it.

Q Any idea who would have been the recipient of these

as far as the campaign workers or the public?

A I have no idea.

Q Okay. Now, this would have been the same location

that you referenced earlier, the campaign headquarters?

A Yes.

Q And the East Sahara location, do you have any idea

what was there?

A Apparently there was a phone center.

Q Have you ever been inside there?

A No.

Q Ever been to a phone center at all, a campaign

phone center?

A No.

Q Do you know anyone that works for a state party

committee --

A No.

Q -- or volunteers?

A No.

Q Just for the record, I think I might have asked

you, of people who worked for the committee, I think I asked
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Q Oki you 866 two*e - ?sittoak m

also the identity of those people. I'm going to go back to

that then.

And then on pages 15 and 17 -- we're coming down to

the end of this portion of the deposition. We're almost

done.

A 15 and 17?

Q Right.

A You know -- all right. I believe there was a

screwup this day.

Q Oh, really?

A Yeah. Lou Gas"* called e with these two ozdft,

the sandwices for the phone cnter and the thing at, .bt,

but --

Q The 6:30 at night one?

A Yeah. I just can't &ri-aer the details, but it

just seems to me that there was a mixup somewhere along the

line. She didn't know that there were 325 sack lunches

or -- I don't know. I just can't remember. I don't even

remember the details. And I got to tell you I don't know --

here's another thing. It's possible that invoicing was done

prior to the physical execution of the event itself.

Q Right.

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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Q ou that , ib u 'o i

26th, which is Meactly tour years a"oan aa?
A wow. So I -- I just -- ym know, I don't know

she might have invoiced them beforehand.

Q Yes.

A But it's something. I don't remember 325 sack

lunches going out.

Q No?

A But maybe they did. As I said, it was a crazy day.

And I, you know --

Q Do you r r anything about deliveries to

precinct workers under get-out-the-vote polls?

A Maybe that's what these sack lunches were. We

would have taken thm to one plac; i, it would say

different --

Q Do you reumber any orders for drivers,

get-out-the-vote drivers?

A No.

Q Is it possible there could have been eight

different orders delivered to the Caterer's on that day, I

mean from the Caterer's to the campaign headquarters in the

different locations?

A Eight?

Q Right.
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A sov do yoao. up with eIght?

Q Wel1, I think thikre boald be

A I've got four.

Q You have the order for $1500?

A Yeah.

Q There's more, and I think we haven't gotten to all

of them.

A See, it seems to me there's duplication.

Q Okay.

A From that one I didn't know what the other -- in

other words, Jay Brewer and Chris didn't know or -- there

were major screwups that day, and what happened and what

didn't happen.

Q I ee.

A You know, in other words, which orders were

executed and which orders were not. And invoicing could

have been done beforehand to give me an estimate of income

for that particular week because I always wanted to know

before the week started what my sales were estimated for the

coming week.

Q Mm-hmm.

A And as far as I was concerned, everything was cash,

you know, and I had to have a ruler to run the business.

Q Right.

A And contributions just didn't cut it. I mean,

."~~~~~~~~~~~~ ~ ~ ~ ~ ~ ~ 1 7 *: 7'! . ' : 
r'
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on that day, 'at las oboe 'or maybe twice?

5 Q Do you think she intended to pay for these orders

6 at the time that she ordered them?

7 A The ones that she placed?

a Q Yes. With you.

9 A Very definitely. What's going through my mind is

10 maybe suddenly all this food showed up and she wanted to

11 know where it was coming from.

12 Q Orders she didn't place?

2.3 A Yeah.

L4 Q But she did place some orders?

A She placed one for the 400 and the swndiches for

16 the phone center.

L7 Q But the others.

L8 A These other -- I dare say that she didn't even have

L9 a clue.

10 Q But it appears some of those were ordered by Jay

-1 Brewer?

2 A And Chris, yeah.

3 Q And Chris. And the other orders I was referring

4 to, I think if you turn to page 18, there's another order or

5 I think that's -- there's no job order number on there for

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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A All right. I A W
0

6

Q You do?

A Yeah. I got a phone call late in the afternoon.

There were some precinct workers. There was something and

they came and picked them up. They picked then up from the

Caterer's.

Q And who ordered them?

A Lou Gamage.

Q She did?

A Yeah.

Q So you think she ordered three orders that day?

A Yeah. She called late, and I zmear I had to go

back to the kitchen and it hadn't stoppA yet.

Q Pardon?

A The whole day went this way. Whe whole day W"s

crazy, and we were back there, Gayle was back there. I had

the girls in the offices making sandwiches. Ewarybody was

making sandwiches. It was something that had hapened at

the precincts or something. I don't know. I didn't pay any

attention. I remember that one now. That one I definitely

remember.

Q What makes you remember this one?

A Because after having worked 18 hours, you always

remember those, and it was one of those I want it right now.
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Q civald it tao~th rirs PO6v !z~i ti

A I don't know.

Q And then last we'll turn to pages 19 and 20.

A That one I don't remember.

Q Don't remember this one? Party request, it says by

Lou Gamage though?

A (Witness nodded.)

Q 10:00 a.m. party. It was at the East Desert Inn

Road location?

A Uh-huh. It would have been their lunch and then

there was the delivery in the evening. So there would have

been four orders. I'm just wondering if it --

Q I think you said four prior but we added two more

since then.

A Yeah.

Q Oh, four orders that you're saying that you took?

A That went through our office.

Q But that you knew about?

A Yeah.

Q I have six all --

A There's six all together. The one with the sack

lunches and the coffee is vague.

Q Yes. There should be seven invoices here all

together, but I don't know if we've gone through them all.
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if. A"w~ to 90 through them rillly 5s

e mm f or the record. we have thixt-e e . X,.

let' stick to invoices. The first one I oswe ae: oil

page 10 is for $890.

A Okay.

Q Then the second one on page 12 for 1550.

A Okay.

Q The third one on page 14 for 600, fourth one on

page 15 for 1137.50.

A Which page?

Q page 15.

A Okay.

Q Fifth one on page 18 for $1,000.

A Okay.

Q Sixth was on page 19 for 327.50.

A Okay.

Q We've got six only on this. We do have eight all

together but six only that are attached here.

Okay. Why don't I ask you a few other names of

people who might work for some of these committees. gob

Bayer. Do you know a Bob Bayer?

A

Q

A

Q

No.

Robert Chlopeck?

No.

And Jay Brewer you said you definitely know him?

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **



6

7

8

9

- 10

3, 11

'13

17

20

- 22

23

24

25

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **

~&.....

Sbelly rk1ey?

A No. I ko w the m .

Q Okay. Any idea where from?

A Politics, but I don't --

Q You don't remember which committee?

A No.

Q Janet Nitz, N-i-t-z?

A No.

Q Charles Johnston, J-o-h-n-s-t-o-n?

A No.

Q Sarah Deseer, B e-s-s-e-r?

A No.

Q Gigi, G-i-q-i, Lay, L-a-y?

A No.

Q Did you deliver any orders to Me Silbray campaign

on Election Day?

A I don't know.

Q Did you cater any parties for the Bilbray campaiqn?

A We catered a brunch. It was on a Sunday in June.

I think it was 1988.

Q Was he already a congressman then?

A Yes.

Q And where was that held?
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Ws It: at the odunt?? club?Q
A
Q

A

Q

night

A

Q

A

thinkQ

A

taysQ

A

Q

A

Q

A

Q

Bilbra

A I don't think they were real close because I

just -- I just don't recall that much. You know, at all,

period.

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **

Anything else that you did for the?

No. That was it.

Do you remember an order in February of 1989 that

have been catered to the Bilbray campaign?

No.

Priced about $1500?

I wonder if that was the brunch. The brunch I

was in June.

Anything on Election Day 1988?

I can't remer. There might have been relish

or saotiM I ke that but I Just - I can 't-

Did you ever talk to Cng,-sm 81bray?

No.

Don Geary, G-e-a-r-y?

Dan I believe it is, no.

Dan. Robert Goldberg, G-o-l-d-b-e-r-g?

No.

Do you know if Chris was friends with Congressman

y?
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0 ,tat do you so=? I's not sure-- youWm
don't remIl that WM* then or recall au in

general?

A In 9neral. You know, it's just -- I just don't

know that there was any kind of a relationship there at all.

Q You don't remember ever calling up the business?

A If he did, it was insignificant. You know, it just

was nothing except for this one brunch that we did.

Q Going back to the Ghanem brunch or the Ghanea

dinner, do you remember when the governor left the brunch in

relation to other people?

A No, I don't.

Q Do you know if he left with Chris Karamnos?

A I don't know.

Q Do you know if he was accompanied by his wife?

A Yes.

Q He was?

A Yes.

Q And her name?

A Bonnie.

Q How do you remember that?

A I just see her sitting next to him.

Q Next to the governor?

A (Witness nodded.)

Q Were they at the head table?
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A ?hey wr round

Q Round tables?

A So there was really no-heed table.

Q And was Chris there an well?

A Yes.

Q Do you believe from your being at the event that

the governor thought that this was a -- that Chris was

putting this on in his behalf?

A I don't know.

Q Do you know why this event would have been put on

for anyone else besides Governor Bryan?

A No. I think it would have had to have been put on

for him.

Q Do you know if Dr. Ghain ever loaned any money to

Chris?

A I was told that he had.

Q He had? And who was that by? Who were you told

by?

A

Elias

Q

A

Q

A

Q

Chris mentioned it a couple times, that he owed

this or that.

The amount?

10,000. It's real vague in my mind.

I see. Is that for a personal loan or business?

I don't know how he moved his money. I don't know.

Referring back to your letter that you received

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **

WN,,N'i 71.11



5

6

7

8

9

10

13

r.,

*A 16

17

18

19

~20

21

22

23

24

25

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **

incomicion vith the'6 jut he-kuh.Itst;*

A Either the luau oen or at the bonk.

Q Do you know why he sent that lett*r to you In

particular?

A I probably asked for it for a testimonial letter.

Q I see. Did you receive any other correspondence

from the governor --

A No.

Q -- while he was senator other than --

A While he was governor three or four letters.

Q In your capacity as a constituent or personal?

A Personal.

Q Personal. For what nature was that?

A Just compl snr as far as the b4 wedWdone,

that sort of thing.

Q I see. For different events?

A Yes.

Q And these were events that were usually paid for?

A Yes.

Q And they were through the Caterer's; right?

A Yes.

Q Did Chris receive similar letters?

A I believe a carbon copy always went to him.

Q of your letters?
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A I don't know.

Q All right. Did you ever do any volunteer work for

any federal campaigns?

A No.

Q Did you make contributions to any federal

campaigns?

A No.

Q Do you know if Chris made any contributions to

federal campaigns?

A He always said he did. Whether he did or not, I

don't know.

Q Did he do any campaign volunteer work for

campaigns, Chris?

A I don't know.

Q Did anybody else at the catering business do any

volunteer work for the campaign, any of these federal

campaigns that we've talked to --

A No.

Q -- and made any contributions?

A No.

Q Did Chris ever solicit contributions to any federal

campaigns at work?

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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A VOW

Q Di he ever IW4 any corpox voods to the

ea taigns other than the -- through the orders we dine

today?

A No.

Q Nothing?

A No.

Q Okay. I think we're almost done but I'd like to

take a short break before we conclude. Let me step outside

for a minute and I'll be right back.

(Whereupon, an off-record discussion vas had.)

Q (BY Mr. McDonnell) I have one more little area.

I'm not sure if you'll know any of these people, but I vant
to see if you recall if any of these people were at the

eventz at the Ghameu residence. Thowas Ren1ell,

R-e-n-d -e-l-l?

A No.

Q Joseph Bradley, B-r-a-d-l-e-y?

A No.

Q Same spelling of last name, Bill Bradley?

A No.

Q Diana -- no, scratch that. Norman Dianda,

D-i-a-n-d-a?

A No.

Q Do you know him?
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know? Utbel norway, N~-'ey

A No.

Q George C. Swartz, S-w-a-r-t-z?

A No.

Q Vern Christensen, C-h-r-i-s-t-e-n-s-e-n?

A

Q

A

Q

A

Q

A

Q

A

Q

A

Q

A

Q

A

Q

A

Q

No.

Janie Greenspun, G-r-e-e-n-s-p-u-n?

Yes.

You do. Did she go to the event?

I don't know if she did or not. I can't re r.

And how do you know her?

Te ep family.

Tlby're famous, I mean well known?

Yes. lTI Las Vegas Sun.

They own it?

Ye".

And she works for the paper, does she?

Janie is Hank Greenspun's daughter who's deceased.

Diana, D-i-a-n-a, Fauci, F-a-u-c-i?

No.

Michael Fauci?

No.

Linda Lund, L-u-n-d?

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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A 30.

Q N-c-1-o-n-i1-q-1l,-e.

Q Isobel Pfeifer, P-f-e-i-f-e-r?

A No.

Q Linda Sterling?

A

Q

A

Q

A

Q

A

Q

A

Q

A

Q

A

Q

A

Q

F-r-i-a-s

A

No.

Antonio C. Alamo, A-i-a-m-o?

No.

Richard B. Banis, B-a-n-i-a?

No.

Alvin Baron, Bo-a-r-o-n?

NO.

James J. aieom, C-h-a-i-m-s-o-mn?

No.

Frank Fertitta, F-e-r-t-i-t-t-a?

Yes. I don't know if he was at the party though.

You do know him from how, from where?

Palace Station.

And what's his --

He owns it.

He owns the Palace Station. Okay. Charles Frias,

No.

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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Q You've 1h-6,iliri , tis t

A Yeah.

Q James Joyce, James A. Joyce?

A I not him, but I got to tell you, I don't know if

he was there and if he walked in right now, I couldn't

recognize him.

Q Arthur Marshall?

A No.

Q James E. Nave, N-a-v-e?

A No.

Q Frank A. Schreck, S--h-r-*-c-k?

A lo. I can't may that I know him.

Q Did you rea11 earlier you testified that

Mr. Karamnos bad an rt't y that you ouzldn't recall

his name. Do you know --

A Yeah, and I'll give it to you.

Q It was somewhere on there or you wrote it down?

A No. I didn't write it down. I ran across a name

here and it came to me. Chuck Thompson.

Q Chuck Thompson. Is he with a firm?

A I don't know. That's not the same as Judge Chuck

Thompson.

Q It's different?

**NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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Q No relation?

A I don't know if it's a relation or mot.

Q Was he at the Ohanem brunch?

A No.

Q Dinner. It was a dinner?

A Dinner.

Q Mike Sloan, Mike H. Sloan, S-l-o-a-n?

A I think Mike Sloan was there.

Q Okay. He's the first person you really --

A Because, you know, Mike Sloan is a big guy.

Q Big guy. How do you mean?

A Big man.

Q You mean big in size?

A Yeah.

Q And he owns something?

A He's Circus Circus. I believe ho' corporae

president or director of security. Something like that.

He's up there.

Q Okay. Do you know a Kenneth J. Sullivan, Jr.?

A No.

Q I think I might -- William E. Bannen, B-a-n-n-e-n?

A No.

Q Did you ever hear of a G&B Enterprises?

A No.
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Q I think thatIs it. I 9 t.'s it for me.

Thanks very mAch for cc inq today. V rally appreciate it.

We'll be paying you a witness fee of $40 plus mileage, 25

cents per mile. How many miles will it take you to go round

trip today?

A Five.

Q Five miles round trip. And would you like to sign

this deposition transcript? You have a right to read it and

sign it and they'll send it to us.

A Yes.

Q Can you come by the office, her office of the

Nevada Certified Reporters? We can take care of that

afterwards. They'll call you when it's done.

A Okay. Can somebody else pick up or do I have to

pick it up?

Q I believe you have to pick it up.

I'd also like to remind you that there's a

confidentiality provision under the Federal Election

Campaign Act that requires that no one talk about any of

this underlying substance.

By the way, I wanted to ask you, when was the last

time you've talked to Dr. Elias Ghanem or his wife Jody?

A Not since the Caterer's.

Q Have you heard from them in any form at all, a

letter or phone call?

1W AR
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A Ago,

Q now bout --

A I shouldn't say that. Two years ago I t"% ; to

Jody at a party in Las Vegas.

Q Do you remember where that was?

A It was at the Hart mansion, H-a-r-t, and it was for

the Nevada opera.

Q You were working there or were you attending?

A We were doing a party, and she was on the

comittee.

Q I see.

A And Gayle had tried to get their business for quite

some tins, and --

Q The Gbanes' business?

A Yeah.

Q I see.

A And just -- I've never been interested in it, to

tell you the truth.

Q Because of the reasons you stated prior, political

involvement?

A Yeah. And there is some skeletons I think in the

closet there that as far as insurance contracts and that

sort of thing that he's got that -- that I don't know that

it's good to associate.

Q I'm not sure that I follow the insurance contracts.
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wryahmostion aai4 provides medical cams uiaoctetWith

some of the union, specifically the culinary, and all sorts

of things that to se just sound iffy. I just don't want to

be involved.

Q Have you ever -- you said you talked to Lou Gamage

about a year ago; is that correct?

A As a matter of fact it was at the same party that

Jody Ghanem was at.

Q Oh, really?

A Yeah. And we just said hi in passing.

Q Did you ever speak to her at all about any of these

orders that we discussed today --

A No.

Q -- since the time that she placed them?

A No.

Q Nobody from either the Bryan cafeign or the

senatorial campaign or the democratic state party have

attempted to contact you in regard to any of these

transactions?

A No, not at all.

Q And have you not discussed this with them, with any

of those committees or personnel?

A No.

MR. McDONNELL: Well, thanks so much for coming



IS. m~u: no.

MR. NODOSMMEL: Okay. And thanks a lot. We'll

convene this daposition at this time.

* * * * *

(Whereupon, the deposition was concluded.)
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1, towe J.. oterh a41,aus, I, do hereby
certify and declare the within and foregoIng transcription

to be my deposition in said action; that I have read,

corrected and do hereby affix my signature to said

deposition.

STEVEN J. OSTERHAUS, Deponent

Subscribed and sworn to before me this day of

, 1992.

SotAry Roble
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a) s:

4 I, Monice Krupotic, a duly commissioned Notary

5 Public, Clark County, State of Nevada, do hereby certify:

6 That I reported the deposition of Steven J.

7 Osterhaus, commencing on Tuesday, October 27, 1992, at 9:30

8 o'clock a.m.

9 That prior to being deposed, the witness was duly

10 sworn by me to testify to the truth. That I thereafter

11 transcribed my said shorthand notes into typewriting and

0W) 12 that the typewritten transcript is a complete, true and

X) 13 accurate transcription of my said shorthand notes.

14 1 further certify that I am not a relative or

15 employee of counsel of any of the parties, nor a relative or
D 16 employee of the parties involved in said action, nor a

17 person financially interested in the action.

18 IN WITNESS WUHZROF, I have set my hand and affixed

19 my official seal in my office in the County of Clark, State

20 of Nevada, this 19th day of ember, 1992.
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23 MONI KRNPOTICCSN 312

24 Ft
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REPORTER'S TRANSCRIPT

OF

DEPOSITION

OF

JODY,. A " 9 m

aken on buefty, October 29, 1992

At 9:30 o'clock am.

At 701 East Srider Aveme, #800

Las Vegas, Nevada

NEVADA CERTIFIED REPORTERS
623 South Eighth Street

Las Vegas, Nevada 89101
(702) 386-9070
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For the Deponent:

Examination By:

mr. Reftner and

Mr. H aommDll

J. Ghan

1

2

3

4

999 i Street, LNW.
Washinqton, DC 20463

C. STANLEY IN, ESQ.
Hunterton & Naylor
300 South Fourth Street
Suite 1110
Las Vegas, Nevada 89101

I N D E X

Direct Cross Redirect Recross

3

EXHIBITS

Description

Copy of Newspaper Article

Copy of Photograph

Copies of Checks

Copy of Invoice
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61

62

66
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DIRECT EXAMINATION

BY MR. McDONNELL AND MR. REFFNER:

Q (By Mr. McDonnell) Good morning, my name is

Xavier McDonnell. With me today is Craig Reffner. We

represent the Federal Election Commission here today.

This deposition is being taken pursuant to

437(g) of the United States Code, Section 29 which gives

the Commission jurisdiction to take depositions of

witnesses. This deposition is being taken in relation to

certain catering orders by a comny called the Caterer's

that were in connection with some political fund-raising

events.

Will you state your name for the record?

A Jody Ann Ghanem.

Q Are you represented by counsel here today?

MR. HUNTERTON: Yes.

THE WITNESS: Yes.

MR. HUNTERTON: Stan Hunterton,

H-u-n-t-e-r-t-o-n.

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **

JODY AMD NO

was called as a witness by the Fedea 3laon

Commission, and having been first duly sworn, was

examined and testified as follows:

-T TIMM
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Q (BY xx Wo1~~s1)Iwud 101ii *6 s'

first of a11, you are a witues in this AStter, yoU 4"

not a rsApondent.

Have you ever had your deposition taken before?

A No.

Q I will go over some ground rules about the

deposition. Please give an oral answer, not just a

gesture; okay?

A Okay.

MR. HUNTERTON: I forgot to tell you that you

say yes and no rather than uh-huh or shake your head,

because the court reporter can't take a head shake.

Q (By Mr. McDonnell) He did a better job than I

did in explaining it.

If you don't understand the question, just say

so, let me know, and I will try to rephrese it for you.

A Okay.

Q If you don't know the answer, just say so at any

time. We will be taking some breaks throughout the

course of this deposition. Hopefully it won't go too

long.

What have you done to prepare for this

deposition?

A I spoke to Mr. Hunterton and just -- you know, I

think on the subpoena mentioned about any political

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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3 Q Who was with you besides Mr. MWteottm; afyohe

5 A Just Mr. Hunterton.

6 Q And your husband?

7 A And my husband.

8 Q That's all. Did you review any documents for

9 today's deposition?

10 A I have no documents.

11 Q You didn't review any documents?

12 A I don't have such documents to review. I have

Q Did you talk to anyone besides your attorney and

15 Dr. Ghaneu --

16 A NO.

SQ - about this matter?

.S A No.

19 Q Okay. You received a letter from us in June of

20 this year. Do you remember that?

. 21 A Anything that came through was sent over to my

1 22 husband's office. I think I recall reviewing something,

23 but I can't --

24 Q Since that time, receiving that letter, have you

25 talked to anyone from any campaign committees?

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **



3 A o

4 Q ormr avloyes of the Osterero , Xncotpotated?
5 A No.

6 Q Have you received any correspondence or sent any

7 correspondence to any federal candidates or committees

8 since that time?

9 A No.

10 Q In relation to this I mean.

11 A No.
13 i I A Yea.

14 Q I an not including Ilik, i f you soft a ofte to a

15 presidential di e or contribution, just tumse

- 16 particular

17 A NO.

18 Q -~matters. Okay. Would you give mo your

19 address?

20 A I live at 2901 Augusta Drive, Las Vegas, Nevada

21 89109.

% 22 Q Thank you. And how long have you lived there?

23 A I'm there five years.

24 Q Okay. And are you employed?

25 A No.

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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o Do yot own any bas ?

A Mo.

Q Okay. Are you a partner in any business?

A No.

Q Okay. Do you know someone named Chris

Karamanos --

A Yes.

Q -- or Christ. How do you know him?

A Just from years ago, you know, people talking

about him. I think I met him a few times.

Q Uh-huh. Were you friends with him?

A Personally, no. Not me, no.

Q Was your husband friends with him?

A I think years ago maybe. I am not sure.

Q Not sure?

A I know he knew him.

Q Right. Did he socialize with him?

A Not that I know of in my time, in my

relationship.

Q You were married back in 1988 to Dr. Ghanem?

A I was married in 1983.

Q Okay. You said you met Chris a few times?

A Uh-huh.

Q Where would that have been?

A Oh, just being out and about. We are involved

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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have seen him there.

Q Have you ever been out to dinner with him?

A No.

Q And have you attended any sporting events with

him?

A No.

Q Have you used the Caterer's, the company that he

owned? I would like to establish, you know, that he

owned a company.

A Yes.

Q The name of it, can you tell --

A Is it the Caterer's? Okay.

MR. HUWWBRTO: We were trying to remmber that

this morning. I couldn't reuember the name.

Q (By Mr. McDonnell) Have you used the catering

business called the Caterer's before?

A Yes.

Q And back in 1988 did you use the services of the

Caterer' s?

A I recall either one or two events where the

Caterer's catered at our home --

Q Okay.

A -- that I can recall of.

Q And are you talking about those events -- what

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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A As far asZcan - l- yah

Q Did you ever use them for any other kind of

events you had in your house or parties, social

gatherings?
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Q

A

Q

you know

THE WITNESS: No.

(By Mr. McDonnell) You did not call them?

No.

Is that speaking for you and your husband, or do

or --

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **

A No, unt-uh.

MR. HUMNTERTON: I would just like a point of

clarification here, and at any time you want to add

something, go ahead. And when you say did you yourself

use them, my review of the records, at least, indicates

that the Ghanem did not employ the Caterer' s, didn ' t pay

the Catrer's. Zt vould -- my supposition is that

ater campegs .ent was being held in thair home was

paying for that. I just wanted to the distinction

between, yes, they brought food to the ho and they

provided for the party, but you didn't call them, you

didn't make the arrangements, you didn't contract with

them?4



Ms oe thoahhis oftice. *41be the 7m7

3 spoken to them. asically -

4 Q Did you do any catering have cateing

5 companies operate in your house during 1988 besides the

6 Caterer's, Incorporated?

7 A During '88 I can only recall the Caterer's. I

8 can't recall if we used another company or not. If we

9 did, it was the Caterer's.

10 Q Do you entertain fairly frequently at your

11I house?

12 A Yes, I do.

13Q Did you in 1988 entertain fairly frequently?

14A A few, yes.

15 Q I am saying in addition to the politicalev s

t 16 that we talked about that you mentioned.

17 A Yes, I had a wedding inrune of '88, personal,

18 that was in the hose.

19 Q Did you entertain any business associates or

20 neighbors during that time in your home?

21 A No.

22 Q Okay. What company did you use for the wedding

23 you had in your home in June of 1988?

24 A I think it was the Caterer's.

25 Q You used them?

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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Q Did you pay for that teing or --

A Yes.

Q You did? Okay.

A That was a cousin of ours that I am pretty sure

that my husband would -- his office would know that

information.

Q They would. How many people were there,

estimate, at the wedding?

A 80 people.

Q Was Christopher Karamanos present at the

wedding?

A No.

Q Did you have catering servers there actuolly on

site; catering servers?

A Yes.

Q Any other occasion that you can think of, fairly

large gathering of maybe 25 or more people at your house

during 1988?

A Not during 1988. I can't recall.

Q So, did you yourself call the Caterer's for that

event, the wedding, do you think? Did you make the

arrangements with them?

A I think Dawn did, my husband's office.

Q Dawn?

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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Q who it that?

A my hsbandu s-rtoretey

Q Do you know her last name?

A Carson Smith.

Q Carson Smith. C-a-r-s-o-n?

A Yes.

Q Smith?

A Smith.

Q Okay. Something particular makes you think that

she arranged it?

A Uh-huh, because usually anything that we have at

our home Dawn will always organize. I am the one that

has the house ready. I an a gracious hoses. She does

all the detail work, the menu or t . I go -- I

will tell her what they would lik* and sbe follows

through with it and arranges it.

Q For the wedding did you tell her what you would

like

A

Q

A

Q

A

were any

Uh-huh.

-- as far as food?

Uh-huh.

Did she take care of preparing invitations?

That was done through -- I don't think there

invitations for that. That was done through

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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A There were no invitations for that.

Q Did you have any special requests of foods that

you ordered through the Caterer's as far as the menu

itself?

A I don't remember. I don't remember back that --

Q Do you know if the Caterer's was used by your

husband in connection with his business?

A I don't understand.

Q Okay. First establish -- is your husband

your husband is a doctor; correct?

A correct.

Q Does he own any businesses?

A Well, he has his medical center.

Q He owns the medical center?

A Uh-huh.

Q Do you know if he used the Caterer's for any --

for any parties or gatherings that he had at his medical

center?

A I don't know that answer.

Q Okay. Did you attend -- during 1988 did you

personally attend any parties at his business?

A During 1988?

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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A 2 dm'It 4"1 0 if it was 1f*W

Q You did e4tt "d

A Las Vegas Medical Center II was reamoled, and

they had a little opening for it, but I don't know what

year.

MR. HUNTERTON: When you say center, there are

actually five centers. They are 24-hour-a-day walk-in

clinic type centers.

Q (By Mr. McDonnell) The name is Las Vegas

Medical Centers?

A Correct.

Q Did you ever go to the Caterer's, the beiluess

itself called the Caterer's, Incorporated?

A No.

Q Do you know any employmm from the CrWa,

people eloyed by the Caterer's?

A No.

Q Did you ever -- do you know Steve Osterhaus?

A I don't know him personally. I heard the name,

though, before.

Q Do you know who you heard mention his name or in

what context it was made?

A I just heard his name through -- I don't know if

it was a bartender or something at one of the functions

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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Q One of the fWtaions at your house?

A No. I think it was for a black ti. affar thft

we went to for Nevada Dance Theatre or something.

Q All right. How about a Gayle Wiener,

W-i-e-n-e-r?

A I heard of her, but I don't know her personally

Q You don't know her. Nelson McKenna?

A No.

Q Mike Tate?

A No, no.

Q Annie Wagner?

A No.

Q Okay. I would like to focus a little noe on

the 1966 political events. You mentioned at eisst two

that cam to mind; is that correct?

A Uh-huh.

Q Could you tell us about those two?

A There was one -- one I remember. Again, I am

not sure of dates or exact time. I think it was like in

1988 time where they had six senators come to our house,

and I recall one for Al Gore.

Q Right.

A Now, I don't know --

Q At your house?

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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tA Y, at my hous. ,a not ,oure if thi lto e
2 one for Richard Bryan or not for the senate. Those are

3 the ones that --

4 Q So, you remember it, those two at least. There

5 may be a third?

6 A Yes.

7 Q Could be possible that the one for Senator Bryan

8 was also either the one where Al Gore was present or the

9 six senators were present?

10 A I am not sure if he was present at the one for

11 the six senators or not.

12 Q You are not sure?

13 A Al Gore was.

14 Q How about Senator Bryan who was then governor,
15 believe, if we have the time straight?

16 A I don't remember.

17 Q Do you remember the six senators; their names?

18 A I don't remember their names. Inouye, and I

19 don't remember the others.

20 Q Senator Inouye from Hawaii?

21 A From Hawaii. I don't recall the other ones. I

' 22 would have to --

23 Q Do you know how you and your husband got

24 involved in hosting that event?

25 A No.

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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Was that--

I was just -- like I said, his office said

ae know that there was going to be a function at my

home.

Q

A

Q

A

arranq

gracic

Q
have t

A

Q

A

Q

other

A

Q

dinner

Q

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **

His office did?

Yes. Everything goes through his office.

I see.

And I just made sure the house looked pretty and

re everything that has to do with the home and be a

me hostess. But how it started, I don't know.

Do you know if it was your husband's idea to

he event?

I don't know, no.

Do you reber an event with the six senators?

Uh-huh.

Do you remember what kind of event it was? In

words, was it a dinner, brunch, breakfast?

I don't recall. I don't remember.

Did you make --

MR. HUNTERTON: Four years ago.

THE WITNESS: I don't know if it was a lunch or

(By Mr. McDonnell) Did you make arrangements
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Q She did?

A Uh-huh.

Q Did you call back and forth to her to arrange

the details of what was to be served or what was -- when

the guests were going to come, who was going to be

contacted?

A No. She usually does the contacting of the

people

Q

A

Q

A

Q

to be

A

Q

A

Q

A

Q

A

Q

A

The guests?

They don't go over that with no, no.

They don't?

No.

Did you have any input at all ifnwolas going

invited to the *Vent?

No.

Wer, any of your friends there?

Not that I know of as far as friends.

Personal acquaintances?

No.

Neighbors?

No, not that I can recall.

Family members besides your husband?

No, not that I recall.

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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of the eVent, whet 4 1 r 4 ait h

A I really seriufely can't' , - bscaua

don't remember the time frame of it, If it was a brunch

or even who was really there.

Q Were you fairly excited to have six senators in

your house?

A Uh-huh, yes.

Q Do you remember telling other people about that,

friends and family members of --

A I usually don't discuss what is going on at the

home.

Q Why is that?

A Like I said, I just -- they tell me this is

going to happen, and I go and prepare for it, have

everything ready.

Q What are some --

A I usually don't -- you know, if it is a

political event happening at the house, I really don't

get involved in it. It goes through again like the

office.

Q To the extent you were involved, what is it that

you did to prepare during the day?

A To have the house ready, clean. Basically, you

know, making sure -- having the house ready for it,
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A That's all 1 have ever -- that was all t mver' do

for any function that happens unless it is personal.

Q Were you considered the host of the event?

A Me?

Q Yes.

A Yes.

Q You greeted the people you said?

A Uh-huh, yes.

Q Did you have a quest list?

A Not of -- you would have to go through the --

you know, my husband.

Q Did you have any kind of sign-in log at your

house for people who visit?

A Not at that time.

Q Didn't at that time. You do now?

A Yes.

Q You live at the country club; is that correct?

A Yes.

Q Is it inside the security gate?

A Yes.

Q Do people have to sign in in order to enter?

A You have to have a list for them to come

through.

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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A Yes.

How such work do you think you did to get roiy

for the event?

A Myself?

Q Yeah.

A Not much. I mean --

Q Now, you were told of who was coming before they

arrived; is that correct?

A No. I usually don't know.

Q You didn't know how many quests were coming

either?

A Well, I would know how many quests, but at that

time of that affair I cannot recall how many guets were

in my home.

Q But usally you would be told

A Yes.

Q -- how many were there?

A Yes.

Q You were provided a list of people who were

coming?

A It is usually typed up from the office, and then

they will send them to the gate. Sometimes it goes to

the gate, I don't even even see it. I just know that 40

or 50 people are coming for the home, and I prepare it

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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MW "ethis a twUNI&1O It mow"or
wre contributions collected or --

A I can't rrif it was' or'4 .

Q Do you know anyone from Senator Bryan's

campaign --

A No.

Q -- besides Senator Bryan?

A No.

Q Campaign workers you don't know?

A No.

Q How about from the democratic senatorial

campaiqn committee?

A No.

Q Do you know someone nged Lou e?

A I heard of the name. I haMve se her, you know,

like again if we are out socially, but I don't know her

persoMlly. Maybe it is hello, and that's as far as my

relationship --

Q You would know her if you saw her, though?

A I think. Yeah, I would recognize her.

Q What does she do?

A Doesn't she head -- I can't answer that

question. I don't remember who she is with. She is with

Harry Reid's -- no, she is with Senator Bryan. I really



C

4k

C

t')

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **

Q Justv Wn. -

A Just social h"l0 howI are You.
4 Q Okay. How about J. Brewer?

5 A No.

6 Q Never heard of him?

7 A No.

8 Q Robert Chlopak?

9 A No.

10 Q Okay. Was Lou Gamage ever at your home?

11 A Not that I recall.

12 Q Focusing back on the date when the six senators

13 were there, do you rember security people being there?

14 A No, not that I can rmober.

15 Q Do you r emobr secrity people coming before

16 the party began looking over your residece or anything?

17 A No.

1 Q Do you remember that ever happening at all?

19 A No.

20 Q Do you remember anybody from the Caterer's

21 company coming out to your house prior to any parties

22 that you had in 1988 to -- excluding the wedding -- to

23 make any arrangements for the event?

24 A If they did, I can't remember who it would be.

25 Q Is there a pool at your house?
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A Yes.

Q Did you ever have either one of these parties

out -- Al Gore party or party with the six senators --

held outside or --

A Yes.

Q -- near the pool? You remember that part?

A Yes, now, but I can't recall which party it was

for. Yes, there was one outside. I don't know if it

was -- I can't remember which one it was for, though.

Q I see. And were there tables out there?

A Yes.

Q Do you remember anything about that other than

tables?

A We had tables outside on the golf course.

Q Do you know where you got the tables from?

A That's the Caterer's.

Q They brought the tables?

A Yes.

Q Did you help them set up --

A No.

Q -- or did you inform them where you would like

to have the tables set up? Do you remember discussing

that with anyone?

A No. They said they would like to do it out on

the golf course, and they prepared those preparations for

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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Okay.

A -- to be able to do it 6" t% 'lfr cwurse

Q Do you revmber--

A If they could do it, that would be fine. And

they said they had the okay to do that. So, they set

then up.

Q Where did they get the okay?

A I am not sure, because you have to go through

the Las Vegas Country Club. So, I don't know who was

contacted there. That was the Caterer's responsibility

to do that.

Q Did you help then set up other than you :just

mentioned? Anything else you did to help the set up?

A No, I never help anyody s et Up.

Q Do you reeber people being there and setting

up the party, though?

A I remember then putting tables and chairs on the

golf course.

Q How many people were there doing that?

A I don't know.

Q Five to ten?

A I don't know.

Q Would it be over 20 people?

A I don't think so.

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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Q i'tblyItss" a 0

A Pr ly*

Q can you say ually it vas leteM 10

A I can't be exact on that.

Q You can't be sure it was less than 20 people?

A Honestly, I don't recall.

Q Do you think it was more than five people?

A Probably more than five people.

Q Okay. How many tables were there?

A I don't remember.

Q Do you remember the shape of the tables?

A I think we had round tables out thee.

Q Just trying --

A Could be round or square. I don't Imw.

Q You thought it was round?

A I think they were round tables.

Q I am trying to jog your memory.

A Sure, but I can' t remember how nmy.

Q Was it day or night?

A That was -- I remember being out on the golf

course. That was nighttime, early evening, nighttime.

MR. HUNTERTON: Less dangerous that way.

THE WITNESS: Huh?

MR. HUNTERTON: Less dangerous than being on the

golf course in the daytime.



~)

4

5

6

7

8

9

10

11

12

13

14

16

17

18

19

20

21

22

23

24

25

we.~nV.....m

Q (BY Mr. N oboenll) Wa1 tet axricm the time

they had a tournament at the country club?

A Okay. I don't know if there was a tournament.

All's I know is that, you know, sprinklers go on at a

certain time.

Q At night?

A And they said everything was under control so I

didn't have to worry about anything. And I guess they

went through the Las Vegas Country Club to get the

sprinklers off.

Q So, it was definitely evening; okay. Did

people -- gueot swi that night?

A No.

Q No one van?

A No.

Q Do you remmber anyone taking pictures?

A No, I don't remember pictures.

Q Taking pictures of the senators?

A I don't recall if there was a photographer or

not.

Do you remember if there was any speeches made?

I think the senator said a few words.

Senator Bryan?

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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MR. 1MUINd : I thouqht the questions rele

he event held for the six senators.

Q (By Mr. McDonnell) The six senators were

3

S4,

5

6

7

8

9

10

11

12

13

14

15

16

17

18

19

20

21

22

23

24

25

THE WITNESS: Not at that political fund-raiser

that I can recall.

Q (By Mr. McDonnell) Maybe I should introduce an

exhibit, might refresh your memory.

A I am just saying there was a few. So, I might

be getting mixed up who was at which one and --

Q Do you remember.a Chris Karamanos, the owner of

the Caterer's, being present at any of the parties,

political parties?

A No, I don't.

Q Let me introduce an exhibit here.

MR. REFFNER: Do you want to go off the record

while we get the exhibit ready?

MR. McDONNELL: That's okay, unless somebody

wants to say something off the record.

I would like to introduce -- mark this as

** NEVADA CERIFIED REPORTERS **

present

A

saying

there?

No, not at that affair.

MR. HUNTERTON: That's what I thought. Are you

Dick -- do you recall whether Dick Bryan was

T
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M. MWOTUOg: I Can t '*ead a date on this.

MR. MCDO M LL: On this one here we can see

the -- this one should be better. This is from the reel

of the news, April 25. I know it is not the best

legibility.

MR. HUNTERTON: This is Exhibit 1?

MR. MCDONNELL: Right. Yes.

MR. HUH?3RTON: Unless there were two of these

events that year, you may take it that the event

involving the six senators took place on April 25th or

the day beforb or day after, right in t4e,.

Q (By nrz' MCDonnell) Okay.

A I rI er there were dofinitel? eixaenators.

Q And in rsponse to Comission subpsa you have

provided us with a letter from Senator Inouye; is that

correct? I can -- I will introduce that.

Do you remember receiving a letter from Senator

Inouye?

A No, not to me.

Q Okay.

MR. HUNTERTON: The record will reflect that Dr.

Ghanem was the addressee, and it was sent to his office,

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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Q (By Mr. )NUDorM1ll) This docment nmber I sort

of clarifies that it is most likely that the event in

which the six senators were present was in relation to

Governor Bryan's 1988 senate campaign; is that correct?

A Senator Bryan's, yes.

Q Okay. Back to the day of the event. Do you

remember there being a press conference held at your

house?

A No.

Q or near your house or --

A No, I don't recall.

Q You don't recall that. Okay. Do you mmer

anything about the menu the day of the event?

A No.

Q Although this might sound tedious, I want to go

over some food and see if it may have been served that

day, some food and beverages, wines; okay? Don Perignon

champagne. Far Niente chardonnay, 1984 cabernet

sauvignon. Does that ring a bell?

A I have no idea what wines were served at my

home.

Q Would it be something you would -- Dom Perignon,

is that a champagne you would fairly frequently serve at

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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A I don't usually serve it. Special tif.tbeeI. Um

ftu Perignon, but I don't know if it Was served ait at

,,.tine or not.

Q Okay. Pate', Beluga caviar?

A I don't eat caviar. So, I wouldn't know if that

was served or not. Not my interest.

Q Do you remember the day of the party the

Caterer's -- their catering personnel?

A I am getting confused on two different political

events that you're talking about. About the six senators

now?

Q Six senators, April 24th.

A That was different than the one with the tables

up in the backyard. I think that was for Bryan.

Q You are saying the six senators was the one

different for Bryan?

A This is where I am confused.

MR. HUNTERTON: You think when the tables were

set up on the golf course, that was for Dick Bryan?

THE WITNESS: As far as I can remember. I think

the senators was a different setting, but I can't recall.

Q (By Mr. McDonnell) The six senators?

A I know I am getting confused.

Q Singular, Senator Bryan, okay. Still, how about

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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%am Al am* aoe the Al Gore event at your hon? Vst, is

a diferent one?

A Right.

Q So, there's three you said?

A I think there would be three.

Q Which one should I ask about first?

A That is why I am getting confused.

Q The one with the tables in the backyard?

A Uh-huh.

Q Were their personnel serving there?

A Yes.

Q In other words --

A That is what I can recall of.

Q And would it be sore than ten people serving,

les than ten?

A I think it was less than ten.

Q Less than ten. Was there someone cooking there

too as well?

A I don't recall.

Q Was there any loud music, live music --

A I don't remember.

Q -- live music at any of these three events that

you can recall?

A Live music?

Q Yes. A band or --

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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4 bwen in 1986?

A I know for the wdig there could have bee,

and yes, I don't remember. I don't know.

Q Okay. Let's focus on the event that was in the

backyard that was at night near the golf course.

A Right. Yes.

Q Okay. Did you know at that time that the food

was catered by the Caterer's, Incorporated?

A Yes.

Q Okay. And did you -- how -- vho did you

perceive vas the recipient of the food? In ,thervords,

vwx you orde-ed smeting from a cpeny --

A R 0qt.

Q -- soeody is the rciopdnt. Uio did you

consider the recipient of the food? Were you the

recipient, you and your husband?

A I -- that's the time -- that's the one where I
think we were going to go out of town, and I had a phone

call that I was having a fund-raiser at my home. So,

everything would go through my husband on that one. The

one that was tables set up at night, really nothing

comes -- anything that is discussed on a political level

or unless it is personal would go through my husband.

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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who?

A I don't know.

MR. HUNTERTON: He was asked to host the party.

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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A I had no -- i Md no idea at was being serv"

that night or who was coming to my home. I Just know

that I was having something at the house.

Q You have an idea what was served, but not

beforehand, you mean?

A Not beforehand. But I can't recall.

Q You can't recall the others --

A No.

Q -- not that you didn't know?

A I can't recall.

Q All right. Do you know -- did you bele*e your

husband was paying for thes. parties? Say, fac a ,

the party in the backyard. Did you believe he wW,

putting on that party?

A No. I don't know at that time who was putting

on that party. I think he was asked, but I don't know

who.

I It was asked?

I don't know.

I am not sure what you mean by that. Asked by

,k
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;to have the party at the h*ome.

Q (By Mr. McDonnell) Do you know if it was

someone from the conmittee or a friend or --

A I have no idea.

Q Do you know a Frank Schreck?

A Yes.

Q How do you know him?

A I know his wife, his two children. I know the

family.

Q Do you socialize?

A Socially.

Q Do you go out with his to dinner or --

A Once in a while. We have been out ulft them.

Q Have you ever had them over to your house?

A Yes.

Q You go over to their house?

A Yes.

Q For political events?

A Yes.

Q I see. Did Mr. Schreck ever solicit a

contribution from you?

A Contribution?

Q To a federal candidate or committee.

A Yes.

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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A r think so.

Q What do you recall about that during 199f8?

A Well, r don't recall exactly what I know.

Politically we have been to their home where a -- both

political and personal. If there were any checks or

anything, that would go through my husband.

Q You would sign the checks?

A I have signed a couple checks for --

Q Okay. Do you know if Mr. Schreck would

occasionally call either you or your husband to solicit

contributions?

A Nobody ever called me personally about any

political contributions.

Q Okay. Do you know whether your hsndwas

solicited on your behalf to sake a contribution to a

federal candidate or committee from Frank Schrock?

A I don't know if Frank personally called. I mean

you would have to ask Elias that.

Q In other words, Mr. -- your husband, Dr. Ghanem,

never informed you that Frank Schreck had called him and

requested a contribution?

A No, no.

Q The event with Al Gore that you had at your

home, what time -- do you know what time of year it was?

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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44oAI that?

A i don't know.

Q Okay. How about the outdoor party at night?

How many quests would you say were there? Let me say do

you think it was less than 50 or more than 50?

A I would -- more than 50.

Q More than 50; okay.

A I think anything is about 50 people that I have

had. I don't know. I don't recall.

Q How about the event that yo, think was s4#4wate

for -Senator Bryan? Would you tell me what you rr

of that event? Was that -- first of all, was it 4am :pr

Aigbt?

O That's the one where I think- it vas th tables

outside on the golf courde.

Q I am sorry. The six senators event,- do you

think that was day or night?

A I think it was nighttime.

Q That was nighttime too?

A I am confused.

Q Do you see in article 1 where it says -- second

to last paragraph on the second page of that document,

the fund-raiser --
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Q suafay morning. Do you believe that?

A Could have been-a brunch. I really -- I

answer that because I don't remember.

Q All right. I an just trying to determine

whether by you reading this paragraph, does that refresh

your memory of the event?

A I don't remember if it was a brunch at my home.

MR. HUNTERTON: Just for clarification, there is

no mention in this article of the Ghaness' home or --

MR. McDONNELL: That's right.

MR. HUWRZRTON: -- or this being the

fund-raiser. They may have engaged in more than one

event. So, I don't see it as necessarily associating the

reference to this paragraph to a Sunday morning

fund-raiser with the Ghanems Yeah, logically that could

be it, but they may have been some hore else that

morning.

THE WITNESS: I don't recall if it van morning

or afternoon.

Q (By Mr. McDonnell) This does nothing to help

refresh your memory?

A No.

Q Do you think you may have had a brunch at your

house in connection with a political event?

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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Not

Oka

Yes

Any

No.

Was

No,

)W.

king. I don't remember.

y. Do you re r meeting Senator Gore?

e been.

Was any other senator or congressman there, U.S.

Not that I remember. I don't know, can't

I really can't remember. I don't even

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **

A

Q

A

Q

A

Q

A

don't knc

Q

senator?

A

remember.

A C..d Ve b a brwa but I ,ant a ay

was. I don't rmember.

Q The event with Gore, you don't rmemlber what

time of year that vas either?

A No.

Q Do you remember what office he was running for?

A Wasn't he running for President? Presidential?

Was Gore running for President in 1988?

MR. UTETON: You are indicating that you are

not sure.

THE WITNESS: I am not sure. I an not sure.

Q (By Mr. McDonnell) What do you remember of that

event?

one else do you remember meting?

his wife there?

not that I recall. She could ha,
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senators.

Q Well, you had the round tables; right?

16m" 6t vem at. -my b**.

Q D you r er g lly pretty good, or wo 1d

you consider yourself to have a very o msory or poor

or just average?

A Average going back that far.

Q Do you remember since that time discussing with

anyone when any of these senators came to your home?

A No.

Q Were you excited about the parties, having these

politicians at your house?

A Yes.

Q Do you remember calling people up afterwards, or

did you call up people afterwards to tell then about the

event?

A No.

Q Do you have any children?

A Yes.

Q Do you rememr, did you tell your children

about the event or discuss it with them?

A I donut discuss it with my children.

Q Okay. The one with the six senators, was that a

sit-down dinner or buffet?

A If I recall it was. I don't remember six
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Q What is --

MR. HUNTERTON: That was for Dick Bryan.

MR. McDONNELL: Okay.

MR. HUNTERTON: I want to make sure she is

answering about the party you are asking about because

sometimes you are saying senators, and she is answering

senator, singular.

Q (By Mr. McDonnell) Okay. Okay.

A Iseat your so.

Q Mad to do with the thing abot -0 I will

rephrase it. The party with the rofnd tables -- oh, you

said a sit-down buffet. I am not sure what that means.

A I don't know if it was a sit-down or a buffet.

It could have been a buffet, could have been sit-down. I

don't recall.

Q Okay. You said something about you were going

to go out of town and then you had -- you called up and

were informed you were going to have this party?

A I had a -- a phone call. Somebody said they

were coming to my home, and I said I didn't know about
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1ftite 'eMvr 'Wuppied to be goqig on a trip. '

hyI said I really don't know soietime what is jobig

on. My husband, his secretary, or if someone has asked

him to do something political, they didn't come and call

me or ask me. Sometimes I really don't know what is

going on.

Q You were planning on going out of town. Where

was that you were planning to go?

A I think we were going to Mexico.

Q You and your husband?

A My husband.

Q Anybody else?

A Parvin and Ted Jacobs, Oman and Irvin oalesky.

Q Six of you?

A Uh-huh.

Q Were they friends?

A Yes.

Q Did they come to your fund-raiser events?

A No.

Q Who called you up to tell you you were having

the events, Dr. Ghanem or --

A No, I can't remember who it was. I just

remember -- you know, I don't remember who it was that

called.

4-t
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fthe due with fte six seators --

A Right.

Q -- we have the one with Snator Bryan.

A Right.

Q Were these closely related in time, close

proximity in time?

A I don't remember.

Q They are both within 1988 though; right?

A If I recall correctly, I would say it was in

1988.

Q The event -- evening event, do you remebr if

it was very warm out or cool or --

A I don't reember the weather. I can't recall

the date exactly.

Q Did it rain at any of the events that you can

recall?

A Not that I know of.

Q Were any of the events held inside your house,

any of the three?

A Yes.

Q Do you remember which one?

A All of them are held inside my house.

Q Inside as well as -- some were outside as well

as inside, but all -- how about one that was the --

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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A Ret your question.

Q Well, the one for Senator Bryan, I think I got

it straight now, was outside?

A Right.

Q The dinner was served outside, part of it

inside?

A Cocktails and dinner.

Q Dinner was inside as well as outside?

A Cocktails and dinner outside on the round

tables.

Q And then the other parties, were they indoors or

outdoors or both?

A Depending on weather. Inside, outside, I don't

remember. I don't remember.

Q Do you remember if any of the parties were just

cocktail parties as opposed to having dinner?

A I don't remember. Usually have some sort of

food.

Q Now, you said that Dr. Ghanem usually let you

know let you know about these parties. Who was it that

contacted him to --

A I don't know. You have to ask him.

Q Was it some person or entity requested he hold

these parties?

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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A I don't knov.

Q Okay. Never discussed that with him?

A No.

Q Is your husband politically active?

A Yes.

Q You say that -- you are referring to the fact

they hold parties at your house.

A Yes.

Q And you attend a lot of political evonts?

A Yes.

Q A good deal of them?

A Uh-hub.

Q During 1988 did you attend a good -dei of

political events?

A Durinq that year, yes.

Q Okay. I think --

MR. HUNTERTON: What you are saying, as a

general rule, over the years since you have been married

you have gone to a lot of these events with Elias, but

you can't separate out 1988 from '87 or '90; is that

fair?

0
THE WITNESS: Yes.
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Q(BY me* NOcoum.1 It was a yer wnw* :,

Bryan tin for sewet, I belieVe; is that co-rect?

A I mean -- I have to -- yes.

Q Did you know 1988 was an election year for

president?

A Right.

Q You know that. Do you think you went to any

events in connection with the presidential election?

A Not that I recall for president, no.

Q Do you think because it was the year of the

presidential election that you may have attended more

events than in other years?

A That I attended more?

Q Yes.

A No. I go to a lot.

Q Who vere some of the people who your husbndand

you socialize with at these events?

A People that are at the home. We usually --

Elias and I and usually Frank Schreck comes to our home

and his wife, Mike Sloan and his wife.

Q Mike Sloan?

A Uh-huh?

A The rest are guests and --

A I don't recall people -- all the people at my

home.

-T 
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You can't recall?

home?

A

Q

these

Correct.

What does he do?

He works for Circus Circus I think.

He works there. Do you know his position?

I don't know his exact position.

Does he own Circus Circus?

No.

Do you know who owns it?

Yes.

Who is that?

Willian Sennett, Mr. Bennett.

How do you know his?

Just he is a friend of ours.

Personal acquaintance?

Personal.

Does he ever come to any of these events at your

No, no.

All right. And who else do you see about at

places?
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A a (No audblo rp .)

Q You are saying you &in't knov?

A I don't know.

Q I understood it, but I donIt know if the

reporter got it. So, do you remember meeting Senator

Reid at your home?

MR. HUNTERTON: He has now switched.

THE WITNESS: Oh, gosh.

MR. McDONNELL: Pardon me?

THE WITNESS: Harry Reid?

MR. HUNTERTON: You just said Harry Reid.

I said, he has now switched.

THE WITNESS: To Harry Reid.

MR. HUNTERTON: This is the first time Reid has

been mentioned.

Q (By Mr. McDonnell) Okay. I an sorry. Alluded

to in the article. Okay. Fine. Did I say Harry Reid or

Senator Reid? I think I said Senator Reid.

Do you remember meeting him at your house?

A Yes. He's been at my house.

Q More than once?

A I can't recall how many times, once or -- I

don't know. I don't know.

Q Okay. Another senator. Do you remember Senator

Kerry, Bob Kerry? Do you remember meeting him?

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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Q teft canted?

A I can't put a face.

Q How about James Exon?

A No. I can't put a face to it.

Q We already mentioned Senator Inouye; you

remember that?

A Yes, I remember Inouye and Kerry. The face I

could see.

Q Back now to Senator Gore. When he was running

for president in 1988 and you said you met him at your

home, did you ever socialize with Senator Gore?

A No, no.

Q Were contributions collected at your ,bo0 at any

of those events?

A I don't recall.

Q Do you remmer contributions ever being written

or collected at your home?

A Not that I recall.

Q Did you receive any mail from persons attending

these events at your home in 1988?

A No.

Q Never did?

A No.
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A No. Like r Kd that tVouM l t o '-og the

office. Nobody ever that I can recall calls me at home

about anything home unless it was personal, no.

Q All right. In addition to your husband and

Dawn, do you know anyone else who handles these events on

behalf of your husband?

A No.

Q Did you have input on the menu of what was to be

served at these events?

A Not that I recall.

Q Didn't call you and ask you to -- what you would

like to have or anything like that?

A No.

Q Not that you recall?

A Not that I recall. Like I said, usually the

office handles that.

Q Okay. Does your husband have an active

involvement in what is going to be served?

A Yes.

Q He does?

A I guess. I would say so.

Q I notice some laughter. Is there something

about that or --

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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Q (By Mr. McDonnell) Okay. Let's -- I would like

to take a short break now. I don't think we are going to

be, you know, such longer. So--

A Okay.

(Whereupon, a recess was had.)

Q (By Mr. McDonnell) Back on the record.

I just wanted to clarify about the wedding. Was

it a June wedding 1988?

A June, uh-huh.

Q You night have said this already, bu rid you

receive a bill from the Caterer's?

A Not that I know of.

Q Went to your husband?

A Yes.

Q Do you remember your husband ever discussing

with you the cost of any events catered by the Caterer's,

Incorporated?

A No, no.

Q I would like to introduce -- well, first I am

going to read off a few names of people who may have been

at some of the events at your home, wondering if you

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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A Okay.

MR. HUNT3RTM: For caerift0tinm, h6n you say

events, are we talking about the three events which bae

been the subject of the questioning?

Q (By Mr. McDonnell) That's correct. Three

political events; right.

Antonio Alamo, A-i-a-m-o?

A Yes.

Q Do you know him?

A Uh-huh.

Q How do you know him?

A Just from acquaintance, meeting him, just

from -- you know, I think he works at one of the hotels.

Q He works at one of the hotels?

A I an not sure.

Q Circus Circus?

A I don't think.

Q Did he ever go to an event at your home, any of

the three events that we are discussing?

A I don't recall if he did or not.

Q Okay. Do you know a Richard Banis, B-a-n-i-s?

A I have met him, yes.

Q In what regard did you meet him?

A I know him from being out socially.

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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6 A

7 Q
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9 A

10 Q

L1 A

L2 Q

L3 A

L4 Q

L5%

L6 Q

No.

Jam --

I can't recall the name.

James Chaison, C-h-a-i--s-o-n?

A No.

Q Frank Faretta (phonetic)?

A No.

MR. HUNTERTON: Fertitta.

THE WITNESS: Oh, oh.

Q (By Mr. McDonnell) I was about to say --

F-e-r-t-i-t-t-a?

A Yes.

Q You do know him?

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **

I do.t rusl it ber..

Do you know if he obviowly, Im dutb't khow

came to the political event?

I don't know. I can't remember.

Have you ever seen him at any other political

involving federal candidates?

No. Just socially.

How about Alan Barron, B-a-r-r-o-n?

No.

You don't know him?
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Qt MW G you k~w.Ida?

A Just socially, o...m.dy" -ftai

Q Has he ever been to your hwm?

A Yes. Senior or junior are you talking about?

There's two.

Q He works or he owns the Palace Station Hotel &

Casino, or do they both?

A I don't know if it is senior or junior.

Q Frank J. Obviously Frank J -- they are both

Frank J.

A Senior has never been to my house that I recall.

Q Not senior. I could look up -- would you know

his address?

A No.

Q Okay. Do you know if they have attded those

political events we are talking about today?

A Not that I recall.

Q Charles Frias, F-r-i-a-s?

A No.

Q No, you don't know him at all?

A I don't recall the name.

Q Okay. How about Fletcher Jones, Jr.?

A Never been to my home. I don't remember.

Q You just know him generally?

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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A No.

MR. HUNTERTON: Jim Joyce Advertising?

THE WITNESS: Yes. Sorry.

Q (By Mr. McDonnell) Is he a friend?

A Just social acquaintance.

Q Has he been to your home?

A Not that I recall.

Q So, obviously you didn't know if he came to the

1988 events?

A No.

Q Arthur Marshall?

A Yes.

Q Do you know his name?

A Yes.

Q Has he been to your home before?

A Yes.

Q was he at any of the three political events?

A I don't recall if it was those three.

Q Did you see him at any other political events

you have attended over the years?

A Yes.
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Q YOU be"s?

A And neighbor, too.

Q Oh, he is?

A I see him.

Q Do you know his wife?

A Acquaintancewise, yes.

Q Did you ever invite them over to your home, you

personally ever invite them over for any parties or

events or get-togethers?

A No.

Q Your husband may have?

A May have, yes.

Q James Nave, N-a-v-e?

A Yes.

Q Do you know him?

A Yes.

Q Has he been to your home?

A Yes.

Q Is he politically active, attended political

events?

A Yes.

Q Could he have been at the political event at

your home? Was he at a political event at your home in

1988?

A I can't recall that. My husband would.

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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no, you 4 t ay he wet :

A no. I can'tre llwowat 1 t at*

hme. I know that they are -- you asked as I tm

socially before.

Q Right. Okay. Kenneth Sullivan?

A Yes.

Q Do you know him?

A Yes.

Q And how do you know him?

A He is a friend.

Q A fTriend. Is he a neighbor as well?

A No. A friend.

Q Has he bmee 'to your home for din-er

A Yes.

Q or anything. Okay.

Was he involved -- did you see hIW at various

political events over the years?

A He doesn't go to many, no. I know his as a

friend.

Q Do you know if he was at any of the three

political events?

A I can't recall if he was there or not.

Q William E. Bannen, do you know him?

B-a-n-n-e-n?

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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Q
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A

Q

A

Q

A

Q

A
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one.

A

Q

A

Q

A

Yes*

Bill. YOU kno his?

Yes.

How do you know him?

He was a partner with my husband.

He was. Okay.

Las Vegas Medical.

Las Vegas Medical Center?

Uh-huh.

Has he been to your hone?

Yes.

Does he go to political events very often?

Not often.

Have you seen him at *ar over th ye z?

Not that I recall.

Okay. Was he at your house at that event?

I can't recall that.

Any of these three events of 1988. Okay. Next

Dr. Elias Ghanem.

That's my husband.

I am pretty sure he was there that day; right?

Yes.

Michael Gaughan, G-a-u-g-h-a-n?

Yes.

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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Q

A

QA

Q
A

Q

recall

home?

YOUkM ,.n

And how do you know him?

Acquaintance, social.

Have you seen him at any political events?

Yes. Yes. I can't recall --

Can't recall the particulars. Okay. And you

whether he was at any of the three events at your

A I don't know.

Q A few more people. I will move on to the

exhibits, which will be the last portion, just going over

some of the exhibits that you have produced for us or

your attorney has. Okay.

Thowmas Drendel, D-r-e-n-d-e-l?

NO.

Don't know. Jack Bradley?

No.

William 0. Bradley?

No.

William 0. Bradley, two different --

No.

Bill Bradley?

No.

Norman Dianda, D-i-a-n-d-a?

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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St~kas seator?

MR. NMIX3N L: I don't believe so. He is froa

Reno.

MR. HUNTERTON: Probably not.

Q (By Mr. McDonnell) Okay. Ethel Morvay,

M-o-r-v-a-y?

A No.

Q George Swarts?

A No.

Q Okay. Janie Greenspun?

A Janie?

Q Yes.

A Yes.

Q You know her?

A Yes.

Q How do you know her?

A Acquaintance.

Q Do you know what she does?

A No.

Q Does she work?

A I don't know. I don't remember.

Q Have you seen her at political events?

A Not that I recall.
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A Vern Chrlsenwsn? is that

Q Do you recall?

A The name sounds familiar. I

Q Diane Fauci, F-a-u-c-i?

A No.

Q Michael Fauci, F-a-u-c-i?

A No.

Q Linda Lund, L-u-n-d?

A No.

Q Robert Nofonigle?

A No.

Q Isobel Pftifer,

A No.

Q Linda Sterling?

A No.

V

don't recall.

MR. NCDOMMLL: Okay. I was going to introduce

a few exhibits here and see if you can identify them.

Okay.

Can you mark this Exhibit 2, please?

(Whereupon, J. Ghanem Exhibit No. 2 was marked

for identification by the Notary Public.)

Q (By Mr. McDonnell) Mrs. Ghanem, do you

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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recopr Is doi C =amnt?
A I think that Went to ElIM' oftice. timn't b

to the home.

Q What makes you think that?

MR. HUNTERTON: By way of explanation we found

this yesterday in Dr. Ghanem's office.

Q (By Mr. McDonnell) Okay. When you were

reviewing in preparation for the subpoena?

A Right.

MR. HUNTERTON: Right.

Q (By Mr. McDonnell) Okay. And does that -- do

you recall being at that event?

A No.

Q Did you ever hear of the Opryland Hotel?

A No.

Q Okay. Did you ever go to Tennesse for any kind

of fund-raiser?

A No.

Q Nashville?

A No.

Q Okay.

A I've never been to Tennessee.

(Whereupon, J. Ghanem Exhibit No. 3 was marked

for identification by the Notary Public.)

Q (By Mr. McDonnell) Do you recognize these

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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A Yes.

Q Oh, yes. I am sorry.

A Yes.

Q Could you identify what they are?

A This check here I am pretty --

MR. HUNTERTON: Referring to 1299.

MR. McDONNELL: 1299.

MR. HUNTERTON: We have a lot of checks here.

No will refer to them by numbers.

That is your signature on that one?

THE WITNESS: Yea, it is my sigma.

Q (By Mr. McDonnell) Did you Vritw Out this

check?

Yes.

Is it to the Senator Bryan Campaign --

Yes.

-- dated January 10th, 1988?

Correct.

Okay. In the amount of $2,000?

Right.

Do you remember making this contribution?

Yes.

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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A signed it.

Q Did someone ask you to make this contribution?

A That was when they had the -- my husband and I

wrote the check. I wrote the check.

Q Was this in connection with any kind of

fund-raising event?

A I think that is the one that I was talking

about, Senator Bryan.

MR. HUNTERTON: You associate this check with

the party out on the golf course?

THE WITNESS: Yes, yes. That's what I --

Q (By Mr. McDonnell) Could it be that the party

was in January of 1988?

A If I recall. I mean I don't remmber dat. I

thought that was in reference to that --

Q Okay.

A -- fund-raiser or dinner, whatever. I don't

know what it was.

Q All right. I am from the East Coast. I an not

familiar with the weather here. Is it pretty warm here

in January that you could have an outdoor party in the

evening? Generally speaking. I know it is hard to

remember details.

A In January it's cool.

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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Is that no longer in existence?

No.

It is still in existence?

No.

It's not?

No.

Did you have any partnership interest in this

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **

p~.

m

H. M1 L It ao tell you 6' 1101w iat

fout "he 119h desftt V0a4er It is cooler* he*e 1o thbe

vinter than people think. A lot of tourists come vth

their short sleeve shirts, they get cold out on the Strip

at night. But I have also been waterskiing Christmas and

New Year's. So, you know, kind of depends on your

tolerance for the cold and how the weather is going,

although I would say in all candor you probably wouldn't

schedule an outdoor nighttime affair in January. It's

apt to be brisk.

THE WITNESS: I don't recall dates.

Q (By Mr. McDonnell) Okay. And can you turn to

the third page of this document, Exhibit No. 3. Do you

recognize any of these checks?

A I don't know about these checks.

Q Okay. And do you know &B Enterprises?

A That was the partnership with my husband and Dr.

Dannen.

Q

A

Q

A

Q

A

Q



.7*

!]6

7

8

9

C4 10

L . . 11
..12

14

17

19

20

21

22

23

24

25

MR. : Okay. Over to the left says

Jody Gam, and the date is 4-24-88.

MR. McDONNELL: Okay.

Q (By Mr. McDonnell) Then if you look at the

look at the other page of that document --

MR. HUNTERTON: The first page?

Q (By Mr. McDonnell) Yes. The first page

purports to be an order from the Caterer's dated May 16,

1988 made out to Governor Richard Bryan, Las Vegas,

Nevada.

Do you see inside the description, what it says

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **

A a

XR. =L: Okay. I would like to prIAaae

.one more exhibit, Exhibit No. 4.

(Whereupon, J. Ghanea Exhibit No. 4 was marked

for identification by the Notary Public.)

MR. McDONNELL: Okay. I will help you out a

little bit then. On the second page look about halfway

down there is an order number 836.

MR. H RT: Where?

MR. McDONNELL: On the second page.

MR. HUNTERTON: Okay.

MR. McDOWELL: It is very difficult to read, I
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Q Can you read the date?

MR. HUN 1 M: Dinner at Ghanem residence.

THE WITNESS: 4-24. April 24.

Q (By Mr. McDonnell) The amount?

A The amount, 13,500.

Q Right. And do you know at the bottom between

where it says thank you and the address of the business

it has job order number?

A Uh-huh.

Q And can you read that job order number?

A 836.

Q back to the second page. We identified where

your nase is handwritten on this documnt.

A Right.

Q And can you read the job order of that?

A 836.

Q Okay. I know you testified earlier that you did

not place any orders?

A No, I did not.

Q Okay.

A I did not.

Q Do you have any idea why your name would be on

this ledger?
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Q Down paysnt?

A Dwn payment.

MR. HUNTERTON: Job order, that is the number.

Down payment, okay, like maybe $6,750 for this.

THE WITNESS: I don't know why my name is on

there. I didn't place the order for the food.

Q (By Mr. McDonnell) Okay.

A

Q

sort of

It is not my writing.

Can you read what it says across the page there

handwritten?

MR. HuNTERTON: The part that's been scratched

out?

Q (By Mr. McDonnell) It is a copY of a portion

that has been marked, highlighted, doesn't copy. So --

well, I don't know if you can make out what it says. If

you can, tell us. If you can't, then that's fine.

A I can't figure that out.

Q Okay.

MR. HUNTERTON: Can you read it?

MR. McDONNELL: It says political contribution.

MR. HUNTERTON: Oh.

MR. McDONNELL: Well, okay. I would like to now

just break for a very short recess. Be back in a minute;

okay?

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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(Whe , n, waa te s a d.)

M. McDOWWZL: before we wrap it up, Craig Ma.

, a few questions for you; okay?

Q (By Mr. Reffner) What I want to do is kind of

recap a few things and ask you a few questions.

A Sure.

Q We were talking about three events hosted at

your house in 1988.

A Right.

Q That would have been for Senator Bryan. The

other would have been an event which six senators

attended.

A Right.

Q The third being an event for Al Gore.

A Right.

Q Now, you had looked at a contribution cheok,

check on the account for you and your husband that you

made to Senator Bryan's campaign dated in January of '88?

A Right.

Q Now, I am trying to get a sense of the time

frame here. Do you think that the Gore event could have

occurred in 1987? If we could put these events in

sequential order, chronological order, which event do you

think would have occurred first?
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A -Iwo1 ~d ytW ~~n e

first, but I r"s1l#4 bal ealte t.

Q That's fine. And Which one 40 You think voUld

,have occurred second?

A The senators, six senators, and then I would say

it would be Bryan.

Q Bryan. Now, the invoice from the Caterer's is

dated May of '88?

A Uh-huh.

Q Would that have been for the six senators, that

being the second one in chronological order?

A 45 quests? This would be the 45 quests. I

think that's the -- that would be. I think that is that

dinner out on the golf course.

Q Being for the Bryan campaign?

A Yeah.

Q So then the newspaper article which is dated

April --

MR. McDONNELL: 25.

Q (By Mr. Reffner) -- April 25, that would have

been for the six senators?

A Right.

MR. HUNTERTON: Logically, the invoice, which is

Exhibit 4, would be for the six senators if the newspaper

article is April 25.

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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YtW!WSM: Rtqht.

MR. MWWM: That doen't mean it's so.

T E WITNESS: Yep.

MR. HUNTEROM: That is one reason to match them

up.

THE WITNESS: Okay. I think this is for that

one outside.

Q (By Mr. Reffner) Now, in the case of the Al

Gore event, do you recall contributing to Al Gore's

campaign?

A I don't recall.

Q Do you know if you did?

A I don ' t remember.

Q If you--

A I don't remember.

Q If you had contributed and you had -- and if you

had contributed by check, do you know who would have

signed the check; you or your husband?

A My husband. I mean, if there was any

contribution it would be through him.

Q What about in the case of the Bryan campaign;

you signed that check?

A Uh-huh; right. That's correct.

Q So, why would he have signed the one for Gore?

You had signed the one to Bryan.
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A epnigon thel amount, I guess, yW~ woul4 qiv*

to a contribution.

3 Q Depending on the amount?

4 A I mean I don't know.

5 MR. HUNTERTON: Are you saying you have some

6 general understanding of there being limits in federal

7 contributions?

8 THE WITNESS: Limits in contributions, and I do

9 not recall giving anything to Al Gore.

10 Q (By Mr. Reffner) Let me go ahead and ask you

11 about the event for Senator Bryan. We had talked about

12 that event possibly being at night?

13 A Uh-huh.

14 Q Do you recall any special lighting equipment,

15 any type of lighting arrangement?

16 A There were spotlights on our trees, yes.

17 Q On the trees. Now, on your trees, or were these

18 trees on the golf course?

19 A No, on the country club.

'? 20 Q And when we talk about your residence as

21 compared to the country club, might you ever refer to an

22 event at your house as being on the country club, or

23 would you distinguish the two?

24 A The reason I am saying the Las Vegas Country

25 Club, because that's their property. Anything that goes
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~a~tmI Ai 4em t: hey va jjWd qavone to get

4-fusion to put those tables on the Law Vegas Country

f ,t1ub grounds and to put a spotlight up on that tree.

Q And the lights in the trees as well?

A Right. That has nothing -- we have no say in

that.

Q In the case of the Bryan campaign, was there

food served there?

A Yes.

Q Do you recall what type of food night have b

served?

A

Q

A

Q

occ&as

Q

here,

A

of f ice

Q

senatc

A

en

No, I don't. I don't recall.

You host a lot of fund-raisers at your house?

Yes.

Mat type of food would be appropriate for an

Ion at night?

MR. URflRTQ: Depends on the tine of year.

(By Mr. Reffner) Again, talking in time of year

we are dealing with Nay, April.

It's usually -- like I said, they go through the

., and whatever my husband might suggest to them.

In the case of the event in which the six

)rs attended --

Okay.

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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A I do not recall the tS* that we had that. I

can t remembr.

Q Going back to how you vould be notified that

these events were going to occur, someone from your

husband's office would call you?

A Right.

Q Did they ever tell you the names of the people

who would be coming --

A No.

Q -- to these events?

A No.

Q Did they ever tell you to set up or wake -any

type of special arrangments to rmive tickets for the

incoming guests?

A No.

Q Did they ever tell you to set up any type of

logbook to record who came?

A No.

Q Was there anyone there who would monitor the

guests that were coming in and out?

A My husband's secretary.

Q And how would she do that?

A I don't think at that time in 1988 she was doing

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **



S -this. I don't kabo.

2 Q So, any -- did tbey,'*er have -ov s any

3 arrangements to receive checks?

4 A No, I do nothing. Nothing about the financial
AI

5 part at all or the quest list.

6 Q Now, in the case of the wedding that was at your

7 house, did any part of the wedding carry over onto the

8 property of the golf course?

9 A Yes, yes.

10 Q Did you have to receive permission from the

io 11 country club to do this?

1W 12 A I can't remember. I can't recall. I can't

p 13 recall who I used for the wedding. If it was the

-;OP 14 Caterer's or not I don't know.

15 Q Well, if they had carried over onto the property
D

16 of the country club, would you have had to a"

17 arrangements with anyone at the country club for this?

18 A No.

0% 19 Q Who would have?

20 A I don't know if the Caterer's did that one or

21 not the wedding.

22 MR. HUNTERTON: Whoever the caterer was?
14

23 THE WITNESS: Whoever the caterer was does that,

24 yeah. I wouldn't be involved in that.

25 Q (By Mr. Reffner) Let me go back and ask you

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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about both the Bryan event and t.-- OVat Whes te *IN

senators attended. Did you receive my kind of

congratulations for hosting these events?

A No.

Q Any kind of thank you notes?

A No.

Q Anyone ever pass you on the street and

congratulate you for these events?

A No, not that I recall.

Q One last point. At the beginning of the

deposition you had given us your address. The Bryan

event, the event for the six senators and the Gore event

would have occurred at that address?

A Right.

MR. RNFFNER: Okay. I don't have anyhing.

Q (By Mr. McDonnell) How many resident& would you

say lived in the country club, in the Las Vegas Country

Club?

Gosh I don't know.

Okay. How many --

The whole country club?

I am trying to get a feel for how big it is.

MR. HUNTERTON: It is big.

MR. McDONNELL: Hundreds of homes?

MR. HUNTERTON: Hundreds of homes and some

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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* they hold events?

A The Las Vegas Country Club is -- has a

clubhouse.

Q Have you ever attended any political events

there?

A No.

Q Never. Okay. You said Dawn may have more

recently I think may have greeted guests at your events;

is that correct?

A Yeu.

Q Okay.

A I do not hanle any of that.

Q Gre.stn quests; okay?

A Iamn--

Q I a getting a clear picture of that. Did you

incur any e or expenditures for any of these

events that you held at your house during 1988? Did you

have to purchase anything?

A Not that I recall.

Q Okay. All right. Anyone from any committees

give you any instructions about holding events in your

home?

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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for Al

A

Q

you ar

A

Okay. Did ya*Temt1 yzaytin

requireants?

No.

I notice that in the documents received there

contribution for a -- copy of a contribution check

Gore?

Right.

okay. Now, you searched those documents, and

e pretty sure there was no contribution given?

None that I am aware of.

Q So --

MR. MUNTERTON: Let ae also add, since Mrs.

Uamm toul.d not normlly keep those aecowuts and books,

I have also conferred with Dr. -Manus aooountant and

asked speolfil'ly that. questio- about ceek -,to Gore,

and he was able to-find none.

MR. MoCONMELL: None in that year?

MR. HU TSRTON: I have personally reviewed all

the political contributions, federal, state and local

that we have by way of 1988, and there were none to Gore.

MR. McDONNELL: Did you look at any of the other

years like 1987?

MR. HUNTERTON: No.

MR. McDONNELL: Public record states there was a

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **



Gontriwtift mde to Al Gote tar 1987.

MR. MEW RTM: By Dr. Ghanwm?

14R. NcDOUWILL: By Dr. Ghanem, right.

MR. HUNTIRTON: How much?

MR. McDONNELL: $500 in September of 1987.

THE WITNESS: September?

Q (By Mr. McDonnell) September '87 is reported

date of receipt. Would that have been when the party was
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date.

Q (By Mr. McDonnell) When you gave these

contributions, generally did you give them only at the

event, or could you give them prior to the event itself?

A I didn't give any contributions.

Q To Gore?

A I don't.

Q You gave the other to Bryan in January of 1988?

A Right.

Q Do you remember giving that at the event or

sometime prior?

A I don't recall.

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **

No, because I moved into vy home October of '87.

(By Mr. Reffner) So, you definitely recall

an event on behalf of Mr. Gore at your home?
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Q Don t reosi. Okay. Aus tight lst thi"* I

vouLd like to tell you, you viii rI atv. a vitness te of

$40 for attending today. We really appreciate you coming

and taking your time to assist us in this investigation.

You will also be paid 25 cents per mile for your travel

expenses from your home. How many miles would you say it

is round trip?

A I don't know.

MR. HUNTERTON: Six?

THE WITNESS: Six miles.

Q (By Mr. McDonnell) Is there anything else that

has occurred to you since you began this deposition

today, any memory coming back about any of the events

that you would like to convey to us?

A No.

MR. NcDO LL: Okay. Is that it?

MR. RZ R: Let me again rewind you there is a

confidentiality provision included in the fact which

prohibits the disclosure of any Comission investigation

while that investigation is ongoing. So, bear that in

mind.

MR. HUNTERTON: When you say that, do you mean

that you believe that that extends to the witness, or you

mean the Commission is supposed to keep it confidential?

MR. REFFNER: Well, the Commission and its

*0

1V)

NO

C

0



F'~ ;~

S0confidentiality, you know.

MR. NUNTERTON: We don't have any intention of

talking to anybody about it. You can go off the record.

(Whereupon, the deposition was concluded.)

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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1, ' , oh 'i Ganeu, deponent herein, do "eteby

on zILy end declare the within and foregoing

tramc ription to be my deposition in said action; that I

have read, corrected and do hereby affix my signature to

said deposition.
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Subscribed and sworn to before me this

of = r199..

/LLA day
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That prior to being deposed, the witness was

duly sworn by me to testify to the truth. That I

thereafter transcribed my said shorthand notes into

typewriting and that the typewritten transcript is a

complete, true and accurate transcription of my said

shorthand notes.

I further certify that I am not a relative or

employee of counsel of any of the parties, nor a relative

or employee of the parties involved in said action, nor a

person financially interested in the action.

IN WITNESS WHEREOF, I have set my hand and

affixed my official seal in my office in the County of

Clark, State of Nevada, ths ,Vh day of Docember4/-"992,

oN

*40,

0tv)

MSTI OF N3VAM )
) Ias:

COUNTY OF CLARK )

I, Mary Kathryn Duff in, a duly commissioned

Notary Public, Clark County, State of Nevada, do hereby

certify:

That I reported the deposition of Jody Ann

Ghanem, commencing on Thursday, October 29, 1992, at 9:30

o'clock a.m.
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Taken on Thursday, October 29, 1992

At 1:30 o'clock p.u.
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Las Vegas, Nevada
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For the Deponent:

Examination By:

Mr. Reftner and

Mr. McDonnell

3 A 
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I N D E X

Direct Cross Redirect Recross

EXHI BITS

X. ,ghm Desoription

1 Copy of Newspaper Article

2 Copy of Invoice

3 6-6-88 Letter to E. Ghanem from D. Inouye

4 Copy of Photograph

5 Copies of Checks
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999 E street, N.W.
Washinqton, DC 20463

C. STANLEY HUNTERTON, ESQ.
Hunterton & Naylor
300 South Fourth Street
Suite 1110
Las Vegas, Nevada 89101



2 ELIAS F. WM

3 was called as a witness by the P19ewal 211otiom

4 C ission, and having been first duly sworn, was

5 examined and testified as follows:

6

7 DIRECT EXAMINATION

8 BY MR. McDONNELL AND MR. REFFNER:

9 Q (By Mr. McDonnell) Good afternoon. My name is

10 Xavier McDonnell. I am with the Federal Electiongo
11 Commission. With me is Craig Reffner. We represent the

q12 Commission here in this matter under review, 3522.

13 This deposition is being taken pursuant to

14 437(g) of Title 2 of the United States 0d* 4ibicb allows

15 the Comission to take deposition testimy of vitnqMe.

16 This matter relates to fund-raising parties or party or

17 events involving the Caterer's, IncrKporated.

18 Would you state your name?

19 A Elias Ghanem, G-h-a-n-e-m.

20 Q Do you have counsel present today?

21 A Yes, sir.

22 Q Can you identify that counsel?

23 A Stan Hunterton.

24 Q Have you ever had your deposition taken before?

25 A Yes, sir.

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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Y ou have. I j ust vent to go over a few' 9z iI~

rules for you just for the record. Let so Mo sure you

understand everything. You would be testifEying today

under oath. So, just treat this testimony as you would

in a court of law.

Please give an oral answer, not a nod of a head

or a wink or anything like that, or shake of the head, so

we can get everything down on the transcript.

If you don't understand any of these questions,

just let me know and I will rephrase it for you, make it

clear in any way I can.

If you don't know the answer, just say I don't

know.

We will be taking probably one or two or three

breaks during the course of this session. If you want to

take a break, just let me know. Do you understand the

instructions so far?

A Yes, sir.

Q Dr. Ghanem,, what have you done to prepare for

the deposition today?

A Not much. Just talked to my lawyer and looked

at a couple of things. That's all.

Q Have you talked to anyone else?

A I think my accountant.

Q Anyone else?

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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A x* sir.

Q In Alum of this yar 1 i1mt a 1eitar trom the

Co~mission signed by me. Do you reamboer receiving that

letter?

A Yes, sir.

Q Since the time of receiving that letter have you

talked with anyone about this matter or the underlying

facts of it?

A No. Only my lawyer.

Q Besides your lawyer?

A No, sir.

Q And your spouse?

A Yes.

Q Anyone else?

A I don't recall. No, I don't think so.

Q Have you talked to anyone on the Bryan campaign

who works as either a volunteer or employee?

A No, sir.

Q Have you spoken to anyone from the DGCC,

Democratic Senatorial Campaign Comittee?

A No.

Q Have you spoken to anyone with the Nevada State

Democratic Party?

No.

Any former employees of the Caterer's,

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **

7"Ti. ,



4

5

7

Q - 13
18

10

11

12

13

19

S620

21

22

23

24

251

......'Wit .ave you spoken with them about thi'S
A No.

Q Rave you received any correspondence or mailed

any rpondence or had any correspondence mailed to

any individuals who were involved with any of the

campaigns that I previously mentioned?

A No, sir.

Q Okay. I would just like to get some personal

inforsation. Could you state your address?

A 2901 Augusta Drive, Las Vegas, 89109.

Q Okay. And you are married to Jody Ghanem; is

that correct?

A Yes, sir.

Q And you are a physician?

A Yes, sir.

Q And do you own a company as well?

A Yes, sir.

Q Okay. Name of the company?

A Las Vegas Medical Centers and Prime Health.

Actually, that is the parent company.

Q Prime Health?

A Right.

Q Is that a public company?

A No. Privately owned 100 percent by me.

Q And number of clinics that are --

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **



- 1 A Yes, five. Four in Las Vo one in

2 Laughlin.

3 Q And what did you say the nme of the persit

4 ,1 company is?

5 A Prime Health.

6 Q Do you own any other companies?

7 A Well, Silver State Medical Administrators and

8 -w fm, -iv-2t4--r meb Medical Review.

9 Q Do you own all the stock in those companies as

10 well?

11 A Yes, sir.

12 Q Any other companies?

Q* 13 A I don't think so.

14 Q Do you own a GMB Enterprises?

15 A No. GMB was a partnership between Dr. Barmen

16 and myself, 50/50 percent parip. But we split

17 since.

18 Q You split, gone your separate ways?

o. 19 A Right.

20 Q Is that defunct now, that partnership?

21 A Yes, sir.

22 Q Was that a corporation?

23 A No, it was a partnership.

24 Q Okay. Was not incorporated?

251 A No, sir.

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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Q Okay. All right. O)my. I vanted to ask yb,

do yoUsknow a Chris Karamanos?

A Yes.

i. Q Did you know--

A I knew him, yes.

Q How did you know him?

A I first met Chris about 1972. He was vice

president of the Las Vegas Hilton. That is how we met

originally.

Q Las Vegas Hilton?

A Yes, sir.

Q How did you meet him in that capacity?

A I was a doctor for the Hilton, and that's how I

met him.

Q Okay. And you became friends?

A Right.

Q Okay. And after that did the friendship

continue?

A Yes. Then he left the Hilton, and then he went

to Circus Circus to work for Jay Sarno at the time before

thq present owners owned it, and then we continued our

relationship. But then he left there. When the present

owners took over, they let him go.

Q And then what did he do?

A I think he opened a place downtown called Cohen
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a XElly's Restaurant.

Q Cohen & Kelly's?

A Cohen & Kelly's was a restaurant at the Valley

Bank Building at that time.

Q Okay. And did you frequent that place or --

A No. Maybe once or twice at the most.

Q Okay. And then after that?

A After that I think he went into catering, and he

had a small hotel or -- I forgot the name of it -- on Las

Vegas Boulevard. I forgot the name.

Q Okay. And then you said he went to catering.

Any particular company, or just was he doing it on the

side or --

A I really don't know. He had the Caterer's

business.

Q Caterer' s, Incorporated?

A Yes.

Q You are familiar with that company?

A Yes.

Q Around the time period we are going to focus on,

basically 1987, '88, during that time, did you do

business with the Caterer's?

A Personally, I really don't recall we ever did

business, but, you know, Chris was sort of -- I don't

remember if he ever did any business for me personally or

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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A I mean like did we have him cater a party for me

or anything. I don't remember that.

Q You didn't?

A Chris was a unique person. He was coming into

the clinic to be treated by one of my doctors in there,

and he would tell them, I am going to bring you some

doughnuts for breakfast, and the next thing, he brings

the help some doughnuts. The next thing I know, we get a

bill from Chris for breakfast. I say, I didn't order

this, that kind of thing.

Q So he--

A Well known for that.

Q He was? Were you friendly with Chris?

A Yeah. We were on good terms.

Q Did you socialize with him?

A No, not really. We never -- like I never -- I

don't recall ever going to dinner with him. Originally,

yes, in '72 to '74 we did, but not after that. I don't

recall ever like going to dinner or anything of that

sort.

Did you go to any sporting events?

Not with him personally, no.

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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3 A Oh, no. I ha4NY, Oui" tldCk4t.
4 Q Did you sit next to him?

5 A No. He always sat on the floor. My tickets

6 were up higher. I get them from the university every

7 year, and I still have them, but he never had anything to

8 do with the tickets.

9 Q Okay. So, during the time 1987/88 you did not

10 go out to dinner with him or --'0

t 11 A I don't really recall.

14. 12 Q -Did you talk to him on the phone?

13 A Oh, I am pretty amre, yeah. Yeah, we talked,

.4 and he vould stop ,by the office b06 one of the

15 dcr ws taking care of hi. I orii in" ly was, then I

i6 stopped sooing his. So, ho strted g*1n to another

17 doctor.

Sor s18 Q -What did he go to the doctor for?

19 A

20

21 Q And he would stop by to see you as well?

22 A Once in a while he would stop by on the way out

23 or something. But then the doctor that he was seeing

24 mostly worked at night. So, he would come to see him at

25 night, and I didn't see him for a long period of time,

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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l1thougb I did see fils a cpl, afew occasionsow

at uy hoig.

Q At your house?

A Right, when we had the catering thing. When he

was doing the catering.

Q Can you tell me about that?

A You know, we would let people have like

fund-raisers. we will have fund-raisers at the house,

and somebody will hire him to do the catering for that

fund-raiser.

Q Who would hire him?

A Oh, whoever it was doing the fund-raiser.

Senator Reid's office or Senator Bryan's office or --

Q That would be at your house?

A Yes. Only one we had at the house -- a few of

the times he did it there and --

Q At your house?

A Yes.

Q A few times?

A The catering I don't recall how many times, but

there were also other caterers we used to use also. It

wasn't always him.

Q What were some of the other ones?

A I don't know who else there was. I really don't

recall, to be honest.

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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A Local people.

Q Las Vegas?

A All local; right.:1

Q What was Chris' reputation as far as food and

service that you got from him?

A The food was good and service was good. He had

a lot of people, a lot of help there.

Q Okay. And you sort of hesitated then. Is there

something that you didn't -- wasn't so good?

A Well, yeah. I saw this thing here. I don't

think it is worth $300 a person, but that is my opinion.

MR. HUNTERTON: Referring to Exhibit 4.

Q (By Mr. McDonnell) I will be introducing that

again.

Did you use Chris during the time period '87 to

'88? Did you use Chris for any parties at your home?

A Personally I really tried to stay away from

Chris as much as I can. So, I really don't think so

personal, for any personal use I could have, you know, I

don't recall, but I always tried to stay away from him

only because I knew he was very expensive really.

Q He was expensive?

A Yes.

Q Do you think that he inflated his prices or --
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Q ~ mi .ay AtIs ftis fros* ihtea 101tA~

•Or --

A Yes. Just like I said about those doughnuts. I

mean, we didn't ask him for it. I get a bill for $250,

if I remember right, for doughnuts. I don't need to

spend $250 for doughnuts for office staff.

Q Did you ever know him to give away orders to

people?

A Give away?

Q Give away orders to people.

A Chris?

Q Yes.

A I don't know. I don't think so. I don't think

Chris ever gave anythinq away that I could recall.

Q Do you rember in 1988 I think it was there was

an explosion, PZPCON, something like that? Do you know

about that?

A No.

Q Do you remember --

A I know the incident, but I didn't know he was

involved in that.

C. Okay. You don't know anything about that --

A No.

Q -- giving away food to the fire fighters, and
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A no. 0 Cris t"l m s~ a tbo grat~s

to the fire fighters in California.

Q He did toll you that, giving it away?

A No. He said he was just caterer for them. I

don't know if he was giving them away or not. But I

didn't know anything about PEPCON that ever was -- gave

anything away there.

Q Did you ever hear him 7iving anything away

anywhere?

A Not Chris. Not that I kow of, no.

Q Committees or candidates or anything?

A No, I don't know. I really -,-- I don't think

Chris would give anything away. But thst is my persoal

opinion.

Q Okay. Other than charg-ing you for the doaghnuts

you didn't receive, do you think Chris --

A No, no. I am sorry.

Q You did receive, you didn't order?

A Right.

Q Do you think -- what do you think about Chris as

a businessman?

A Oh, Chris was a very -- he was -- he wasn't a

good businessman. I will put it this way.

Q What makes you say that?

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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$et Avia

Q Both involved?

A Right, with another doctor, Dr. Feikes, and

Chris bled me dry, bled the other doctor dry. Actually I

went in partnership with the other doctor with Cohen &

Kelly's. He wanted me in it. I said, no, I get cheated

by one person once in my life, not twice. That is why I

didn't go into the restaurant with him.

Q You are referring to what?

A To Jet Avia, this airline.

Q -You said you were cheated once, but not twice?

A Because I thought he was ripping us off with

airplane.. It was a compny called Jet Avia.

Q You thought they ripped you off?

A He did it.

Q The owner of it?

A He was a general partner. - Ne and the other

doctor were limited partners.

Q You thought that Chris had ripped you off?

A Yes.

Q How is that?
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Q So, when did this relationship end?

A Around '75 or '76.

Q Okay. And you remained friends with Chris after

that perixd of time?

A Not what you call really true friends, no. We

Met" 0't a Usilklauymao after that.

Q lfw be called you up during the period of '87

to *U,, what kind of thils would he be calllng you for?

A He never really called me. I think- that he

would just-say -- he would just say-that he is doing the

catering for such and such whenever I had a fund-raiser

at the house, but I never like personally contacted him

or told him I want him to do it.

Q No?

A No.

Q When you say he was expensive, what did you base

this upon?
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for -- came over and he asked for his payroll check for

$15,000, and I did loan him that. It was -- he was

supposed to give me a check -- this was on a Friday -- s

that I can put it in the bank on Monday, but he took my

check. He said, I will send you the check, and he never

did, and after -- I forgot how many weeks went by and a

A )t

Q Do you rem er when that was?

A I sure don't. That was some time ago.

Q But the campaigns continued to use him for

fund-raisers?

A You know, sometimes, but not all the time

really.

Q You had some events at your house where he

wasn't the caterer?

A Oh, yeah, sure.

Q Political events?

A Oh, yeah.

Q Durig the time 87/1'S?

A Yes.

Q Did you ever loan Chris any money?

A Yes, one time I loaned him some. A -- a check

I

0
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eyu* !that it's . .. r some ofterin he d tat .. or

3 mething I iko that, and I couldn't -- I didn't even kno

W 4 -that he did that. So--

5 Q I am not sure I follow you. He said it was for

6 some catering?

7 A Yeah, or some -- some food he sent over or

8 something to that effect, cost 6, $7,000. He charged me

9 for something. I didn't know what he was charging me

10 for.

o4 o.11 Q He deducted that from that amount of money?

12 A -Yes.

C 13 Q Then what happened?

14 A He said -- we kept arguing about it. He said, I
0 15 viii send you the rest of the noney, but I never got it.

16 Q When was that?

17 A Right before he died.

18 Q So, you did actually do smthing again with

19 him, another business transaction?

20 A You know, he kept referring to things he did,

21 but I don't remember what he did. So, that's why I said,

22 why are you deducting this money? Well, when did you do

23 it? And one time he said, that's when -- when the 250 --

24 that's how I found out about the breakfast, 250 for

25 doughnuts and other things, said bring some things to the
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2 What I am q0iaU at, you said with the Avia

3 transaotion, you said you weren't qoing to get burned

4 1.again. Sounds like you did, thouqh, in a way.

5 A You know, I --

6 Q I don't mean to rub --

7 A I know. I know. In fact, at that time my

8 partner got upset with me that I did loan him 10, 15,000.

9 Q Did you attend his funeral?

0 A No, no.

1 Q Okay. You said you had Chris over to the house

2 a couple of times?

3 A Only during the catering.

4 Q Just during the catering?

5 A Yes.

6 Q Was he there as a quest?

7 A No, because it was his catering service. I

8 guess he would stop by to see if everything was going

9 okay, but I never like invited him into the house.

0 Q No?

1 A No.

2 Q Okay. The time we are really focusing on is

3 1988. Can you tell us approximately how many political

4 events you had at your house during that year that

5 involved federal candidates or committees?
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season?

A I know it was a nice day because we had all the

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **

Vr388 really -~I don't t.0l. we

had a few of thom, but I don't know wtactly.h h Sany.

Q (By Mr. McDonnell) A few. Okay. Which

particular ones come to mind?

A Well, we had -- I think 1988 is the time we had

about six or seven senators there --

Q Okay.

A -- at one time, all at one time.

Q All right.

A And I think I remember having Al Gore in there

once.

Q All right.

A And then I think maybe Senator Bryan or Senator

Reid alone, too. So, that's --

Q One or the other?

A Or both, but separately.

Q Both separately, two different occaions?

A I don't remember if Reid was running for

election or Bryan at that time. I think it was Bryan.

Q I think you are right.

Now, the one with the six or seven senators, do

you know what time of year it was approximately, what

;'0.!: !,"
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Q Is that that was just dkuing the daytie,

this party?

A Yes, it was a brunch.

Q A brunch. Okay. What was the reason for that,

the purpose of that event?

A Just to raise some money for the democratic

caucus or congress or whatever they called it.

Q The Democratic Senatorial Campaiqn Comsitte.?

A Something like that, yes.

Q So, their purpose is to raise soney for leate

candidates?

A Yes.

Q Would that be your wertanding?

A Yes.

Q Was there a candidate that was expeoted to

benefit from that?

A I don't think there was any single one, because

there were six or seven of them.

Q I see. They were all running for election?

A I don't know how many of them were running.

Q But some of them were?

A I think so, yeah.

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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'40 ym, vim Wr what -tine -ot year that iwla1

A I sure don't. I really o't.

Q Do you think it vas in 1988?

A I think so.

Q Okay.

A But I don't remember.

Q Was this an indoor party or outdoor?

A No, it was indoor.

Q Was that evening or day?

A No, it was daytime.

Q Daytime. Okay.

A We very seldom, if any -- I r Mr holding an

evening thing. I don't rene er. Usually it was in the

daytime.

Q Why is that?

A Excus me?

Q Any particular reason?

A No. Just because the way they travel, I guess,

or whatever. You know, brunch or lunch or something like

that.

Q The one with the six or seven senators, was this

a brunch?

A Brunch; right.

Q You say they travel. The committees or the

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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Q They usually requst it?

A They usually ask for the time, if you can do it

at such and such a time.

Q The party for Senator Bryan --

A Senator Bryan, a couple of them. I remember one

of them. At least I remember it was in the evening. So,

yes.

Q And do you know the season for that event?

A No, I sure don't. We did it outside in --

outdoors. So, must have been, you know, during good

season.

Q What would be the good season?

A It vouldn't have been too hot or too cold, but

usmlly, you know, in the month of October, November.

Right now we are running good weather, too. So --

Q Any other time where it could be held at night

and be pretty comfortable, not too cold?

A Not that I remember. You know, we have good

weather usually. January, February can be a little bit

cold for us, but like October, I am going in like short

sleeved now.

Q Would it be unthinkable to have an event

outdoors in the evening in January here?
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January?

54,'i

lift Uftaa W~l?

we have boxing event in a sto.

Parties even though --

Yeah.

You think a party would be okay to have in

A Sure.

Q I just wanted to step back and get a picture of

your initial involvement in federal political activities.

Can you tell me how you first got involved in doing this

type of. fund-raising work?

A No. I like politics, and I knew Senator Reid

and Senator Bryan. I knew them both olly as a

friend when Dick Bryan was governor, and X knew Harry

Reid since I cane to this state. Me was the lieutenant

governor for -- at that time for the state of Nevada.

That is when I net his first. So, I knew then for a long

time.

Q Right.

A And they would the ask me, you know, to -- if

they could hold a fund-raiser, help raise money for their

campaigns or some other people from Washington. I say

sure.

Q They would call you up personally?

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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for senate in I believe 19S8-

A Right.

Q -- did he call you up and ask you to have any

events at your house, or did someone else call for him?

A Most of the time he would call personally.

Other times, you know -- but mostly I would talk to

Richard himself.

Q He would call you up and just say, I would like

to have an event at your house, for instance?

A Right.

Q Would you be interested in hosting this?

A Right. Something like that.

Q Aproximately how often would he call you up?

A Oh, not that -- you know, I man I cmuldn't do

it every month or every other month. So, maybe a couple

a times that year I remember. That's about it.

Q A couple times a year?

A For him personally, once or twice.

Q Okay. How about when you did the one for --

A But see, you have to understand, though, that I

love politics. So, I would sometimes volunteer, say, if

you ever want to use my house, you are welcome, for a

fund-raiser to -- so, that's how it comes about that he

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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Q afor in-tamoe, 'he uisd YOU to 46 n

you were going to go ahead and do a party. What- VOWA be

the next st ep you would take?

A I will invite some of my friends to contribute

and, then we will get a list of his people that are

coming, and that's how we knew how many people to get a

little bit of hors d'oeuvres for them or whatever, you

know, they wanted.

Q You would get the hors d'oeuvres?

A No. Usually it was done by their campaigns.

So, I didn't.

Q They would pay for everything?

A Yes.

Q okay. During your 1988 -- do you think that you

made any -- paid any expenses for any fund-raisers that

were held at your house?

A No, I don't think so.

Q Everything was covered by somebody else?

A Yes.

Q Campaign or someone?

A Right.

Q So, you said you would invite some of your

friends and they would give you a list of -- would this

be -- who would give you the list?
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you know.

Q Bryan?

A Bryan.

Q Bryan's campaign office?

A Right.

Q Who are some of the people what work over there?

A At Bryan's office?

Q Bryan's office, for instance.

A If I remember, it was Lou Ganage, and I don't

know who else was there at that time. I remember Lou.

still see her around. That's how I rmember her.

Q What is her position?

A Right now? I don't know really tbat.

Q Back then do you know what her positionwas?

A I thought she was a secretary or somethin like

that. I am not sure.

Q Did she come to the parties themelves?

A Once or twice maybe. I au not --

Q During 1988?

A Yeah. I don't remember. I am pretty sure she

must have. I don't know. I am pretty sure she did.

Q She did?

A Yeah.

Q What would she come for?

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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A Just to Make sure everyhing is all ri.

2 -- :Q ]Now, like with the Bryan campaign, would1sh be

3 .assigned the task of arranging the event?

4 A Yes. As far as everything else, I mean they did

5 it. I don't know if it was her or somebody else. We

6 didn't get involved except letting them use our house,

7 and I would invite some of my friends. That's about it.

8 Q When it came to making the arrangements,

9 invitations and arrangements for the meal and --

10 A Yeah. I think they did all of that.

11 Q They did all that?

tP 12 A Yeah.

13 Q They conveyed the information to you, though?

14 A Right.

15 Q During the time period 1988 did they genrally

16 do that by telephone, or did they do it by letter?

17 A Either by telephone or they contact my

18 secretary, or, you know, something to that effect.

19 Q Did they ever contact you personally to tell you

20 about different aspects of the events?

21 A No, not really. They usually talked to my

22 secretary.

23 Q And what would she do? What would your

24 secretary do with the information?

25 A She just tells me what is going on.

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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A to, no, not really. it w"e *OtLng des, In

put -- a11 of t1se things didn't take us like a month or

two months to prepare for it. We could do it in a week's

time or a few days time, but that's about it.

Q You wouldn't send out formal invitations

generally?

A Sometimes we did, but I don't recall if we ever

did on those occasions.

Q Back in 1988 who was your secretary?

A I think Dawn, Dawn Carson. Same one as now,

because I was in a different office.

Q Dawn Carson Smith; is that the one?

A Right. Right.

Q Would she usually keep a reoord of all of your

appointments?

A Yes. Now she does.

Q Did she back then in 1988?

A I am pretty sure she did.

Q Was she your assistant? Was she like your

assistant, Dawn?

A She is my secretary.

Q Do you have anybody else who assisted you in --

A No.

Q -- carrying out your everyday activities?

..
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Q Right. And she is -- you say she is very
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Very.

I spoke to her on the phone.

Oh, did you?

She seemed very efficient.

That's right. That's right.

She mad* the schedule just down pat.

So, generally she would be the one who had the

contact with the committees; is that correct?

A Yes.

Q In arranging the details?

A Right.

Q Nov, in regard to this -- this dinner that you

had six or seven senators at --

A Brunch.

Q -- brunch. That was an afternoon brunch. Was

it a Sunday?

A Around noontime.

Q Do you recall, was it a Sunday brunch?

A Yes. Yeah, usually most of these were on

weekends, either Saturday or Sunday. That was the best

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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Q I. so* how, do yod reall OWb osOta RWd you

to host thIs event?

A Boy, I sure don't. I don't know exactly who.

Q Okay. Would it have been Lou Gamage?

A You know, I really -- I would be honest with

you, I don't remember who told me about that particular

one.

Q Okay. How about would there be -- did you ever

hear of Bob Baber, B-a-b-e-r?

A No.

Q Never heard of him?

A No.

Q Now about J. Breoer, B-r-e-w-e-r?

A No.

Q Never beard of that one?

A No, I don't recall that.

Q Robert Chlopak, C-h-1-o-p-a-k?

A No.

Q Never heard of him?

A I don't recall those names.

Q Now, this brunch, I assume, would be -- the

details of this would be arranged by Dawn; is that

correct?

A Well, there were no details, really. I mean,
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tk/:,: jitt ythey are o in at such and such a time,

aa, we call a few of our friends, and that was it.

Q Did you have input in what was served, the menu?

A Excuse me?

Q Did you or your wife have any input as to what

was served on the menu?

A No, no.

Q They told you before it was served; didn't they?

A No.

Q They didn't tell you?

A No, no. They just -- catering service, whoever

it was, just bring it to the house. I didn't even know

what was on the menu.

Q You don't know?

A No.

Q Do you think Dawn knew?

A I don't think so. I don't think we got involved

with that. It wasn't anything extravagant, you know.

You know, especially for brunch.

Q Did you have persons who served guests --

A Yes.

Q -- there?

A We always did.

Q Always did?

A Right.
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their own peacple.

Q I mean the committee. Your knowl of this

information is that the committee was the one who ordered

the services?

A Yes, services.

Q You never ordered the services?

A I don't think so, no, because I never saw a

bill. I didn't know how much it cost or how much per

person or anything. That's why I was surprised to see

this.

Q And the committees told you on each of those

occasions you didn't have to pay; is that clear to you?

A I am sorry?

Q You were not going to pay for the servic-

A Yes.

Q -- or the food?

A Right. That was all very clear.

Q Did you ever talk to Lou Gamage about this?

A I don't recall. If she was the one had charge

of it, she probably would have said it is not going to

cost me anything, something like that.

Q Now, the three events, which of those were

catered by the Caterer's, Incorporated?

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **



2
A..

S6

I

d

d

A Not that I recall. Not that I recall. I man,

he could have said hello to whoever was there, but --

Q Okay. Now, what else do you remember about the

event with the six or seven senators, the brunch?

A Just we had a couple of them spoke, and that's

about it.

Q Which ones?

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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Q Okay. Die tu ever work Vth duis in _

3 any of the details for any of those?

4 A No, absolutely not.

5 Q You never --

6 A In fact, at times I would be surprised that him

7 or his people were there. I would say, what are you

8 doing here, you know. He would say, that's my people.

9 Q I wasn't too sure what you said. Did he come as

10 a guest of --

11 A No. Once or twice he stopped by, not as my

12 guest, but to see if everything was okay with the

13 catering service.

14 Q We never sat down at the head table with quests

15 or anything?

16 A He never had a head table.

17 Q Did he ever sit down with the quests and

L8 socialize?

I
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one of then in particular was sow8U011%r !no Wt

Q Stands out in your mind?

A Stands out in my mind. There was another

senator from South Dakota, but I don't recall his name.

And I don't know if Senator Kerry was with them or not.

But, you know, I don't recall all of them.

Q Bob Kerry?

A Bob Kerry.

Q Is that the one?

A That's the one.

Q Was Senator Bryan there that day?

A Yes.

Q And Senator Reid?

A I think so.

Q Have you ever had that many seators at your

house before that date?

MR. HUNTERTON: That's more than you get.

THE WITNESS: No, no. In fact, we were just

kidding about it, kidding my lawyer about it.

Q (By Mr. McDonnell) So, was it a pretty

impressive event?

A Yes, it was. And, you know, I mean six or seven

senators is pretty -- people were coming just for that.
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Q This wa a fund-raising event for them --

2 A Ye.

3 Q or for the DSCC?

4 A Yes.

5 Q And when you had this event, when were the

6 contributions made to attend? Let me get something

7 straight. I skipped over a part. I should ask you, was

8 it required that you make a contribution in order to

9 attend this event?

10 A When we invite somebody we expected them, you

11 know, to give something.

r) 12 Q You did?

13 A Yes.

14 Q Did you convey this information to them?

15 A Oh, yes. When we called them, when we say have

16 a fund-raiser, you know, they usually say, how much is it

17 going to cost me.

r 18 Q So, you would tell on the phone --

19 A Yes.

20 Q -- or whoever --

21 A Yes.

22 Q -- or you would send out invitations with the

23 price on there?

24 A If invitations were sent out, they probably

25 would have been sent out by their offices. They usually
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Q Ri4gt.

A a person or hater.

Q Did you have certain people that you would

invite to these occasions?

A Yes.

Q Friends?

A Friends of mine, yes.

Q Personal acquaintances?

A Yes.

Q Business associates?

A Doctors, you know.

Q Who were some of the people you invited?

A At that time, you know, could have bee anybody.

Any of the friends, doctors, b tha would

Q Who were some of those peopl.?

A Oh, Dr. Desai, Dr. --

Q Sigh?

A Desai, D-e-s-a-i. Sam of the doctors I know.

Q Some of the doctors from work?

A No, no, not from my work, no. You -- from

people I work with at the hospital, the hospital

administrators, stuff like that. Friends.

Q Who are some of the people?

A At that time?
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Q

A

Q

1988;
A

I dotIt know veactiy who.

The people aren't there anyre who at. the e in

none of them are left?

Yes, they are still around. I mean, they always

come.

Q Do you have any close friends of those people

who you are still friendly with?

A Yeah, but I -- I still work with them. So, Dr.

Wattoo.

Q Wattoo?

A Right. Dr. Jim Nave. You know, I don't recall

exactly who was at that particular party.

Q Pardon ne?

A I don't recall who was at that partiular -

Q But any of those. I mean dxring l9* who wero

some of the people you regularly would call up?

MR. UNTERTON: Didn't he just answer that?

Q (By Mr. McDonnell) I thought he was clarifying

only the physical events.

A Any of the events. All of those people. You

always invite the same people.

Q The same people?

A Yeah.

Q That's all you can remember?
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A That'a all 1- ma

Q Okay. Wat else 4o 40 rO uel? IS062sftnt -0166

about the Sunday brunch?

A No. It was very nice. It was done in good

taste and was nice to meet all those senators. And then

they all left.

Q Okay. Do you recall if that was one of the

events that Chris catered?

A I am not sure.

Q Okay. I want to ask you something about some of

the employees of Chris', see if you might know. One is

called Steve Osterhaus. Do you know his?

O-s-t-e-r-h-a-u-s?

A No. You know, I don't know most of the by

names, but maybe if I see their faces I might. But --

but X don't recall Steve.

Q Okay. How about Gail Wiener, W-i-e-n-o-r?

A Yeah, I know Gail.

Q How do you know her?

A She was his assistant or something.

Q Assistant at the Caterer's?

A Right.

Q You met her over there or saw her?

A Yeah. I think she was there putting things

together, if I remember right.
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* 0 Oly. Did you eveA A her as aqg.5t '*I-p

2 house?

3 A No, never

4 Q Do you know a Nelson McKenna?

5 A No, I sure don't.

6 Q Don't know him. Mike Tate?

7 A No.

8 Q Okay. Annie Wagner, W-a-g-n-e-r?

9 A Who?

* 10 Q Annie Wagner.

11 A Annie? Wasn't Annie his sister?

Lt 12 Q I think it is.

C) 13 A I know her as Karananos. Was she married?

14 Q I only know her as Wagner.

15 A I know Annie was his sister, but I didn't know

MIN 16 she was married.

17 Q Did Chris ever deliver any orders other than the

q. 18 doughnuts to the catering business? Did he ever serve

0 19 any of the parties that you had at your office or any of

20 your clinics?

21 A I really don't think so. I don't recall that,

22 no.

23 Q You never ordered them?

24 A I don't recall doing that.

25 Q Would -- who would have normally ordered those

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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I wuldhwie knownl abdiat iti", k

You would have approved it?

Yeah.

Okay. The Sunday brunch, do you know if there

music there?

No, there was no music.

Okay. How many people would you estimate were

4
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A

Q

Senator

A

Q

A

Q

A

events.

actually

Q

A

Q

A

Q

Maybe 30, 40 people easy, I would say.

Now, the other event you said you had for

Bryan --

Uh-huh.

-- we are not sure whet tSm of y"r that vs.

I don't recall exactly.

Okay. That was an outdoor event?

There was one outdoor event -- two outdoor

One of them is -- one outdoor that we did

on the country club grounds.

Okay.

Right.

Do you remember that?

I remember that.

Was it on your lawn as well as the country club?
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Q so# your lawn ewe~ oer to the U^ yl 1,
no fenc. in between the two?

A There is a fence, but there is a door you open.

You can walk outside.

Q You have to obtain permission to do that?

A Yes, we did.

Q Did you obtain permission personally?

A Yes, yes, from the country club.

Q Right.

A Because they had -- you know, if I recall -- no,

it was Chris who did it because I remember he told me

that he had to ask the country club to turn otf the

sprinkler system. So, he is the one that a for the

privilege.

Q And so he must have catered that eovit?

A Yes.

Q Do you remember anything nore about that event?

A No, except that there were a lot of people

there, I think.

Q There were?

A Yeah, because we had tables around the pool, our

pool, and tables on the -- around -- outside on the

country club, on the grass.

Q Okay. When you say a lot of people, what would
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2;

?;. 3

4

5

6

7

8

9

10

11

12

13

1 14

•15

16

17

18

19

20

21

22

23

24

25

A 40, 50o, 0@Uethn" Iik, thalt.

Q 40, 50. okay. Do you IoftW if that was was

1that buffet or --

A No, it was a sit-down dinner.

Q Sit-down dinner?

A Uh-huh.

Q How was it?

A It was good, I guess. I don't recall what they

served.

Q Would you say these things involved a lot of

work on your part?

A No, not really, but we just give the'house

mostly or make a few phone calls. My secreary really

does, but that's about it.

Q When you sade a phone call to ask people to go,

do you make it personally or did your secretary?

A Most of the time it is my secretary and I -- if

I see somebody, you know, around at a social function I

could ask them, too. So --

Q And what about the contributions that you

eventually obtained? How did you go about getting that?

A Usually when we come in they -- we have somebody

at the door that collects it, just gives it to, or

usually it is from the senator's campaign or whatever the
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i~t~eolad they just put it in an ewelope.

Q Thor* at the door?

A Yeah, when they walk into the house.

Q Who would normally greet people at thee even

during that time period?

A At that timue it was whoever was in charge of

campaign.

Q They would greet the people at the door?

A Right.

Q You and your wife would not?

A No, no. We would never stand at the door and

greet then. We will just mingle around.

Q They would generally take the money,, the

campaign person?

A Right.

Q Did these people usually come with the

candidates themselves --

A No.

Q -- these campaign people?

A No. They come ahead of tine to prepare

C0

C)

Mn

everything, set everything up.

Q Did you get the same people at different events?

A Yeah, most of the time.

Q Usually the same people?

A No, sometimes different. Depends who was there
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A &o. I duit er' W h ft ould be

, ,collecting checks. 8omsti*s the people viii walk in and

say, who do I give this check to, to that person standing

over there. So --

Q That would be the campaign person?

A Right.

Q How many people would the campaign have there

generally, just that one person or have a couple of

other --

A Usually have one or two.

Q One or two. And you said Lou Gaa" on occasion

did this?

A Yes.

Q Do you rmer her nam?

A I think so. That is the only one that stands

.
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Q

A

Q

A

Q

that you

A

She did it more often --

I an pretty sure.

-- or you had more contact with her?

Yes, yes.

Can you give me a description of anyone else

knew from the campaign?

I really can't.
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too, but I don't riball.

Q Did you ever hear of %ean Marie Neil, a

person -- a woman with that name?

A Jean?

Q Jean Marie Neil.

A Jean Neil?

Q Yeah.

A Yes. Jean Neil works for Senator Bryan; doesn't

she? Right. Yeah.

Q How do you know her?

A She was at one of -- she was at the house

Q Okay.

A -- once, I think, for a ftnd-raoi. That is

aitually how I met her.

Q Okay. That was in '118?

A That I couldn't tell you.-

Q Was it for one of Senator Bryan's fund-raisers?

A I don't -- Jean was with somebody. It was at

the house for a fund-raiser, but I don't recall what she

did. That is how I met Jean. There was another

gentleman, I don't know if it was a senator or not from

Louisiana -- I forgot -- but anyway, they all came

together.
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A Right.

Q Okay. It was definitely , b , a politioian

,hat she came with?

A Or somebody involved with politics.

Q Okay. Something about Louisiana sticks out in

your memory?

A Yeah.

Q Do you remember seeing her with Governor Bryan?

A Excuse me?

Q Do you remember seeing Miss Neil with Governor

Bryan?

A Oh, yes, on several occasions. I don't know if

it is '88, but after.

Q Where did you see them?

A Well, recently. I was in Washington three

months ago, and I stopped by to see Senator Bryan. She

was therp. That's --

Q But how about at your house? You had never seen

them together at your house? Do you remember Senator

Bryan being there with Jean?

A I don't remember if he was there for that event

or not. I know Jean was, but I am pretty sure he was,

too.

Q I see. A federal campaign. Was Miss Neil with
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his in th still" toot or

A Hot I dont think so. 1. dcpit 1ecall knowin

her in '88. That is why I said this would have beon

f.probably after.

Q After '88?

A I think so.

Q But Senator Bryan hasn't run for election since

'88; right?

A No. That's the first time.

Q Anybody else from his campaign that you remembe

meeting on your visit to Washington or --

A No. I know the secretary if I see her, but I

don' t know her name.

Q secretary?

A Yeah. But -- because she recognised m vw I

walked in a few months ago.

Q Did you ever knomw the campaign manager?

A No. I knew a girl that used to work for him.

think her name was Jenny. Jenny or Janie.

Q Jenny?

A Jenny I think. She left him since. But I thin

she was -- she was -- I am sorry. She Wan T think in

the governor's office. Okay.

Q She wasn't in the --

A No, no. She was in charge of his office down

r
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Q Let asgo th=oug a few Ot Vperl you

41 .might know f ro the Bryan cauvqpgn-

5 Janet Nitz, N-i-t-Z?

6 A I don't recall.

7 Q Charles Johnston?

8 A I don't recall.

9 Q Sarah Besser, B-e-s-s-e-r?

10 A No.

11 Q Gigi Haye (phonetic)?

12 A No.

13 Q Florence Ochi, O-C-h-i?

14 A No.

.5" Q Do you know Leslio Bryant Leg1i* LaorG Bran?

1.6 A No. I know sonal ,

17 Q That is his wife. Do0 be have a aIter?

18 A I really don't know, t6.be honest.

19 Q John Cooper?

20 A No, sir.

21 Q Bill Bible?

22 A I know the name. I don't recall Bill Bible has

23 ever been in my house or not.

24 Q You have met him?

25 A You know, if I see Bill Bible 
now I don't think
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Q ve you ever done any v1t wI 1u 1

for the campaign besides --

A No, just my house. Just my house. That's

enough.

Q Kitty Dees, D-e-e-s?

A No, I don't recall that.

Q Judith Brusa, B-r-u-s-a?

A No.

Q Okay. I know you said you don't recall how you

first got involved with the DSCC fund-raiser. Now would

you have gotten involved in that one? Do you think

Governor -- Senator Bryan may have called you or soame

other politician or --

A Yeah, either one of then. Either Uwry Reid or

Senator Bryan. Either one of them, because I was close

with both of them.

Q Do you think it was definitely one of those two?

A Yeah, I think so.

Q Wouldn't have been one of the campaign people

calling you and asking you to do that?

A No, I didn't know any campaign people.

Q How about Frank Schreck; do you know him?

A Yes, very well.
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have.

Q Did he ever ask you to raise money for someone

else I mean?

A Not that I recall.

Q To raise money by asking other people, your

neighbors, friends or acquaintances?

A Not in '88.

Q Did he come to any of the parties in your home

home.

Q He didn't want to share the burden at any time

and ask you to do it?

A Frank never did, no.

Q Did he ever call you to ask you for

contributions?

A Oh, yeah, at his home.

Q To go to his?

A Right, right.

Q And he asked you for contributions at that time,

I moan?

A If he had something at his home, probably would
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A Frank? Yes, I an prebty meb44

The political -- the tde l on ?

A Yes. He is one of the friends I would have

called on, too.

Q So, you probably -- does he work for the senator

as well as you?

A That I don't know.

Q But does he raise a lot of funds for the

senators?

A I am pretty sure. I don't know what Frank does.

He is a lawyer like you, you know.

Q But he has a lot of parties at hishoe--

A Yes, quite a few.

Q -- in connection with federal caup"ans?

A Yes, yes.

Q In the event where the D6CC --

A No. You have to explain that to se. I don't

know if I -- what does that mean? Who was the S --

Q Democratic Senatorial Campaign Committee.

Perhaps if I introduce some documents that will be

helpful, maybe clarifying the event that you had with the

six senators at your home.

A Uh-huh.

MR. McDONNELL: I know you have seen them
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(Wru ,z. abezu' Ifcbibit NO. I was 1-

', 3 for idetiftication by the Notary Pub L.c.)

4 MR. McDONNELL: Perhaps we should take a short

5 break here and you can take a look at that. It is about

6 time for one.

7 (Whereupon, a recess was had.)

8 (Whereupon, E. Ghanem Exhibit No. 2 was marked

9 for identification by the Notary Public.)

10 MR. McDONNELL: Let's go back on the record.

- 11 1 would like now to peruse Exhibit No. 2. It

12 might make things easier. We can refer back and forth.

13 Here is a copy,, Stan,, and here is the actual exhibit.

d 14.M. NWWER4RTO 2 is the same as this morniinges

15

16 Q (By Mr. McDonnell) That's right. Just take a

17 few moments,, if you would like to, look it over.

128 A I did. I looked at this, too.

19 Q Okay. Now,, does that newspaper article in

20 Exhibit 1,, does this refresh your memory at all about

21 the --

22 A Yes, sir, it does.

23 Q Okay. Can you tell me now what, date it was the

24 brunch was held on?

25 A That was on -
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A %ril.

Q That would be the''day atrte'~tit

A Okay. So, it would have been on the, 24tlh then,

because I remember that they were at the country club

before I think they came over to the house.

Q Okay. You mean at the club itself?

A Yes, I think so.

Q Okay. In this article I think they mentioned a

brunch.

A That's the one.

Q That was the brunch at your house?

A Yes, sir.

Q And the second to the last paxoqr--- of th

article, it says that the fundl-raiser unday aondnq in

Las Vegas raised close to $25,000.

Would that be the fund-raiser at your home?

A Yes, sir. I thought it was more, but I man

supposed only 25. I mean, you know, I believe it.

Q And anything in particular make you think it was

more?

A No. Because I like to raise more money.

Disappointed.

Q Not bad for a Sunday morning.

A No, it's not. You are right.
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A No. I think -- if I re r right, I think

they came from the country club.

Q I am sorry?

A Yeah. If I remember right.

Q Could be. Do you remember how long the brunch

lasted approximately?

A Usually a couple of hours.

Q A couple of hours?

A Yeah.

Q Okay. And now can you look over at Exhibit No.

2, a&W can you tell us what that is, identify it for us?

A Looks like a bill from the Caterer's

Q Okay.

A -- for some dinner at my house.

Q Why is that? Why does it look like it is at

your house?

A Dinner at Ghanems' residence.

Q And does it indicate the date that the services

and goods were provided?

A May 16 -- April 24.

Q 1988?

A Right.
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A

Q

before?

AMd the a.umt chattw.

Yes, sir.

Can you tell us that, what it is for the reooMd?

13,500.

Do you remember ever seeing this document

A No, sir.

Q Never received this?

A No, no. I never saw it until this afternoon.

Q Okay. Do you remember ever discussing anything

with Chris about this dinner, this brunch? I mean this

bill. I am sorry.

A No.

Q Do you thtnk you ever did discuss it with him?

A No. I would have been outraged a little bit.

Q What was served at the dinner?

A I wish I remember if it vas worth $300 a person.

Q Were there persons serving at this function?

A You know, all of these, he had his own people

like serving everything.

Q He did?

A Yeah.

Q So, they were there working at the event, at

this brunch?

A Yes, sir.

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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in for $500 or 250 ers, , an e is goin to cr

300 a person for food and beverage, I would have been

outraged.

Q Did you ever discuss this bill with the

campaign?

A No, I never saw it. I didn't know anything

about it.

Q Did the capaign ever bring it to your

attention?

A No. No, sir, not that I v of, not that I

Q Do youItrembw baring anything about that?

A No, I don't recall that.

Q Do you see what is in writing, handwriting,

across the invoice?

A Yeah. I don't make it out. I don't make it

out.

Q Okay. Well, just for the record -- you don't

have to acknowledge what it says. From the original copy

it says, political contribution. Can you make that out

now looking at it?

A Oh, okay, a possibility that is what it says.

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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Q Did you -Ofr st 3LI b

political contributions to c ~ *by qVjjod n

services?
A That's the first I have ever heard of it.

Q The day of the event he never indicated in any

way that he was providing these goods and services free

of charge to a campaign?

A No, sir. I don't recall him -- I don't recall

ever discussing -- Chris discussing this with me. This

would have been before the elections; right? The

elections were in '88.

KR. HUITERTON: Dick Bryan was elected senator

in Novroer of '88.

THE WITNESS: So, this would have been before

the elections.

Q (By Mr. McDonnell) That's right. That's right.

A No, I didn't know he was going to charge this

kind of money.

Q But I mean --

A I wasn't aware that anybody would charge that

kind of money.

Q What about he was giving it free of charge?

Says political contribution on it.

A I don't recall Chris ever doing anything for

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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Q can you tim to the second go of ndibit o.

2? About -- let's se, number 13.

A Yes, sir.

Q Do you recognize the name there as you go across

the name?

A Jody Ghanem.

Q Right. Do you see the job order number, Doctor?

A Excuse me?

Q Do you see the job order number?

A Number 13.

Q No, but over -- the third column over, I

believe, is the third column --

A Right.

Q Job order umer has Nmbers from 824 to 856.

Do you see the job number for Jody Ghanem's order?

A Yes, 836.

Q All right. And do you see the date? Can you

make out the date there?

A 4-24-88.

Q Okay. Could you turn back to the first page of

this document, and could you look between the -- where it

says thank you down at the bottom, between where it says

thank you, do you see the job order number there?

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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Q Oay.Do you kftv why your wife' "a ew is

written in hae. on this ledger?

A Beats me. I don't know.

Q You have no idea?

A No.

Q Do you think your wife called in this order?

A No, sir. No, sir. My wife never got involved

in that.

Q Do you think your secretary spoke to the

Caterer's in connection with the event at your home?

A I don't know if she did or not. Usually it

is -- usually -- campaigns usually did that. We never

got involved in this because, you know,. if Chris would

have told s- for example, if I was involved in this,

Chris would have said, I an going to Charge 300 per

person, I would have never had Chris there.

Q What if he told you he was going to give it as a

contribution to the campaign?

A I don't ever recall Chris saying that to me.

Q You already answered this question. You never

heard anyone else mention that Chris may have given the

goods provided at that event free of charge?

A No, sir, I don't recall that.

Q When you are dealing with a campaign, did they
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i 6osuchi aswift a youA txad, aoap A t
3 contriUmtIons and how much money you could spnd- In

4 connection with the fund-raiser?

5 A No, no. They never -- they say we would like to

6 have 250 a person or 500 a person or a thousand a person

7 or something, or a thousand a couple, never they would

a say, you know, we don't want to spend money on food or

9 drinks or anything like that. I have never had that

10 happen before.

11 Q Right. And more recently have you put on

12 fund-raisers in your home in connection with federal

13 elections more recently in the last year or two?

14 A You mean senators?

15 Q Senators or U.S. Congressmen.

16 A No. I -- I did it, but it wasn't at home-- my

17 house. Let's see. Who do we have? We had someone. We

18 had Senator Tom Foley, speaker of the house. We had Gary

19 Gebhardt, but it was not a fund-raiser. We didn't raise

20 money. He just came to talk to us. And which other

21 senator? I will remember as we go along.

22 Q Okay.

23 A That's all I remember now, but probably have had

24 one or two. It will come to me. I am not sure.

25 Q Okay. Say, for instance, Speaker Foley, how did
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a 'ud-ralser at your house.

Q All right.

A So --

Q And who handled all the details in that one?

A On the services, invitations and everything?

Q Food, invitations.

A On Tom Foley, I think it went to -- we sent the

bill to then and they paid it.

Q Foley comittee?

A Yes, I think so.

Q Who did you have do that?

A My secretary as well.

Q I mean, did she arrange the catering €aqany

that was used?

A Yes, and I think we used -- I don't know it

we used Sahara, I think.

Q Sahara?

A Yeah.

Q They have catering?

A Right.

Q You had that in your home?

A Right. For the speaker of the house we had it

at our house.
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turn billed the omittee?

A No, they didn't bill the co ittee. We just

sent the whole bill to them.

Q The bill was sent directly to the committee?

A Sent to us. My secretary just paid -- mailed it

to them.

Q Mailed to who?

A To Tom Foley's. I don't know if she sent it to

him or to Mike Sloan, one of them, and they usually --

camaign people, his people take care of that.

Q Okay. Did Mike Sloan have any involvement in

this event here? Did he do any of the arrenq nts?

A For thee senators?

Q These six senators.

A Yeah, I think Mike was there.

Q Do you know if he had anything to do with the --

executing the arrangements, arranging when the senators

were all going to cone together and all that, notifying

you and your secretary?

A I don't know if it was Mike Sloan or -- was

involved in that, or I think it was Harry Reid and Dick

Bryan.

Q They did it personally?

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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Mike was almost at every m o y tn.tlon..

Q What does he do? -ee ;owns the hotelI 'rht:?

A No, he works the __ he is a laVyer. Re is the

chief corporate lawyer for the Circus Circus.

Q Oh, that's right, Circus circus. I thought he

was the owner. Is that just a hotel and casino, or is it

something else?

A No. Circus Circus?

Q Entertainment?

A No, no. They own about five or six hotels and

casinos in Nevada. They are publicly-traded company.

Q Oh, I see.

A Stock market, ew York Exchange, stock exchange.

Q Did Dick Bryan attend the *vent vith ome

Speaker Foley?

A No, I don't think so. I don't think he was

there. This was just recent, by the way, about two,

three months ago.

Q How about some of the other events that you had

in your home? Who would be the person who would normally

arrange that in the more recent events?

A Just depends. Mostly -- sometimes Mike Sloan.

Sometimes just Dick Bryan would call or Harry Reid.

Q They call personally?

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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A Y,. U , you OY, ok

Mike OCall g n. ror *x**1*, they' ve nt t

fund-raiser for John Glenn rOMtly, but he os 1ia" *k

it. So, it Just depends.

Q Now, you probably answered this in sone indirect

way. When Senatcr Bryan calls you, Senator -- say

Senator Bryan, does he usually call directly for you, or

does he have somebody else do it for him?

A No, no. I always talk to him directly.

Q He usually calls you right up, goes through your

secretary and right to you?

A Right. She says, Senator Bryan is on the phone.

That is how I got calls.

Q Have you ever known Senator Bryan to call Chris

Karavmanos?

A I really don't.

Q Do you know if he whs friendly with Chris

Karananos?

*A I don't know what you call friend.

Q Did you ever see them together?

A At the house, you know, he was there, but that's

about it.

Q For that fund-raising event?

A Right.

Q The event you said Chris was there, would that
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A bbei Dick ftvaat t J~~
Mke 0 'eeflgoan. QWeap, thyv wantedto,

fund-raiser for John -Glenn recently, but he Oft3l&'t iake

it. So, it just depends.

Q Now, you probably answered this in some indirect

way. When Senator Bryan calls you, Senator -- say

Senator Bryan, does he usually call directly for you, or

does he have somebody else do it for him?

A No, no. I always talk to him directly.

Q He usually calls you right up, goes through your

secretary and right to you?

A Right. She says, Senator Bryan is on the phone.

That is how I got calls.

Q Have you ever known Senator Bryan to call Chris

Karamanos?

A I really don't.

Q Do you know if he w&s friendly with Chris

Karananos?

'A I don't know what you call friend.

Q Did you ever see them together?

A At the house, you know, he was there, but that's

about it.

Q For that fund-raising event?

A Right.

Q The event you said Chris was there, would that
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be h~spartigmuAor clue?

A I don't think Chris was there, no.

Q You think he was at another one?

A Yeah. I don't think Chris catered this one. I

don't remember him being with the six senators or seven

senators.

Q Okay. If you look back at the two attachments

again, the date on the invoice, the date that the goods

were served, I believe, coincides with the date the six

senators were at the country club.

MR. HUNTERTON: If I may, while the question is

pending, I have become a little concerned here in the

last few minutes about comparing an apple and orange.

Exhibit 1 pretty clearly indicates that the-brunch for

the six seators took place on April 24th, yet Exhibit 2

appears to be for a dinner, not a brunch, and the bill is

directed to Governor Bryan, not to the democratic

senatorial coittee. And yet you are using Exhibit 1

and Exhibit 2 as if they reinforce each other.

In fact, the only thing they have in common is

the date April 24. So, that concerns me, and I think the

record ought to be clear that as far as I am concerned

anyway, Exhibit 1 to Dr. Ghanem's deposition -- no,

Exhibit 2 to Dr. Ghanem's deposition, the invoice from

the Caterer's, does not necessarily have anything to do

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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WITNESS: Right.

HUNTERTON: -- in your mind can't be the

brunch for the senators on April 24th?

WITNESS: Yes, sir, that is exactly what I

say.

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **

MR. ITEWRTLON: When you say this is not this,

you are indicating that the bill, which is Exhibit 2 for

13,500 --

+ =1
W for the 7Ifott'. .

2 -~ way"Lis Witness could say ayyu~h 4

3 nver seen this before.

4 Q (By Mr. McDonnell) I think WO are not-tryin to

5 say that they are the same. We are Just trying to find

6 out whether they could be.

7 A No, I don't think so.

8 Q In your mind they aren't?

9 A No, no.

0 Q Okay. Do you know if there were two events on

1 the same date within the -- could you have two events at

2 your own house on the same date, a dinner and a brunch?

3 A That could be, but I don't recall rlly if I

4 ever bad it the sane day. But frop -- you ) , I

51 don't -- this I guarantee you - this is not -this. There

6 is no way, because the brunch wouldn't bae *oat that

7 much money.

D
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Q (By Yr. at onmell) Okay. And that's basically

because of the price?

A You.

Q Do you know the value of the brunch you had, the

approximate retail value?

A Because, you know, usually at brunch we don't

serve that much alcohol or anything like that. I mean,

we don't -- rarely serve hard liquor. We might have

champagne and orange juice and that is about it. But I

don't think anyone paying $300 for a brunch for some -- I

don't know. I don't know. I don't even know if we had

eggs or whatever, something like that.

Q Something like that?

A Oh, yeah, for brunch we would have some light

foods, cheesoes and something like that. We never had

any, but -- by the way, the reason I say that is because

this -- this was no sit-in dinner or anything. We didn't

have tables outside or inside or anything. Just people

were mingling around.

Q Okay. And this was a catered event with the

brunch?

A Yes, it was, but I don't recall who catered it.

I really don't. But I'll guarantee you this, Exhibit 2

does not -- on what you had showed me here, there wasn't

that much food or alcohol or liquor served for brunch

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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Q Do y"U bwo MWy e0*1ea"tion, oatt -tatyo

to offer one -- can you offer an explanation for why A"s

I; event was -- is on April 24, 1988 and written out by

these invoices to Jody Ghanem? Do you have any idea why

that might be?
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A You never know what Chris does or puts down. I

am not saying this about a dead man, but he was always

like that.

Q (By Mr. Reffner) If I can, I would like to ask

a few questions to clarify.

Earlier you had talked about Chris coning into

your office to see one of the doctors that you worked

with?

A Right.

Q And then, you know, Saybe the next day a tray of

doughnuts would be delivered to the office, and then you

would be invoiced for those doughnuts. Do you think that

Chris was responsible for invoicing you for the

doughnuts, or might there have been an accountant at his

business that invoiced you?

A I really don't know. You know, I do know that

we never ordered the doughnuts. You know, that's the

whole thing. I mean, I see a bill for $250 for

doughnuts. I say we never ordered doughnuts. I ask, did
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~4.r44~ebnus? $, Idwoltad withi '"A dotos

at-that tin., ad he says, no, 'CbtU was here at

midnight, and he said, I will sAnd you som doughnuts for

the office. That was it.

Q Do you think that there might have been some

type of mixup?

A Could be anything.

Q For example, suppose if Chris wanted to send you

the doughnuts but didn't intend to invoice you. Could

the doughnuts be sent and invoiced and then maybe Chris

would apologize for the invoice or say, don't worry about

it, I will take care of it?

A Yeah, he could say that. When I asked him about

it, actually, he says, don't worry about it, you are

right. But I said, I got this invoice. What am I

supposd to do with it? Don't worry about it.

Q The other cases that you would have dealt with

Chris, any indication that there might have been, you

know, problems with his bookkeeping or accounting?

A I wouldn't doubt that at all.

Q Was it your impression that he had a good grasp

or good control over his invoices?

A I don't know. I never socialized with him or

went to his office or, you know, looked at anything. So,

I don't know.

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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Q :- Aud this invoice wiq here, which is marked

Exhibit 2, do you think that there could have been any

irregularities or problies with that sent to the wrong

address?

A Yes, could be. And the other thing, you know,

don't know if we did this or not, to be honest, and to

answer your question, I don't recall having two events in

the same day. I really don't. It would have been pretty

hard to do, to invite people in the morning and people --

MR. HUNTERTON: Same group of people at night.

THE WITNESS: -- same group of people at night.

That is why I doubt this.

Q (By Mr. McDonnell) Could it be when Chris sent

you the doughnuts, sent you the bill afterwards, he was

trying to do you a favor, show you that he had given you

food, therefore giving you a favor?

A Probably. You know, who knows what Chris would

do.

Q As before, you never heard about him giving away

things to try to gain favors from people?

A Chris would present he was giving away things,

but I don't know if he ever -- I don't know. He always

tried to get it back somehow. But, you know, I really

don't know how Chris did business. I really don't know.

Q But you knew some of the ways you did business

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **



~, y~*telt. You Aloafi him moe?

2 A Yap; correct.

31 Q You bad some dealings with him?

4 A Yeah,, just that one occasion when he came

5 crying, couldn't make his payroll. He wanted -- so, I

6 wrote a check from the company actually.

7 Q Do you think he considered you a good friend?

8 A Chris?

9 Q Yes.

Go10 A Everybody was a good friend to Chris. If you

11 just met him, like now, you were talking to him, he would

12 go out and say you are his best friend. So, everybody

13 was friends with Chris. I am not saying he is a bad guy

14 or anything,, but that is the way Chris was.

15 Q Going back to the thre events in 1908,, the six
C

16 senators brunch,, the event for Al Gore and one for the -

17 you said there may have been one for the Reid campaign?

18 A No, Reid wasn't running at that time. I think

019 it was Bryan.

20 Q Could you put those in any kind of chronological

21 order?

22 A I really don't know when Gore was there. I

23 didn't know when except from this. I remember the day

24 now that you tell me. I agree with that.

25 Q Do you believe that the Bryan event was before

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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A This?

Q Yes.

A You know, a couple of them for Senator Bryan

could have been before or after. Could have been after,

too.

Q You are not sure?

A No, I am not sure.

Q Okay. I would like to go over a little bit the

menu. You are probably not -- you don't remember

specifics. If you can, tell me whether you r-e'r any

menu like this. A formal white glove affair, okay, and

at your house, included beef tmderloin, boneless breast

of chicken Sante Fe, frash I. upgus and r/ce, Caesar's

salad, pasta with wild _ _1-t---a-, arteohke bearts with

Alfredo sauce, mushroom *aps tfed with pate' and

Beluga caviar.

The wine was Far Niente chardomnay and 1984

cabernet sauvignon, and the champagne was Dom Perignon.

Does that ring any recollection?

A No Dom Perignon.

Q No?

A No, I don't recall that. Could have, you know.

Menu -- I mean food could have been there, but I don't

remember ever any Dom Perignon being served in my house.

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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A I do't V don't -- we don't serve Dom

Perignon for those affairs. I don't remember that.

Q You wouldn't be serving, you wouldn't be paying

for this order. This was something for the campaign, I

believe.

A Yes. Still, I don't recall Dom Perignon. The

wine, you know, I don't know. Could have been there.

Q But again, during these events you didn't

have -- did you have input into the menu or wines or --

A No. No, sir, I do not.

Q Generally I guess Dawn is the one who dealt with

the campaign, is that correct, as far as executing the

details?

A Like I said, there were no details, just wanted

to use the houme, and they asked us to invite some

people. But that is all our involvement.

Q You would have to notify them who was coming

or e

A No, no, we didn't. We just -- we

the list -- to live in the country club we

the list at the gate of all the people who

coming through.

Q They would have to notify you who

A Right. That is why we asked who

have to give

had to give

would be

was coming?

was coming from

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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SQ And you would notify them if you had enough

3 people to host the event?

4 A Seemed we always did. We--

5 Q Okay. And you execute the details as far as
6 time when it was going to be held?

7 A Right. They would give us the time frame. We

8 would like to have it from either 11:00 to 1:00 or 6:00

9 o'clock in the evening or something like that.

10 Q And would Dawn be the one who takes the calls on

if.11 these different areas?

12 A Probably at that time.

13 Q You had an appointment book back then with your

14 different dates of events such as these --

15 A I an pretty sure.

.16 Q -- were included on it?

17 A I am pretty sure.

18 Q Do you still have those books?

19 A I doubt it.

20 Q You might still have them?

21 A I don't know. I will be glad to look for you,

22 but --

23 Q It might help us determine which event was held

24 on which date and all that.

25 A If I can find them, I will be willing to.

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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id you eor receive ay corespodete at0.e0

2 these e es from the se ators or their campaigns

3 thanking you for your hosting it?

4 A Yeah. mest of then would send thank you notes.

5 Q Thank you notes?

6 A Yes.

7 Q And the invited guests?

8 A No, no. Those people, they don't want to be

9 invited again.

10 Q Okay. And in general did you keep these things,

11 these thank you notes from the senator or --

12 A Yeah, I kept a couple of them. Yeah.

13 Q We know that you produced two of then for today

14 in response to a subpoena.

15 A Right.

16 Q One of then is from Senator Inouye, and the

17 other one is from Al Gore; is that correct?

1 A Yeah.

19 MR. McDONNELL: I guess I will introduce them

20 now just for the record.

21 I would like to introduce Exhibits 3 and 4.

22 (Whereupon, E. Ghanem Exhibits Nos. 3 and 4

23 were marked for identification by the Notary

24 Public.)

25 Q (By Mr. McDonnell) Now, we were just talking
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A Ritght.

Q And Exhibit 3, can you identify that document?

A Yes, sir.

Q Inouye?

A Yes, sir.

Q And what is that document?

A It's just thanking for I think this event that

you shoved me.

Q The brunch?

A The brunch.

Q And did you receive any thank yous frcs any of

the other senators prsent?

A We tried to look. ThatIs all I foaW.

Q Did you find these in your office ftt.e or

personal?

A Yes.

Q Office?

A Yes.

Q Do you generally keep things related to

campaigns?

A Everything is in my office.

Q Do you keep files on persons you solicit or call

or anything like that?

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **

A No.

Q Did you ever collect contributions for any of

these events yourselves from individuals who attended?

A No. Personally?

Q Yes.

A No.

Q You never take the checks?

A No, no. Either give it to whoever is in

charge -- I never take the check.

Q Okay. Did you ever give any contributions or

tell them to forward then to Frank Schreck?

A if moueabod would cor in, I don't know PFank

S'reoak, but send this check, but no particulaz ,pos.

Q You would 5-sd it in?

A Somebody cme in, say I forgot my chock, just

seM it to the office, we will send it over.

Q You will send it to the office or they --

A They would send it to my office. I would

forward it to whoever.

Q Would you make copies of it?

A No, no. We never -- we never got involved in

checks and what they pay. I never -- I don't even see

how much a check is written for. I never got involved in
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Q Okay. Now, Exhibit No. 4, do you recognize that

document?

A Yes, sir.

Q That is from Al Gore; is that correct?

A Yes.

Q Do you know what that was in relation to?

A I think that is just Christmas cards he sent us.

I am pretty sure.

Q Christmas. Okay. Do you recognize the -- it

says Opryland Hotel on the podium there. I believe it

says Opryland. Did you ever go to any fund-raiser at the

Opryland Hotel?

A No, sir. This was a family picture I think he

sent us for Christmas.

Q That is his family. All right. And he says

thanks for all your help?

A Yes.

Q Do you know what is --

A That is probably from fund-raiser I had at my

house.

Q You had the fund-raiser earlier than Christmas.

We just don't know what year. Do you know if it was 1988

or '87?

A I sure don't. I think it was '88, but I am not

i
• 
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Q That fund-raising event, about how many persons

went to that one?

A I don't know. Usually have 30, 40 people.

Q Okay. Do you think you called on different

people to attend this event or different friends and

acquaintances or pretty much the same ones?

A No, always the same. Some of them would like --

every time we call now they say they are moving out of

town.

Q And Senator Gore, how did you coue to get

involved in this event?

A You know, I don't know if it was Dick Bryan

or -- yeah, somebody just -- or Harry Reid introduced him

to se.

Q

you get

A

Q

A

house.

Q

A

somebody

Q

And then how about this particular -- how did

involved?

With Al Gore?

Yeah.

Just said they want to have a fund-raiser at the

Who is they?

I think -- I am not sure if it was Harry Reid or

else.

Someone -- something makes you think it might be

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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S Re asked to

A Right, righ

Q Okay. Do y

that event?

A I sure don'

Q Did the Gor

A I am pretty

Q You know th

you do this for Al Gore?

t.

ou know who provided the food for

t.

e campaign pay for the food?

sure somebody paid. I didn't pay.

at?

T
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A Right.

Q All right. Going back to the dinner vhem you

saw on the invoice attachment No. 2 --

A Yes, sir.

Q -- could the -- that dinner be held at smmone

els's boume that night, April 24th?

A Could.

Q Would you have attended -- do you retser

yourself attending a dinner like that on April 24th?

A No, sir, I don't ever recall attending any

dinner. With everything you just told me that -- you

know, with the menu like that, no.

Q Okay.

A And I don't know if I ever went to any dinner

because everything was done at my house. So, I
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Q You vent to Frank Sohreck's house, though, for

some dinners?

A Yeah, but I don't recall ever going for Dick

Bryan.

Q No. Okay. How about for Senator Reid?

A Or Reid.

Q Senator Reid?

A I don't think so.

Q Now, as far as the event that you said that was

held at your house, the Caterer's catered and I'think you

sid out back and had over at the country Olt4 Used

the facilities over there on the country club, nd that

sfor the Caterer's used that, zeqMaegted the us of

that property. Does the menu I described to you sound

like it might have been the one for that event?

A That could have been, yes. Yeah, because it was

a sit-down dinner. I remember that. And it was a pretty

good menu. But I think, if I recall, it was after

Senator Bryan was elected.

Q Is that right?

A Yes, sir. Wouldn't have been this one.

Q After he was a elected?

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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, r'at 'my house. I think thWt ig :Ae- that is when'

3 we put the tables on the cOOntry club. Bo, Ve -- it

4 wouldn't have been in the month of April. That is what I

5 am saying. Could have been later on.

6 Q Uh-huh. And so that wasn't a fund-raising

7 event, wasn't to collect contributions?

8 A No, no.

9 Q But what was the purpose of that event?

10 A A thank you type thing for the people that
0.

11 helped him, stuff like that.

An 12 Q Helped who?

13 A Dick Bryan.

14 Q So, *e of his campaign workers were there?

15 A No, it was the people that contributed to his

C 16 campaign mostly.

17 Q And who would that have been put on by?

18 A If I recall, that's the one that Chris, the

0. 19 Q Who paid for the services?

20 A I really don't know. I really don't know. I

21 didn't pay, I know that, but I don't know who paid.

22 Q So, if I understand your testimony today, the

23 main people that you were dealing with as far as any

24 events for the Bryan campaign were Senator Bryan and Lou

25 Gamage --

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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A Utd aMy questions. Yes,

Q Otfor making these arrIb Feto?

A Right.

Q Do you think there was anybody else that you

just can't recall the name?

A From his office you mean?

Q Right.

A I really don't know. I don't know who was

working on his campaign at that time.

Q Okay.

A I don't recall who was in charge of his

campaign. The only name sticks out is Lou Ganage.

Q All right. Okay. Were you having incoming

calls in? Do you usually take messages,, notes of who was

calling in your office?

A No,, no. They just get ma on the phone.

Q okay.

A Like Senator Bryan or the -- Governor Bryan at

that time, you know, I will get on the phone.

Q Right.

A If I'm not there, usually they will give them my

portable. They had my home number. So --

Q Do you have any -- ever have your picture taken

with any of the candidates at any of the events we are

talking about today or --

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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Q For the brunch?

A Some of them, yes. Some of then we do take

pictures, but not at that brunch. I don't think we had a

photographer because I would have had a picture.

Q You searched through your pictures?

A No, I haven't seen it.

Q You looked through your pictures in response to

the subpoena? You didn't find anything?

A No.

Q Okay. Do you have any pictures of yourself with

the candidates on the walls of your office or anything?

A I have one last Friday, but that is about it.

Q Someone last Friday?

A Yeah.

Q Who would that be?

A Bill Clinton.

Q So, you attended that event on behalf of him --

attend one, or did you host it?

A Well, we had a fund-raiser over at the Hilton

for him.

Q Do you consider yourself a friend with Senator

Bryan?

A Yes.

•* NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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wito, my wife.

Q Okay. Nov about Harry Reid?

A Yes.

Q Okay. Is there any other campaign person that

you can think of that you socialize with?

A No.

Q Anybody with either the democratic committee,

national committee that you are friendly with?

A No. I know them, I mean, but I never went to

dinner.

Q Who are sme of the people?

A I don't know. I don't know tem by n . I am

really bad at names. I don't recall , t I do

roall faces. But I don't -- I don't k b tt I

would really -- oh, that's right. I an sorry. Chick

Becht I knew very well.

Q You knew his very well?

A Okay.

Q He was the former senator?

A Senator; right. In fact, I went to dinner with

Chick Hecht and his wife, too.

Q Around that time you contributed to the

campaign?

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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Yes.

Okay.

Yeah.

Thank you very much.

One being Antonio Alamo, A-l-a-m-o?

Tony Alamo used to be an executive at the

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **

A Luau?

Q I believe an annual event. He had a luau for

the governor. It was a birthday party in 1988. They

hosted -- it was a birthday party.

A I don't remember. If you tell me where.

Q I think the Nevada National Bank, held somewhere

in that bank building.

A I wasn't there. I don't recall that.

Q Okay. I would like to go over a few name of

people who may have been at the event, and if -- now, if

they have a good memory, you point that out to me, if

they have a good memory what happened at the different

events.

A Sure.

Q Take a few minutes, and after this we will be

pretty much wrapping it up.

A Okay.

Q Okay. One of them -- is that fan workina all

right?

0
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taa" Ciro=s.
Q Okay. He is no logr with them?

A No. He is with MNN now.

Q Okay. Is he still in Las Vegas or

A Yes, he is in Las Vegas.

Q Okay. And is he a friend of yours?

A Yes, a friend and my patient.

Q A patient. Did he attend any political

fund-raisers at your house?

A I am pretty sure he did, yeah. He was one of

the ones I would be calling.

Q In 1988 you think he might have gone to the

brunch at your house in April of 1988?

A I don't recall.

Q Is he someone you regularly called, though?

A Yes, he is one of them.

Q How about Richard Banis, B-a-n-i-s?

A Richard Banis was the chief executive officer at

Circus Circus.

Q Okay. And does he attend some of the political

events?

Yes, he did.

You invited him to events?

Yes.

MR. HUNTERTON: He is not at Circus --

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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Q (By Mr. McDonnell) Where is he now?

A ne left.

Q Still in Las Vegas?

A He lives in Reno.

Q Reno. Okay. Do you know what he does now?

A He was one of my patients, too.

Q Oh, yeah? You lost a good patient?

A No. I don't think he is working. I don't know.

Q He may be retired now?

A Yes. At a young age, too.

Q How about Alvin Baron, B-a-r-o-n?

A That I don't know.

Q Jomes Chaai on?

A Jim Chaisson?

Q Yes.

A Yeah.

Q C-h-a-i-s-s-o-n?

A Yeah.

Q Is he someone that you would --

A Yeah. He owns Chaisson, a car dealership in Las

Vegas.

Q

attended

Okay. Would he have been a person who may have

that fund-raiser --

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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Q

A

Q

A

Q

A

i

You.

Is he a friend?

Yes, he is hotel owner in town.

He goes to some of the political events that you

Yes, yes.

Charles Frias, F-r-i-a-s?

I don't know.

Fletcher Jones, Jr.?

Yes, good friend.

Somebody that vould go to the events?

Yes.

James A. Joye?

31 Joyce? Okay. Yes, Jim Joyce.

Somebody -

He is a lobbyist.

Ia. HW1T0R1O: Advertising?

THE WITNESS: Advertising lobby.

(By Mr. McDonnell) He was somebody that might

one of your --

Oh, yes, he still comes.

How about Arthur Marshall?

Art Marshall, yes. A good friend. He is a

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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0 Tame8 Nave, Frltnk Ubo.

A I already mentioned tbn.

Q Mike Sloan. Mike Sloan was definitely there?

A Yes.

Q Okay. Kenneth Sullivan, Jr.?

A Yes, he is a good friend of mine.

Q He is an investor?

A Yeah. He used to be chairman of the board of

Valley Bank, and then he vent on -- he retired.

Q Okay. And William Bannen?

A That vas my ex-partner.

Q Okay. Is he still in Las Vegas?

A Yes.

Q Does he still have his own medical praftice?

A He practices emergency medicine.

Q Michael Gaughan?

A Yes.

Q G-a-u-g-h-a-n?

A He is a hotel owner.

Q He might have been at one of these events, some

of these events?

A Yes.

Q Okay. Now, I have another list. Try to make

it -- any of those people you know have a good memory?

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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A Uxou1e-e ?

Q Anny of t'hon Ipeple have . Very #Obd uinory who

might be able to 2 11 some of the events?

A You know, the only thing you are going to run

into, they have been at so many of mine, I don't know if

they would recall which particular one. So, probably in

'88 they were there every time I had a fund-raiser for

everyone.

MR. HUNTERTON: You guys also have to keep in

mind, not just things that Elias has sponsered, but this

group of people are invited to a black tie function every

week, if not two a week, okay, for various charitable

social causes apart from political causes. That group

you read wears out tuxedos.

TE WAL388: Right. And the reason I am saying

this, too, is because when I say I don't recall, because,

you know, we hold for federal as well as local, just this

could be the same, I don't remember. So, I don't know

who was at which. I could have held eight or ten of them

in one year. So, I really don't recall exactly who was

there.

Q

Sloan.

A

Q

(By Mr. McDonnell) Okay. All right.

Thomas Drendel, D-r-e-n-d-e-l?

I don't know.

Joseph Bradley?

Mike

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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A

Q

A

Q

Bill Ad- ie? I do'lt recall his.

Bill Bradley?

I don't know.

Norman Dianda?

A No.

Q Ethel Norvay?

A No, sir.

Q George Swarts?

A Garage Swarts I know, yes.

Q Is he a lawyer?

A No. He used to be with the Gauin Control

Board, and be is an .a(msmant-

Q Okay. Laventhol &Uo h?

A Excuse me?

Q Laventhol & Horvath?

MR. HUNTR TOK: Used to be.

THE WITNESS: Used to be.

Q (By Mr. McDonnell) Got a small town feel to it.

In this city everyone seems to know each other or these

are some of the big named people. Vern Christensen?

A Yes.

Q He might have come to some of these parties?

A Yes.

** NEVADA CERTIFIED REPORTRS **
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A

Q

A

He die

Q

A

Q

Q

A

Q

A

Q

A

Q

A

Q

A

tee6, sir

And was he the ower o f

The daughter of the omer of the Lao VIh sun.

d since. But that is his daughter, Hank Greenspun.

Does she work for the paper?

No. Janie? I don't think she does.

Diana Fauci, F-a-u-c-i.

MR. HUNTERTON: Fauci Construction?

THE WITNESS: Fauci, yeah.

(By Mr. McDonnell) She night have been -here?

Mike Fauci, I know him.

Linda Lund?

I don't know her.

We are getting to the end. Robert U e?

I don't think.

Isobel Pfeifer?

I don't know.

Linda Sterling?

No.

Q Okay. All right. How about did you ever hear

of Edward Torres, T-o-r-r-e-s?

A Ed Torres.

Q How do you know him?

A He was a partner with Wayne Newton in the

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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A Yeah. Ed was -- we had the industrial engineers

from his hotel over to your clinic.

Q Did he ever have any official role in any of

your business or anything?

A Oh, no, no, no.

Q Role in G&B Enterprises?

A No, not Ed Torres, no. He was a hotel owner.

Q Okay.

A No, I never had any business dealings with him.

Q All right. Okay. The last thing I would like

to introduce is soe ch ecks that you prodwed, in repe

to the Comission subpoen.

MR. McDOWNELL: This will be No. 5.

(Whereupon, a reces was had.)

(Whereupon, E. Ghanem Exhibit No. 5 was marked

for identification by the Notary Public.)

Q (By Mr. McDonnell) Back on the record.

Now, Dr. Ghanem, have you had a chance to look

at Exhibit No. 5?

A 5?

Q Yes, the exhibit marked 5. That is the four
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A YO1W, tir. lbesd"likk chddks that were written

tar senator Bryan from jouly, sy wirer aOW Uy8,10f.

MR. HWITKRTON: Indicating checks 1299 and 1298

on the first page.

Q (By Mr. McDonnell) And the amounts of those

checks?

A

Q

A

Q

A

Q

A

Q

that?

A

Barn"

Q

A

Q

A

Q

A

Q

2,000 each.

Dates?

January 10th, '88.

Is your signature and your wife's signature?

Yes, sir.

To what candidate?

Bryan for Senate.

Okay. And then the third and fourth page of

That' s from G&B Enterprises, partnership with

Okay.

-- that we had.

All right. Okay. That is --

$4,000.

Okay. That check is written to you?

Yes, sir.

Can you tell me what that check is for?

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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A Af ~~a*a o t ePaid*

Q By we w1b0o you mean?

A Jody and I.

Q Your wife and you?

A Right.

Q And now, did your partner -- did your partner

give any money to the Bryan campaign, Dr. Bannen?

A It looks like he did. Here is a check from him.

MR. HUNTERTON: That is not Bryan, that is --

THE WITNESS: Democratic campaign committee. He

was one of the guests invited.

Q (By Mr. McDonnell) Okay. One of the guests at

the brunch?

A Right, right.

Q Okay., Does Dr. Bannen -- was he half owner of

the business with you?

A Yes, sir, 50/50.

Q Did you have to receive permission from him to

take this check, the $4,000 check?

A No. He wrote it.

Q He wrote the check?

A Yeah. That is his signature.

Q What I am saying, did you --

A No. We always told each other what we were

doing. We never --

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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Q No, I am talking about the check.

MR. HUNTERTON: He is talking about this.

THE WITNESS: Oh, this. Yes, yes.

Q (By Mr. McDonnell) Who signed this check?

A I did, but he knew that we were doing it. It

was reimbursement.

Q Did someone instruct you to do it this way, to

write one check out on the Bryan campaign?

A No, no. I -- I didn't have this chck or my

cheock from the office. Then I got reimbursed.

Q I am sorry?

A I didn't have the checks from here. So, we me

it personal, and then I got reimbursed for it ft.tbe

partnership.

Q Okay. And the other check, do you know who from

G&B Enterprises -- that was given by you and Dr. Damnen?

A Yes, sir.

Q Okay. And that was probably in relation to the

brunch; right?

A The brunch.

Q Okay. In thinking over the day of the brunch we

were thinking at the time in 1988 did Frank Schreck live

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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Vid -- f he was -

was he a neighbor at the tlUe?

Frank, where did he live?

MR. HUNTERTON: Try it this way. Has Frank e

the country club?

THE WITNESS: I am trying to recall. I don't

think so.

Q (By Mr. McDonnell) Is it possible that Frank

Schreck had a party on the night of April 24, 1988, a

fund-raising party for Senator Bryan?

A I don't think so. Could, but, you know, I

probably -- they would have invited me over, something,

but I don't recall.

Q You were not invited to that that ni*t?

A I don't recall.

Q Where did Frank -- where does Frank Sobreck live

at this point?

A He lives at Spanish Trails Country Club.

Q And how long has he been there?

A For a few years.

Q Did you visit his home prior to that thing at

this present location?

A Yeah, I go there frequently.

Q Prior to this present location in the Trails?

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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Q Okay. Do you think it is posible that the

,Caterer's invoice attacment number 2 or Exhibit No. 2

may be for an event at Frank Schrock's house?

A I really don't know.

Q Okay.

A Just -- I don't know.

MR. McDONNELL: Okay. Craig, do you have any

follow-up questions on that?

Q (By Mr. Reffner) You said that you have offered

your house for entertainment for federal candidates?

A Yes.

Q Mr. Sohrck also offered his houso?

A Yes, he does do that.

Q Is there anyone else in Las Voap arom. tho

time frame 1988 who night have also offe ed their house

for federal candidates?

A I don't know. They don't check with me on those

things. They don't --

Q I am trying to get a feel -- there was kind of a

party circuit that you were with, you, Mr. Schreck. What

about the other people who might have regularly attended

these functions? Would they offer their house for

entertainment to federal candidates?

** NEVADA CERTIFIED REPORTIRS **
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is a 6611 tow really. so, it i-ftyou ,tnow, you ,
meboiy at o0body's house, you probably see the1 the
next wek at somebody else's house. So, you know, all

run around in the same circles.

Q Your attorney had said that a lot of these

people attend functions once a week?

A We get -- we get invitations for two, three

functions every week.

Q And in 1988 --

A Same. Nothing has changed in Las Vegas. They

have heart associations, they have cancer, they bave

sometimes functions on Friday, Saturday and Sunday for

diffesent organizations, and you always see the mm

people.

NR. RZrFNwR: Okay.

Q (By Mr. McDonnell) You had earlier told us that

you would be willing to produce any appointment books

that you have to help us determine dates?

A If I have it, you can have it.

Q Okay. Something we can follow up with a letter

or something?

A I think we would have found it because we looked

through everything for '88, but we don't keep them.

MR. HUNTERTON: I don't think you had any

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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w uld have brought it.

Q (By Mr. McDonnell) I don't know if you thought

it --

A Oh, yeah, we looked at everything for U88. We

didn't find anything except what I gave you. But if I

do, I will be glad to send it to you. Look specifically

for that.

Q Thank you, sir, for coming today. You will be

entitled to a witness fee of $40.

A What will I do with it?

Q And mileage will also -- will you tell me how

many miles it took you to come today?

A Oh, about -- off the reooo , please. I am not

going to charge you anything. Don't vorry about it.

MR. McDONELL: I also rewind you of the

confidentiality provision.

You have a choice of having a chance to sign

your deposition or just forwarding it to us without

signature. You can review it and make any changes if you

would like.

MR. HUNTERTON: We didn't discuss that with

Jody. I would like you to send both of them to my

office, and then I will have them signed and returned to

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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y .... 4wt vnt Dr. ahanme end his wife to go to-t e

'i .t-eprter' s office. You can keep the original in

3 your off ice We will make any changes or whatever on the

4 .copy, and we will do the original signature page.

5 MR. McDONNELL: We will do it that way. That is

6 fine.

7 (Whereupon, an off record discussion was had.)

8 MR. McDONNELL: You told us today that Dawn

9 Smith, you know, she was involved in some of these phone

10 calls. We were wondering if we could talk to her

... about -- test her memory about some of these events.

tn 12 Would that be okay with you?

13 THE WITNESS: I have no objection. I don't know

14 what ohe can say, you know. She usually -- the calls

0 15 were ade directly to me. If a senator wanted smething,
0 16 she would call me directly. She is not going to tell Dr.

17 Gharem we are going to hold a fund-raiser at his house

,18 such and such a date. She will have to talk to me

tK 19 directly. I don't know what she can add.

20 MR. McDONNELL: Well, you know, we have come

21 along way. We would like to get as much as we can. We

22 are trying to figure out what happened here. If you

23 could do that, it would be appreciated.

24 MR. HUNTERTON: There is a tactical problem with

25 this, too. If you are leaving Saturday, I can't talk to

0

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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'have already got a full day. So, we won't be able to do

it tomorrow.

MR. McDONNELL: How would you feel about a phone

interview with us, all of us, on there?

MR. HUNTERTON: That's fine. You mean like when

you get back to Washington?

MR. McDONNELL: I guess we would have to do that

if you are going to be busy through Saturday.

MR. HUNTERTON: Glad to do it over the phone.

MR. McDONNELL: Okay.

(Whereupon, the deposition was concluded.)

** NEVADA CERTIFIED REPORTERS **
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"6i4fy a ih ie the within and foregoing

,trensciption to be my deposition in said action; that I

have read, corrected and do hereby affix my signature to

said deposition.

ELIAS F. GHANEM, Deponent

/7 bwe ribed and sworn to before me this

of

day
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COUNTY OF CLK )

I, Mary Kathryn Duff in, a duly coiissioned

Notary Public, Clark County, State of Nevada, do hereby

certify:

That I reported the deposition of Elias F.

Ghanem, commencing on Thursday, October 29, 1992, at 1:30

o'clock p.m.

That prior to being deposed, the witness was

duly sworn by me to testify to the truth. That I

thereafter transcribed my said shorthand notes into

typewriting and that the typewritten transcript is a

ooanplte*, true and accurate transcription ofrsy said

shorthand notes.

I further certify that I an not a relative or

employee of counsel of any of the parties, nor a relative

or employee of the parties involved in said action, nor a

person financially interested in the action.

IN WITNESS WHEREOF, I have set my hand and

affixed my official seal in my office in the County of

Clark, State of Nevada, this Apth day of 9pemberAW92.
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June 6, 1988

Dr. Elias F. Ghanem
Las Vegas Medical Centers
3111 Joe W. Brown Dr.
Las Vegas, Nevada 89109

Dear Dr. Ghanem:

I wish to acknowledge receipt of your thoughtful

communication following up on our recent visit in 
Nevada.

Your kind words are appreciated. I enjoyed the opportunity

to meet with you and your friends.

DKI: phdl

Senator

;,tQY KATHRYN DUFFK CSR NO.-
, .Vi, OA CERTIFIED REPORTERS
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Suite 800
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Deposition of:

NELLIE LOU GAMWIE

a witness of lawful age, taken on behalf of the Commission

pursuant to notice, held at the Federal Elections

Comission, 999 E Street, N.W., Washington, D.C., 6th Floor,

on Thursday, November 19, 1992, at 9:45 a.m., before

PETER DIXON, Notary Public in and for the District of

Columbia, uhen were present:

APPEARAMMS:

On b 'If of Wtes

RD BIT F. BAUER, ESQ.

Suite 8oo
607 14th Street, N. W.
Washington, D. C. 20005

On Behalf of Com ission:

XAVIER McDONNELL, ESQ.
CRAIG DOUGLAS REFFNER, ESQ.
Federal Elections Coumnission
999 E Street, N. W.
Washington, D. C.
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N3WALI LOU GARAGE

having been duly sworn by the Notary Public off

the record was examined and testified as follows:

MR. McDONNELL: Your deposition is being taken

pursuant to 437, Title 2. The Coomission is authorized to

subpoena.

Can you state your name for the record please?

THE WITNESS: My full name is Nellie Lou Gamage.

Please call me Lou.

MR. McDONNELL: Lou. Okay. Have you ever had your

deposition taken before?

THE WITNESS: No.

MR. MODONNELL: Okay. Well, I'm just going to go

over a few ground rules for you so you know what to expect.

One is, first of all, we treat your testimony as

we would in a court of law. You've just been sworn in.

Please answer all questions verbally instead of by

a nod of the head or any other way so that the Reporter can

take it down. Okay?

THE WITNESS: Okay.

MR. McDONNELL: And if you don't understand any

question that I ask, just ask for a clarification and I'll

Heritage Reporting Corporation
(202) 628-4888
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Clar fy it for you. It you don' t- knm the ageer, just say

you don't know and that will be fine.

We'll be taking a series of breaks today, every

hour or so probably. And if at any time you want to take a

break, just let me know and we'll take it then as well.

Okay.

THE WITNESS: Okay.

MR. McDONNELL: All right.

EXAMINATION BY COUNSEL FOR THE COIIISSION

BY MR. McDONNELL:

Q What have you done to prepare for the deposition

today?

A I met with my attorneys, Bob and Judy, and I have

spoken with members of the Bryan camaign.

Q What members of the Bryan campaign?

A I've spoken with Jean Neal, Senator Bryan. Mike

Kern, treasurer for Friends for Bryan.

Q Okay. And when was it that you talked to Ms.

Neal?

As recently as 15 minutes ago.

Okay. And this was on the telephone?

No. Personally.

Personally? Okay. And Senator Bryan, when did

Heritage Reporting Corporation
(202) 628-4888
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you toaLk to Senator Bryan?

A Telephme yeterday.

Q Telephone yesterday. This was about this Ntter?

A Yes.

Q Okay.

MR. BAUER: I think it might be helpful if I

could--maybe she's not understanding--she may not understand

exactly why you're asking those questions.

MR. McDONNELL: All right.

MR. BAUER: If you could clarify that for her

since she hasn't been deposed before.

BY MR. McDOIDELL:

Q We just want to know the exact--you know,, if you

review anything or anything that you know--anything that you

talked about with those people, we'd like to know what it is

because it relates to this matter.

Do you want to tell me about that?

MR. BAUER: Well, I don't think that would be

entirely appropriately because this was all under the advice

of counsel and I was present for these conversations.

MR. McDONNELL: Oh. Okay.

MR. BAUER: Then it would be privileged.

MR. McDONNELL: Okay.

Heritage Reporting Corporation
(202) 628-4888
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Did you review any to?

I have seen to.

Did you review any documents for this deposition
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today?

A Yes.

0 Okay. And what would those documents be?

A I had some documents that were documents from a

catering company.

Q Okay. Were those produced here to this

commission?

A Yes.

Q Okay. Any other documents you looked at that were

not produced?

A NO.

Q All right. When you first received notice about

this back in I believe it was June of this year, is that

correct?

A I was made aware of it.

Q Right. Okay. Since that time,, have you spoken to

anyone about this matter, anyone who held a fund-raiser at

their home in 1988?

MR. BAUER: Could you rephrase that question

Heritage Reporting Corporation
(202) 628-4888



2 BY NR.

3 Q Okay. Since earlier this year, when you received

4 the notice from the Cownission about this matter, have you

5 spoken to anyone about this matter in connection with the

6 underlying events, anyone who held a fund-raiser at their

7 home in 1988?

8 A About this matter?

9 Q Right.

10 A I don't believe so.

01 1 Q Since you received the notice from the Commission

I 12 about this matter, have you spoken to anyone about this--

C)8: 13 anyone from the Democratic Senatorial Camaign Coittee

14 about this matter?

15 A The DSCC?

16 Q Right.

17 A No.

18 Q No one from there? Have you spoken to anyone from

i 19 the State Party about this matter?

20 A No.

21 Q Okay. Did you have any conversations with any

22 people when counsel was not present about this matter,

23 conversations about this matter when counsel was not

Heritage Reporting Corporation
(202) 628-4888
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A Yes.

Q Okay. And who would those be?

A Jean Seal. I can' t mm Nir anybody else in

particular. I mean I would talk with Mike Kern.

Q Okay.

A The treasurer. And the accounts manager.

0 Okay.

A For the Friends for Bryan campaign.

Q Right. Okay. And when about was this, did this

conversation take place? First of all, with Ms. Weal.

A Well, you're saying when I received informtion.

Q Right.

A Technically Jean Neal received the notification.

0 Okay.

A So it was brought to my attention, and you're

telling me it's June. I wasn't even certain that it was

June.

Q All right. Earlier this year. Earlier this year

when you spoke to her about this, that's what we want to

know about.

A I'm not understanding your question.

Q Okay. I'm sorry.

Heritage Reporting Corporation
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V a sorry.

Whenever you received the notice earlier this

year - -

A Okay. I didn't receive a notice. So I guess I'm

not- -

Q Okay. You didn't receive it. Okay. You didn't

receive it. Okay. Whenever you received information about

this matter--it's actually addressed to Michael Kern, I

believe, the treasurer.

A Okay.

Q Okay. Since that time, have you spoken to Ms.

Neal about this matter when counsel was not present?

A Yes.

Q Okay. And how did those conversations come about?

Tell us about them--

MR. BAUER: Well, actually I don't think that

that's--Ms. Neal is the one who on behalf of the committee

retained our law firm and any conversations that she held

with Ms. Gamage were at my direction in the course of our

preparing ourselves, so whether I was physically present or

not, or any member of my firm was physically present, the

privilege attaches.

MR. McDONNELL: Well, we have to find out the

Heritage Reporting Corporation
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6a, when the privilege attadbes * od. e-

2 MR. 8MmN: But your qestiit as00 that the

* 3 conversation in held subs uent to notification from the

4 Commission. The notification of the Commission prompted the

5 retention of our law firm by the Bryan campaign on the

6 authority of Ms. Neal.

7 MR. McDONNELL: At what time?

8 MR. BAUER: Pardon me?

9 MR. McDONNELL: You don't know--do you know what

10 time you were retained?0

C 11 MR. BAUER: Well, all I know is--all I know is

%0 12 that as far as I'm concerned, I'm unaware of any

C *' 13 conversation held with Ms. Gamage which was not held without

4%4 14 my knowledge or under my direction. And if you're able to

15 find such a--if we're going to hunt for periods of time when

16 the privilege doesn't attach, we'll have to be very specific

17 about it because I'm not prepared to waive the privilege.

18 MR. McDONNELL: Oh, I understand that.

19 MR. BAUER: I know my client is not prepared to

20 waive the privilege.

21 MR. McDONNELL: Right. Okay.

. 22 BY MR. McDONNELL:

23 Q At the time when you spoke to Ms. Neal, did she

Heritage Reporting Corporation
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A yes.

Q She did? At that first tims you had a

conversation with her?

A I can't tell you whether it was the first time. I

knew that we had retained counsel.

Q Uh-huh.

A Immediately.

Q How do you know that?

A Jean Neal told me that we had retained counsel.

Q Did she tell you when in relation to--

A Are you asking for a specific date? Is that what

you're wanting?

Q No. I'm Just asking for an a roximate--

A Because I am really confused as far as the date.

Q No. I wouldno't expect a date.

A Okay.

Q I would like to know the first time you had the

conversation about this matter with NW. Neal, she informed

you that she is retaining counsel at that time?

C

C

Yes.

Is that correct?



Ui

Q To the best of your recollection?

2A Correct.

3 Q Okay. So is it your tetimony you have not talked

4 about this matter with anyone other than either in the

5 presence of counsel or when counsel has retained Ms. Neal?

6 A Yes.

7 Q No one else you talked to.

8 MR. BAUER: Not to the best of her recollection.

9 THE WITNESS: That's to the best of my

10 recollection.

11 BY MR. McDONNELL:

12 Q That's fine. Okay. Now let me go back over some

o 13 background information.

14 Would you state your address please?

s 15 A My home address?

,0
16 Q Yes.

17 A 1341 Pinto Rock Lane, No. 101, Las Vegas, Nevada

18 89128.

a. 19 Q Okay. And your telephone?

20 A Home number is Area Code

21 Q Okay. And your office address?

* 22 A 300 Las Vegas Boulevard South, Suite 1110, Las

23 Vegas, Nevada 89101.
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Q A 4 that _bpw tml office or m other

cm~:ign office?

A That is the office of the United States Senator,

Richard Bryan.

Q Richard Bryan?

A Yes.

Q Okay. Do you have any other work address?

A No.

Q Just that one. Okay. Did you give the telephone

number there?

A Area Code (702) 388-6605.

Q Now lmg have you maintained that address as your

office address?

A January 3rd or 4th, 1969. I'm sorry. i Iifov o

Senator Bryan m sorn in. I don't know the exact date.

Q Okay. Prior to that time?

A Prior to that time?

Q Prior to that time what was your office address?

A Well- -

Q If you know.

A Prior to that time, my office address be--actually

I was self-employed with Senator Bryan prior to that.

Q Self-employed with Senator Bryan?
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A Uh-huh. Senator Bryan hired me through the

campaign.

Q Okay.

A So my address would be my home address.

Q Your home address. All right. What period of

time would that be for?

A Senator Bryan--I started employment with Senator

Bryan in--I have to think about this a minute. I started in

1981 as a volunteer, so 1981, '82. '83, 1983, spring of

'83.

Q

A

Q

A

Q

1983?

A

Q

that you

A

Q

A

Q

That's when you- -

Became self-employed, yes.

Self-employed.

Was hired by Senator Bryan.

That's when you were first hired by Senator Bryan,

Yes. He was governor at the time.

Okay. And your address was the same home address

have presently?

No, no.

Could you give us that address?

5050 South Pearl, Las Vegas, Nevada 89120.

All right. Could you tell me about your
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(202) 628-4888



2

4

5

6

7

8

9

10

013
1%0 12

0;w 13

24

15

116

17

19

20

21

.22
23

edustob b, you bMa in?

A I h"e two Y"rs of oo11e. No, VIm sorry. A

year and a half of college. Otterbein College, Westerville,

Ohio.

Q Okay. And your area of expertise--

A Was business.

Q Business. Okay. And what is your current

occupation?

A I am Senator Bryan's scheduler in Southern Nevada.

And special projects coordinator.

Q Okay. You just testified a minute ago that you

started working in 1981 as a volunteer, is that correct?

A As a volunteer when he was the Attorney General.

Q Okay. Me that when you first became involved in

politics?

A Yes.

Q Was there any earlier volunteer work?

A No.

Q Okay. How did you first get started in this work,

volunteer work?

A I was in the jewelry business. And my partner, my

partner in the jewelry business was asked by the Attorney

General to run his Southern Nevada campaign. And she in
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turn then asked u to C onl att and voltteer.

Q Okay. And what ng was that?

A Governor--well, he was Attorney General running

for governor in 1982.

Q Okay. And you started there as a volunteer?

A Started as a volunteer.

Q Okay. And did you continue your job at the

Jewelry store as well?

A It wasn't a Jewelry store. We did home parties,

and yes, I did.

Q Oh, I'm sorry. I thought you said- -

A I ran a jewelry business. we conducted home

parties.

Q Oh, so you had--

A And so we worked out of our hoies.

Q Okay. And what kind of a business was it? I mean

what kind of home party business?

A Jewelry, fine jewelry.

Q Oh, I see. So it was party--can you explain a

little more about it?

A Like Tupperware.

Q All right.

A Tupperware- -
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2 om. .: jot totth rod, frem nw d. I

* 3 will tell when to go off the reeod. You, the reporter, are

4 here at the Coemmision*s expense.

5 MR. BAURR: Well, I can expect, however, to make

6 reasonable requests--

7 MR. McDONNELL: Yes, sure. Sure, you can make the

8 request.

9 BY MR. McDONNELL:

10 Q Okay. During that time when you were doing the

11 volunteer work, what kind of things were you doing?

) 12 A I was doing special events.

0 13 Q And what does that mean?

14 A Coordinating kickoff campign parties, rallie ,

15 picnics in the park, dealing with fairs. Anything for voter
)

16 contact.

17 Q Okay.

r 18 A Created fund-raising events. Like a birthday

19 party for the Senator in July.

20 Q I see. And that was like in 1982/83?

21 A Uh-huh.

22 Q Okay. And then how many hours a week would you be

23 working on this type of activity?
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A

Q

A

volunteer.

A minImM of 40.

Forty?

A minimum, I would say. I was a full-time

Q Full time. Okay. And when did the full-time

volunteer status begin?

A We were given a shoe box in October of 1981 to

start the campaign and preparation for the '88 campaign.

Q The '88 campaign?

A '82, excuse me.

Q Okay.

A The '82 campaign.

Q All right. And so after the campaign--I assume

Senator Bryan won that office?

A Yes, he did.

Q Okay. And then what did you do after that?

A The Governor hired me as his personal liaison to

the commmity as Governor.

0 Okay. And what did that job entail?

A And I did special events for the Governor then.

would create events such as the Governor's Industry

Appreciation Luncheon.

Q All right.
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A leer Oo~ror 5!7an woud bo O3*t4~m

MnM for an organisation, I would epreet the

on ccmittee meetings.

Q Okay. And then when was the next race that you

were involved after that?

A '86.

Q '86? What was that for?

A He was Governor, running for reelection.

Q Okay. And at this time try to give me--you said

you did the special coordinating work for him.

A Uh-huh.

Q And then you started the campaign work. When in

the year did you start the campaign work for the ' 86

election?

A January.

Q January?

A January of '86.

Q Of '86. All right. You ran that right through

until November, is that correct?

A Yes.

Q During that time period, would that be the only

thing you'd work on was the campaign work, or did you

continue your other work as well?
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A Vom trying to think. Ky Jewelry bust"e, ww fl"

dropped the jewelry business like in 1983 1 believe.

Q Okay.

A Boy, it's been awhile. Yes, that would be the

only work that I conducted in 1986.

Q Okay. What I mean is is it sort of

compartmentalized as far as the campaign work as opposed to

your other work that you did for Senator Bryan

A Oh, strictly campaign, strictly campaign.

Q Okay. In '86 through to November?

A Correct.

Q And after the November election, when he won, you

would go back to doing special projects, is that correct?

A Correct.

Q Okay. During that time period, did you work for

any other comuittees at all, campaign committeeu, at the

federal level? In other words, did you work for the State

Party or any congressmen or other senators during that time

period we're talking about, from 1982 right through to '86?

A No.

Q No.

I would assist with the State Party.

In what?
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A In events.

Q Okay.

A Certainly, yes. In fact, I'd give fund-raising

events for the State Democratic Party.

Q All right.

A During that period of time.

Q Can you tell us about what times you would do

that? What would initiate such work?

A The Chairman of the Democratic Party came at one

point to Governor Bryan and asked him if I could coordinate

a fund-raiser for a dignitary that came to Las Vegas. And

that was Senator Glenn.

Q Okay.

A And we were raising money for the Democratic State

Party and it so happened that it was the last episode of

0MRSHO on television and I turned Caesar's Palace into a

MASH camp.

Q Okay. And what year was that?

A That was in 1983.

Q '83? Okay.

A I would work with the Democratic Party and help

organize state conventions.

Q I see.
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A So. yesu th*3r ainL involvnt. with tbe Wafty

throughout.

Q Okay. At certain times, you would--

A When the need would arise.

o Right.

A Right.

Q And the Chairman would contact you directly?

A Pardon me?

o The Chairman of the Democratic Party would contact

you directly or would he contact someone else?

A The Chairman of the Party would normally ask

Senator Bryan if Senator Bryan would give me up to do my

regular duties or whatever at that time to assist them in a

project.

Q I see. When you worked for them, do you primerily

the same type of work that you did for Senator Bryan during

his campaign, is that correct?

A I do major events.

Q Major events. Okay.

A Right.

Q That's your specialty.

A Yes.

Q When you said convention work, are you talking
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aboat the tate Party couventiob.s?

A Correct.

Q Okay. Those usually happen at the same time every

year?

A Well, they're not held every year. And, yes, I

mean you had your county convention and I would work on the

Clark County convention and also work on the State

convention. If I was asked. And this didn't happen every

time.

Q I see.

A I worked with Brent Adams one year.

Q Brent Adams?

A Brent Adams, Chairman of the Democratic Party in

1983.

Q All right.

A And coordinated the State convention.

Q Okay. Any other years that you coordinated the

State convention?

A No.

Q No? That was the only one?

A That was the only one.

Q Okay. Was there anyone else in Senator Bryan's

office or at that time Governor Bryan's office who was
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sti~arly situated as you, 0=114 tot' the State 14fy t
well?

A No.

Q You were the only one during that time?

A Worked for the State Party?

Q Did volunteer work the same as you did.

A Okay. Thank you. I need to clarify that.

Q Okay, sure.

A Because I didn't work for the Nevada State Party.

I worked for Senator Bryan.

Q I see. Did you ever receive any ccx tion from

the State Party for your services?

A No.

Q Okay. Did you ever receive any re M*u--eint for

anything you had purchased for themt?

A Oh, I suppose. I'm sure. I can't state a

specific, but I'm sure I might have bought a banner or

soething. I'm sorry. I can't give you a specific on that,

but I'm sure that could possibly be the case.

Q And I asked before, did anyone else from the

office volunteer for the State Party?

A That was on--

Q On Senator Bryan's staff?
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A On Snator Bry a taff wOLrg for tb State of

Q Well, just- -

A I was the only person that did not work for the

State of Nevada. I worked personally for Dick Bryan.

Q I see.

A I had a friend who assisted me in events in a

volunteer capacity. Her name is Kitty Dees.

Q Kitty Dees? And did she work for Governor Bryan's

campaigns as well?

A Yes, she did.

Q Okay. But all volunteer work?

A She was on payroll in 1988.

Q 1988. For the Senate campaign.

A Correct.

Q Okay. And you told us how you worked for Senator

Bryan through 1986 or Governor Bryan. Now, what was the

next race that you did after that?

A 1988.

Q Okay. And what was that for?

A United States Senate.

Q I see. And when did you begin working on that

race?
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2 A In Januar of 198.

2 Q And between September of #87 and January of * SB,

3 what type of work were you doing?

4 A I was working for Dick Bryan when he was Governor.

5 Same thing. Serving as his liaison to the community.

6 Q Okay. When you say "same thing, " you mean you're

7 doing special projects and--

8 A Special projects, industry appreciation. Every

9 year I created an annual event, north and south.

10 Q All right. When you began working for Senator

- 11 Bryan's campaign in January of 1988, did you change your

'0 12 status as far as your pay, where your pay was received?

- 13 A Yes. I was paid through the campaign fund, but I

14 had been paid through campaign funds all along.

15 Q Oh, you had been?

16 A Yes. That's how I worked personally for Senator

17 Bryan.

18 Q I see. You worked for his State office campaign

0 19 funds. You're paid by the State?

20 A Not by the State Party.

21 Q I don't mean State Party. I'm saying by his. 22 State, as Governor, as Governor of--

23 A His campaign funds.
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Q capign.

A Correct.

Q Okay.

MR. BAUER: I'd like to make certain we have sm

clear statement of all of this on the record. I take it

that your testimony is that up until January of 1988, all of

your work for Senator Bryan was of a general political

character paid for by his campaign organization.

THE WITNESS: Yes, correct.

MR. BAUlER: And that you did not work as a paid

memer of his Attorney General staff. You are a paid meumber

of his campaign staff.

THE WITNES: Correct.

BY MR. MeCDONLL:

Q You said you were retained by him personally.

A That's what I meant when I said personal.

Q Okay. That's what I was trying to clarify.

That's all. Okay.

So then in January of '88, you were on his Senate

campaign payroll?

A Correct.

Q All right, fine. Okay. And after that race was

over, what was the next campaign you worked on?
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-1A In 1M8?

SQ Ligbt.

, 3 A r me hired on the Senate staff, the United States

4 Senate staff.

5 Q You were? Okay.

6 A In 1989, January.

7 Q January of 1989. Okay. What was your position

8 then?

9 A Special projects coordinator.

10 Q Okay. And what does that entail?

11 A When Senator Bryan then would have a hearing, I

12 would do all the logistical planning. Any time--I'm trying

13 to think--town hall meetings, constituent reach-out

14 progrm, I would do the logistical setup on that. I did

15 constituent work. I did military constituent work. From

16 January until NWoveer of '89.

17 Q Okay.

18 A I did constituent work, case work, on contracts,

19 federal contracts. Problems. When constituents would have

20 a problem, and we needed to deal with case work, I handled

21 the military area and federal contract area.

* 22 Q Okay.

23 A As well as did special projects.
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work?

A

Q

A

Q

off icia

A

0

A

Jenny De

Q

A

Q

A

Q

all the

A

Q

activiti

A

You said from June to -Imler of ' 89 yo% di..

January.

January to November of '89 you did the military

I did constituent case work.

Okay. What did you do in November of '89?

I became Senator Bryan's scheduler.

Okay. That was the first time you had that

L position?

Correct.

Okay. What was the reason for the change?

The woman that had been his scheduler retired.

s Vaux retired.

Jenny Des Vaux. Can you spell that for us please?

J-R-N-N-Y, D-E-S V-A-U-X. V for victory.

Okay. What this a promotion that you received?

A lot of work, no additional pay.

Okay. I take it that means you were scheduling

Senator's--all of his activities?

Correct.

His work activities as well as his personal

es?

y es.
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Q Okay. both here and in Nevada? Both in

2 Wbshington, D.C., and in Nevada?

3O A No. Southern Nevada.

4 Q Southern Nevada only?

5 A Southern Nevada.

6 Q Oh, I see. All right. Okay. And then you said--

7 what did you begin doing in 1989, in November of 1989? I'm

8 sorry. When is the next campaign you worked on after that?

9 A There's been none. He's a United States Senator.

10 Q I understand that. But I mean any other campaigns

11 that you worked on at all, whether State Party races or

12 other Senate races. When was the next one after that? Did

@ 13 you work on the 1990 election?

14 A I've assisted--yes. I mean I assisted in Harry

15 Reid's campaign.

16 Q What campaign was that?

17 A Let's see. Let me think about this. I helped

18 with the uGet out the Vote* in '90 on Election Day. I

19 served as an area coordinator.

20 Q Area coordinator?

21 A Area Coordinator in 1990.

@ 22 Q On Election Day you say?

23 A On Election Day.
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Q Any other time "u worked for that cmmittee--

A NO.

Q Or did volunteer work?

A No.

Q Nothing else?

A I mean I would be involved. Keep in mind, I am a

member of the Clark County Democratic Party. I am a member

of the State Democratic Party, so I go to meetings on a

regular basis and I have done that since I entered politics.

Q I see. I'm talking really about planning events

and fund raising--

A Oh, certainly.

Q 'Get out the Vote' activities.

A Certainly. Oh, OGet out the Vote* activities?

Now, let's be specific here.

Q I' m trying to get- -

A Okay, okay.

Q See, we don't understand, don't have the knowledge

to know what your job is. You have to--that's why I'm

asking questions.

A Let's take it one step at a time.

Okay, sure.

The only involvement I had with "Get out the Vote'
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in 19o ma ol lection Day when I served as an area

coordinator.

Q Okay.

A For that program.

Q Right. How about 1989?

A ' 89?

Q Yeah. Did you do anything in '89?

A Other than my regular Democratic activities? I

would travel to State meetings, and I would go to

conventions. Clark County Democratic meetings. Paradise

Democratic meetings.

Q Right.

A I mean I am involved in the Democratic Party.

Q I see. Okay. And the next time after that you

worked on any campaigns after 1990 was when?

A This year.

Q And when was that? That was for Senator Reid, is

that correct?

A Yes.

0 And when did you begin working--

A Again, I worked on 'Get out the Vote. "

Q Just *Get out the Vote"?

A I worked on--yes. I was an area coordinator again
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Q When?

A On Election Day. And, yeah, that's basically what

Iove done. I mean I'm very, very busy. I work 14 hours a

day with Senator Bryan.

Q I see. Okay. So you did no work for Senator

Reid's campaign then specifically?

A I hate to say specifically, because I just think--

MR. BAUER: I think the confusion is over what it

means to work for the Party.

THE WITNESS: Yes.

MR. BAUER: Maybe what we need to do is to go over

the question of what kind of things you understand the Party

would do. That is, the Party being helpful to all the

candidates on the ticket. So in that sense, you were

working for Harry Reid.

THE WITNESS: Yes.

MR. BAUER: Is that what you want to say?

THE WITNESS: Yes.

BY MR. MCDONNELL:

Q Did you arrange any fund-raisers for Harry Reid?

A For Harry Reid?

Q Yes.

Heritage Reporting Corporation
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A no.

Q okay. Did you coordinate any fund-raisers with

Harry Reid, for his campaign?

A No.

Q No? Did you have any input at all into any fund-

raisers for Harry Reid's campaign as far as executing any

details, contacting individuals, post-parties, et cetera?

A I will tell you that people would ask my advice on

locations or possible locations to hold a fund-raiser. I

remember one instance where I recommnended a restaurant

called *Chicago Joe's' because it was a new restaurant.

Q Okay.

A And I thought that might be fun for Harry to have

a fund-raiser there. But this would be in conversation.

Q With who though?

A Bill Marion an a matter of fact.

Q And who is that?

A Bill Marion. I'm sorry, I don't know his exact

title, but he works in the Senate office.

o Of Senator Reid?

A Yes. And Reynaldo Martinez.

o Reynaldo Martinez. They would call you up in your

office in Nevada and ask you?

Heritage Reporting Corporation
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3. 2 that I d 11 a a, day-to-day basis with Bill Irion. He -bu

* 3 scheduLing for Senator Reid. So. you know, on his off

4 hours, his volunteer hours, he would give input into the

5 campaign side. He knows that I have done events over the

6 years, he would just solicit suggestions from me.

7 Q I see. How about for individuals who host fund-

8 raisers- -

9 A You're asking--

10 Q Did he ask you advice about which individuals

11 would be good to hold a fund-raiser at their home?

12 A Specifically say to me, "Lou, give me a name of

c-O 13 somebody who--" That may be construed that I would give a

14 suggestion of a name because we worked tog*t er. I man

S 15 people that had given fund-raisers for Dick Bryan, of

16 course, I might say that mDr. Nave gave a fund-raiser for

17 Dick Bryan. You might want to consider approaching him."

18 In conversation.

19 Q Right.

20 A But I mean nobody would have a specific--

21 Q Who would you recommend if he asked you?

* 22 MR. BAUER: Pardon me? What was the question?

23 //
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2 Q Who are the people you would rommend if he asbed

3 you- -

4 MR. BAUER: I have to object. I don't see what

5 the relevancy of that is.

6 MR. McDONNELL: Well- -

7 MR. BAUER: I don't think that it's necessary to

8 turn Harry Reid's fund-raising operation onto the public

9 record here. I mean what she said or who she recomwended to

10 raise money for Harry Reid isn't at all pertinent to the

11 issues raised in this proceeding.

12 MR. MCDONNELL: But I think it is pertinent.

* 13 MR. BAUER: Well- -

14 MR. McDOMNLL: It's pertinent to the people that

is held--the persons who held fund-raisers in their home in

16 1988. I want to know the names of people she would

17 recommend today.

18 MR. BAUER: That's a different question. If you

19 want to ask her whether there were specific people that she

20 recomnmended to conduct fund-raisers in her home, I would

21 certainly permit her to answer that. I think that is

. 22 relevant.

23 MR. McDONNELL: In their home.

Heritage Reporting Corporation
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MR. SUME: o, I think that'sa a dittferant eoy

nut that's not the sam question as "Who did you recomond

to raise money for Harry Reid or to give money to Harry

Reid?* which is a vastly broader question.

MR. McDONNELL: Okay. Answer it the way--

THE WITNESS: What is the question?

BY MR. McDONNELL:

Q I would like to know who you recommended as a

person to hold a fund-raiser in their home? Who would you

recommend?

A I didn't recommend anyone.

Q Did you indicate--the question is did you indicate

someone who might may for a good in-home host or hostess?

A Yes. I mean but that was conversation between

people raising money for candidates, who are potential

people to raise--

Q That's what I want to know.

A Okay. Yes. But you're asking--I think I'm

misunderstanding your question. I think you're asking me

specifics on recommending a particular--

Q -- specifically might help you remember about it.

But, go ahead, if you know who you would recommend.

A And you want me to cite names?

Heritage Reporting Corporation
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Q Yes.

A Dr. Jim Save.

Q I've got that already. That's one.

A Ike Kahn, Dr. Ike Kahn.

Q All right.

A I'm trying to think. Elias Ghanem, Dr. Ghanem.

Grant Sawyer. Harry Brandess.

Q Okay. You've given us about five. Is that the

basic ones you would usually reccinend or that come to mind?

A Those are names that have come to mind.

Q Okay.

A They are good supporters.

Q Have you recomnnded those people recently to

anyone else on another campaign?

A From another camaign?

Q Right.

A Other than Harry Reid?

Q No, I'm not saying Harry Reid. I'm saying anyone

other than Senator Bryan.

A Other than Senator Bryan.

Q Right.

A Now, your question is did I recommend those

people. This is conversation that has taken place.
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A setm mi of ig.s staff end myself,

re -nding people. It's just you talk. It' normal to

talk about good supporters.

Q I see.

A That is normal conversation.

Q That's what I was just asking.

A Okay.

Q Do you have a list of different people you'd use,

you' d recommend?

A Well, anybody that has been a donator, has donated

money, is a potential giver, is a potential person to have a

fund- raiser.

Q Do you have a list of certain people who have

donated?

A Did I give--

0 Specific people you would use?

A Anybody could be potentially that person and you

could approach a person that has been a big giver to a

candidate.

Q Do you have a specific list I'm asking you of

these people's names?

A Yes.
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o Youdo?

A YTh.

Q Okay. Is Dr. GManem"'s n onM that list?

A Yes.

Q Okay.

A Can I elaborate? That it's the FEC report.

Q Oh, sure.

A I mean if the FEC report--

Q That's what you use?

A Sure. The FEC report reflects every donation that

has been given to Dick Bryan.

Q But there are a lot of people on that list who

have never held a home fund-raiser in their house, correct?

A Correct.

Q Do you mark it in some way, mark the people who

have fund-raisers in their home so you know which ones to--

the ones you recmnd?

A I know of people who have given parties for us and

so, you know, when they invite other people into their home

that give, they become a good candidate for another

candidate to ask to do the same for them, if it's a

Democratic candidate.

Q So you just have a stack of FEC reports or on the

Heritage Reporting Corporation
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@ -ter or what?

A I be" every 1C report that we smbmitted.

Q So when you need to recomnnd somone, do you look

through that list--

A No, Xavier. You don't look through the list. I

mean you know who your big donors are. You know who your

max donors are.

Q In other words, you don't have a specific list of

just the people who have held fund-raisers in their home who

you would recommend?

A I have files on everybody that has held a fund-

raiser in their home.

Q You do?

A Sure. I've had files in the past. Every fund-

raiser I've ever done.

Q Do you have a file on Dr. Ghanem?

A Yes.

Q Okay. Would you be willing to make that available

for the Comission?

A For the fund-raiser that he did?

MR. BAUER: I will consult with her as to whether

it's covered by the materials requested in the subpoena.

MR. McDONNELL: Well, other than that, if you'd



!77

1 geceraL y ake it available.

2 M. BADER: That's not relevant what she's v11im

3 to--your question is whether or not her counsel will advise

4 her that the production is covered by the subpoena.

5 MR. McDONNELL: Okay. So in other words, you

6 would not specifically just agree to--

7 MR. BAUER: No, we're not specifically saying that

8 everything in her personal files will be turned over the

9 Commission to satisfy its curiosity. We'll turn over

10 materials which are called for by the subpoena and relevant

11 to the proceeding.

(ND 12 MR. VDONNELL: Okay.

,V4, -13 BY MR. McDONNELL:

14 Q Do you have a file in your office of the catering

15 coany called OThe Caterers, Incorporated"?

, 16 A Not a file per se.

17 Q You don't? Did you ever have a file on them?

18 A Never had a file per se. I mean I dealt with The

19 Caterers over the years, since 1982.

20 Q I see. Do you have a file of all the different

21 catering companies you use?

* 22 A No, I don't have a file per se.

23 Q Do you have a list of the catering companies you

Heritage Reporting Corporation
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2 A Yes, I have the list in my head.

3 Q You don't have a list--

4 A Catering companies corn and go.

5 Q You don't have any written list?

6 A No, I do not have a written list.

7 Q Okay.

8 MR. McDONNELL: Let's go off the record for a

9 second.

10 (Whereupon, there was an off-the-record

11 discussion.)

*4 12 BY MR. McDONNELL:

C-O 13 Q We'd like to clarify for the record, Lou, that you

14 do not have any files other than the ones that Senator Bryan

15 has, is that correct?

16 A Correct.

17 Q When I say *files, I'm referring specifically to

- 18 files about the 1988 campaign.

0' 19 A Correct.

20 Q Is that correct?

21 A That's correct.

22 Q And all the files that you're referring to refer

23 to Senator Bryan's campaign files?

Heritage Reporting Corporation
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2 kay. 2bda you so such.

3 iNow, I want to focus really on the 1966 Dryan's

4 Senate caamaign, an Ion sure you know. And you've already

5 testified that you worked for that campaign. And you first

6 got involved--was it early in the campaign in January of

7 1988, is that correct?

8 A Yes.

9 Q Okay. And how did that come about?

10 A Senator Bryan asked me to be a part of his

11 "Friends for Bryan" campaign, 1988. Running for the Senate.

12 Q All right. And what was the position?

C:71 13 A Special events coordinator, projects coordinator,

14 and fund-raising in Southern 9vada.

15 Q Okay. Special events, project coordinator.

16 A Uh-huh.

17 Q Those are two different positions, I take it?
C

18 A Well, projects, events, probably the same.

0. 19 Q Okay.

20 A And fund-raiser in Southern Nevada.

21 Q Okay. Southern Nevada, does that include Las

. 22 Vegas- -

23 A Yes.

Heritage Reorting Corporation
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Q And Reno?

A No. Reno would be the northern part of the ete.

Q Okay. Could you give us just a description of

what the projects coordinator would be. I know you've

touched on it before, the different duties that you would

do.

A I would coordinate and set up rallies, campaign

kickoff parties, primary night parties, election night

parties, dignitaries' rallies.

Q Okay. And the project coordination-type position?

A That's all the same. Special projects and events

coordinator would be the same.

Q Okay. All right. And you were involved in the

fund-raiser events, I take it?

A Yes.

Q Okay. What exactly would--you say you were

involved in organizing them?

A Organizing them and soliciting.

Q Soliciting?

A Uh-huh.

0 Okay. And what kind of soliciting are you talking

about now?

A Approaching people to give donations to the Senate

Heritage Reporting Corporation
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Oa.M"e you ay 0  
1 - ____,A him would If4 3 go about doing that?

5 Q Telephone calls, conversations.

5 0 Conversations--you mean in person?

6 A Yes.

7 Q Okay. So telephone calls as well as personal

8 conversations?

9 A Certainly, certainly.

O 0 0 Did you do traveling, when you say in person, did

11 that involve traveling or--

0 12 A Traveling? No. I never left the southern part of

00 13 the State during the campaign.

14 Q Okay. You would leave the office though and go

1s out and meet people?

1, 16 A Oh, certainly, certainly.

C 17 Q How would you go about doing that?

IV 18 A How would I go about leaving the office, getting

0 19 in the car and leaving the office and going from Point A to

20 Point B?

21 Q Okay. Let me start here. What kind of people

* 22 would you approach? How would you go about approaching

23 people? You'd just go in the street? Would you use a list?
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A Well, no. r would use a list. r wouldus

conact* that r had built over the years. We created a

fund-raising committee. And that committee would netwofk

out to their friends to solicit funds.

Q Okay. That committee is something you organized?

A Yes.

Q One fund-raising committee?

A It was a fund-raising committee for the whole

campaign. Which when I would have an event,, a major fund-

raising event, we would bring that committee collectively

together.

Q Okay.

A Ask them to sell tickets and network out.

Q Okay. How many people were on that comittee?

A I'm guessing. Twenty, 25.

Q Okay. These are people that you've known through

the years, you said?

A Correct.

Q Okay. And how would you come to get involved with

these people or come to know them?

A They would be supporters of Senator Bryan.

Q Okay

A Friends.

Heritage Reporting Corporation
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Q

A

Q

A

years.

They'd be friends of Senator Dry3?

Correct.

Friends of yours?

Well, his friends became my friends over the

Okay.

So that's hard for me to decipher.

Are these people--were they generally in Southern

Nevada?

A Yes.

Q Okay. Las Vegas most of them?

A Yes.

Q Okay. When you said you went out, did you call on

these people--

A Yes.

Q --in person?

A Sure.

Q And how would you approach them?

A I would approach them from the standpoint that I

was Senator Bryan's fund-raiser in Southern Nevada, and ask

them if they would be willing to support Senator Bryan for

his candidacy for the Senate.

Q Okay. And when you say support, you mean--
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Q Financially,. waking acotiuo.

A Correct.

Q How about as well as having fund-raisers in their

home o--

A Certainly.

Q Okay. And would they also be soliciting on behalf

of Senator Bryan, soliciting others?

A Yes.

Q You would ask for basically those three things,

would you give mo~ney to Senator Bryan's campaign, would you

solicit others for Senator Bryan's campaign, and would you

also hold a fund-raiser in your home?

A That wouldn't happen all in one conversation.

Q All at once. Okay. But those are the three ways

that you- -

A I mean someone could c~ forward and give a

donation to Senator Bryan and that person could indicate to

me a willingness to help the Senator.

Q Okay.

A And so I would possibly suggest to them, 'Would

you be willing to hold a fund-raiser in your home and invite

your friends to come?"
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Q Okay. That would be the initial stop in vottla

the fund-raiser going, right?

A Correct.

Q The home fund-raiser.

A Correct.

Q You also worked in fund-raisers that were held in

other residences? I mean in other--in businesses, for

instance, or held in hotels or at restaurants, is that

correct?

A Gosh. As far as we would have--boy, I'd have to

really think about that. We primarily held our events in

people's homes and in commuinity centers. I rekber that we

had a--I believe one in like a condo complex, where

everybody came to a commnity center.

Q Okay.

A As far as going into a restaurant, 10a drawing a

blank. I'm sorry. And I'm sure we must have.

Q In hotels? I think you said before I believe--

this is pre-federal election activity, and you said in 1983

you had one at Caesar's. You had a fund-raiser at Caesar's

Palace?

A

Q

That's a whole--

That's what I'm saying, did you have anything like

Heritage Reporting Corporation
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hatsimilar an th federal leel?

A Not in hotels.

Q Not in hotels.

A No. no. I had a big major fund-raiser in the

Nevada National Bank Building.

Q Okay. And when was that?

A October 10th, 1988, to be exact.

Q Okay. And in the building, did they have a

certain room you could have it in or--

A Well, I took a brand new building that was under

construction and took the ninth or 10th floor that was not

completed. It was a bare floor.

Q Okay.

A And turned it into a Paradise and had a very

formal dinner and people could look over the city. It was

beautiful.

MR. BAUER: There was no roof on it at the time?

THE WITNESS: No, there was a roof on it. There

was a roof on it.

MR. McDONNELL: Air conditioning?

THE WITNESS: Oh, yes. It was certainly--the

power was on.

MR. BAUER: I'm curious how primitive this was.
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Tou mentiond the - And I thought this wa Towmin

Inferno in that--

THE WIT S: No. As a matter of fact, that in

the event that I hired Chris Karamanos to cater.

BY MR. McDONNELL:

Q Okay. We'll get back to that later probably.

You said you had about 20 to 25 people. Were

these people of any certain professions or--

A No. All professions.

Q Okay. Such as--

A Realtors, business, doctors, it was a cross

section. That was the purpose of the committee, to be able

to network

Q

careers?

A

Q

A

Q

A

Q

would you

A

To get different areas, people with different

Correct.

That was part of the--

Correct.

--strategy or whatever?

Yes.

Would you say you were in charge of fund-raising,

be the top person--

Yes.
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0 - -in yc= organization?

A Not the top person in the Friends for Bryanm

organization. I was the fund-raiser in Southern Nevada.

Q All right. And was most of the fund-raising--what

was the largest area where the fund-raising was--as far as

money goes, money was raised?

A Nationally, PAC money.

Q PAC money. Okay. As far as individuals.

A As far as individuals, probably Southern Nevada.

Q Okay.

A I'm sorry. I don't remnember my figures. But

remember that a lot of money was solicited across the

country.

Q

persons

areas?

Is that right? Okay. What were sme of the other

who had a similar position as you in the other

A Jean Neal.

Q Okay.

A Did national fund-raising.

Q All right.

A Florence Ochi. You're going to ask me to spell

it. 0-C-H-I, I believe. She did California fund-raising.

Gigi Hay.
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1 Q Okay.

2 A Did fund-raising in Northern eva.

3 Q Okay. Anywhere else you can think of, any other

4 areas where they specialized?

5 A No.

6 Q Okay. Now, when you say you went out on the road

7 sort of to solicit money, did you usually make appointments

8 with those people beforehand?

9 A Yes.

ir 10 Q Okay. These are usually people at their jobs, you

%r 11 would show up at their profession, or did you go to their

12 homes or--

13 A I'd go to their jobs.

14 Q Okay. How often would you say you had home fund-

15 raisers in the period from January 1988 through, say--well,

16 say to the November election?

17 A One a month. I'm guessing. I'm sorry. I don't

18 remember specific numbers.

19 Q That's okay. That's fine. That would be your

20 estimate, one a month?

21 A Right.

* 22 Q So maybe--

23 A I just don't know-
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1 Q Iybe 11 fund-raise", at a ham?

2 A Yeah.

3 Q At several homes around the area?

4 A I'm sure there were more than that.

5 Q Okay.

6 A There were smaller--there would be luncheons,

7 there would be different size fund-raisers.

8 Q I see. As far as the larger fund--what do you

9 consider a large fund-raiser?

10 A Twenty people or more.

1W 11 Q I see. Okay. And it would be a dinner as opposed

.0 12 to a lunch?

13 A Or a reception.

14 Q A reception.

15 A Uh-huh.

16 Q Okay. A reception, what exactly do you mean?

17 A Cocktails.

18 Q Okay. Just cocktails--

19 A Cocktails, hors d'oeuvres.

20 0 Okay. That would be separate thing then--that

21 wouldn't be a major event to you though?

22 A Yes, it would.

23 Q Oh.
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I A Sure.

Q It could be?

3 A It could be in ms ,dy's home.

4 Q I see. Okay.

5 MR. BAUER: Or in an unfinished building.

6 THE WITNESS: Or in an unfinished building with

7 electricity on.

8 BY MR. McDONNELL:

9 Q During this time period in 1988, are there events

10 that stand out in your mind as being some of the major

11 events?

12 A Yes.

13 Q Okay. And what would those be, besides the Nevada

. 14 National, we've got that one.

15 A Traditionally every campaign we do the Senator's

16 birthday party. And we always do it in the backyard of the

17 Harrison's home. And we have usually 500--let's see. Oh,

18 no. We'd have maybe 750 people attend.

04 19 Q Okay.

20 A And that event, a couple of major individuals had

21 events. Dr. Nave had a very big event.

22 Q He did? And when you say very big, how many

23 people were there?
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2 Q yes, soething like that.

,9 3 A But you asked me if it stuck out in my mind--

4 Q Yes.

5 A It was a significant event.

6 Q Okay. When you say significant, are you including

7 as well the amount of money that you'd spend?

8 A Yes.

9 Q And any other events that stick out in your mind?

3.0 A No.

11 0 Just Dr. Nave's?

0 12 A Yes.

o * 13 Q Do you know what time of year that was held?

14 A I would guess spring.

15 Q Spring?

16 A Of '88.

17 Q Okay. And any particular thing that makes you

18 lead to that guess?

0 19 A Pardon me?

20 Q Any particular thing that makes you lead to that--

21 thought that it was spring?

22 A Because he was one of the first major events.

23 Q Okay.

Heritage Reporting Corporation
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A In the 4aily *Ot:f the

Q All right. um is Senatot SrYa a birthday?

A July 15th.

Q July. Okay. The event you had you said at the

Harrison' s?

A Yes. The Harrison's home.

Q In 1988 did you have the event at the Harrison's?

A Yes.

Q And that's a residential--

A Yes, it is.

Q And that's in Las Vegas?

A Yes, it is.

Q All right. Is that a dinner, a lunch or--

A Dinner.

Q Dinner. Was it a formal dinner or--

A No. It was a Fifties party.

Q A Fifties party. Okay. And how many people were

at that event? Oh, you said before.

A I'm guessing between 750 and 1000.

Q Okay. How did you invite all those guests and

where were they from? Are they contributors or friends or--

A Friends, Democrats, contributors, Southern Nevada.

We send out a flier, an invitation.

Heritage Reporting Corporation
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o Okay. Me there an aftisiou to get into thatt

A There m a charge.

Q A charge, yeah. What would that be?

A Historically I'm trying to think. We've done this

every year. We used to do it according to the year. But I

think this year, instead of charging $19.88 to get into the

event, I believe we charge $25, but I'm not sure.

Q In 1988, you think you charged $25?

A I believe so.

Q Where did the Harrisons live in 1988?

A I can't give you the exact--on West--

Q I don't need the exact address. They lived near

the Country Club--

A No.

Q --or any other certain part of town?

A No. They lived near Charleston, the Red Rock

Theaters. West--I can't think of it.

Q That's all right.

MR. McDONNELL: Can we go off the record please.

(Off the record.)

MR. McDONNELL: We're back on the record now.

BY MR. McDONNELL:

Q I'd like to ask you about the manner in which you
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went about orgnising a home fund-raiser. starting fm AiW

got the fund zeady where you said you contacted the

individuals, and then I guess maybe you perhaps followed"up

with a phone call, is that correct, to see if they wanted to

hold a home fund-raiser?

A Yes. I mean every year since 1982 we had a

birthday party during every election at the Harrisons in

their backyard. So this became an annual Bryan event on

Senator Bryan's birthday.

Q Okay. So in 1988, in July, I approached the

Harrisons and asked them if they would be willing to provide

their backyard once again for Governor Bryan's birthday

party.

Q

A

was to

Q

A

I see.

So their sole involvement in this particular event

provide their backyard.

Right.

We would literally coue in and set up a grass

roots event.

Q Okay. Actually my question wasn't about that as

generally speaking, but anyway that was very nice of you to

answer that.

Where did you get the food that you had for the

Heritage Reporting Corporation
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party?

A I contracted with The Caterers.

Q Okay. We're going to get back to that later when

we go to the documents and take a look.

But I was asking generally. After you contacted

people for home fund-raisers, not the Harrisons, but the

home fund-raisers, after contacting them and soliciting

contributions, what was the next step you would take?

A If they would agree to have an event, I would sit

down with the host and hostess, possibly together or one or

the other, and I had a packet of information that I would

give them outlining FEC requirements.

Q Okay.

A In federal fund-raising events.

Q All right.

A And I would go over those documents with them.

Q Okay. And those documents are something you

created yourself or something you obtained--

A They were created within the campaign.

Q Okay. Who would be the person who created those?

A I believe Jean Neal created them, our national

fund-raiser.

Q Okay. And I take it this is a typed-up document?

Heritage Reporting Corporation
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A Te, it is.

Q Do you remoter the number of pages Mapproximly?

fite it one page? Or- -

A No, it was several pages. Because it would cover

contributions, responsibilities of a host/hostess. It was

numerous pages. I'm sorry. I don't know a number.

Q That's fine.

A Six pages, four pages, I don't know.

Q And when you said responsibilities of a host or

hostess, do you remember what that was that was on this

sheet?

A On the sheet, it would indicate to them that in a

federal fund-raiser, as a host hosting an event in their

room, they were allowed by FEC rules to not exceed $1000 per

person per election.

Q Okay.

MR. BAUER: Would you like to see that document?

MR. McDONNELL: Oh, yes. I'd like to. Can we

have it now?

MR. BAUER: Yes, sure.

Why don't you read the relevant passage.

THE WITNESS: Okay. This document we entitled

*Host/Hostess of Fund-raisers for Richard Bryan." And it
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MR. McDONNELL: Yes, certainly.

MR. BAUER: Thank you.

Heritage Reporting Corporation
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wa from lriende of Bryan Comittee. And its subject I

'The guidelines for Federal Election Comission Coqpliance.'

MR. MCDONNELL: Okay.

THE WITNESS: 'Exempt political contributions.

The voluntary use of your time is not a political

contribution. You or your spouse may each spend up to $1000

per election, the primary and general are separate

elections, for food, beverages, and invitations for campaign

events held in your home or in a church or community room,

and none of this spending counts toward your individual

contribution limitation."

And then "A vendor, even a corporation, may sell

at discount, no less than cost, food and beverages to be

used in connection with the canpaign as long as the

cumulative value of the discount from the vendors do not

exceed $1000 per election. Such limited discounts are not

political contributions.*

And then it goes on to describe in-kind

contributions.

MR. BAUER: Could we have that entered into the

Lr0

record?
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Yes, Jean Neal did prepare this.

She did that?

Yes.

How do you know that?

She sent it to me at the very beginning.

Beginning of the--

Of the canpaign.

January of '88?

Correct.

Okay. And Ms. Neal informed you that you should

out to each individual--

Heritage Reporting Corporation
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(IWNz,-prN, the document

referred to was marked for

identification as Deposition

Exhibit No. 1.)

THE WITNESS: Did you want me to read this? I'm

sorry.

MR. McDONNELL: I'd like to take a look at that at

some point. Do you want to mark it?

BY MR. McDONNELL:

Q You said this was something you believe Jean Nealto

'0

C

4.')

4q.

prepared?

A

Q

A

Q

A

Q

A

Q

A

Q

hand this
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A That beame our rodure to inform our host ..ad

hosteses of the WAr m 3letmion laws.

Q 1 see. Okay. So in other words, when you first

approached people about this, would you distribute this to

them?

A I would approach an individual, ask them if they

would be willing to have a party. They would say yes, and

then I would sit down with them and go over the regulations,

the federal regulations.

Q Okay. This is something that you did in every

instance?

A Rvery instance. Standard operating procedure.

Q Okay. You sat down in person with them.

A In person.

Q You didn" t call them on the phone?

A No. I would sit down in person and go over it

with them.

Q Okay. Now, as far as the next step of your

involvement in the home fund-raiser, can you tell us about

that? After getting them to agree to hold the fund-raiser

in their home, what would be your next step?

A It depends on the type of fund-raiser. Are you

referring, again, to the Harrison fund-raiser?

Heritage Reporting Corporation
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Q No, lau "yig oil b= -tut17 MGA64MMWs

A All ham fund-raismrs.

Q I don't think Iarrisons would--let'S put that to

the side.

A After going over with a host, an event, they would

invite the people. They would write the invitations

normally and we would consult on that.

Q Okay.

A And they pretty much ran with their fund-raiser.

They would provide me with a guest list.

Q I see.

A Of those that were attending. And I would attend

the function that night.

0 You would?

A I would always be there.

Q You would always be there at every function?

A Yes.

Q Okay. You said--

MS. CORLEY: I am going to have to leave.

MR. McDONNELL: Okay. Judy Corley is going to

leave.

I'm terribly sorry. I forget to introduce you,

didn't I? I just realized.

Heritage Reporting Corporation
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W3. Damn So 2 IWO WASi a Sft

paper with my name on it.

m3. McDOW3LL: okay. And Judy probably as we

is here. Okay.

MR. BAUER: Would this be a good time to have

if,

a

break?

MR. McDONNELL: Sure. That would be fine. It

will give us a break.

(Off the record.)

MR. McDOWELL: Back on the record now.

BY MR. McDONNELL:

Q Lou, when we left off, I think you were telling

how you always handed this out, this Attachment 1 out, to

every person who held a hoe fund-raiser in their bom. And

I think we were getting into what m the next part of the

role that you had in relation to these fund-raisers?

A Well, I believe I said that after I had my

discussion with the host and the hostess, explaining the

regulations, then they would invite their friends and

solicit the funds, donations, on behalf of Senator Bryan, or

Governor Bryan at the time, and then they would provide me

with a guest list of those attending.

Q All right.

Heritage Reporting Corporation
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A d the uight of the event, I would acc 1py .10

Goveror.

Q Okay.

A And always would--normally I would drive the

Governor to the event and I would stay there at the event

with the Governor.

0 Okay.

A And I would personally receive the checks at the

fund- raiser.

Q All right.

A I would review the checks during the fund-raiser

to make sure that the checks were appropriate.

Q Okay.

A I would secure background information on the

contributors- -

Q You would?

A --to comply with the regulation.

Q All right. And you said you reviewed the

invitations or they consulted with you before they sent them

out, is that correct?

A Yes.

Q Okay. What would you be looking for?

A There would be events when I possibly--the

Heritage Reporting Corporation
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I caugmign would pay for the invitatiaws, and, of co~ At,

2 would have the disclaimer on it, "Paid for by Priae~s fo

3 Bryan.*

4 Q Sometimes you would pay for the invitations?

5 A Sometimes I would.

6 Q What would determine that?

7 A Maybe the host/hostess would just prefer not to be

8 bogged down with creating an invitation.

9 Q Okay.

10 A They would provide me with the guest list. I

11 would have volunteers that in turn would address the

12 invitations and mail them for me.

13 Q That was only on occasions--was that on all

14 occasions or--

15 A Not all occasions, no.

16 Q Just when you purchased them?

17 A Yes.

18 Q Okay.

19 A That can vary.

20 0 So when individuals purchased invitations, did you

21 still receive a copy of the invitation and review it?

* 22 A Not normally.

23 Q Not normally? Sometimes you did?
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(202) 628-4888



3

i .* 4

5

6

7

8

9

10

NO0 11

12

iCID* 13

.14

15

16

17

O~qk 19

20

21

. 22

23

SNo. 601~ tb woud be' e to ...d out, 440,

o invitation.

Q Okay. So when you say consult with you--when the

individuals consulted you about invitations, you just mean

in instances generally when you paid for it and then there

were a few exceptions when people sent them to you and you

reviewed it, just to see if you liked it or something?

A Yes, yes.

Q And you said that the persons who hosted the

events sent you a guest list. Now, did you have a certain

timetable for that as far as when you needed the guest list

before the event was held or--

A It could be the day of the event.

Q Okay.

A Some were more efficient than others.

Q I see. And who would develop the themm for these

events?

A That would be up to the individual host/hostess.

Q It would be. What was your input there as far as

the themes? Do you come up with any ideas--

A We didn't really have themes. I mean when people

would have parties in their homes, I can't remember. I mean

maybe they would have Hawaiian food or maybe they would have

Heritage Reporting Corporation
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a!! 2 woidn t decorate their hom.

3Q Okay.

4 A Where I might create an event with a theme. A

5 Fifties party.

6 Q All right.

7 A As I said, with the Harrisons.

8 Q Did people inform you of the type of food they

9 were going to be serving at the events?

10 A No.

11. Q Did they ask you for recoxmendations as far as

SO 12 where to purchase the invitations?

13 A No.

14 Q You didn't give them advice?

o 15 A No. I suppose they might ask, but, no, I never

16 reonded where to buy their invitations. These are very

17 sophisticated people. They are used to having gatherings in

18 their home.

a 19 Q I see.

20 A So I don't have to tell them how to have a

21 function.

* 22 Q Right. But would they ask you for advice?

23 A Normally not.
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Q Vormily not?

A Normally not.

Q Okay. And how about as far as the menus? You

said normally they just determine that on their own?

A Yes.

o They didn't notify you or anything?

A No.

Q Okay. Did you recommend certain places where they

should purchase their goods?

A No.

o No? Okay. As far as the prices of the events, I

guess it was a contribution minimum that was to be given to

attend?

A Well, some host/hostesses were more comfortable

saying that they'll charge $250 per couple. So they were

more comfortable in putting that on an invitation.

Q I see.

A Others would make phone calls and solicit

donations, making their own determination how much they felt

their particular friend could afford, what their particular

friend could afford to give.

Q And what would be your input on this?

A I did not make that determination because these
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have solicited funds for c-Wdite 1 n the past.

Q Okay. And you went over with them the xlsma

they could give, is that correct?

A Absolutely.

Q Did you recoimend a certain amount that normally

people would give in these type of events?

A No.

Q No?

A I mean--

Q So in other words, they could have given $50--they

could have given a $50 or $25 contribution?

A Exactly. I mean if that's what the host/hostess

m comfortable in soliciting from their friends, have them

core and give $50, that would be up to them. That would be

an event.

Q Okay.

A But we had others that would solicit $500.

Q Okay. So what I'm getting at, from the

comaittee's standpoint, there was no minimuim amount that you

would- -

No.

--put forth that a person should give--
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A NO.

2 Q No? oka~.y. you left it coltl up to the host?

A Yes.

4 Q I see. Okay. Now, did people who hosted these

5 events call you up for advice when they're preparing for the

6 events?

7 A Normally not. Again, as I said, there were very

8 sophisticated people in this arena of giving fund-raisers.

9 Q All right. Now, at this events, who would attend

10 besides these guests and you yourself. You said Senator

11 Bryan also attended with you?

A0 12 A Certainly.

*13 Q Did anyone else--

1. 14 A His wife would attend. I would be there. I

15 possibly would bring Kitty. Kitty Dees would attend with

16 me.

C 17 Q She was from up north?

18 i A No. Kitty Dees worked on the campaign in 1988 and

0-- 19 she was my assistant.

20 Q Oh, I see. Okay. What would she do for you?

21 A She would sit at the door. We would do name tags.. 22 She would assist me in that. I would meet and greet.

23 Q I see.
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2 emctly you're iOcatiag for. i mean she would asuist iuV

* 3 way the hostess, if the hostess needed an errand run, we

4 were there to help during the evening, during the event.

5 Q All right. You said you greeted the people. Was

6 there normally a guest list at the door as well?

7 A And a guest book. Normally we had the guests sign

8 in.

9 Q Okay. Is this a book that you took from residence

10 to residence, or is this a book that they have?L)

11 A Well, usually the hostess provided a guest book.

V, 12 Because they wanted to know who was in their home.

C 13 Q Right. Was this something that they provided

14 specifically for that event?

s 1 A No.

16 Q Smething that they had anyway?

17 A They would have or they could have specifically.

Q18 Right.

0. 19 A And not every party did we have people sign in.

20 But we would historically do name tags.

21 Q Okay. You would provide the name tags or would

22 they have them?

23 A I would provide the name tags, I'm sure, or they

Beritage Reporting Corporation
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would have name tts. I'm sorry. I don' t know who would

provide the name tags, but I ramaber having a drawer full

of name tags in a bag that I would take to every event in

case there was a need.

Q I see, I see. And when you said you collected the

contributions, did you have a general procedure for when you

collected them or how you collected them?

A Usually at the door, a basket was set at the front

door where the name tags were give out and people generally

took the hint right away and they knew why they were there.

Q Right.

A I always encouraged my host/hostess to never blind

side anyone. They knew it was a fund-raiser. And who the

fund-raiser was for.

Q Okay. And these fund-raisers that we're talking

about today, those are all for Senator Bryan's campaign?

A Correct.

Q Did you hold meetings to arrange these home fund-

raisers?

A No.

Q It would just be you and Kitty Dees who would be

working on these or did anyone else assist you?

A Oh, I'd talk with the Senator or someone would
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Q Okay.

A And then the Senator would pass that name on to me

and then I would contact him.

Q All right. Did the Senator call people and ask

them to host an event in their home?

A No.

Q He never did?

A No.

Q Okay. Was the Senator friendly with any of the

people who had the events in their home?

A Of course.

Q He was?

A Of course.

Q Were there certain people that he was friendly

with?

A Anybody that's going to give an event in their

home and raise money for Dick Bryan was a good friend and

supporter of him.

Q Okay. Would he be someone that he socialized

with?

A Certainly. Yes.
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Q who are mom of do, tsap10-4o gum Mde U tzlm*2t.-

that are closest to Dick bryan at that time?

A Dr. Nave.

Q Okay.

A Dr. Shepherd, Dr. Kahn.

Q How is that spelled, with a K?

A K-A-H-N.

Q How about Dr. Ghanem.

A Dr. Ghanem was a friend, certainly. He's been a

good friend of the Senator over the years.

Q And you feel quite certain that he wouldn't have

called Dr. Ghanem--Senator Bryan wouldn't--

A Governor Bryan, no.

Q No?

A No.

Q What makes you say that?

A It wasn't the policy of Governor Bryan at that

time to make those kinds of calls. I was his fund-raiser.

He may be someplace where Dr. Ghanem would have said to him,

you know, "I'd be more than happy to have a fund-raiser for

you.* He would then pass it on to me.

Q He being who?

A The Governor.
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A And then I wMaiA then, Sol; regosibilities *0~ a

fund-raiser, go out and ask if that individual would be

willing to have a party.

0 Right. Okay. You would go out and meet them

normally yourself.

A Certainly.

Q Okay.

A That's what fund-raisers do. I mean that's what

we do.

Q I'm just trying to get the specifics of whether

you called them or went out to visit them. Thats all.

A All the above. I would call them, I would go out

and visit them, once they agreed, again, I would go over the

regs.

Q Okay. Have you been involved in any way---I know

you said you were involved in som way in s ling.

During that time period, were you involved in setting

Governor Bryan' s schedule?

A Now, let's go back. I don't think I understand

the question when you say 8scheduling." I do the scheduling

for Senator Bryan in his Senate office now.

Q Right.
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well?

A Well, it would become a calendar. When you have

an event, I would go to her and say *Is Friday night such

and such a date, will this work? Is the Governor in North

Nevada?n

Q

A

scheduler.

Okay

And then she in turn would work with the State

Q I see. And then in the instance was the fund-

raiser held, you would check the Governor's schedule and

then you'd get back to the person?
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Nevada in

Senator' s

0
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C>

since wV..e.er of '89.

Okay.

But now, are we talking about the campaign?

I'm talking about during the campaign period?

No, I did not do scheduling.

Okay. Who did that?

Sara Besser.

Sara Besser. Okay. Where was she working?

She was the volunteer coordinator for Southern

the campaign office in 1988. And she did the

scheduling.

For all the fund-raising events that he went to as
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A I would go to ,ara ad Sara would give so the

dates.

Q Right. And I'm saying, then you'd go back to the

home fund-raising individuals and notify them whether that

was a good date?

A Yes.

Q You would coordinate the scheduling in that way?

A Yes.

Q From the fund-raiser's aspect of it?

A Yes, I would.

Q And you say Sara Besser was a volunteer. Was she

also on the payroll?

A No, no, no. She was not a volunteer. She was the

volunteer coordinator--

Q Oh,

A And office. She was over- -she literally us the- -

Q Oh, I see.

A I'm sorry. I don't re er her exact title.

Q All right.

A But we had a volunteer person, but Sara was over

the Southern Nevada office under the campaign manager.

Q All right. And who is that?

A The campaign manager?

Heritage Reporting Corporation
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o Yes. At that time, yes.

A In 1986. Bill Bible.

Q Okay. Would you be working with him generally or

just basically- -

A Yes. I would be working with him.

o Okay. Would he be involved in the fund-raising?

A No.

Q No. As far as the home fund-raisers, okay, would

he have any involvement in that?

A No, no. I mean I was the fund-raiser.

Q I see.

A We would have meetings, we would discuss things

that were coming up, so he was aware of what was always

going on in the campaign.

Q You had meetings you say, was that general

meetings that you had?

A Staff meetings within the Senate's campaign.

Q Now, how many people would be there generally at

those meetings?

A It depends on the nature of the meeting.

Q Okay. Did you have meetings specifically about

fund- raising?

A No.
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Q No?

A No.

Q Okay. What were they generally about?

A Campaign strategy meetings.

Q Okay. So you'd be present at campaign strategy

meetings?

A Yes, I would.

Q Would you have any input in that area?

A Yes, I would.

Q Did you? Okay. As far as media strategy and that

type of thing?

A I wouldn't have been an expert to offer

information on media strategy.

Q Okay.

A No. I mean as far as media, no.

Q Okay. Did you supervise anyone else in addition

to the person you mentioned?

A No.

Q No? All right. Did you keep any kind of journal

of the different campaign events that were being held?

Holding fund-raisers I'm talking about.

A I would have a file on each event.

Q But I mean did you have a journal?
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SA A ourl no. Not a ournal

2 Q You would mark your calendar though with the

3 different events you would hold?

4 A No, because I would always be able to refer to the

5 event as far as the scheduling, the master scheduling book.

6 We have a master scheduling book that Sara Besser kept.

7 Q Okay.

8 A So they would be in the journal, I guess if you

9 want to call the master scheduling book the journal.

10 Q Master scheduling book. Okay. That's what youqr

ii used generally. So you'd check that.

4) 12 A I would give the date to the scheduler. She would

C) 13 put the information into the scheduling book. I, Lou

14 Gage, did not keep a journal.

15 Q Okay. During 1988, how many full-time workersC>
C> 16 would you say there were?

17 A I'm going to hazard a guess of around eight in

18 Southern Nevada.

19 Q Okay.

20 A Full time. We had at different times--

21 Q All right. I'd like to focus now in the manner in

* 22 which you went about purchasing items for the Bryan campaign

23 in 1988.
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3Q it you were Tommya to oxder,4 way, for instance,

3 food and beverages, what would be the procedures you would

4 take in order to purchase those goods?

5 A I would call up the individual and I would

6 contract for what was needed.

7 Q You had the authority to--

8 A Yes.

9 Q You were authorized to go ahead and call and

10 charge things for the Governor?

11. A Yes. Not charge than. I aean when you say

12 'charge them,' that is not necessarily--I mean I would

13 contract for the need for the particular goods that they

14 would provide m on a given day or for a given event.

.is Q Right. Okay. Did you have the authority to

16 purchase these goods from specific places? In other words,

17 did you have a certain group of businesses that you used?

18 A I'd like to clarify smething.

0, 19 Q Okay, sure.

20 A For the record. Kitty Dees who helped me also

21 would call purveyors and ask because she was assisting me.

22 Q I see.

23 A So I mean I don't want the record to reflect that

Heritage Reporting Corporation
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I wm the only one nkin phone calls.

Q Okay.

A Because we together did evnts.

Q I see.

A Okay.

Q Generally you'd call these places up and you'd

order whatever you needed and then would you have to contact

anyone within the agency in order to get the funds to pay

for the goods?

A Well, our treasurer--we had a secretary or

accounts manager. Im sorry. I don't know what Susanne

Schortz--she actually physically wrote the check and then

Mike Kern, the treasurer, would sign it.

Q Okay.

A All bills would be submitted to our treasurer.

Q Uh-huh. Did you have to receive his approial

before you ordered something?

A No, I did not.

Q How did you get the authority to do this?

A I was the fund-raiser and they gave me that

authority. It came with the territory of being the fund-

raiser.

Q I see.
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A They bad confidence in my ability to handile, ttat

aset of my responsbilities.

Q Okay. And did you, when you contacted these

vendors, did you often go out and meet with them about what

they were going to offer or- -

A Normally it was not necessary.

Q Okay.

A You call up the Pepsi Cola Company,, you contract

for the Pepsi Cola truck to come. The Pepsi Cola truck

arrives on the given time.

Q Okay. But I'm saying with some larger food

orders, would you get the jobs priced?

A Oh, certainly, certainly.

Q Get estimates frc different companies?

A No,, I would approach a caterer,, and I would ask

for a price, and if that price wswithin the budget that I

had my eye - -you know, I had focused on that amount of money.

Q Right.

A I mean I would negotiate with a caterer. There

would be numerous times I would say that I would contact a

couple of different caterers. I might contact one caterer

and they would not be available to cater a particular event

on a particular night.
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SIQ Right. okay. "at Wee am* of the c*Mt** t

2 you used during this time period?

S3 A There was a catering company called- -Gayle

4 Pouleenvs company I used. And Irm sorry to tell you,, I do

5 not remember her company name.

6 Q Okay.

7 A Dorothy Lopriori was another caterer I used. And

8 she was called 'The Accoamnodators."

9 Q The Accoimmodators. Okay.

10 A And I used The Caterers.

N. 11 Q Okay.

0 12 A Chris Karamanos,, as you know.

13 Q Right. What was the reputation of The Caterers?

2.4 A Excellent.

15 Q It was?

16 A Excellent.

17 Q Okay. And were you satisfied with their goods and

18 services?

019 A Always.

20 Q You were? Okay. How about the other agencies,

21 The Acconunodators?. 22 A Oh, they were wonderful.

23 Q They were?
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A they're very good,

2 Q They're in Las Vegas as well?

.K 3 A Yes.

4 Q Are they still in business?

5 A Yes, they are.

6 Q Okay. When you say The Caterers was very good, do

7 you mean the food was good that they offered?

8 A The food was good. The service was good. The

9 presentation was good.

10 Q And do you know Chris Karamanos?

11 A Yes, I do.

12 Q You did? When you called up The Caterers to place

13 an order, would you speak specifically to him?

-14 A I would usually deal with a gentleman by the name

15 of Steve Osterhous.

16 Q And do you know what position he had?

17 A I don't know his title.

18 Q Okay.

19 A Catering manager. I'm sorry. He would come on

20 site for the event. He would make all the arrangements. We

21 would literally sit down together for the big events. For. 22 the two big events that I contracted with The Caterers, I

23 would sit down with Steve.
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Q 1ith Steve.

A Discuss the menu.

Q And where would that be that you sat down?

A That's interesting. I can't remember where I eat

down with Steve.

Q That's okay.

A Where I sat down with Steve--

Q Was it in your office or was it maybe at his

business, that's the two places--did you ever have an

occasion to go to his business?

A I believe I sat down with him at his business and

discussed it on one occasion. And I believe on another, the

other, the Harrison, I believe he came to my office.

Q Okay.

A I'm sorry. I don't--

Q That's pretty good. He came in to discuss the

details of the event?

A Correct. The menu.

Q Did he make a proposed invoice or proposed order

for how much it would cost and all that?

A Yes.

Q I see. Okay. Did you use The Caterers earlier,

in earlier--



- A I have used them The Caterers since 1982.

::"2 Q Okay. Were you friemdy with Chris Karawios?

Ail 3 A I knew him on a social basis. I mean I would

4 never socialize with him. I certainly knew him well

5 socially, but then I'm out in the community.

6 Q Right.

7 A As he was out in the community. He was a very

8 prominent person in Las Vegas.

9 Q Okay. And Senator Bryan--what was the nature of

10 his relationship with Chris Karamanos?

00 11 A Chris was a very good supporter of Senator Bryan.

04 12 Q And what do you mean by that?

3 A He was a friend over the years. He assisted the

14 Senator. I mean he was friendly and they d been friends for

15 many, many years. He did catering for us in all the

7 16 canpaigns.

17 Q Okay. And when you say he assisted you, what

I"W 18 specifically are you referring to?

0 19 A He would help with tailgates, when he was

20 Governor. He wcomped" food for tailgates when he was

21 Governor. As a State official, you could take donations

. 22 from corporations.

23 Q When you say "comped," you' re saying he provided

Heritage Reporting Corporation
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free of chare?

A That's correct. He would provide free of chage.

He provided one year free of charge the Harrison party.

Q Oh, he did?

A Yes, he did, in 1986. 1986.

Q 1986, okay. And why would he do that?

A Because that would make the fund-raiser much more

lucrative. We could take corporate donations when he was

governor.

Q I see. I understand. Right. Was Steve Osterhous

with him during that time period?

A Yes, he was.

Q Okay. Did you know Chris Karamanos to give away

orders to other people or institutions?

A I can't speak for that. I would not know that

personally.

Q You never heard of anything? Read anything about

that or were told anything?

A I can't really respond with information or answer,

yes or no on that.

Q Okay. Did you ever speak to Chris Karamanos about

a menu for a home fund-raiser?

A Where another host/hostess was doing it, no, I did



not.

Q Do you know of any evmts whore The Caterers did

the catering at a home fund-raiser?

A I really don't know. I'm sorry, I don't know.

did not get involved in that aspect with the host and

hostess.

4
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MR. BAUER: As she testified to previously.

MR. McDONNELL: I just wanted to clarify if you

Heritage Reporting Corporation
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Q How about when you attended the events? At that

point, did you speak to them about that?

A I wouldn't ask them specifically, OWho's your

caterer?" I don't believe. I mean maybe I would. I'm

sorry, I just can't--

Q Okay.

MR. BAUER: It's your testimony, is it not, to be

clear, that you did not involve yourself in the selection of

caterers - -

THE WITNESS: I did not.

MR. SAUER: - - in home fund-raiser arrangents? I

want to make sure that that's clear on the record.

THE WITNESS: Yes.

MR. McDONNELL: I think that's clear. I just want

to make--
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had any atia , with thm. I wen't saying you pM*W4

the order or had anything to do with that.

BY MR. IcDOMUILL:

Q Did you have any conversations at all when you

called up or anything? That's what I was getting at now?

A When I called up?

Q At any time when you did call up, you said you

called there on occasion. Did you ever talk to them about

any home fund-raisers?

A No. Because I did not involve myself in that

aspect - -

Q Right.

A --of home fund-raisers. That was up to the

hoot/hostess to select their caterer for the event.

Q I see. Do you remember seeing Chris at any hom

fund- raisers?

A Yes, yes.

Q And did you talk to him at that time?

A Well, certainly I would say hello.

Q Did you talk to him about the fund-raising event,

about the dinner that was served?

A No.

Q You didn't compliment him on the food or anything?
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A W11, Xavier, I don't know. I mean I am a

friendly person. I*m sure I said the food was wonderful.

I'm sure I did.

Q Okay. Well, I was wondering--

MR. BAUER: Can we get clarification? When you're

speaking about the home fund-raisers in 1988, when Bryan was

running for the Senate or prior to that time?

THE WITNESS: That's what I was going to say. I

wanted to clarify the record.

I can remember seeing Chris at numerous events

prior to 1988.

BY MR. McDONNELL:

Q Okay. I'm talking to 1988.

A I'm sorry. I did not understand that.

I don't remember seeing him specifically--yes, I'm

sorry. I do. I saw him at Elias Ghanem's fund-raiser.

Yes.

Q

A

Q

A

think we

Okay. And Steve Osterhous?

Steve was in the kitchen.

He was there at that event too as well?

Uh-huh.

MR. BAUER: Which event are we referring to? I

should be specific here.
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MR. NOOULL: We don't know mctly what.
BY MR. MCDONNU:

But at the Ohanms' residence?

Dr. Ghanem had a fund-raiser brunch for Senator

Bryan.

Q Okay. A brunch?

A A brunch. Not to be confused with part of the

subpoena. A separate event. He had a fund-raising event in

the early part of 1988 for Senator Bryan.

Q Uh-huh. When you said the early part, what--

A The spring. It was around the same time when Dr.

Nave--they were two of our first events.

Q In April possibly?

A That's a guess. I don't know. I don't know. I

can't give you a specific time. It was the early part of

the canpaign.

Q I'm not sure what you said when you said not to be

confused with the subpoena.

A The subpoena--my subpoena indicated a DSCC event.

Q Right.

A At Elias Ghanem's house. And I don't want the

record to show that I am referring to that event.

Q All right.
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A This wOas a searat event that'3a

and it was surru6ning football gks. AMbe had iwitba..

numerous friends, several friends, to a brunch.

0 Okay.

A At his house on a Sunday, I believe.

Q I see. It was during the daytime?

A Yes, like 11 o'clock in the morning.

Q Okay. And who was that for?

A Senator Bryan.

Q It was?

A Yes.

Q Okay.

A It was a fund-raiser raising fund for Senator

Bryan, and I was in attendance.

Q Okay. We'll get back to that later.

I just want to focus a little bit about the 1988

race. Was it a tight race or a close race, the election?

A Oh, very tight race.

Q With then Senator Hecht, is that correct?

A Correct.

Q Okay. Was there anything unusual about that race

as far as the voting patterns or anything?

MR. BAUER: What does that have to do with
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U~tiag? I'agigto direct tho witnes - -ees 4m
8e how that's ewen remotely relevant. It'e not vitbjh her

expertise. It's not within the issues raised in the

subpoena. I'm going to direct her not to answer. I see no

reason why she should conment on the politics of the Senate

race in '88 at an FEC deposition.

BY MR. McDONNELL:

Q It was a close race you said, right?

A Yes, it was.

MR. BAUER: That's a matter of public record.

MR. McDONNELL: Well, I'm asking her -- she was in

the campaign. I was Just asking her to clarify fr(M her

perception, that's all.

MR. BAUER: Her perception presumab y isn't any

different from the reported vote totals. And it was a close

race.

I mean I'm trying to keep this deposition focused

on the issues that are presented for resolution by the

agency under the statute. I don't think that the closeness

of the race or her perception of what's unusual about it is

pertinent.

MR. McDONNELL: I think it is pertinent because

we're talking about--we're going to be focusing right around



I ',Z .1ltio Day and I#d like to know the background, the

2 information to lay my ground for it, okay.

, 3 MR. BAEUR: There was a GOTV effort on Blection

4 Day which would have taken place whether the race was close

5 or not. So I'm just--

6 MR. McDONNELL: Well, we're going to get to that

7 later. That's the basis for us asking about the event.

8 MR. BAUER: I'm entitled to find out whether

9 there's going to be a foundation--when I ask these

10 questions, I'm not trying to be obstreperous. I'm trying to

ii find out whether there's a foundation for the question. And

0 12 I think you'll agree that there is no allowance for the

Cko 13 Comission to set up a deposition to inquire into anything

14 which might spark its curiosity. It is presumably in soe

is fashion relevant to matters within its jurisdiction and

16 raised for purposes of this proceeding. And I'm just going

17 to continue to make certain that there is a foundation.

18 MR. McDONNELL: Well, I'm trying to lay a

0% 19 foundation.

20 MR. BAUER: I appreciate the fact that you

21 clarified that and I just want you to understand why I'm

22 asking these questions.

23 MR. McDONNELL: I understand, but I'm just trying
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to lay a f.ndatton- -

MR. SAIM I undrstand.

MR. ---AUKai: --for the questions we have, okay.

Thank you.

BY MR. McDONNELL:

Q Was there a great deal of money spent on the

election as far as--

A It was a very expensive campaign.

Q Do you know of any voter intimidation? Do you

know anything about that voter intimidation?

A Yes, I do.

Q Okay. There were reports of that, is that

correct?

A Yes, there was.

Q Now we're going to focus on the Ghanma event that

we talked about. You mentioned before a DSCC event that was

hosted by the Ghanam.

A Uh-huh.

Q Were you in attendance at that event?

A No, I was not.

Q Okay. Did you do any coordination on that event?

A I had no coordination with that event whatsoever.

Q Is it your knowledge whether Governor Bryan
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attd that event?

A Yeo, the Governor did.

Q how do you know that?

A It was a matter of scheduling. The event, in

fact, I know that weve produced the scheduling page from

our journal.

Q All right.

A And Senator Bryan attended that event.

Q Okay. And what kind of event was that? What kind

of a meal was it?

A I have no idea. I wasn't there. I have no idea.

Q You never heard anything about it?

A No.

Q Okay. Were there any other politicians in

attendance at that event?

A I do not know who was in attendance. I know that

there were visiting dignitaries and I believe there were

senators, but I am guessing. I know that other senators

were here for that event.

Q Okay.

A I do not know--I couldn't tell you the names of

the senators.

Q All right. Could it be Senator Inouye?
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MR. SAMU: She lust oaid abe didn't know tho-140

of the senators.

L I THE WITESS: I really am not certain.

'4 MR. McDODIELL: She didn't know the name but I'm

5 going to clarify just if I tell her the name, that she might

6 know, remember.

7 THE WITNESS: I had no involvement with that

8 event. I did not attend the event, and it was a matter of

9 scheduling for us in the Bryan campaign.

10 BY MR. McDONNELL:

Ci Q Okay. Do you know if the event was catered by The

12 Caterers, Incorporated?

001J 13 A No, I do not.

14 Q You don't know. Okay. Do you know who was

15 hosting that event from the DBCC?

16 A No, I do not.

17 Q Okay. Did you ever hear of Bob Bayer, B-A-V-B-R?

18 A No.

04 19 Q Never heard of him?

20 A Bob- -

21 Q Bayer, B-A-V-E-R.

. 22 A No, I have not.

23 Q Did you ever hear of Mr. Chlopek? C-H-L-O-P-A-K,
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Q During 10998, did you arrange any events for the

DSCC?

A None.

Q None. Okay. Do you have any contact at all with

the DSCC?

A No.

Q When you talk about this event some time in 1988,

this brunch that you attended--

A That was a fund-raiser that Elias and Jodie Ghanem

hosted for Dick Bryan.

Q Okay. Did you arrange that event?

A I sat down- -

Q Planned it?

A Yes. Again, Dr. GhaM offered to have a fund-

raiser. In fact, I went to his office. I presented him

with all the documents that are standard--which is standard

operating procedure. I went over all the rules with Elias.

He invited his friends. He created the format. I attended

the day of the event. I was there.

I stood at the door. I met and greeted the

people. I gave them name tags.

Heritage Reporting Corporation
(202) 628-4888



1i ; ! i i4

23

4

5

6

7

8

9

10

212
01% 13

14

15

16

17

19

20

21

22

23

Q

sent out?

Okay. Did you review the izritation that they

A If mory serves me correctly, I believe there

were no invitations to that event. I believe Dr. Ghanem

extended invitations verbally. How he did it, telephone,

whatever, whether Jodie, his wife, I don't believe that

there were invitations.

Q You said that was around the time of the other,

Dr. Nave's had.

A It was early in the campaign.

Q Okay. It was around a football, you said?

A Yeah. So you guys know football better than I

Q Was it the Super Bowl?

A No, it was not a Super Bowl party. I would hay

remembered that.

Q Did you do any campaigning around the fall of

1987, have any fund-raiser during the fall of 1987?

A No.

Q Okay. So it would have to be after January of

do.

1988.

Correct, correct.

This was outdoors you say?

No. It was indoors. It was in his home.

Heritage Reporting Corporation
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A so ch e are it *a the early part of the y .

I would say Pebruary or March maybe. I man it was a

Sunday.

o It was definitely football?

A I don't--please, don't let the record show that it

was football.

Q Okay.

A I can tell you that I sat in his den and he has

three different television sets and he had three different

channels going on and maybe football was on it, maybe track

was on it. Please don't hold me to it.

Q Okay. We're just trying to clarify the time if we

can.

Osterhous

A

Q

A

Q

A

Now, you said--I believe you said you saw Steve

and Chris Karne at this event?

Yes, yes.

Okay. And was Mr. Kaa os a guest or was he--

I believe he was a guest. Oh, he was a guest.

Oh, he was?

He was a guest. Now, I don't--he was a guest, I'm

sure.

Q Was he a guest at any of these other functions,

Heritage Reporting Corporation
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fund-raie. that y .. iwolved 1 th tt t

,&2 aaign was involved with?

..3 A The event at the Earrisons that I contracted with

4 Chris. He was in attendance there. He was in attendance at

5 the Nevada National Bank.

6 Q All right.

7 A He was present at that event. Any others, I

8 really don't know.

9 Q Was Chris a friend of Dr. Ghanem?

10 A Yes.

0 11 Q He was?

12 A Yeah.

13 Q Okay.

14 A He had lots of friends.

1s Q Did he socialize with Dr. Ghanen?

16 A I can't tell you that. I nan I've seen him out

17 in public--

18 Q You don't know then?

0% 19 A --standing next to Dr. Ghanem. I don't know if

20 you constitute that as socializing.

21 MR. BAUER: Did they seem friendly toward each

. 22 other?

23 THE WITNESS: Oh, yes. They seemed friendly

Heritage Reporting Corporation
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2 ~ i~hOther.

2 MR. no aL: I'm just trying to get the dogxe

3 of the relationship.

4 MR. SAUER: No fists flew--

5 THE WITNESS: No, no fisticuffs.

6 MR. BAUER: No expletives or anything like that?

7 THE WITNESS: No, no fisticuffs.

8 BY MR. McDONNELL:

9 Q Okay. Do you remember whether the food at that

10 event was good, you enjoyed it?

O 11 A Yes. I always enjoyed the food.

L4 12 Q Yeah? What was served?

13 A It was breakfast food. Breakfast food. It was

Ilk& 14 eggs. I mean it was--I remember they had chaffing dishes

15 set .up in the kitchen, and I believe they might have had

16 blintxes, and they might have had sme kind of an egg. It

17 was brunch. Fresh fruit.

18 MR. McDONNELL: Okay. I'd like to introduce an

19 exhibit. Mark this as Exhibit No. 2.

20 (Whereupon, the document

21 referred to was marked for. 22 identification as Deposition

23 Exhibit No. 2.)
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- Q Just take a ainute to review that. HRve you

S3 that?

4 A Yes, I have.

5Q Once you're done, let me know. You're all done?

6 A Yes, I have.

7 Q All right. And do you recognize this document?

8 A Yes, I do.

9 Q And what is this?

10 A This is a page from the Senator's campaign

11 scheduling book in 1988. The date is April 24th, Sunday.

12 Q Okay. And do you see where it says under 010:000?

'00 13 A Uh-huh.

14 Q It says, Dr. G(Ranm. Do you know what this is

15 for?

16 A It says that it m a DSCC brunch.

17 Q Okay. The note is April 24th, --

18 A Uh-huh.

19 Q Could this be the brunch that you were referring

20 to earlier in testimony?

21 A I was referring earlier in my testimony to a. 22 brunch that Elias Ghanem had for Dick Bryan that was not on

23 this date.
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2 A It wo sepaate frm this event.

A 3 Q Your mmory is that it is earlier than this date?

4 A I can give you that date. I mean lo11 be happy to

5 find out that date.

6 Q You think it was a Sunday?

7 A I probably could resurrect that date, I don't

8 know. Maybe I can. I can contact Bob. Yeah, I don't know.

9 I could look. I can look for it.

Ix 10 Q Okay. Who is Bob?

11 A Bob.

D12 Oh, Bob Bauer, okay.

13 A This is Bob Sauer.

14 Q Okay. Whose writing is on this?

15 A This is Sara Besser's writing, our scheduler.

16 She did scheduling on the camaign

17 Q All right.

18 A I'd like to have the record show something. This

19 is indicative of our habits.

20 Q All right.

21 A Sara Besser, who was in the campaign, picked up. 22 the Governor, took him to the brunch.

23 Q Okay.
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A She did liot, attftM the brunch. ftd: wuIMt upto

door, knocked n the door, and vent in and got the !8n. "

out of the brunch.

0 All right.

A Then took the Senator to the Highway Patrolman

that was on official duty on 12:30. I just want you to--we

were so very careful never to commingle official and

political events.

Q Okay.

MR. McDONNELL: I'd like to introduce another

document and mark this as Exhibit No. 3.

(Whereupon, the docment

referred to was marked for

identification as Depoition

Exhibit No. 3.)

MR. McDONNELL: Thank you.

THE WITNESS: I can't read my own boss's writing.

BY MR. MCDONNLL:

Q Do you recognize this document?

A I have seen this document, yes.

Q And when was that?

A Well, when it was given to me. I am real hazy

about when I saw this document first.
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Q Okay.

m. 9AVER: out you've emun the domnmnt?

THRE WITNES: I have seen a copy, yes.

BY MR. MCDONNELL:

0 Would it be this year or some prior time?

A This year, I'm sure.

Q For the first time this year?

A Yeah.

Q Okay. And can you tell us what this document is?

A Well, it appears to be a thank you note that the

Senator has written to Chris.

Q To Chris Karanmanos?

A I would assume so.

Q Okay. And it's dated Iy lst, 1988?

A Correct.

Q From Las Vegas?

A Well- -

Q Yeah. That's what it says.

A Oh, yes.

Q And could you read the first paragraph?

A 'Dear Chris. The layout for the party at Elias'

and Jodie's home was magnificent. Bonnie and I are most

grateful for your continued support.

Heritage Reporting Corporation
(202) 628-4888

-Av



4

5

6

7

8

9

10

o 11

12

2.3

14

15

16

17

18

0 19

20

21.22
23

AQ way. Looking at that, do yo* ku* wa p

be'. referring to?

A No* I don't.

Q You don't know. Okay. It appears that Bonnie,

his wife, was with him as well at this party that he's

referring to, correct?

A Uh-huh.

Q That's pretty self-evident I guess.

MR. BAUER: No, it's actually not self-evident.

THE WITNESS: It's not--

MR. BAUER: It doesn't say that at all. It says

'Bonnie and I are most grateful for your continued .upport.0

It doesn't say anything about Bonnie attending the party.

MR. MCDONNELL: Okay.

THE WITNESS: And often times, I will tell you

that the Senator makes reference to Bonnie in notes when she

does not attend.

MR. McDONNELL: Okay, thank you for clarifying

that for me.

BY MR. MCDONNELL:

Q Okay. And then down below, the second paragraph.

A I believe it says, 'On a personal note, let me

congratulate you for the--" Is that 'splendid"?
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BY MR. McDONNELL:

Q Take a few moments to go over it and review it.

At this point I guess we want to really focus on

pages 3 and 4.

A Oh, I'm sorry. I'm looking at the top page. I'm

Heritage Reporting Corporation
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docMnnt

I tbI o00.

S- -r last mk at eederon.

Okay.

Oit was a real professional operation.,

Okay.

"Regards, Dick."

Do you have any idea what that second paragraph is

to?

No, I do not.

You do not?

No, I do not.

Okay. I'd like to move on now to--

MR. MCDONIUOL: I'd like to introduce another

and mark this as Exhibit No. 4.

(Wieretpon, the documnt

referred to m mmkd for

identification as Deposition

Exhibit No. 4.)



2Q I'm sorry. l do have a couple of questions about

3 that but thatos actually the same document you were looking

4 at earlier but--

5 A Exactly.

6 Q I might have a question about that, but I would

7 like you to look at pages 3 and 4.

8 Okay. Before we do that, actually I have one more

9 question about Exhibit No. 3, the letter from Senator Bryan

-T 10 to Chris.

C 11 Have you known Senator Bryan to handwrite letters

12 of thank you to persons for--

13 A Yes.

14 Q Okay. That was something he did often?

15 A Uh-huh. The Senator has handwritten notes to

16 people, yeah, sure.

17 Q And when he received contributions?

18 A They were typed. There would also be handwritten

19 notes for contributions also.

20 Q What would be the determining factor?

21 A Maybe his friendship with that particular

* 22 individual. That was not always the case. Sometimes there

23 would be a typed response to a contributor.
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010Y.Q £1 rig t. Ossy Ge....l .......... ~

cantributiwa, would Governor Bryan be a Ow of that at te

time? Or you would notify him of names that people that

gave a contribution?

A There would be times when we might receive a

contribution, that, no, we might not say to the Senator, "We

received a contribution from Joe Blow today."

Q Okay.

A He can sign the thank you letter, so when he would

see a thank you letter, he would know then, he would be

aware of a contribution.

Q All right. Did he generally send notes, this

paper out from the office?

A Yes, yes. He also had another card, a small card

that he would use, and a foldover. So I mean he had several

types of stationery.

MR. BAUER: Could you clarify smething?

THE WITNUSS: Sure.

MR. BAUER: Are you referring only to handwriting?

Are you assuming somehow the answer means that the only

handwritten notes of a political nature were in return for

contributions?

MR. McDONNELL: No. I'm just asking if it was a

Heritage Reporting Corporation
(202) 628-4888

~0

0

~o.

C

qqp



I1 iatribation. Iam sorry.

2 MR. SAMt: Okay. I don't want this to be a

3 Buggestion. We' re not conceding that this is a thank yu

4 note for a contribution.

5 MR. McDONNELL: No, I didn't mean that.

6 MR. BAUER: In fact, it's not what it is. I don't

7 want there to be any misunderstanding.

8 MR. McDONNELL: Okay. I understand that.

9 BY MR. McDONNELL:

10 Q In general practice, you said when somebody--what

) 11 was the general practice where he would handwrite a note? I

N 12 understand from your testimony that sometimes it wasn't for

C 13 a contribution?

14 A As I said before, I mean it would be--depending on

15 his relationship. I mean there would be times if he me

16 very, very close to someone that gave a large contribution

17 or gave a contribution, even the size doesn't even enter

18 into, he would write a personal note if it was somebody he

0' 19 was very close to.

20 Q Okay. Do you know of any situations where he sent

21 such a note to any other catering company that performed

G 22 services?

23 A Well, this letter--what I have in front of me is a

Heritage Reporting Corporation
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3 letter to Chris. It*s not to a Wa cmny.

2 Q Right.

3 A And as far as writing a letter to a catering

4 company, I can't imagine--no, I don't know that I have any

5 knowledge of any letter.

6 Q But the letter says, "The layout at the home was

7 magnificent."

8 A But that might be something that he would say to

9 someone else in the profession. I mean Chris is in the

10 profession. He was obviously aware, whenever the event he's

11 thanking him for, Chris evidently had a hand in it. I mean

12 we're doing a lot of assuming here.

13 Q That's what I'm saying. Well, that's the part I

14 have to clarify. So, in other words--

15 A I cannot speak for the Senator.

16 Q I don't expect you to do that.

17 A Okay.

18 Q I was just asking if you know of any other

19 instance where another caterer had performed a function at a

20 party and that Governor Bryan sent him a thank you note.

21 A I don't know of another occasion.

22 Q Or any kind of note at all. You don't know of

23 any?
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A I don't--I mean I don't know of any.

M. DWU: Again, I'm confused, and I want the

record to be very clear about saething. That Senator

Bryan's habit of thanking by letter or his practice by which

he occasionally thanked by letter in hand was not a practice

confined simply to commending people for contributions.

Do I understand you to be testifying that he might

have co mended someone by note for graduating from high

school - -

THE WITNESS: Absolutely.

MR. BAUER: Or participating in a ground opening

for a new school building.

THE WITNESS: Absolutely.

MR. BAUBR: There might have been thousands of

political purposes behind these notes, correct?

THE WITIESS: Yes, correct.

MR. BAUER: Thank you.

BY MR. McDONNELL:

Q All right. And when Senator Bryan or then

Governor Bryan says, "I am grateful to you--Bonnie and I are

grateful to you for continued support," what is your

understanding of what that means?

MR. BAUER: Well, I mean let me just ask you a
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1, tlmwto. tet us bve it fully ftegotaod heze and cc tto

2 record that I'm going to let her answer the question, but

3 she doesn't have a clue because she didn't write the note.

4 MR. MCDONNELL: Well, you don't know that really,

5 and that's up to her--

6 MR. BAUER: No, I know that she didn't write the

7 note.

8 MR. McDONNELL: She didn't write the note but you

9 don't know whether she has a clue or not.

10 MR. BAUER: Well--

C 11 MR. McDOMELL: That' s what we' re asking.

12 MR. SAUER: No, that's not consistent with her

13 testimony. Her testimony is she saw this letter for the

14 first time this year. So she could not have known what

15 Governor Bryan thought when he wrote the note in 1988 if she0
16 saw it only for the first time in 1992.

17 MR. McDONNELL: I'm asking for her time working

18 with him- -

19 MR. BAUER: Fine.

20 MR. MCDONNLL: --what she--

21 MR. BAUER: But I want you to know she's. 22 speculating, okay?

23 MR. McDONNELL: Yes.
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BY NR. N-OiLL:

2 Could you answer the question please?

t44. 3 A Please repeat the question.

4 Q Okay. When you read the last sentence of this

5 letter, it says "Bonnie and I are most grateful for your

6 continued support." How would you--

7 A That is a statement that Dick Bryan would write to

8 someone who would provide an airplane, when he was Governor

9 and fly him from Point A to Point B. That is a statement

10 I0 that he has made over the years when people continually

11 support him in any way in providing services, in giving him

t 12 a contribution.

13 Q Okay

14 A It is a statement that he makes on numerous

1s occasions.

16 MR. BADER: And let me just clarify again because,

17 you know, if we're going to speculate about political people

18 and the way in which they use words, I don't want there to

01 19 be endless speculation beyond where it might be fruitful to

20 extend it.

21 Is it also true that it could mean a history of. 22 having supported Dick Bryan--

23 THE WITNESS: Absolutely.
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-u TiwlW : Yes.

3 4R. SMR R: A history of having volunteered to

4 assist him on Election Day. A history of having voted for

5 him.

6 THE WITNESS: Yes.

7 MR. BAUER: Thank you.

8 BY MR. MCDONNELL:

9 Q Do you know if Chris Karamanos ever volunteered to

10 work on the Bryan campaign?

11 A I guess you could say that Chris Karamanos

12 volunteered when he provided goods and services free of

13 charge during the Governor's races.

14 Q Okay. During this time period.

15 A So you would say that he would--during this

16 period?

17 Q Yes.

18 A No.

19 Q For the Senate campaign?

20 A No.

21 Q No? Okay. And is it safe to say that this is his

* 22 note that's written on May 1988 is probably not for his

23 vote, for Chris Karamanos' vote?
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A Aain, I do not know what the intent of this 0t*

w for---

Q Okay. When was primary, when was the Democratic

primary?

A September.

Q Okay. Let's move on now, back to Attachment 4,

Exhibit 4. And look at the third and fourth pages.

Have you had time to review those? Pages 3 and 4?

A Three and 4?

Q I took off page 1, I'm sorry.

A I see, okay. That's why you--you were counting.

Q I was counting. I took off page 1 because it's

your cover letter. I don't know if you'd object to having

it in the record. Okay.

Are you ready?

A Yes, I am.

Q Okay. On page number 3, can you identify this

document?

A This is a document that was written by Grant

Sawyer to Irwin--the last name is Irwin Molasky--inviting

them to join the Senator and Bonnie for an informal dinner.

Q Okay. And where was the dinner held?

A The dinner was held at Elias Ghanem's home at
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'2901 Va~t riv.

2 Q O Amy. nd what sectim of tta1 in that in?

3A Liocated on the Las Vegas Country Club.

4 Q Okay. And do you see where it says, the end of

5 the first sentence, the last clause after the comment,

6 "Hosted by*?

7 A Yes. It says 'Hosted by Mr. and Mrs. Chris

8 Karamanos.0

9 Q Okay. Now, when did you first see this document?

10 A I don't know when I first saw this document. This

11 was--Grant Sawyer sent this over to me at soe point in time

N 12 prior--I don't know whether it was prior to the event or

13 after the event. I am really--I'm sorry, I don't remeer

14 the exact time when I received this.

15 Q And what event are you referring to?

16 A The event that he's inviting the Molaskys to for

17 the informal dinner at Dr. Ghanem's home.

18 Q Okay. This is a different--rather than the brunch

0, 19 that you referred to earlier?

20 A Correct.

21 Q Okay. And do you see the date that it was held?

. 22 A April 27th.

23 Q Okay. Which is a Wednesday at 7 p.m.?
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A Correct.

Q Okay. And why did he send you this note?

A Governor Sawyer solicited funds for Senator Bryan

throughout the 188 campaign.

Q Okay.

A And what he did is he invited all the people--he

would telephone the people and talk with them and solicit

funds and then what he wanted to do was bring all the people

together for an event where the Senator and Bonnie would be

in attendance as a thank you.

Q So is it your understanding that Governor Bryan

attended this event?

A Yes, he did.

Q Did you attend the event?

A No, I did not.

Q Okay. And why is it that you didn't attend the

event?

A

Q

A

of this

Q

what do

It was Grant Sawyer's event.

Grant Sawyer's?

Grant Sawyer literally coordinated the logistics

event. I did not attend it.

Okay. And when you say coordinated logistics,

you mean by that?
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I A Ne 4aft the ae mto for the hme. Be *m

2 the ar __into for the catering. He invited the People

: 3 with this similar note and each person I'm sure--it was

4 personalized to Mr. and Mrs.--

5 Q Why did he send you this letter?

6 A He is a very, very detailed man. He kept me

7 completely informed in the event. He wanted the Senator to

8 know, the Governor to know, who would be in attendance at

9 the event. So that when he got there, he would know who

U10 would be actually attending and who couldn't.

11 Q Okay. So he informed you then so you would know?

12 A Uh-huh. Right.

o W 3 Q Okay. And who collected the contributions for

14 this event?

15 A Grant Sawyer did.

16 Q Collected it? Okay. And who did he distribute

17 them to?

18 A It was the practice of the Bryan campaign to, one,

19 either to send the money--give the money to me, or to send

20 it directly to Frank Schreck's firm, where the process

21 began.. 22 Q Okay. What do you mean where the process began?

23 A The process would be that the check would be
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2a - t d in to Frank Schrecko a ecrft ry, Judy Smith.

2 Q oay.

* 3 A And Judy Smith would then do a thank you note and

4 then send the check on to the treasurer.

5 Q Okay.

6 MR. BAUER: Can I just ask a clarifying question?

7 MR. McDONNELL: Sure.

8 MR. BAUER: Are we talking here now about a fund-

9 raising event or not a fund-raising event, the April 12th

10 1988, Grant Sawyer event?

11 THE WITNESS: This was not a fund-raising event.

.f*,. 12 MR. BAUER: Okay. I want to make that clear.

C)@13 THE WITNESS: This was a thank you party to those

14 people that had already given money to the Governor--

0# 15 MR. BAUER: At Grant Sawyer's request.
C0

16 THE WITNESS: At Grant Sawyer's request.

17 MR. BAUER: People he had solicited.

18 THE WITNESS: He had solicited funds from all

19 these individuals and this was a way of saying thank you and

20 bringing them all together with the Governor and his wife.

21 MR. McDONNELL: Okay.. 22 MR. BAUER: Excuse me. Could I take a one-minute

23 break?
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S. 3 L ": Oh, sure.

(Off the record.)

MR. M0c13LL: Back on the record now. We're

still examining document number 5, page number 4. Exhibit

No. 4, page number 4.

BY MR. McDONNELL:

Q I see down here next to Mr. Parsons' name, it

says, handwritten, it says "Paid." And then beside the

other names on the front, on the left side of each person's

name, it says--it looks like it has either a number or it

says yes or no--or it just says no.

A Uh-huh.

Q Do you know what that's about?

A Yes, I do. I re ember that the numbers on the

left-hand column reflect how many people would be attending

the dinner.

Q Okay.

A For instance, Baldwin, two people. And Bowman is

not attending.

Q Okay. And the "paidw over there, do you know what

that is?

A I haven't the slightest idea. I don't even--I

don't know, I really don't know.
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Q wr e you first in3hoa about tb i

A Governor Sawyer indicated to me that he -ma4"to

do this and it became a matter of scheduling.

Q Okay.

A So he would ask me to coordinate with him a date.

Q Okay. And what are the things that you did as far

as coordinating this event?

A None. It was Governor Sawyer's event.

Q Did you give Governor Sawyer a list of the

requirements of the Act?

A Yes, I did. I did that initially when the

Governor indicated a willingness to raise funds. Again, I

sat down at the very beginning with the Governor and gave

him the sm documents.

Q I see. Okay. And we've talking about Exhibit No.

1 I think, right? Correct? Yeah. The ocnt you produced

for us just so the record is clear.

MR. BAUER: Pardon me?

MR. McDONNELL: Exhibit No. 1, I just wanted to

state for the record that was what we were referring to when

we're talking about the list.

MR. BAUER: Okay.

MR. McDONNELL: I didn't clarify it originally so

Heritage Reporting Corporaticm
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vm Just trying to- -

MR. S if: Okay.

THE V111S: The list.

MR. BAUER: What list?

MR. McDONNELL: Originally when I said something

about the list of requirements of the Act, I think I said--

THE WITNESS: Right.

MR. McDONNELL: That's what the question was

2~ 3'
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list.

MR. MCDONNELL: Oh, okay.

R. BAUER: Yeah. The memo.

THE WITNESS: The mmo.

MR. McDONNELL: The memo, okay.

BY MR. McDONMELL:

Q Right. At least we were both saying

thing that time.

Okay. And the note on the top of it

A To me,

Q Okay.

Karamanos?

to Chris Karamanos, and Elias

And do you know why they cc'd

the same

is to, the

Ghanem.

Chris

Heritage Reporting Corporation
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A Duse he Was hasting the ent.

Q okay. lHe wasn?

A So he needed to know how many people would be in

attendance and who.

0 And yet the event was held at the house of Dr.

Ghanem, is that correct? Dr. and Mrs. Ghanem.

A Correct.

Q And when it says, "hosting the event," what does

that mean to you?

A Providing the food.

0 Okay.

MR. BAUER: That is, however, speculation on your

part, correct?

THE WITXBMS: Correct.

MR. BAUER: You do not know exactly what

relationship he had to the event.

THE WITNESS: You're right. Yes, you're right.

BY MR. McDONNELL:

0 Okay. At the time in question, did you see that,

did you notice that it says Chris Karamanos, did you know

that he was the one hosting the event?

A No, I really--I wasn't involved in the logistics

of this event.

Heritage Reporting Corporation
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L 0 All right. Did you call G vernor SaWer aftt

2 receiving this and ask him any questions about it?

3 A NO.

4 Q No? Okay. And, again, just for clarification,

5 what was the reason that he was informing you of the guests

6 at the party?

7 A So that Senator Bryan would know who would be--

8 Governor Bryan, excuse me, would know who would be in

9 attendance that evening.

10 Q Okay. Well, did you have a normal procedure for

4 11 conveying that to Governor Bryan?

12 A Yes.

O: r13 Q What would that be?

14 A As often as I could, I would always try to get a

15 prior guest list of those attending because Senator Bryan is

16 a very quick study and he likes to be able to refer to

-V 17 people that have been good friends and supporters 
by their

04T 18 names.

O. 19 Q Now, in this case, would you have taken this list

20 and typed up the names of the people who were coming or

21 would you just hand this list on to the Governor?. 22 A I don't know. I don't know whether I would hand--

23 I doubt that I would hand it on to him, but I have no idea

Heritage Reporting Corporation
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now e td the list to the Govetor.

Q I see. I understand it's a long time ago. But

we're just trying to clarify.

A I have no idea.

Q You don't? Okay. Do you know if Governor Bryan's

wife attended this event on Wednesday, the 27th?

A I do not know for sure.

Q Okay. Would this event have been entered on

Governor Bryan's calendar?

A Yes, yes.

Q By Bess?

A Sara Besser.

Q Sara esser.

A Yes.

Q Okay, okay. Let's move on to--I'm going to put

this document aside for a time here.

The event, the April 27th event on Wednesday, do

you know who catered the event? I'm sorry. You already

said--you've pretty much testified to that. It appears that

Chris Karamanos hosted it.

You didn't have any specific knowledge of that

other than the letter--

A Other than the letter.

(4o
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Q Aud aain, you're sayi4n yw'r. peculat"aa "-

the letter itself?

A I'm speculating on the letter and--

Q Right. But you had no other information conveyed

to you about this particular event, how it turned out or

anything like that?

A No.

Q Nobody who attended the event informed you of

anything- -

A I'm sure we received compliments on the event as

far--not we, but I'm Just saying I'm sure that people

talked--or said that it was a wonderful event. I don't

know. I mean I can't say.

Q Yeah.

A That's four years ago or whatever. I don't know

what people said to me after the event. I wasn't there.

Q Did anyone else from the campaign attend the

event - -

A No.

Q --from the Bryan campaign?

A No.

Q Okay. Besides the Senator and possibly his wife.

Do you know if Judy Smith was paid by the Bryan

C

"NY
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them on?

A I don't ectly know how Judy Sith was paid. I

would only be hazarding a guess and that's--no, I do not

know.

Q Okay.

A I don't know. I have no personal knowledge of how

she was paid.

Q Now, Governor Sawyer, was he the prior Governor of

Nevada, is that--

A Yes, he was.

Q Okay. Is he still at that law firm where he was--

A Yes.

Q Does he live in Las Vegas?

A Yes, he does.

Q Okay. Is he still involved in political fund-

raising?

A Yes, he is.

Q And how do you know that?

A I recently had a meeting with him.

Q All right.

A And he has indicated a willingness to raise funds

again for Senator Bryan.
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BY MR. McDOHMBLL:

Q When you get a chance, let me know and I'll--

A Yes.

Q Okay. Can you identify this document?

A Yes. This was an invoice from The Caterers for

the birthday bash, or the birthday party, held in July.

Q Okay.

A At the Harrisons' home.

Q All right. That you testified earlier was put on

Heritage Reporting Corporation
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During that meetizg. 414 YuA 0-001tis

This matter?

yes.

No, I did not.

Okay. Did you discuss the event in 1988?

No, I did not.

Okay.

MR. McDONNELL: I'd like to introduce another

here. This would be Exhibit No. 5.

(Whereupon, the document

referred to was marked for

identification as Deposition

Uxhibit No. 5.)
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by you and paid for by you, being the Bryancua1?

A Correct.

Q Okay. And you helped arrange that event?

A Yes, I did.

Q And you were at the event?

A Yes, I was.

Q Okay. Now, during the time you placed this order,

you said you probably spoke to Steve Osterhous, is that

correct?

A Yes.

Q I think he came over to your office or either that

you went over there or somthing.

A Yes.

Q You did meet with him though in connection with

this matter?

A Yes, I did.

Q Okay. Did you ever tell Steve Osterhous that you

really wanted to make sure that he billed Governor Bryan for

this event?

A Absolutely, absolutely. We paid for everything in

the federal campaign. I entered into a contract for this

event.

Q You did?

Heritage Reporting Corporation
(202) 628-4888



4.
a
.3

4

5

6

7

8

9

10

11

12

13

14

15

16

17

18

19

20

21

22

23

A yes.

Q Do you have--

A Not a contract. Not literally, I'm sorry.

Q Not a written contract.

A Not a written contract.

Q An oral contract.

A An oral contract.

Q But did you specifically convey to Steve Osterhous

that you didn't want The Caterers to comp this order?

A Absolutely.

Q Oh, you did?

A Absolutely. Let's repeat that question. The way

you said it.

Q Okay.

A You said did I tell him to comp it?

Q No, I said did you specifically tell Steve

Osterhous that you did not want The Caterers to comp this

order?

A Absolutely. I specifically told Steve Osterhous

that we were in a federal campaign and that we must pay

according to the regulations for all services rendered.

Q Okay.

A And food provided. Yes.

Heritage Reporting Corporation
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Q And that vai bo* Of your prior ati4ftseW iti

him?

A Well, keep in mind, that I had dealt with this

company for six years prior to that and we were in a comp

situation because he was a state-elected official and he

could receive comps from corporations.

Q Okay.

A I was very explicit with The Caterers.

Q All right.

A Very.

Q Okay. Did he ever try to camp any orders, while

you were in a federal campaign, did Chris Karamanos ever try

to comp any orders?

A No.

Q Never did?

A No.

MR. BAUER: I think we've gone over the fact that

the record shows the exhibit presented involves a check to

The Caterers for $4732.50, that is in the exact amount

billed by The Caterers.

MR. McDONNELL: Okay. That's correct.

Okay. Let's turn to another exhibit, Exhibit No.

6.

Heritage Reporting Corporation
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4*ftrr4 to ivs wramea for

identification as Deposition

Exhibit No. 6.)

BY MR. MCDONNELL:

Q And just take a look at that and when you're

ready- -

A I'm ready.

Q Okay. Can you identify this document?

A Yes. This is an invoice to Bryan for the U.S.

Senate from The Caterers for food that they provided for the

Nevada National Bank fund-raiser held on October 10th.

0 Okay. And- -

A And a check in the amount of the invoice bill

written on the account of *Friends for Bryan* signed by the

treasurer, Michael Kern.

Q And you would have placed the order with The

Caterers- -

A Yes, I did.

Q --for this food?

A Yes, I did.

0 And you agreed to this price prior to receiving

it?

Heritage Reporting Corporation
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IA Yes, I dtd.

2 Q Did you have cater W on duty there?

1 3 A Oh, yes. This is, as I told you earlier in my

4 testimony, this was a building that was not completed and

5 they brought their trucks and they had to bring their

6 kitchens and everything on site and prepare the food.

7 Q Okay. This is a building owned by the National

8 Bank, Nevada National?

9 A I don't know who owns the building.

10 Q Okay

11 A The name of the building was the Nevada National

12 Bank Building.

13 Who did you contact in order to set up this event?

14 A The president of the bank. You mean literally?
1. 0 . 15 Q Whoever you contacted.

16 A The president of the bank.

17 Q Okay. And who is that?

18 A Bill Martin.

19 Q Okay.

20 MR. BAUER: Do you think we could take the last

21 very brief break now that Ms. Corley has returned.. 22 MR. McDONNELL: Sure.

23 MR. BAUER: And you tell me how long you'd like it

Heritage Reporting Corporation
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6 be,, a&W w11 take a couple of miMtes to talk to DbU

about the balance of the prceng.

(Whereupon, there was an off-the-record

discussion.)

MR. McDONNELL: I believe when we left off we were

examining Exhibit No. 6. An invoice from The Caterers.

BY MR. McDONNELL:

Q And, Lou, can you identify this document?

A Yes. This is an invoice to the Bryan for U.S.

Senate Campaign from The Caterers for food provided for the

Nevada National Bank fund-raiser, the fund-raiser held in

the Nevada National Bank Building on October 10th, 1988.

Q Okay.

A And also reflects a check paid from the *Priends

for Bryan Campaignu signed by the treasurer, Michael Kern,

in the anmnt of the invoice.

Q Okay. And would you have placed this order with

The Caterers?

A I'm sorry?

Q Would you have been the person who had placed this

order with The Caterers?

A Yes, I did.

Q Okay. And what was served at this event?

Beritage Reporting Corporation
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A A I can' t tell you apeciica¥ly what was se rd at

2 the went.

3Q All right. But it was a sit-down dinner you said?

4 Formal?

s A It was a sit-down formal dinner.

6 Q Okay. Was this a fund-raiser?

7 A Yes, it was.

8 Q Okay. And was there a charge to be admitted, or a

9 minimum contribution that night?

10 A Yes, there was a charge.(%4

11 Q Okay.

12 A And I'm sorry I don't r _r the amount that was

M013 charged. $125 sticks in my mind.

14 Q Okay. Sticks in your mind. Okay.

15 A Around in the area of $125 per person.

16 Q I see. Very good. Thanks. This was billed to

17 the Senator's office, is that right, his campaign office?

18 A Yes.

a. 19 Q And did you deal with Chris Karamanos or Steve

20 Osterhous?

21 A Steve Osterhous.

G 22 Q Steve Osterhous. Okay. And you received this

23 invoice, you being the Bryan campaign?

Heritage Reporting Corporation
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A Yes.

aQ 0 okay. Would you be the person who would btve

*"3 received this invoice? Or would it go to somone else in

4 your--

5 A It would have arrived at the Desert Inn address

6 most likely, given to me because it was a bill that needed

7 to be paid, I would then send it over to the treasurer.

8 Q At his address?

9 A Yeah, we had runners who would take things back

10 and forth.

11 Q Okay. Michael Kern's office.

12 A Correct. He was with Deloitte Touche.

13 Q Okay.

14 A Accounting firm.

is Q Right. And the event actually was on October 10th

16 because that' s the Governor' s birthday, is that- -

17 A No, you're confusing the events. This event was

18 on October 10th.

19 Q That's what I just said.

20 A But you said the Governor's birthday.

21 Q Okay, yeah, I'm sorry.

O 22 A That is in July, when we did the Harrison party.

23 Q How do you remember this as being October 10th?

Heritage Reporting Corporation
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A because it was a significant event to me.

Q Oh, okay. So your order was written out on the

4th, it looks like, the date the invoice was written out.

Okay. Dated the lth, the day after the event then,

correct?

A Yes.

Q Yeah, okay. All right. Let's put that aside.

I'd like to focus a little bit on Election Day

1988. I guess in the weeks prior to the election, it must

have been pretty, is that correct?

A Yes.

Q Okay. What kind of things were you doing at that

point?

A I was doing fund-raising.

Q Okay. Holding fund-raisers?

A No, not particularly. Between the primary and the

general election, we pretty much stopped the fund-raising.

We would maybe have like fund-raising lunches or breakfasts

where the Senator would meet with one person, one on one.

Q Okay. And you were arranging those and that type

of thing?

A Which I would work with scheduling. I can't

honestly tell you exactly what we were doing in fund-

Heritage Reporting Corporation
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Q Okwa.

A This w" the last major event,-the October 10th

was the last major event. We had a lot of voter contact

events, as I recall, because football games had started at

UNLV.

Q Voter contact?

A Voter contact.

Q And what does that entail?

A Having events at football games. I mean not

events, but I mean you have tailgates where you--

Q All right. And what kind of things would you do

to organize those?

A I would set up the tailgates. We'd bring out a

trailer and we'd tailgate. You know what you do. You

gather together and you tailgate, prior to the qm., YOU get

together.

Q So you got trailers, you rented trailers?

A No, we didn't--well, I mean it would be volunteers

that would drive their homes out. Their motor homes.

Q And that was strictly for Governor Bryan running

for the Senate campaign?

A Yes, yes. And you put all your campaign stuff up

Heritage Reporting Corporation
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: : 2 Q All right. Did YOu. Go n work, sodio'a

* 3 contributions by phone?

4 A I can't remeber whether I solicited money by

5 phone. I'm sure I did. I mean I just--I don't know. It

6 was very hectic.

7 Q Were there a group of people soliciting funds by

8 phone at that time?

9 A No.

10 Q In that time period?

,I A No.

12 No?

0W 13 A It would be me.

14 That would be it?

15 A That's correct.

16 Q In the weeks before the election--

17 A I need to clarify the record.

,W 18 Q Okay.

el 19 A You said were there people soliciting by phone.

20 There could be supporters out there, a Grant Sawyer or

21 someone else--

. 22 Q I see.

23 A Yes. That would be soliciting contributions

Heritage Reporting Corporation
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d4st' that Period.

Q Right. I wasn' t referring to that. You're tisbt.

A And I Just wanted to make that clear.

Q Okay. I mean paid eqloyees.

A No, no.

Q Okay. I'm only talking about paid employees.

A No, no.

Q Okay. Now, in maybe the two weeks prior to the

election, did you do any work for the State Party?

A Yes.

Q You did?

A Approximately three weeks before election, the

campaign manager called me in his office and asked me to

assist in the "Get out the Votes program.

Q And the caqaign manager is Mr. Bible, is that

correct?

A Correct.

Q And what did he tell you about that?

A He asked me to assist and use my energy and help

out with the uGet out the Votew program and I was given a

certain amount of tasks. I was in charge of the poll

watchers for Election Day and the area coordinators.

Q Okay. Poll watchers and the area coordinators?

Heritage Reporting Corporation
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A Correct.

Q okay. What are the- -poll watchers, I gueas,

that's pretty self-evident. Could you tell me a little

about what they do though?

A Yes. The definition of a poll watcher would be a

volunteer that would be assigned to a designated precinct.

Q Okay.

A A targeted precinct. A particular group of

voters.

Q Right.

A It might be a low-voter turnout precinct. And

that volunteer would sit from seven in the morning until

seven at night, the entire Election Day and monitor

individuals as they cam up to the table to vote. And they

would be given a computer rn-out list of all Dmcrats and

as an individual would approach the table, a name is

automatically called out. They would check their list to

see if that name appeared on their list and if it did, then

they would cross it out. That meant that that person on

their list had voted.

Q Okay.

A So I had in the area of around 200 plus, 300.1

don't remember how many volunteers I needed to secure, to

Heritage Reporting Corporation
(202) 628-4888



4

5

6

7

8

9

10

11

12

O*13

14

i5

16

17

19

20

21.22
23

eove tagj~.4 uclctsLotEletioui Day.

Q amst tor poll, you mean.

A For poll watching.

Q Yeah. Did they have to be trained to know how to

do this?

A They were trained. Yes, thiey were trained.

Q Trained by you?

A No, they were not. They were trained by Vicki

Hulbert.

Q In the weeks prior to the election, is there

anything else that they did?

A The volunteers?

Q Yes.

A No, no. The weeks prior to the election,, I was

constantly contacting people and trying to get volunteers

and assigning them locations.

Q I see.

A I believe the training for the poll watchers took

place like on Saturday or Sunday, prior to the election on

Tuesday. The Tuesday election.

Q Where did that training take place?

A In the Bryan headquarters on the "Get out the

Vote" side of the Bryan headquarters.
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Q All right. Couald you tell us about the s"tu ,

us? First of all, the location, the address?

A It's 2929 Bast Desert inn.

Q Okay. Desert inn, okay. Is that a separate

building or- -

A It was two offices. If you can visualize two long

narrow offices that would be a stereo-typical office

arrangement in a shopping center with a central wall, and

the wall was literally cut out so you could go between the

two. And so on one side was volunteers and the *Get out the

Votem with a phone bank in the back.

Q All right. What was on the other side?

A Staff, Bryan staff.

Q Just the Bryan staff?

A Yeah.

Q Okay.

A The Bryan campaign staff.

Q And your office was over there?

A Well, if you want to call it an office. We were

all in one big room with desks, you know. I'd say my desk

was over there.

Q Okay. So you did the training in the whole

office?
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A I did not do the training.

Q I man the training was done--

A The training wasdone on the other side opposite

the desks because it would have been impossible to assemble

masses of people.

Q Right.

A And we had I believe, if memory serves me

correctly, two different times that they were asked to come.

Q Okay.

A Because of the numbers.

Q Oh, right.

A And Vicki Hulbert, who was in charge of the NGet

out the Vote" program did the actual training.

Q Okay.

A This was my first participation in *Get out the

Vote. '

She did the training, Vicki Hulbert?

Yes. She was in charge of the program.

All right.

MS. CORLEY: For the State Party.

BY MR. McDONNELL:

For the State Party.

For the Democratic--yes, the Nevada State Party.
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Q When did the Nevada State Party first occpy hat

office?

A The phone banks had been in existence--gosh, from

the very beginning. I can't tell you exactly when we

actually--I don't remember the exact date that we moved in

to 2929 Desert Inn.

Q Okay.

A But phone banks were installed immediately because

part of the "Get out the Vote* effort starts in the

beginning of a campaign.

Q All right. And who was heading the project over

there?

A Vicki Hulbert.

Q The phone banks?

A No. Well, there was--and her name was Pam

something, and I don't remember her last name--was actually

in charge of the phone banks.

Q All right.

A And those phone banks would start like at five

o'clock at night, between five and nine.

Q Okay. What did they do?

A They would be calling voters, and I am not an

expert in "Get out the Vote" so it's not for me to explain.
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i :t a pmryepion that they were clIling voters to find

2 out if they were Democrats or not, and to target those

3,i! people at that stage.

4 okay.

5 A But I am not--you cannot--I am not familiar with

6 the RGet out the Vote* program at that particular stage.

7 Q That's fine.

8 A I know how the phone banks operated on Election

9 Day with my involvement.

10 Q All right.

11 A Prior to that, I don't know. I really didn't know

N 1 2  the program at all.

cOa, 13 Q Okay. And you said there was another area beside

14 the poll watchers that you were involved in, sme other
15 area?

C)
16 A The area coordinators.

C" 17 Q The coordinator area.

18 A Which oversaw the poll watchers.

0- 19 Q Oh. Okay.

20 A There were, I believe, 12 -- 12 sticks in my mind

21 -- area coordinators.

. 22 Q Okay.

23 A You would have your poll watchers in schools.
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2 A You would have X n . You'd have several

, 3 precincts in a polling place.

4 Q Okay.

5 A And you'd have several poll watchers at each

6 precinct targeted. An area coordinator would be over maybe

7 four or five polling places with 10 poll watchers in each

8 polling place.

9 Q Okay. Would they be paid employees--

10 A No. They're all volunteers.

11 Q All volunteers. Okay. And what other types of

12 things did you do?

13 A The responibility, as I told you, with the poll

14 watcher was to watch for the voters and to mark the voters
is as they cam in to vote. They also were the ones that were

16 constantly in the polling place on a constnt basis, because

17 your area coordinator would leave and go from Point A to

18 Point B to Point C and on. And if they had any problen

0. 19 within the polling place, they would report that to the area

20 coordinator. And the area coordinator would get back to

21 their polling place.. 22 Q Okay. And what exactly would be your role in it?

23 A My role was I was like the command post. On
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Ofcto Ibte 1l * *~in the

mazzlin and al my aracOdntoSwre t up to

telephones. They had their telephones and they would let m

know if a poll watcher wouldn't show up. Then that would

mean we'd have to get a--I would have poll watchers in front

of me ready to dispatch to an area that wasn't being

covered.

Q Yeah.

A And I literally was the command post with all the

2.

3

4

5

6

7

8

9

10

11

12

13

14

15

16

17

18

19

20

21

22

23

yes.

Okay. That was it, okay, on Election Day?

On Election Day. I was--

What about drivers? Were you involved with any

A No. That was another desk over here.
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"A

12 area coordinators ccaing to me with information. The

area coordinators were also responsible for overseeing the

polling places in the event of voter problems.

Q Okay. Was there anything else you were doing for

the State Party other than that?

A At that particular time on Election Day?

Q It sowu~M like enough. Yeah.

A Let me tell you, that ws enough. I mean it was-

Q

A

0

drivers?



Q wo was involved in that? Who was in charge of

a that?

3 A Chuck Johnston was in charge of the drivers.

4 Q Is he a salaried person?

5 A Yes, he was.

6 Q Johnston. Do you know anything about how that

7 went about? Were the drivers in a central location--

8 A Well, I guess I need to explain that the area

9 coordinators were designated four times a day at specific

10 times to go to their individual polling places and pick up

11 one of the four-ply computer sheets that each poll watcher

12 had.

13 Q Uh-huh.
14 A And they would bring--they start with the last

15 sheet. And they would bring that sheet as fast as they

16 could back to the phone banks, and we had two phone banks

17 operating.

1 Q Okay.

O 19 A One in Curcial Center and one in our

20 headquarters. And there was always a phone bank operating

21 for the "Get out the Vote" effort in the Commercial Center

* 22 location also.

23 Q Where is that? Commercial Center?

Heritage Reporting Corporation
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A C2mri1coloter is8 an gahara,, on ihat Ssh~ft- or

aet Sahara.

Q Is that an office that you had? Was it the State

Party"s office?

A The State Party's office.

0 Okay.

A I never even physically stepped foot in that phone

bank.

Q Okay. And who is over there in charge?

A I don't know exactly was in charge. I remember

from our campaign Hike Besson was over on Election Day in

charge of the phone bank.

Q And how do you spell Besson? Do you know?

A Besson, B-3-S-S-0-N. Besuon. I think.

Q He was over there on Election Day you said?

A On Election Day in charge of the phone banks.

Q Okay.

A But, again, I was not over there. I did not see

for myself on Election Day. I had my hands full where we

were.

Q Okay. Right. How many people would you say were

in the offices on Election Day?

A Physically in our office or both offices?

0

tir)
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Q The two of fi eoe the GOM office- -
A Oh, okay. You're talking at 2929 Doewrt Inn?

Q 2929, right.

A Between the drivers and the poll watchers and the

volunteers, that day you had people on phone banks coming

and going through that office, hundreds would be a guess.

Q Yeah.

A It started at five in the morning with door

hangers. Like 300 people were there to go out.

Q What was their job?

A Their job was to take a door hanger, which had all

the listing of the Democratic members. It would be--you

could hang them on your door knob so that you would wake up

in the morning before the polls opened and we were hoping

that they will take that to the poll and we would have a

list of all the Democratic people that we would want them to

vote for and that would be door hangers.

Q And that was a GOTV--

A That was a GOTV effort.

Q Okay. Now, you're talking generally about all

these poll watchers and everyone. This is the Southern

Nevada or is this the entire state that you were doing?

A Oh, no. This is just in Southern Nevada, and not



al*l Of Clerk county.

.5 Q Ohs not--

A Not my people. There was a separate effort going

4 on in the west side.

5 Q And who was in charge of that?

6 A I don't know.

7 Q That was a State Party operation?

8 A Yes.

9 Q Did Governor Bryan have any other offices besides

10 the main office at 2929?CK

11 A Campaign office.

12 Q Yes.

0W 13 A The only campaign office we had was 2929. Then we

14 had our treasurer, who was housed at--he was part of

15 Deloitte Touche.

16 Q The firm.

17 A And then--no, that was it.

18 Q That's it. There's no other offices around?

0 19 A Right.

20 MS. CORLEY: I believe you had one in Reno as

21 well.

* 22 THE WITNESS: Oh, I thought he said Southern

23 Nevada.
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MR. W: I did, yeah.

THE WITrNSS: He did. He said Southern 'W da.

BY MR. McDONNELL:

Q That helps.

A But, yes, we did, to clarify the record, there was

an office in Reno.

Q All right. Thank you.

A Gigi Hay was in charge of that office.

Q Okay. She's a paid employee?

A Yes.

Q Okay. Any other State Party offices besides the

ones we've talked about?

A State Party offices?

Q Right. Where- -

A I'm not sure I know where all the State Party

offices were. The Ccomercial Center addre where the

biggest phone bank was located was clearly where the State

Office was. I'm not familiar if there were other offices.

Q Okay.

A I have no knowledge of that.

Q If there was, you had nothing to do with it.

A I had nothing--I was given specific tasks for

Election Day.
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0 Okay. w, When Mr. Bible asigned you to tM

3 project, why did he do that, why were you assigned to

3 on those particular tasks?

4 A Well, the "Get out the Vote* effort, of course,

5 certainly benefited our candidate. And that was--you know,

6 for Senator Bryan as well as other candidates, other

7 Democratic candidates, so we had a vested interest in

8 getting the right energy level going in the right places.

9 Q When did you first hear about his request? When

10 did you first learn of his request to work with the State

11 Party?

12 A Approximately three weeks prior to the election.

C 0W 13 Q And prior to that t ime, was there soeone planned

14 to take this function?

15 A There were--Vicki Hulbert was in charge of it.
C

16 There were other people. There was a gentleman by the name

17 of Paul Hewin, that was working on the poll watchers, and

18 you can imagine, it's a monumental task to assemble almost

0 19 300 or 300 plus--I don't remember--people. And get ready

20 for this.

21 Q Yes.

O 22 A I mean this is a monumental task. There's a lot

23 of things that went on in getting ready for Election Day.
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* 2. 0 Oay. Do you -Aa eifi. tagsy id

2 in the days just prior to 81einDy pei ctpsa

S3 activities, just to prepare yourself for the day itself?

* 4 A Well, my poll watchers needed to have food. So

5 Vicki brought that to my attention and this is, as I told

6 you before in my earlier testimony, this was my first effort

7 on being involved in *Get out the Vote--

8 Q Okay.

9 A And Vicki said to me, "You've got to get food in

10 the form of sack lunches for the poll watchers,* because

11 they are literally, as I said, in the polls from seven in

. 12 the morning until seven at night. And so she asked me to

13 arrange for food.

14 Q Okay. And what did you do?

15 A I called The Caterers, spoke with Steve Osterhous.

16 Q Right.

17 A And I asked him if he could provide us with those

18 needed sack lunches.

19 Q Okay.

20 A And I remember working out the contents of the

21 sack lunches and going back and negotiating--him giving me a

* 22 price, and then I went back to Vicki and asked her if they

23 could afford to pay $3 and I don't remember exactly, 50
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Cents or $3.25 per sack lunch.

2. Q All right.

3 A And she gave me permission.

4 Q She did. Okay. And how orders for other people,

5 food for other--

6 A There was food--she would say, "I need food sent

7 up to the phone bank in Commercial Center and we need food

8 for the volunteers. " I ordered sandwiches and sandwich

9 trays to be sent to those two locations.

10 Q Okay. Could you repeat those locations? One is

11 the--

12 A The Bryan headquarters at 2929 East Desert Inn.

13 Q Right, right.

14 A And the Cmrcial Center. I believe it's 9

s 15 something, East Sahara. 950 sothing.

16 MS. CORLEY: Can I clarify something?

17 MR. McDONNELL: Sure.

18 MS. CORLEY: On the Bryan headquarters. When you

19 refer to the Bryan headquarters, you have to remember that

20 that was half of it.

21 THE WITNESS: I know.. 22 MR. McDONNELL: The other half was the Nevada

23 State Party's "Get out the Vote" type of effort.
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. . . .

2,%": M. NDOC L: Okay.

2 us. CORLNY: So when she says she sent it to the

* 3 Bryan headquarters, we're talking about that address.

4 MR. McDONNELL: Oh, I see. Just for the State

5 Party's part of it.

6 BY MR. McDONNELL:

7 Q Okay, what about for the Bryan campaign workers?

8 A Well, how do you decide who the Bryan campaign

9 workers are on the day of election when all the Bryan

10 campaign volunteers are a part of "Get out the Vote'?

11 Q Okay. They weren't specifically segregated out.

N 12 That's fine.

0U 13 A No. I mean everybody is in this joint effort--

14 Q I see.

15 A And we have mass confusion going on at the polls

C
16 that day.

td)
17 Q Well, how about the paid employees? Where were

'q 18 they working?

c, 19 A In this same office area.

20 Q Okay. How many people were paid employees and

21 full-time staffers would have been within that office that

22 day?

23 A Well, I believe I testified earlier that I thought
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tbere were like eight.

Q Right? Okay.

A But I donst--

Q About eight, right.

A I guess I could count them again. Eight to-- I

don't know. I don't know.

Q Well, I have some names of people that we may go

over it later and see if it refreshes your memory.

A Okay.

0 Are there any other places that you ordered food

for, any other activities?

A No.

Q The drivers? Did you say you ordered food for the

drivers?

A Well, those drivers were in the headquarters so

the sandwich trays that were brought in fed the drivers.

Q Okay.

A But all these masses of people were not there over

the lunch hour,, does that make sense? They would com in.

They might be dispatched out to drive and they would say

that they would give their skills of driving from eight to

10. 1 mean I'm just saying- -

Q Yeah. But when you're- -
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A Keep in aind, you don' t have mases, hunro &nd

hundreds of people standing--

Q At once.

A At once.

Q But when you're preparing the orders though, how

did you consider what you were going to order?

A Whatever Vicki told me. I mean Vicki was the

expert and she would give me--she gave me suggestions.

That's the only thing I can recall. I can specifically

remember the sack lunches because of my involvement. I knew

I had X number of poll watchers and I wanted to make sure

that they ate.

Q All right. You say you started at, what, 5:30?

A I happened to start at the campaign at five

o'clock.

Q And were people there already?

A Yes, they were there for door hanging.

o Okay. And what about for the morning hours, the

food provided? Coffee?

A I can't tell you. I don't know. There was

doughnuts and coffee. I did not order that. I did not--and

I don't know where that came from.

Q Okay. And you informed Vicki that you were
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didering this ftrcm The Catere=s thege tooie?

A ys.

Q Okay.

A Yes, yes. yes.

Q And did anybody from The Caterers come out to--

obviously to deliver the food they came out, but--

A Yes, they dropped it off.

Q But at any prior time did they come out?

A No. It was done by the telephone.

Q Okay. Were there any people from The Caterers

working there?

A No.

Q Did they assist?

A No.

Q In handing out the food or anything?

A No.

Q And did you have anything set up in the parking

lot of the building?

A For election night. Prior to election night, I

was charged with setting up for the election night party.

Q Okay.

A So I had made arrangements for Richard Bryan,

United States Senate, election night victory party.

Heritage Reporting Corporation
(202) 628-4888



Ii Q Okay.

ai 2 A So I had soad those aar--g---s.

3 Q Wat kind of arrengesents were those?

4 A I arranged for food. I arranged for beverages. I

5 arranged for a disc jockey. I arranged for TV monitors. I

6 arranged for a chalk board. I arranged for stanchions. I

7 put a western--

8 Q What is stanchions?

9 A Stanchions, you know, chains and stanchions.

10 Tables and chairs. And I had a western theme. I had a

11 barbecue theme.

N 12 Q Okay.

Ct W13 A And then Kitty Dees, the day of election,

14 implemnted my plans.
1s Q She did?

16 A Yes.

17 Q And how did she do that?

18 A Well, she was in charge of the setup and she would

0, 19 actually go out and set it up and with people who would come

20 and help.

21 Q Okay.

O 22 MS. CORLEY: Can I add a clarifying--this was not

23 at the headquarters offices or it was?
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L ThE WIN -S The e st--

2 M. CORLEY: The election night party for Senator

4 THE WITNESS: The election night victory party was

5 at 2929 East Desert Inn in the parking lot.

6 MR. McDONNELL: In the parking lot.

7 THE WITNESS: In the parking lot.

8 BY MR. McDONNELL:

9 Q And how many people were expected that you needed

10 to prepare for at that time?

11 A You think in terms of feeding 500 to 750 because

12 you can't feed everybody. You usually run out of food at

i O0 13 victory parties. That's kind of SOP. You pick a target.

14 So you don't know. We expected a cast of thons, but you

15 don't plan on feeding them.
0

16 Q Isee.

17 A I believe I planned on feeding 500 or 750. I

18 don't recall.

19 Q These are people, not only the caepaign workers,

20 but also the general public?

21 A Oh, yes. Your Democrats, your good Democrats,

G 22 your voters, your supporters. Sure, everybody comes down to

23 congratulate the winner.
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Q okay. And en y10--= b zbc-,w what kind of

food was served?

A Darbecue beef sandwiches. Corn on the cob. Bags
of chips. We may have had cold slaw. I can't remember

whether we had cold slaw. We had Pepsi. We had beer and

wine.

Q Okay. Anything else?

A No.

Q Okay. And where did you get this food from?

A A volunteer and good friend of Senator Bryan, by

the name of Dave Kent.

0 Okay.

A We would purchase the food and he would cook it.

He loved doing it. He had made himself a chuck wagon

because he was a rancher. And he would bring his chuck

wagon out and then volunteers would help serve it.

Q Okay. Did anyone else order food frcm him?

A No.

Q For that?

A No.

Q And do you know approximately how much that cost?

A Well. it would be the rnot of the ftwid What- W=

would do is I would buy the food ahead, like the meat,
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ILI' beegs Deve would have to fti M it And I beliSVe w6

2 provided you with all the inoies.

4 Q Okay.

4 A I pretty much I think reconstructed, as best 1

5 could, all the expenses that were incurred for election

6 night.

7 Q All right.

8 A And it was clear that--I think the Conestela

9 Beverage, Valley Foods, Ratner's Meat--

10 MR. McDONNELL: Okay. Let's introduce Exhibit No.

11 7 now. Here's a copy for you and Ms. Corley.

12 (Whereupon, the document

m 13 referred to was marked for

N 14 identification as Deposition

0 15 Exhibit No. 7.)
C

16 MS. CORLEY: Thank you.

17 BY MR. McDONNELL:

18 Q Could you just take a look through there and just

19 see the different checks written on page 2, 3. I think it's

20 all the way through the end, just to refresh your memory.

21 A Okay.

22 Q All right. And page number 2 of this exhibit is

23 made out to Dave Kent, is that correct?
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A mEi-bh.

Q Okay. Ad what would that be for?

A As I recall--

Q A $108 check.

A --it was for a couple of different invoices, like,

let's see, I think it was like the baking, the Nevada Baking

Company, $34.63. And the Valley Foods. Does that add up

to--

Q Valley Foods?

A The amount is not on the Valley Foods invoice that

you' ve copied here.

Q Does Dave Kent have an interest in these two

businesses?

A No. no, no, no.

Q Oh, you were reimbursing him for--he bad purchased

the goods?

A Exactly.

Q Okay.

A And I believe that that's what--that there's not

an amount here, I think it was 70 something dollars, so I

believe this $108.50 reflects those two invoices.

Q The Valley was for the meat?

A No. Ratner's was for the meat.

C4

0r

C

FAY



iI Q tatmrs the mat,

3 A See corn on the cob and the a00i. See,

.NOL 3 there's the corn on the cob.

4 Q Okay. All right. And then the other expenses

5 were for drinking, drinks?

6 A Pepsi Cola. That would be for the Pepsi Cola.

7 That with a gun. That's a bar that they bring, and that was

8 the product that was consumed.

9 Now, there's two checks to Dave for $108, so

10 that's a duplication. All right. Excuse me.

O 11 Q And basically this--I've added it up roughly,

12 comes out to about maybe $600 for this.

S13 A In your packet that you're presenting to me, you

114 have two checks that are the same.

* 15 Q Oh, I do?

16 A Yes, you do. You have $108.50 twice made out to

17 Dave Kent.

Q18 Okay.

19 A So whatever these checks add up to--but those two

20 checks reflect the same.

21 Q But in relation to some of the other events that

22 were catered by The Caterers, this is quite a bit lower.

23 It's like $500.
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A Oh, absolutely, of course it would be. I s

that would be like our campaign kickoff party. Our prim y

night party. When you do these types of things, you' re not

generating income, so you keep your overhead pretty low.

Q All right.

A But I mean this was--this type of event, the

western theme, throughout the Bryans' political history that

I've been involved with him, has always been their theme.

Q Okay.

A They've always done--

Q There's enough food for all the people?

A Oh, absolutely, absolutely. I believe he made

600, 700, or 800 sandwiches.

Q Okay.

A These are little sandwiches.

Q All right.

A We spend--let's take a look at your Ratner's meat.

You spend $270. That's a lot of meat.

Q Yeah. Now, were there any--were you there when

they set this up outside?

A No, I was not.

Q Okay.

A No, I was not. No. Kitty was in charge of the
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(202) 628-4888

W-F



I logistics.

3Q Kitty, oy.

.. 3 A Kitty Dees was in charge of the logistics of

4 setting it up.

5 Q All right. And was there any other food served

6 this evening?

7 A Yes. There was other food served that evening,

8 that I did not request. I came back. I had been out

9 monitoring polls in the afternoon. And I came back

10 approximately at 8:30 at night. And I drove in fully

11 expecting to see what I had drawn, and there was this very

12 fancy display, professional display, in one corner.

13 Q Okay.

14 A I got out. I walked over and I said, Uuse m.

5 Who are you? And this gentleman, who I had never seen
C)

16 before, said, Chris K o sent food over to the

17 volunteers." And they set up a very fancy professional--it

18 stuck out like a sore thumb when you've got a western

19 theme--

20 0 Right.

21 A - -and youve got tiered tables with big flowers

22 cascading out of it.

23 Q Okay. And who was this person? You have no idea?
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A : haw o ide. it ws a amber of the dat*

coqpeny. le was there smving food. And I looked down. :d

I recall specifically seeing sweet and sour pork.

Q Okay. Was there anybody else from the company

there with him?

A Not to my knowledge.

Q No?

A As I recall, there was one person from the

catering company when I arrived, and that was at 8:30.

Q And did you find out when they arrived originally?

A I don't know. I have no idea.

Q Did you talk to Vicki about this?

A No. I didn"t. No, I didn't.

Q You didn't ask anyone in the campaign if they

ordered the food?

A No. Well, nobody ordered the food. Because I was

in charge of the event, I know what food was ordered. Kitty

or I would have ordered the food. Kitty did not order the

food.

Q Uh-huh.

A I have not set the record straight on this.

Unfortunately we can't ask. Kitty's passed away.

Q Oh.
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A So I think the recor needs to reloct that.

Q Yeah, that s important. Yeah, that's good for us.

Thank you.

A She developed cancer during the campaign and she

died two years later.

Q Okay. But you said that you feel that Kitty

didn't order the food--

A I know Kitty didn't order the food.

Q How do you know that?

A Because I asked her that.

Q Oh, you did ask her?

A I asked her specifically. And I know. I order

the food -- I was the only person throughout the campaign.

Kitty would implement what I would create, so to speak. She

was my assistant.

0 Now, did you contact Chris about this, Chris

Karamanos?

A No. You mean after?

Q Yeah, afterwards.

A No, I did not.

Q Okay. Did you tell Mr. Bible about this?

A No, I don't know--I can't specifically remember

saying to him--you know, he had eyes. I'm sure he could see

Heritage Reporting Corporation
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Q Did you attemt to--

3 A But I believe--I really believe that Chris m

4 sending food--what he thought was to the *Get out the Votes

5 volunteers.

6 Q Okay.

7 A Because he had sent sandwiches to the "Get out the

8 Vote" and I tried from the "get-go" to make it crystal clear

9 that the "Get out the Vote" program was paying for the foods

10 that I ordered.

11 Q Okay. You did--

12 A I made that crystal clear.

13 Q Okay. Who did you talk to on--

14 A Steve Osterhous.

15 Q Okay. Steve, okay. And you told him it wasn't

16 for Senator Bryan's campaign?

o 17 A Correct.

18 Q Okay. Did you talk to anyone else about the--

19 after you received this food, did you talk to anyone else

20 about that, informed them that you received this food that

21 you didn't order from The Caterers?

G 22 A Did I talk to anybody else?

23 Q Right.

Heritage Reporting Corporation
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A You sman just in general conversation?

Q Yeah.

A I'm sure that--I don't know. I mean specifically

I would way, *Where did you come from?' type thing and, you

know, I might have asked. I mean the food was gone. It was

gone. I mean they brought it out I believe--trying to

convince people in the community the difference between the

campaign and *Get out the Vote" is almost impossible.

Q Right.

A It's very hard for people that are not involved in

politics to understand.

Q I understand that. Did you tell Senator Bryan

about this food that was provided free of charge?

A I don't rPeber specifically saying, 'Senator

Bryan, food was sent over.' No, I did not specifically.

Q Do you know if there was any effort to pay, to pay

The Caterers for this food?

A No, because I didn't view it as food that was

responsible for the 'Bryan for Senate' campaign, 'Friends

for Bryan.'

Q Okay.

A I viewed that as I had nothing to do with billing

with the "Get out the Vote" program.

Heritage Reporting Corporation
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Q Okay.

A I had nothing to do with that as far as tracking

billing.

Q Who was in charge of that?

A Vicki Hulbert.

Q Vicki?

A Uh-huh.

Q Who oversaw her work?

A Well, in all honesty, I don't know. Overseeing

her work--I really don't know. The State Chairman is an

elected person.

Q Who was the elected Chairman at that time?

A I'm going to hazard a guess, and I believe it was

Reaer Avarice, but--

Q Avarice?

A I'm not sure.

Q A-V-A-N-C-B?

A A-V-A-N-C-E. I can't r~e r for sure, 1988.

Beecher Avarice sticks in my mind, but he could have been the

Party Chairman.

Q Okay. Were any thank you notes sent out in

relation to these orders you received from The Caterers?

Any kind of recognition?

Heritage Reporting Corporation
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A, I )P4 b .to 4@ with that -fllovwup,

the follow- g o the odet out the Vote effort.

Q All right. Who would have taken care of that?

A Vicki.

Q She would have done that? Okay. What other State

Chairmen have you had during the last few years besides--

A Tick Segerblom is our State Chairman today. He's

the current one.

Q When did he get elected?

A Oh, geez.

Q That's okay.

A I think 1990, I think.

Q And Avance, was he the chairman just prior to

Segerblom?

A I believe so. Beecher Avance.

Q Beecher Avance, okay. Let's look at page 1 of

Exhibit 7.

A Which is that?

Q Which is Exhibit on hers.

A Okay.

Q The last one we just looked at. And can you

identify this page?

A I saw this for the first time yesterday. I don't



1n w~ *Uwhre this me f roe I don# t luw how this mes

provided to you.

-3Q Did you ever see this before?

4 A No. not until yesterday.

5 Q Okay. Do you know whose writing this is?

6 A No, I don't.

7 Q Okay. It says something about Lee Wastell.

8 A Lee Wastell worked with Vicki and he was in charge

9 of voter registration throughout--as I understand it. I do

4 0 not know all his duties but he was in charge of the

11 registrars. As Vicki was too. So I don't know whether they

12 were joint coordinators. I don't know.

13 Q Okay. He wasn't paid staff as far as you know

14 then, was he? Or--

15 A I don't know. I don't know who was paid or how
".C

16 they were paid.

17 Q Okay. Over here on the right-hand side is this

s18 support activities, senior citizens groups.* Do you see

0 19 that, can you read that?

20 A Yes, I see 'senior citizens groups.'

21 Q Do you know what that would be about?

22 A "Getting out the Vote, Senior Centers Retirement."

23 No, I don't.
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But you got the lunches for the poll checkers?

I got the lunches for the poll checkers.

MS. CORLEY: For your poll checkers.

Q Okay. You don t knmw about the vountw.. a
at senior citizens or anything?

A No, I don't.

Q Okay. And how about--it says "food and drink on

Election Day.-

A Uh-huh.

Q "Coffee and doughnuts for door hangers, lunches

for poll checkers, coupons for--" something.

A What is that?

Q "Drivers to ride to polls for drivers."

A "Coupons.w

Q I don't know--

A I don't know what that means either. I don't know

what that means.

Q These are things that you ordered, correct?

A No, I did not get coffee and doughnuts for the

coordinators.

Q You think Vicki did that?

A I don't know who did that. I don't know who did

that.



1H V- fl'i08: For my poll chcekers. MV' poll

2 checkers.

3BY MR. I4CDOUNUL:j

4 Q Okay. And which were those?

5 A The 300 plus that I dealt with.

6 Q Oh, just for your area you mean?

7 A For my area.

8 Q Okay. But they were the State Party poll

9 checkers, right?

10 A Yes. They're volunteers. They are volunteers.

II They are not necessarily members of the State Party.

t€,. 12 Q They weren't Bryan workers, they're volunteers.

213 A Yes, they are. They are all synonymous. I mean,

14 you know, Bryan volunteers were poll checkers.

15 Q Okay. Volunteers--they weren't workers. They

16 weren't paid workers.

17 A No, no, no, not paid. *Coupons for--* You think

18 that says 'drivers'? I don't know that that says drivers.

0. 19 Q Yeah.

20 A Is that what that says?

21 MS. CORLEY: I think it says 'headquarters rides

22 to polls" or something.

23 THE WITNESS: I don't know what that means. I

Heritage Reporting Corporation
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d4ouP t knav what that VMsaMs usg an cars.' IA", "I

what that Umeans

BY R. MCDONNLL:

0 You don't know? Okay. And so I guess you havo no

idea why this document is--

A I don't know where it came from.

Q All right. Does it look to you like it's missing

something in the middle there?
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don't know.

Q Well, where do the campaigns keep files for past

elections? Where are they currently kept, the files?

A In our storage, in storage. I mean and then I

have some files that I have brought with me just for

reference.

Q Brought with you where?

A Into my file cabinet that I have.

Q Where you have that--

A At the Senate office.

Q In the Senate office?

A Yeah.

Q Did you look through there for anything related to

this - -

Heritage Reporting Corporation
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A T'so wbv r proded moet of the w am.s

Q Most Of thin? okay. mot this particular am, u

did not produce?

A This I did not produce.

o Okay.

A I do not know where this came from.

Q And who is in charge of the records up there at

the storage?

A Well, Sara Besser who was over the campaign.

0 Is she still with the campaign?

A No. She's working for the Senator.

Q That's what I mean.

A She's working for Senator Bryan.

Q Bryan, okay.

A But I ean in charge of over the things. We have

desks out there. We have signs.

Q Okay.

A I mean you save things from campaign to campaign.

0 Okay, okay. Let's move on then to--

MR. McDONNELL: I want to introduce--here is

Exhibit 8. These are a series of invoices. I'm going to

clip them together for you like that, or you can take them

apart if you want. Whichever is easier for you to handle.

Heritage Reporting Corporation
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(Wnareupon, the documt

referred to was marked for

identification as Deposition

Exhibit 8.)

BY MR. McDONNELL:

Just take a few minutes to look those over.

Okay. I have some questions. Go ahead.

Okay. Can you identify this first document on

page 1?

A Oh, you want me to identify it. It appears--you

want me to describe it?

Q Right. Could you?

A It appears that it's an invoice from The Caterers.

I can't tell who it's to.

Q Okay.

A Dated November 8th, in the amount of $327.50.

Q Okay. Go ahead.

A Go ahead.

Q Go on to the next page then.

A That's what I was going to do. And then it's

attached with a description--oh, assorted sandwiches on

disposable trays. Delivered to the Bryan headquarters at 10

in the morning.
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C
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4

0 Okay. ow, is this order consistent with ymr

.arlier testimny that you were--

A Yes, yes. This is what I ordered. I did not

rmber the amount.

Q But they had told you the amount at the time?

They being The Caterers?

A I cannot remember that. I really can't. I really

zero in on the sack lunches. I do not remember.

Q Okay. Do you see up top where it says "Order

placed by"?

A Yes.

Q Does it state your name?

A Yes, it does.

Q And you would have called this order in to Steve

Osterhous, is that correct?

A Yes. Yes, I would have.

Q And did you receive authority from the State Party

to order this?

A Yes, I did.

Q Okay. And who particularly gave it to you?

A Vicki.

Q Vicki did? Okay. So this is consistent--who

would this have been for?



A teh oet out the Vote' volunteers.

3 Q It would have been what meal, their lunch?

3 A Throughout the day. This was delivered at 10 in

4 the morning, so this would be food, sandwiches, throughout

5 the day.

6 Q Would this be for precinct workers? Would you

7 call them precinct workers or--

8 A No. Those poll watchers were out at their

9 precincts.

10 Q Okay.

11 A They were already out there. They would receive

12 the sack lunches.

13 Q Where did they receive those? From your office?

14 A Frm my area coordinators. Around the lunch hour,
15 they would bring them their sack lunches.

16 Q Okay. Again, this would be for which--

C" 17 A You can see it was served. It was brought in on

18 disposable trays, so that is indicative to me, when I deal

19 with caterers, that this is a huge gigantic tray for people

20 that are in the headquarters, in the GOTV headquarters--

21 Q It's for headquarters.. 22 A --to utilize throughout the day.

23 Q All right. Let's go to the second invoice, pages

Heritage Reporting Corporation
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3 and 4. Take a look at those and se if you can identtty
2 thisdonltr 3 A Yes. I ordered these. Three hundred and twenty-

4 five sack lunches that I ordered for the poll watchers and

5 they were delivered to the phone bank.

6 Q These are the phone bank?

7 A This is at the phone bank. And it's $3.50.

8 0 And what makes you say this is for the phone bank?

9 A It says it right here on the--

10 Q Oh. 'Submitted to the phone bank.0

11 A And it was delivered at 9:30 to the phone bank.

12 Q All right. And you placed this order?

13 A Yes, I did.

14 Q And you see where it says who it's placed by?

15 A Uh-huh.

16 Q Do you know Jay Brewer?

17 A Yes, I do.

18 Q Okay. How do you know him?

O 19 A He is a member of the Union at the time. He's

20 since retired. And he was Vicki's *significant other.*

21 Q Okay.. 22 A He worked in the *Get out the Vote' program.

23 Q All right. Was he a paid employee or volunteer?

Heritage Reporting Corporation
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A I can't answr that. Again, I don't know about

all that.

Q Okay. How long did he work with the State effort?

Approximately.

A I don't know.

Q Was he working full time on the effort or just a

few hours?

A I really don't know. I mean he was a Union boss

so I don't know whether it was volunteer. I don't know.

Q I'm just saying how often did you see him? Was he

frequently--in the weeks before the campaign, was he--

A Ohs I don't know.

Q Was he there all the time?

A No.

Q Did he have a desk there?

A No, no.

Q Did Vicki have a desk there?

A Yes, she did. Yes, she did.

Q What was his function besides what you just told

us about? What was his function? What did he do?

A Oh, I have no idea. I have no idea.

Q When you saw him, what was he doing?

A Talking to Vicki. I mean I don't know. I mean,

Heritage Reporting Corporation
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ym know, I do** t'know what hisipcii ~aiiI~

Q Okay.

A Or if he even had any.

Q I see.

A I mean he is one of many that was a friend of

Chris Karamanos.

Q He was?

A I do not know how his name got on this invoice.

Q All right.

A That is a puzzlement to me. I don't know how that

happened. I know that I ordered sack lunches for my poll

workers. And I know that I had them delivered to the phone

bank in Commercial Center.

Q Oh, okay. He's looking for lunches then?

A That's what it appears.

0 Okay.

A I mean it says 325, 9:30 phone bank.

Q All right.

A And I know that I ordered those.

Q So it was for the--

A And I think this is indicative of the confusion of

all this billing. I mean this is--

CV
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Q Bow, these two oaders hero, have you seen o106

o of those invoices before?

A Yes. Yes, I have.

Q When did you see them?

A I saw them this year.

Q Oh, okay.

A I saw them this year for the first time.

Q Okay. The first time this year. You never saw

them- -

A For the first time this year.

Q You never saw them in the 1988--

A No, I did not.

Q In what capacity did you see them? When was it?

A Earlier this year as a result of an FBI

investigation with Chris Karamnos. Senator Bryan was asked

to give same r s and Jean Neal sat in that meeting and

during that meeting with the FBI, Jean Neal asked if she

could copy records and they gave her permission to go to the

copying machine and make copies of it. And that was the

first time I had ever seen this.

Q And that was this year, '92?

A Yes.

Q Okay.
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A ft, no, no.

S. COLay: No.

THE W1T3SB: No,

sorry. It was back in 1990

BY MR. McDONNELL:

Q Okay.

A I'm sorry.
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no. I'm sorry. I am very

--late '89 or '90

I just wanted to clarify it.

The years are going together on me.

That's all right. I know what you mean. It's

believe they're going so fast.

Okay. Let me turn now to the third invoice. Page

5 and 6.

A Okay. It appears that this is an invoice for the

food that I did not order that appeared, and it even says

here that they delivered it at 6:30 and there's my sweet and

sour pork.

Q Right. You have a very good memory. And do you

see here where it says "Buffet tables, blue skirting, and

blue lace.*

A Oh, I can still see the flowers. They stuck out.

Q Such a large staging.

A It was--yeah. I mean they had like kind of an L

Heritage Reporting Corporation
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.... P d tbl.. And then they had two or three tables wt:,

2 tall flowers sticking up.. 3 Q Mhen you were gone to the poll watchers, who W

4 left in charge of the setting up?

5 A Kitty.

6 Q Kitty?

7 A Uh-huh. Kitty was in charge of setting up.

8 Q Okay. Did you ever talk to her about this order?

9 A I don't recall talking to her about it

10 specifically. You've got to keep in mind that I had been

11 through a very hectic day.

12 Q I'm sure. What does Kitty do presently? I think

13 you've stated- -

14 A She passed away.

15 Q Kitty did?

16 A Kitty died.

17 Q Okay. How about Vicki Hulbert?

18 A Vicki Hulbert is in Las Vegas.

19 Q She's still working. Okay. I'm getting confused.

20 I'm sorry.

21 Was there anybody else along with Kitty who was in. 22 charge of--

23 A Bryan volunteers would have helped her set up. I

Heritage Reporting Corporation
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we had regular pOople that were good friends that "IU

just, you know, oan a regular basis, come to the headquat

and help us set up.

Q What would the rest of the staff be doing, the

eight employees that you testified about?

A I don't know that I can paint a picture for you

with that voter intimidation going on in the polls. We were

dispatching attorneys out to challenge the challengers. We

were just taking--everybody was taking care of business. I

mean you've got your press people, the media, and you've got

all kinds of confusion.

Q Now about the campaign manager, Mr. Bible?

A He was right in the middle of the whole thing.

Q Was he there at that time?

A Absolutely.

Q He was there all day?

A Yes, he was.

Q Okay.

A I can't tell you that he was there every minute of

the day, let's clarify that.

Q I see. Would he be indoors basically or would he

be outdoors by that time?

A Basically he would have been indoors in his

Heritage Reporting Corporation
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* Uat tims did the" party sitart?

3 A Around 6:00, 6:30. It gets dark then in NWevad.

4 So usually when the sun goes down, that's when the party

5 begins.

6 Q Right. There's no celebration as yet, is that

7 right?

8 A Oh, no.

9 Q Okay.

10 A The polls haven't closed. The vote is not in.

11 The Senator is up north.

12 Q Okay. What about, if you can recall, when the

13 victory was actually announced?

14 A Well, do you want CBS or--

15 Q Was it a late-night announcment or was it early?

16 A Well, as I recall, I mean the Senator was declared

17 a winner pretty early in the evening, but as far as the

18 Senator's arrival to the headquarters, he didn't arrive

19 until late evening. 10:00, 10:30. We flew him down by

20 private airplane.

21 Q Okay.

22 A From Reno.

23 Q From Reno, okay.

Heritage Reporting Corporatiou
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IA tive hun~dls4 gufet. Not- did. I do, go back to,

2 something else?

3 That's the $1500 one? The $1500 orders.

4 A I am not familiar with this. I never saw this.

5 What is this, 3:30? And, again, Jay Brewer.

6 Q What are you saying, 330?

7 A Isn't that 3:30?

8 Q Oh, 4:30 a.m.?

9 A Oh, what's that?

10 Q Setup time.

11 A oh.

12 Q 4:30 I think.

13 A Oh, is this the coffee and doughnuts?

14 Q Yes. It says on here *coffee, Decaf.0

s15 Oh, sorry.

16 A Well, that explains where those cae from. Okay.

17 I did not order these.

q. 18 Q All right.

a. 19 A I did not. That's interesting because here on

20 this heading, Jay--I have not seen this document until this

21 very minute.

. 22 Q Okay.

23 A Because as you know from my testimony, I did not

Heritage Reporting Corporaticn
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Q That's right.

A And this substantiates what I've been Saying all

along, the confusion in who ordered. I know that I clearly

ordered the sack lunches. And their documentation indicates

that Jay Brewer ordered it.

Q Yeah.

A And I will stand by the statement that I ordered

it.

Q All right. Let's go to the next invoice, also for

November 6th., 1988. It's for 200 guests. It's in the

amount of $600.

A All right. That indicates a Bryan West.

Q Yes. Do you know- -

A Las Vegas headquarters.

0 Okay.

A This is the first time I have seen this document.

Q All right.

A I am going to assume that that was the West Las

Vegas headquarters where they had a "Get out the Vote"

program.

Q That was a State Party--
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-1 A I canot say that. I don't know whether this wvm--

they had a *Get out the Vote* effort going on on the west

3. side, and we had a headquarters--Bryan had a headquarters on

4 the west side.

S Q Okay. You didn't--

6 A And I would--Bryan for Senate had a headquarters

7 on the west side. This is the black neighborhood. And I

8 would be Jumping to conclusions, so I can't tell you whether

9 we had a "Get out the Vote' effort going out of our

10 headquarters on the west side. I did not physically see it.0
II Q You didn't know about that. Okay. Do you know

12 who was in charge over there?

13 A I know who was in charge of the West Las Vegas

14 Bryan headquarters.

15 Q Okay. Who would that be?C)

16 A Brenda Williams.

17 Q Brenda Williams. Okay. Was she an employee, a

18 paid employee?

19 A Yes, she was a paid employee of "Friends for

20 Bryan."

21 Q And was anyone else for "Friends of Bryan" a paid

* 22 employee over there?

23 A To my knowledge, no. But, again, not my area.

Heritage Reporting Corporation
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Q MUat wa hew, Pitioi?

3 A Coordinator of the wst side. West side
r

, 3 coordinator for Bryan for Senate.

4 Q Okay. Let's turn to the next page, an invoice

5 dated November 8th, 1988, for 50 guests. This total $890.

6 The work order indicates that for 953 E. Sahara State Street

7 side.

8 A State Street side. Correct. Now, again, this

9 would have been trays of disposal trays of sandwiches sent

10 over for the phone bank.

11 Q Phone bank, okay.

12 A The 953. There's the address.

W13 Q Right.

14 A Bast Sahara. That was the--

is Q 214 and 215 those are the--

16 A That's right. It was delivered at 10 a.m., and,

17 again, my nane is not reflected on this. Oh, here it is.

18 Here's my name.

19 Q Yes. "Requested by Lou Gamage.8 Now, this is an

20 order that you placed?

21 A Yes, I did.

O 22 Q Okay. For 50 sandwiches, ham, roast beef and

23 turkey.

Heritage Reporting Corporation
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o Yea.

A on disposal trays.

Q Right. And lastly we have the order for $1000 for

Election Day.

A Uh-huh.

Q This is Senator Bryan Election Night.

A Uh-huh.

o For $1000.

A Uh-huh. I don't know what this represents. Do we

know what coffee and sandwiches--I did not see it. I saw

the sweet and sour.

Q Right, right. Okay. Would this be for the GOTV

drivers? Coffee for the drivers?

A I can't--

Q Did you order anything for the drivers besides

what you testified?

A No, no.

Q Nothing at all?

A No. Remember that the drivers were all in the

campaign.

Q Right.

A They were all part of the mass. So they would eat

Heritage Reporting Corporatix
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of 0 0 • MI ts -that wer, provided.

Q . II 't*A . Were done with that part Mo.

I do have to take a quick break. We shouldn't be much

longer.

MR. McDONNELL: This would be Exhibit No. 9.

(Whereupon, the document

referred to was marked for

identification as Deposition

Exhibit No. 9.)

BY MR. MCDOIUELL:

Q And please take a look at that. Take time to

study it.

A Okay.

Q Okay. Can you identify this document?

A Do you want as to repeat what I am looking at?

Q Yeah, sure. That would be fine.

A I am looking at an invoice from The Caterers to

Governor Richard Bryan at the State Building on May 16th,

'88, dinner at Ganeins residence, $300 per person, 45

guests. $13,500.

Q All right.

A I have never seen this document.

Q You've never seen this? Okay.
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A

Q

Building,

A

Q

A

0

I have ntver see a~~ Mmu Wetz

All right. If the bill Was sent to the State

would you have normally received that bill?

No.

No?

I mean I--

If it was connected with a fund-raising event,

4
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b

would you have seen it?

A Again, I mean in May of 1988, I was in the

headquarters, so this is a State building.

Q Right.

A That is the Governor"s office.

Q I see.

A Southern Nevada office address.

Q Okay.

A So I have never seen that.

Q Okay. If these were sent to Governor Bryan's

office, do you know who would receive this invoice?

A I could only tell you that when I was serving as

the Governor's liaison prior to the campaign, mail was

opened by the receptionist. So whether the mail procedure

changed when I went on campaign, I can't tell you.

Q Okay. And then it was given direct to Governor
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Bryn r~the riopionist?

2.A V* really not sure of the of fice proce1aLIT

, A1111116 Did he have a specific receptionist that he used?

4 A On this date?

" Q Right. In that time.

6 A I can't remember whether it was Rhoda Erbeck at

7 the time. I'm sorry. I don't remember who was the

8 receptionist. I'm sorry. I don't remember that.

9 Q Okay, sure. Back to the April event, the April

10 27th event, that was hosted by Governor Sawyer.

11 A Correct.

12 Q Or put on by Governor Sawyer.

C:CM 13 A Yes.

14 Q Do you know if Jean Marie Neal went to that event?

15 A No.

16 Q She did not go?

'C 17 A No, she did not attend.

.8 Q Okay. How do you know that?

0 19 A I just--I know that I did not go to that event.

20 Originally I was going to go and didn't. And I can't tell

21 you why I didn't. And there would have been no reason for

22 Jean Neal to be in Southern Nevada at that time. She was

23 doing national fund-raising.

Heritage Reporting Corporation
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A r mea her trips to We*sd, gosh, were in JaU@ay.

So she would have been in Washington, D.C. I don't

remeer.

Q And you said you originally going to go. What

makes you think that you were originally going to go?

A I just assumed I would go, but I didn't. I didn't

go at all.

Q Who did you speak to about that?

A Grant had originally invited me and I said, no, it

wasn't appropriate for me to go. I had nothing to do with

the event. And I think he saw my naae was on there and it

was crossed off.

Q And that's why it was crossed off?

A Yes. It wouldn't have been appropriate for me to

go because I didn't make the arr 8Mts.

Q Was it crossed off before you received it? Or was

it during--

A No, that's my handwriting. That's my handwriting.

Q Let's go back and look at that document again.

Exhibit No. 2.

A That's my handwriting.

Q You have it there too. I've got the wrong thing

Heritage Reporting Corporation
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N here Mo. 3 I guess it is. No. I hope I have it in hetg.

3 A It's right here.

3 It# s here? Oh, we#'re missing it here. okay.

4 Anyway. So you're saying this is your handwriting on here?

5 A Yes. That's my handwriting right here. So as I

6 told you these numbers here reflected who was attending--

7 Q Right.

8 A Because I was compiling a list for the Governor.

9 Q Okay. These are all your handwriting on the left.

10 Okay.

11 A Uh-huh.

12 Q And how were you informed of who was going and who

13 wasn't going?

14 A Grant Sawyer.

15 Q He would call you up and tell you?

16 A Yes. His secretary, Lois, or Louise, or whatever

17 her name was.

18 Q And writing that says spaid,* that is not your

19 writing?

20 A No. That is my writing. That is my writing. And

21 that probably indicates that probably at some point in time

O 22 there would be people that Grant--

23 Q Pardon me? I'm sorry.
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2 Zen just gwwbvi, V h x a us, that myb Strm

3 Parsons one of those people that maybe hadn't given the

4 check to the Senator, and then Grant had collected the

5 money.

6 Q Okay. To the Senator, a check to the Senator?

7 A I'm sorry. The Governor. Governor. Correct

8 that.

9 Q You mean Governor Sawyer?

10 A Governor Sawyer.

11 Q Okay.

12 A Because Governor Sawyer solicited the fund. from

13 all these people.

14 Q And the invitation that ws attached, did you

15 receive that invitation?

16 A An I earlier testified, I can't r er when I

17 saw this.

18 Q Okay.

19 A I couldn't even begin to tell you.

20 Q Would there be an invitation in your file now?

21 A I provided this.

22 Q No. I'm saying it says there's an invitation

23 attached.
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A Tbat'e wht I r ovided to my attorneys ths o

Acet8.

Q Yes, I understand that.

A Out of my file.

Q But it says "Attached is a sample copy of the

invitation letter."

A These two things were attached.

Q Yeah, but was there anything else with it I'm

saying.

A No.

Q It says, "Invitation letter mailed to the

following people."

A I'm sorry. Where are you seeing that? That's

this. This is the attached invitation letter.

Q Oh.

A That he's making reference to.

Q Oh, it's in front of that.

A He's saying *Attached is a sample--" Exactly.

Q Okay.

A This just happens to be stapled on top of it.

Q All right. And, again, when you received this,

and indicated that Chris Karamanos was hosting that, you

didn't inquire of Governor Sawyer about how he was going

Heritage Reporting Corporatiom
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1, .m oigtht

3) Q Okay. When you said the contribution--it's 
marked

4 paid here--

5 A I'm hazarding a guess. I just am telling you that

6 Governor Sawyer solicited funds from all those individuals.

7 And the possibility of the explanation on that is that maybe

8 Mr. Parsons hadn't paid and that he did eventually pay Grant

9 or something prior to the event or just at the event. I

10 have no idea.AC)
11 Q Okay.

12 A But he had solicited funds from all those

13 individuals and this was a thank you card.

14 Q Okay. So whether they could go or not-- in other

15 words, these people like Susan Bowen, who had not made a

16 contribution--I mean it says he didn't go, that isn't

17 necessarily- -
s 18 A You are interpreting Onow to mean no, they didn't

o. 19 go.

20 0 No, I'm trying to say it does not mean--

21 A UNoU means that they couldn't attend the event.

* 22 Q Okay. They may have--

23 A And "20 doesn't mean $2000. It means two people

Heritage Reporting Corporation
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Vt e attending the event.

Q Right. Okay. And was there a minizwm amount that

had to be given to attend the event?

A No. Again, Governor Sawyer solicited funds from

these people and they would be in various amounts that he

would deem they were capable of giving.

Q Okay. Did you check on your records within the

campaign to see if these people had given money to the Bryan

campaign?

A No. It would appear when they gave, their names

and the amount that they gave would appear on the FEC.

Q All right. Yeah, but I'm saying did you yourself

check these or did someone on the committee check these to

see if these people had given money?

4S. CORLEY: At the time--

BY MR. McDOWULL:

Q Yeah, at the time you received this?

A I can't answer that. I have no way of remembering

that.

Q

solicited

A

Q

And it's your understanding that this money was

prior to the time of the event?

Yes.

How much prior?

Heritage Reporting Corporation
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A Oov*o awyer ws actively soliciting fund fos,

I don't know, a mth, two month. I really don't know the

time span.

Q And it's your understanding at the time he

solicited those funds he did not indicate that there would

be a fund-raising party in connection with that? That's not

your understanding?

A I'm sorry, I'm sorry. It's not my understanding.

Q Okay.

A I don't know what Governor Sawyer said to the

people.

Q I'm only asking what was conveyed to you--

A Yes. I don't--

Q --by Governor Sawyer.

A I don't re er what he would have said. I know

that it was the Governor's wish, Governor Sawyer's wish, to

bring all the people together for a thank you gathering with

the Governor and Bonnie together at that event.

Q In other words, it could be that these people

marked Ono* on here did give a contribution to the Bryan

campaign?

A Oh, they would have given a contribution.

Q Okay.



ATyjust simly coUld got have attenided. I

those are the name that Grant solicited funds from. so

' 3 they would not have been on that list if he had not recoivbd

4 a contribution from them.

5 Q Okay. You wrote these three over here underneath

6 your name?

7 A Yes, I did.

8 Q Okay. And, again, you're not sure whether

9 Governor Sawyer forwarded them to you or on to the campaign

10 to Michael Kern?p)
11 A Checks?

12 Q Yes, checks.

13 A I believe that Governor Sawyer gave me the bulk of

14 the checks and I, in turn, then processed them.

1% 15 Q Okay. And when was that he gave them to you?

C) 16 A Whenever he would get them. I mean he would make

17 a call to an individual and then he would get the check.

IV 18 A All right. And so he would just send the checks

0. 19 over to me and I would process them in the normal fashion

20 for "Friends for Bryan."

21 Q Okay. But, again, they were not marked

22 specifically in connection with the fund-raiser? Just for

23 the record, I want to get that straight.
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2.A mall, Wake yats)t im.

2Q Okay.

3 A Lets make sure that I understand what you* re

4 saying here. Because he went out. He solicited funds from

5 individuals. He picked up the telephone. He called them.

6 And he asked them to make a contribution to the Senate

7 campaign -- to Richard Bryan.

8 Q Right.

9 A For U.S. Senate. They agreed. And then they

10 would send a check to Grant. Grant then, in turn, would

11 give the check to me and I would process through noral

12 channels.

O 13 Q I understand that. But at the time, when checks

14 came in, you were informed they were for a politimal fund-

15 raiser?

16 A No. It was my understanding all along that Grant

o 17 wanted to have a gathering at some point when he was

18 finished soliciting funds. And bring these people together

0 19 for a thank you party with the Governor present, Governor

20 Bryan present.

21 Q I see.

G 22 MS. CORLEY: I think it's fairly--if I could maybe

23 help to clarify this.
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Sb. u m" Sure.

3 N. CRLWY: It's fairly commn in political

3 campaigns for contributors to the campaign to have an

4 opportunity to meet with the candidate.

5 Is that correct?

6 THE WITNESS: That's absolutely correct.

7 MS. CORLEY: I mean those meetings, if you will,

8 or events are not necessarily fund-raisers, where you have

9 to pay admission to get in or you aren't allowed to come if

10 you haven't made a contribution to that particular event.

11 And I think what Lou is saying here is that this

12 event was not specifically a fund-raiser, although the

13 people who came to the event had made contributions at

14 various times to the Governor.

15 MR. McDONNELL: Okay. I'm still a little hazy

16 about - -

17 BY MR. MCDONNELL:

18 Q When the contributions are coming in, whether you

19 were notified that these people had been invited to this at

20 a later time, when this was specifically--

21 A I didn't know about the event at the later time

22 when the checks would be coming in. I will repeat myself

23 and tell you that Governor Sawyer had indicated he would
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I~ t~ bd~all these 0bl together at Mollie .*tt

the 'CAIg when the s fil * permitted for Governor hymn

and his wife.

Q And what did you say?

A That's fine. That becomes a scheduling event.

Q Do you agree that he would do so, the Governor

would- -

A Oh, certainly. I mean because one of the nice

things is that you have an interaction between someone that

is generous enough to dip down into their pocket, where they

can spend some quality time with the candidate. These

people were solicited by Grant. They had no connection with

Dick Bryan or association. They didn't have lunch. They

didn't have breakfast. They didn' t have that quality time.

Q Okay.

A So this event, which was orchestrated by Governor

Sawyer, was held to thank these people for their generous

contributions.

Q Okay. At the time Governor Sawyer was soliciting

these--let me start again.

You're not sure whether at the time he solicited

these contributions he informed his people that for giving

this money they'd probably have the opportunity to meet with
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SA i'ts uren he would have said that. I'm sure he

3 ould, because he's- -

4 Q What makes you say that?

5 A Because that was always his instinct--his intent

6 was to get them together. So I don't know what he said on

7 the telephone.

8 Q No, we want to know what you know from him, from

9 him talking to you.

10 A That I knew his intent was once he had gathered

11 all the fund together, he wanted to have an event. Now,

12 whether he physically said that over the telephone, I wasn't

00 13 there. I didn't hear him.

14 Q But to you though, what did he say to you?

15 A To me, I was always aware that he wanted to do

16 that.

17 Q Did he convey that to you then?

18 A Yes, he conveyed that he wanted to bring--

0 19 Q And you checked your schedule again and you

20 checked your schedule--

21 A No, you are talking about times here when he's

22 soliciting funds and maybe it was two or three months later

23 that we actually have the event. So when he has gone--he's
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gone touhhis list that -h4)A :iac ~ an sd- he h

decided that he is finished with his tnd-raising effort, he

then comes to me and says, *Let's pick a date.*

Q Right. But prior to that time, you agreed that

Senator Bryan would probably be able to meet--

A Certainly. Oh, absolutely. Senator Bryan would

want to do that. He'd want to give quality time to these

people who were generous.

Q And it was definitely agreed by the date of this

note, April 12th, the date of the--

A Well, wasn't that the event?

Q No. The event was on--

A April 12th he sent out the letter, so obviously we

had to discuss and pick a date, because it becane a

scheduling matter.

Q So by that time you know for sure--

A Oh, absolutely.

Q But prior to that time, you're not really sure

exactly- -

A Prior to that time, I'm not sure what?

Q You're not sure of the exact date that you agreed

to an exact date for Senator Bryan to attend this event.

A Until Grant Sawyer said, *I have completed my
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-20li'itatiocz from101- idv3AD .~baa t twp*d

date.

Q Okay.

A Until he indicated at such time that he wanted to

do a thank you party.

Q Would he have done that in writing or just over

the phone?

A I don't know.

Q All right.

A He made phone calls. I do know that. He called

people. So- -

Q Okay. Thank you. Okay. I' d like to go over some

personnel, some of the names you've mentioned previously,

but I'd like to Just check with you about what their jobs

were and where they are now.

A Okay.

Q Bill Bible, where is he now?

A Bill Bible--you want to know what his job was

previous and what he is now?

Q I already know he was campaign manager, but just

his- -

Okay. He is the chairman of the Gaming Control.

Okay. In Nevada?
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A He*'s still An IWgVaft.

Q Okay. And does he I iVe in Ls V s?

A No. He lives--well, yes, he lives in Las Vegas as

well as Zephyr Cove. His primary residence is in Zephyr

Cove, Nevada, at Lake Tahoe.

Q Okay. Does he do any work for Senator Bryan's new

election?

A No. absolutelv, no. cannot.

3
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How about Sam Singer?

Sam Singer is in San Francisco. And he was the

press secretary. And he has his own public

advertising.

At the time in question, 1988, what we his

Press secretary.

For the Senator when he wa Governor?

No. For the "Friends for Bryan.* The Senate

Okay. And how about Dick Cooper?

Dick Cooper was research director I believe was

Q

A

Senator's

relations

Q

position?

A

0

A

campaign.

Q

A

his title.

Q

A

Heritage Reporting Corporation
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All right.

He was a former press secretary in the '86

Cv)
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r-Aiain And he Ums the nUts and bolts that did all' tb*,

2 resewrch and misted all of the media.

3 Okay. Issue research.

4 A Pardon me?

5 Q Did issue research?

6 A Yes, issue research, yes.

7 Q Carol Martini.

8 A Carol Martini. Friend and supporter in Northern

9 Nevada. Assisted in the campaign and lived in Carson City.

10 I don't know what her role was.

11 Q Okay.

12 A But she did work in same capacity in the campaign.

CO 13 Q Okay. And Shelley Berkley.

14 A Shelley Berkley was a fund-raising--and individual

15 who volunteered her time and raised funds in the Jewish

16 cominity.

V. 17 Q She was a volunteer. Okay. And we've already

18 talked about Sara Besser. And you told me where she is

0 19 presently. How about Julie Foley?

20 A Julie Foley. That's interesting. What did Julie

21 Foley do in the campaign? Julie Foley is a head of--oh,

G 22 Julie Foley helped in Northern Nevada. I forgot about that.

23 She lived in Northern Nevada and worked on the Northern
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2 -description was. Oh, she di± emnts. Shbe 6 Vft5 top

3 there with Gigi. Gigi Bay.

4 Q Hay, right.

5 A Who was the Northern Nevada coordinator. And

6 Julie Foley is now living in Southern Nevada and she's head

7 of the UNR alumni association.

8 Q Janet Nitz?

9 A Jan Nitz?

10 Q Yes.

11 A She was secretary/receptionist during the '88

12 caqpaign. She is now living in Las Vegas and she is our

13 accounts manager for *Friends for Bryan.' Works with

[ 14 Michael Kern.9'

is Q Okay. In Las Vegas.

16 A She writes the checks. She does the ISC reports.

17 Q All right.

18 A She does all the- -

0 19 Q Me. Smith, Judy Smith?

20 A Judy Smith is no longer working with us. Judy

21 Smith, in 1988, worked for Frank Schreck. And you asked meD 22 earlier whether she was paid by the "Friends for Bryan. " I

23 honestly do not know how that arrangement was worked out.
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M was a pm of oa---* =_ cs -u -our chek. And she

works now for fVasni PL. be' s not involved with

Senator Bryan.

Q Okay. And you said Judy Smith was in your office.

Is that the campaign office?

A No, she was not. She worked out of her boss's.

He's an attorney. She was secretary to Frank Schreck. She

worked out of--

Q Not Judy Smith. I meant--I'm sorry. I meant the

other one we talked about, Foley.

A Julie Foley?

0 Yes.

A She worked out of our Northern Nevada office. She

worked with Gigi Hay. She war living at the time- -

Q No, that's not the oe I meant. The one that you

said was a secretary.

A Jan Nitz.

Q Jan, right.

A Jan Nitz was receptionist, point person in the

campaign, secretary, and now is our accounts manager.

Q Was she at 2929 at that time?

A Yes.

Q Okay. All right. Charles Johnston.
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Shedquarters. 2929 aet Desrte In.

3 Okay. And where in he now?

4 A He's in Las Vegas. Recently changed jobs aW I

5 honestly don't know. I don't remember.

6 Q Has he worked for any other campaign since the '88

7 election?

8 A Anybody else's?

9 Q Like Senator Reid's campaign, the State Party?

10 A I have no idea.

11 0 You don't know? Okay.

12 A I have no idea.

, 13 Q Where is Gigi Hay now?

14 A Gigi Hay is working for Lewis Hms in Noh

15 Nevada.

16 Q Where?

17 A In Reno? Okay. And Judith Brusa?

18 A Judy Brusa was in charge of volunteers in 1988.

0 19 She is now presently employed for the State of Nevada.

20 Senator Bryan. Or Governor Miller.

21 Q Okay. And you mentioned Kitty Dees. You've

22 already told us about her.

23 A Kitty Dees has passed away.
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(202) 628-4888



3

~4

5

6

7

8

9

10

i - 11

12

17

19

20

21

G22
23

Q Okay. And Doug Cook? Doug Cook, you know him?

A You embarrass me now.

Q Am I saying something wrong?

A No. You embarrass me. I don't rmmber Doug

Cook. Tell me he was one of the young ones that came out or

something.

Q Okay. Pamela Smith?

A I want to think that Pamela--I will hazard only a

guess. Is that acceptable?

Q Sure. As long as you frame it that way. I mean

that's up to your counsel.

A I think Pam Smith was in charge of the phone bank.

I had mentioned a Pam earlier and--

Q Yeah.

A I told you I did not r e r her last name.

Q That's right. Okay, good.

A And I believe that it was Pam Smith. And I do not

know where she's living now.

Q How about Tim Hay?

A Tim Hay? Worked for the State of Nevada in '88.

Did not work for the campaign. And is working for Senator

Bryan.

Q He is now?

Heritage Reporting Corporation
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A He worked for th* G or. And he s nov woEIAw

2 for Senator Bryan in Wahington, D.C.

, 3 Q But he did volunteer work only for the cmpaign?

4 A Yes, I'm sure. It was strictly volunteer work,

5 because he--

6 Q What does he do now? What's his job?

7 A He is the I believe legislative director, but

8 don't hold me to his title.

9 Q Okay. And Sim Singer.

2.0 A Sam Singer?

I Q I'm sorry. Lauren Dunn?

" 12 A Lauren Dunn. Specific duty, she worked in the

13 campaign. I can't tell you. She was the child of a

14 supporter-type thing. Very smart young lady and I honestly

15 don' t reember. She worked closely with Sara Besser.

16 Q Okay. And where is she now?

lc 17 A I don't know. I'm sorry. I don't know.

18 Q Brenda Williams ?

0 19 A Brenda Williams was in charge of our west Las

20 Vegas office.

21 Q When was that?

22 A In '88. And she is now presently employed in the

23 Senate office in Las Vegas.

Heritage Reporting Corporation
(202) 628-4888



2

S3
4

5

6

7

8

9

N! 10

11

12

13

14

15

16

17

19

20

21

*22

23

Cm a-bd o ee, lip sorry. Vim

mentioned her. David IktnAos.

A David Was- nton. He assisted and also worked in

the West Las Vegas office and he is now presently in charge

of the fire training division of the Las Vegas Fire

Department.

Q And Jathery Mason? Am I saying that right? J-A-

T-H-E-R-Y?

A Zachary?

Q It's with a J. Jathery Mason.

A I don't know Jathery Mason.

Q Jodie Feldman?

A Another young one. Right there with Lauren Dunn.

Again, she helped Sara and I don' t re e r what her

responsibilities were nor do I know where shoos at.

Q She wa at the min office during election time?

A I saw her ce and go from the main office.

Q How about Brown, Incorporated?

A Brown, Incorporated, were- - I'm not going to be

able to give you upecifics. They did our printing. They

did a lot of our media. They were consultants. They were

political consultants to OFriends for Bryan."

Q Okay. That's generally- -

Heritage Reporting Corporation
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IA And I belie he'sa still in New Mexico.

2 NS. CONLEY: Okay. Is there a lot more of this?

3 R. MCDONELL: No, that's all today.

4 MS. CORLEY: Because this doesn't really seem to

5 be particularly relevant to what we were talking about--

6 MR. McDONNELL: We just want to get all the people

7 that worked to see who has information about it.

8 And I think we're just about done, but I will take

9 a short break and I will be through after that. Okay.

10 (Off the record.)

11 MR. McDONNELL: We're back on the record.

12 You've indicated you'd like to change--not change,

13 but just add s thing to your testimony?

14 THE WITH : Yes. I just rembred. You had

15 asked me regarding the Grant Sawyer event at Elias Ghanem's

16 house. If I had any prior notice of an event down the line

17 or whatever.

18 I remember seeing a letter that Grant sent to me

19 where he would make a telephone call to the individual and

20 then he would follow it up immediately with another typed

21 short memo, same type of format. That would say something

22 like, "Pursuant to our telephone conversation, you have

23 agreed to give X number of dollars to the Bryan for Senate

Heritage Reporting Corporation
(202) 628-4888



4
A

4

5

6

7

8

9

10

- 11

S 12

14

15

16

17
isr 18

19

20

21

22

23

cemign. I don! t know the mct w rding. *And I~tr

Bryan will show his appreciation at a later tie.-

BY MR. McDONNELL:

Q All right.

A And I remember that.

Q Okay. Thank you. That was something you had in

your files?

A I remember seeing a letter because I remember

Grant is such a detail-oriented person like I am. And

that's how he would follow up so he had, you know, these

people, to remind the people immediately.

And I can go back and check and see if I have it.

I remember seeing something to that effect.

Q Yeah, we'd appreciate it if you could do that.

A Okay. I'll be happy to do that.

Q If you'd do that for us. Thank you.

A Okay.

BY MR. REFFNER:

Q So you would have received a courtesy copy of the

letter?

A Grant was always, like he was doing, like you can

see. He would provide me--it was a courtesy copy, exactly,

a courtesy copy would be a good description.

Heritage Reporting Corporation
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By NE. IODI3cLL: 1 M

Q I just wanted to ask you one more question about

the State Party. You received a number of invoices--the

State Party received a number of orders on Election Day from

The Caterers that we talked about earlier?

A Yes.

Q And after the Election Day, I gather from your

testimony that you had no more involvement in the State

Party activities?

A No, no.

Q Who was in charge of carrying out the execution of

wrapping up after the elections?

A For the State Party?

Q For the State Party, yes.

A I don't know.

Q Okay.

A I don't know. I mean I was involved in getting

ready for an inauguration and wrapping up our canaign. I

have no idea.

Q And, Ms. Hulbert, how long did she live after the

election? If I have the right person.

A No.

Q Kitty Dees, Kitty Dees.

Heritage Reporting Corporation
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A Kitty Does.

Q I'm sorry. Poor mcman.

A No problem. Besides being my best friend in the

whole world.

Q Oh, she's your best friend?

A Yeah.

Q Okay.

A I can get emotional just thinking about it.

Q I'm sorry.

A She died on April 15th, 1990.

Q Okay. And Vicki was involved at the State Party

at that--

A Vicki Hulbert.

Q Vicki Hulbert, right. Is it H-O-L or--

A H-U-L-B-R-R-T. Hulbert.

Q Okay. What did she do following the election?

Where was she following the election? What kind of work was

she doing?

A She, as far as immediately following the '88

campaign, I can't tell you exactly, but she has been

operating in the capacity of the Nevada voter contact

program in preparation for Senator Reid's race this year.

Q Nevada voter contact?
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salaried.

Yes.

Was that a volunteer group capacity?

Oh, I'm sure not. But I don't know. No, she weg

Q Okay. By who?

A The State Party. The Nevada State Party.

Q And Lee Westow?

A I don't know what Lee is doing. I don't know.

Q In Nevada?

A He is in Nevada because I've recently seen him but

I do not know what he's doing.

Q Okay. Thanks.

MR. McDONNELL: Before I finish, I'd like to tell

you you have a $40 witness fee that you'll be receiving.

It's $40, right? And also you'll get mileage fro, the

airport I guess, if you'd like it, we'll give you mileage

from the airport round trip, 25 cents a mile.

THE WITNESS: Thank you.

MR. McDONNELL: How many miles was it? Would you

guesstimate? I guess it's hard for you to say. It is three

or--

MS. CORLEY: On both ends?

MR. McDONNELL: Well- -

Heritage Reporting Corporation
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THE WIUS: I have no im. I don't know my

distances here in Washington, D.C., so I couldn't even

hazard a guess.

MR. McDONNELL: From National Airport.

MR. REFFNER: We've got a mileage chart.

MR. McDONNELL: Yeah, we can check for you. I

think it's probably six miles round trip, I would think.

Maybe a little more.

THE WITNESS: That's fine.

MR. McDONNELL: Ten, yeah. Okay.

And do you have anything to add?

THE WITNESS: No.

MR. McDONNELL: No. Okay. Now, the next question

is the signing of the deposition. Would you like to sign

the deposition?

MS. CORLEY: I think we'd like to see it first.

MR. McDONNELL: Pardon me?

MS. CORLEY: I think we'd like to see it first.

MR. McDONNELL: That's what I mean. You'd like t

sign it. Okay. Can she come to the office to sign it, to

Heritage Reporting?

MS. CORLEY: No, no, no. She'll be back in Las

Vegas.

Heritage Reporting Corporation
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I Ia~N. NcOSL:Pardos M?

2 16. CORLBY: She 11 be back in Las Vega".

3 MR. McDONELL: Can you arrange some way for her--

4 can you sign for it or something?

5 MS. CORLEY: Oh, to sign for the receipt of it?

6 MR. McDONNELL: Well, usually it's held in the

7 office, if I have it correct, until the receipt of signature

8 on it, is that correct?

9 Let's go off the record.

10 (Whereupon, there was an off-the-record

11 discussion.)

to 12 MR. McDO!UELL: I just wanted to clarify that your

0110, 13 responses to the Commission's outstanding orders are going
14 to be produced by tomorrow, Noe r 19th, 1992.

15 M. CORLEY: Yes.

16 MR. McDONNELL: Okay. The responses on behalf of

17 the DSCC as well as the Bryan capaign?

18 MS. CORLEY: That's correct.

01 19 MR. McDONNELL: And we'd also like to--you

20 produced earlier in response to the Comission's reason to

21 believe findings this Exhibit C, which is part of your

22 response you filed back in I think it was July or August.

23 And we noted today during our testimony here that there

Heritage Reporting Corporation
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~s~rgdto be a t~ miwug onthat page.

M. COnt : to -be haset with you, I was not

working on the case when that wa done, so I don' t know why,

if there was anything excised or why if there was.

MR. McDONNELL: Okay.

MS. CORLEY: I would have to check on that.

MR. McDONNELL: All right. Could you check please

for that.

MS. CORLEY: Sure.

MR. McDONNELL: And see if there's any reason, I

would like to know the reason. If it's a privilege, then we

would like to know the privilege.

And finally, you testified that you would check

your records and go back and see about the date of the

brunch at the Ghanema residence, the one that you attended.

THE WITH SS: Oh, could you make a note of that?

I think Bob took--you're talking about the fund-raiser that

he had.

MR. MCDONNELL: Right.

THE WITNESS: Yes, I will check that.

MR. McDONNELL: Okay.

THE WITNESS: And that was a fund-raiser for the

Senator.

Heritage Reporting Corporation
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NS. CORLEY: Omy.

TU B131M3S: It was a brumb aloo.

BY MR. MCDO M3LL:

0 About how many people were at that?

A Twenty, 25. I don't remeb r exactly.

Q Your recollection was that it was The Caterers,

Incorporated, that catered it?

A I believe it was.

Q And you remember seeing Steve--

A Steve was in the kitchen and Chris came by.

Q Okay. Chris was there as a guest?

A Yes.

MR. McDONNELL: Okay. I want to thank you for

coming today.

THE WITNESS: Thank you.

MR. cDXONNELL: Do you have anything to add?

THE WITNESS: No.

MR. McDONNELL: Okay. We'll just have to end it.

We'll adjourn for now. Thank you.

THE WITNESS: Thank you.

(Whereupon, at 2:15 p.m. the proceedings were

concluded.)

//
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601 FouRTFFTH STRFFT, N.W 0 .WSHINGTON. D.C Aft5If:I0

(202) 62-6N6() a FA, SkIVIi (202) 434-1690

April 8, 1994

Xavier McDonnell
Office of the General Counsel
Federal Election Commission
999 E Street, N.W.
Washington, D.C. 20463

Re: MUR 3522 - Friends of Bryan and
Michael J. Kern, as Treasurer

Dear Mr. McDonnell:

I understand from the voice mail message you left me
yesterday that the Commission has no record of having received
a letter from us to be placed on the public record in the
above-referenced Matter Under Review.

Inclosed is a reissued copy of the letter. As I
understand the file in this matter has already been made
public, I would appreciate your assistance in enutring that
this letter is placed on the public reoord with the other
materials as soon as possible.

If you have any questions, please do not hesitate to
contact me.

Very truly ours,

L. Corle

[09901-00011DA940980.001]
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April 7, 1994

Federal Election Commission
999 E Street, N.W.
Washington, D.C. 20463

Re: NUR 3522 - Friends of Bryan and
Michael J. Kern, as Treasurer

Dear Commissioners:

The Friends of Bryan were recently notified that the
Comission has decided to close the file in the above-
referenced Matter Under Review without any finding of
liability or imposition of any fine or penalty. The Comittee
asked that this letter be placed in the file when it is made
public.

Attached to the notification was a General Counsel's
Report for this matter prepared by the Coiission's Office of
General Counsel ("OGC"). The Report was apparently adopted by
the Commission as part of its decision to close the file in
this case, but it reflects, Respondents understand, only the
views of OCG and not the Commission. Respondents are seeing
this Report for the first time as it is placed on the public
record.

The Report is based on a record OGC itself calls
"unclear," on "important witnesses and documents" that OGC
acknowledges are deceased or "unavailable," and on facts that
it calls "conflicting and incomplete." Yet OGC makes
statements and draws conclusions about the case on which
Respondents have had no opportunity to comment.

The Bryan campaign raised over $3.0 million in support of
the Senator's 1986 election. The campaign's finances were at
all times tightly and responsibly managed. All bills,
including all bills for catering services, were paid in full.
All such bills were also paid in a timely fashion. The case
now closed by the Commission involves events which the
Committee did not organize; for which it was not and should
not have been billed; and for which it was not responsible.

(18065-O=OO/DA940760.0201
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The basic issue in this matter involves the provision of
catering services provided at no charge. The Report suggests
that this resulted in an in-kind contribution to the Bryan
campaign, but fails to take into consideration the information
provided by the Bryan campaign during this investigation. The
campaign showed that it made extensive efforts to ensure that
the law was complied with in all respects:

0 The campaign provided copies of a memorandum
outlining the rules for in-home events to those who
expressed an interest in holding one and evnta
the cam~ii met with the individuals involved in
some of the events of this case to discuss the-rules

* For events organized by the Bryan campaign using the
caterer in question, the staff placed orders only
after being assured that the campaign would be
billed properly.

Where the campaign had responsibility, it met that
responsibility. But the Report also fails to note events
which were under the control of others, not the Bryan
campaign:

0 The brunch held by the Democratic Senatorial
Campaign Committee was arranged entirely by that
committee, without any involvement of the Bryan
campaign.

0 The dinner and brunch involving the Bryan campaign
were in-home events, organized by individuals, not
the Bryan campaign.

* The GOTV catering orders were placed by the state
party for state party events.*

The Report discusses one catered event on election night, set up in
the parking lot of the Bryan/State Party headquarters. As the sworn
testimony of the Bryan campaign staffer in this matter shows, however, this
food was not ordered by the Bryan campaign (the campaign had its own
catered food for election night).

(IONS-O0011A940760 0201 , 44/7/94
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In each case, it appears that the Commission is imposing
on the campaign a requirement to monitor the activities and
spending of individuals and groups not a part of the campaign,
even though the federal campaign laws and the Commission's own
regulations do not contain such requirements.

In the case of the in-home events, for example, the law
provides for a specific exemption from the contribution limits
where an individual holds an event in their home on behalf of
a campaign up to $2,000 per election ($1,000 per spouse). The
events are arranged and paid for by the individuals holding
the event. The campaign benefiting from the event receives no
contribution and has no obligation to report the event. The
purpose of the exemption is to encourage volunteer activity by
individuals. OGC, by suggesting some requirement on
candidates' campaigns to monitor volunteers' spending, adds a
layer of complication which discourages, rather than
encourages, individual involvement in the political process.

The Bryan campaign made extensive and successful efforts
to meet its responsibilities under the law in connection with
the matters involved in this case. It cannot be expected to
have anticipated, six years earlier, that OGC would now
interpret its regulations to suggest that it be held
accountable for the activities of others.

Very truly gours,

Judith L. Corl3r-
Counsel to Respondents
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